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00:00:00.000 --> 00:00:04.500 

Skarbnika Gminy Sulechów pana Marcina 

Fafuła. 

- Dzień dobry. 

 

00:00:04.500 --> 00:00:11.600 

- Witam sołtysów sołectw gminy Sulechów, 

 

00:00:11.600 --> 00:00:14.500 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, 

 

00:00:14.500 --> 00:00:16.700 

obsługę prawną i kierowników jednostek 

organizacyjnych. 

 

00:00:18.500 --> 00:00:21.400 

Serdecznie witam mieszkańców gminy 

Sulechów oraz wszystkich Państwa 

 

00:00:21.400 --> 00:00:24.900 

obecnych na dzisiejszej sesji. 

 

00:00:24.900 --> 00:00:27.200 

Szanowni Państwo, informuję Państwa, 

 

00:00:27.200 --> 00:00:29.600 

że sesja jest transmitowana, nagrywana i 

publikowana. 

 

00:00:30.800 --> 00:00:34.900 

Wysoka Rado, stwierdzam na podstawie 

sprawdzenia sposób 

 

00:00:34.900 --> 00:00:39.700 

elektronicznych kworum, że na ustawowy stan 

wynoszący 21 radnych Rady 

 

00:00:39.700 --> 00:00:43.900 

Miejskiej w Sulechowie na dzisiejszej sesji jest 

o 17 radnych. 

 

00:00:43.900 --> 00:00:50.000 

W związku z tym stwierdzam, że obrady LXIX 

sesji Rady Miejskiej 

 

00:00:50.000 --> 00:00:52.700 

w Sulechowie są prawomocne do 

podejmowania uchwał. 

 

00:00:52.700 --> 00:00:54.100 

Porządek obrad wszyscy radni otrzymali, 

 

00:00:54.100 --> 00:00:55.600 

więc nie będę go odczytywać. 

 

00:00:55.600 --> 00:00:59.100 

Czy ktoś do proponowanego porządku obrad 

chciałby zgłosić jakieś 

 

00:00:59.100 --> 00:01:00.600 

zmiany? Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

00:01:01.700 --> 00:01:03.600 

A bo jeszcze mamy wniosek formalny. 

 

00:01:03.600 --> 00:01:04.700 

Pan Piotr Miszkiewicz. 

 

00:01:05.900 --> 00:01:07.500 

A pan burmistrz wiemy, że miał zgłosić. 

 

00:01:10.400 --> 00:01:15.700 

- Panie Przewodniczący, chciałem prosić o 

wprowadzenie dwóch 

 

00:01:15.700 --> 00:01:18.400 

projektów, które wcześniej Państwu 

przekazałem. 

 

00:01:18.400 --> 00:01:23.500 

Oba dotyczą planu zagospodarowania Cigacice, 

 

00:01:23.800 --> 00:01:25.700 

Górki Małe, Górzykowo. 

 

00:01:25.700 --> 00:01:28.500 

Państwo macie te dwa wnioski. 

 

00:01:28.500 --> 00:01:33.200 

Wprowadziłem je w dwóch odrębnych 

uchwałach z tego powodu, 

 

00:01:33.200 --> 00:01:37.500 

że najpierw zgłosiliśmy uchwałę dotyczącą 

tylko kilka Cigacic 
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00:01:37.700 --> 00:01:41.000 

i Górki, a później dodatkowo tutaj pan Wiesław 

Kołakowski słusznie 

 

00:01:41.000 --> 00:01:48.500 

zauważył, że podobna sytuacja występuje w 

planie w obrębie Górzykowa. 

 

00:01:48.500 --> 00:01:51.700 

Stąd przygotowaliśmy ten kolejny druk 

wniosku. 

 

00:01:51.700 --> 00:01:57.800 

Chciałbym, abyście Państwo oba te druki 

uwzględnili i na tą chwilę to 

 

00:01:57.800 --> 00:01:59.200 

jak gdyby tyle moich wniosków. 

 

00:01:59.200 --> 00:02:00.700 

- Dziękuję. 

 

00:02:00.700 --> 00:02:05.000 

Czyli druk numer 676, w punkcie 10 podpunkt 

5. 

 

00:02:05.000 --> 00:02:10.300 

I druk numer 707, w punkcie 10 podpunkt 6. 

Tak Panie Burmistrzu? 

 

00:02:10.500 --> 00:02:16.100 

- Chodzi o druki 676 i 707. 

- Dobrze. 

 

00:02:16.100 --> 00:02:18.400 

Bardzo proszę, wniosek formalny pan Piotr 

Miszkiewicz. 

 

00:02:18.400 --> 00:02:20.200 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. 

 

00:02:20.200 --> 00:02:22.100 

Panie przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

00:02:22.100 --> 00:02:27.000 

Wysoka Rado, Szanowni Goście, wniosek 

formalny o nie procedowanie 

 

00:02:27.000 --> 00:02:34.400 

druku 672 z przyczyn jakie były omawiane na 

komisji. Dziękuję. 

 

00:02:34.400 --> 00:02:35.700 

- Jeszcze raz. 

 

00:02:35.700 --> 00:02:38.200 

Panie Piotrze, bo tu się zagapiłem. 

 

00:02:38.200 --> 00:02:41.300 

672 druk i chce Pan, żeby go usunąć, 

 

00:02:41.300 --> 00:02:43.900 

tak? Z porządku obrad, tak? 

 

00:02:43.900 --> 00:02:48.900 

Wniosek o usunięcie druku numer 672 z 

porządku obrad. 

 

00:02:48.900 --> 00:02:52.900 

Czy ktoś jeszcze z państwa radnych chciałby 

zabrać głos w tym punkcie? 

 

00:02:52.900 --> 00:02:55.800 

Nie widzę. Panie Bartku, zaczniemy od 

głosowań. 

 

00:02:55.800 --> 00:02:59.500 

Najpierw wnioski pana burmistrza, a potem 

wniosek pana radnego Piotra 

 

00:02:59.500 --> 00:03:08.500 

Miszkiewicza. 

 

00:03:08.500 --> 00:03:11.300 

Szanowni Państwo, najpierw wprowadzenie do 

porządku obrad druku 

 

00:03:11.300 --> 00:03:15.100 

nr 676 punkcie 10 podpunkt 5. 

 

00:03:15.600 --> 00:03:18.100 

- Czy ja mogę jeszcze słowo prosić? 

 

00:03:18.100 --> 00:03:20.500 

- A jesteśmy w trakcie głosowania, Panie 

Burmistrzu. 
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00:03:20.500 --> 00:03:24.200 

To zamkniemy głosowanie i za chwilkę, dobra? 

 

00:03:24.200 --> 00:03:28.900 

Bardzo proszę, bo już Bartek uruchomił, a 

cofnąć nie będziemy chyba cofać. 

 

00:03:28.900 --> 00:03:30.200 

Bardzo proszę państwa. 

 

00:03:30.200 --> 00:03:33.100 

Wprowadzenie w punkcie 10 podpunktu 5, 

 

00:03:33.100 --> 00:03:34.600 

druk nr 676. 

 

00:03:34.600 --> 00:03:37.100 

Bardzo proszę państwa radnych oddanie głosu 

na swoich urządzeń. 

 

00:03:42.900 --> 00:03:44.000 

Pani Krystyno? 

 

00:03:45.500 --> 00:03:46.700 

Dziękujemy. 

 

00:03:46.700 --> 00:03:48.400 

Za 17 radnych. 

 

00:03:48.400 --> 00:03:51.400 

Stwierdzam, że druk został wprowadzony do 

porządku obrad 

 

00:03:51.400 --> 00:03:52.900 

jednogłośnie. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 

 

00:03:55.300 --> 00:03:59.100 

- Szanowni Państwo, bo mam taką komfortową 

sytuację, 

 

00:03:59.600 --> 00:04:04.700 

jestem świeżo po spotkaniu też w szpitalu 

sulechowskim. 

 

00:04:04.700 --> 00:04:07.200 

To jest temat, który Państwo omawialiście na 

komisji. 

 

00:04:07.200 --> 00:04:11.900 

Ja dzisiaj chciałem Państwu zaproponować 

wprowadzenie autopoprawki 

 

00:04:11.900 --> 00:04:16.400 

w zakresie budżetu i tym samym finansowanie 

szpitala. 

 

00:04:16.400 --> 00:04:20.600 

Propozycja, którą tutaj z panem skarbnikiem 

przygotowaliśmy to jest 

 

00:04:20.600 --> 00:04:25.000 

100 000 zł, dla nas na dzisiaj to jest 

maksymalne tak uważamy co 

 

00:04:25.000 --> 00:04:26.900 

możemy zaproponować. 

 

00:04:26.900 --> 00:04:28.500 

Natomiast dlaczego mówię o niekomfortowej 

sytuacji? 

 

00:04:28.500 --> 00:04:36.400 

Dlatego, że to też co do zasady samo 

przekazanie wymagałoby 

 

00:04:36.400 --> 00:04:37.800 

dodatkowej uchwały. 

 

00:04:37.800 --> 00:04:39.600 

Takiej uchwały wprost. 

 

00:04:39.600 --> 00:04:43.300 

I szczerze powiedziawszy jest w trakcie 

przygotowywania ta uchwała. 

 

00:04:43.300 --> 00:04:47.000 

I mam wątpliwość, tutaj zwracam się też od 

razu do pani radczyni, 

 

00:04:47.000 --> 00:04:49.500 

czy Państwo też wyrazicie zgodę na to, 

 

00:04:49.500 --> 00:04:51.400 

żeby jeszcze dołożyć też taką uchwałę. 
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00:04:51.400 --> 00:04:54.300 

Czyli nie tylko zmianę budżetu, ale też 

ewentualnie 

 

00:04:54.300 --> 00:04:57.700 

procedowanie dodatkowej uchwały w tym 

zakresie. 

 

00:04:57.700 --> 00:05:03.100 

Uchwały, która tak jak mówię właśnie w tej 

chwili jest jeszcze 

 

00:05:03.100 --> 00:05:04.400 

szykowana. 

 

00:05:04.400 --> 00:05:06.400 

Bo wymaga tego po prostu przekazanie 

środków, 

 

00:05:06.700 --> 00:05:10.600 

specjalnej uchwały wskazującej cel. 

 

00:05:10.600 --> 00:05:14.400 

Jeśli Państwo pozwolicie, Panie 

Przewodniczący, 

 

00:05:14.700 --> 00:05:17.500 

to chciałbym też kilka słów powiedzieć na 

temat spotkań tych 

 

00:05:17.500 --> 00:05:24.600 

wczorajszego z wójtami i burmistrzami 

sąsiednich gmin i też niejako 

 

00:05:24.800 --> 00:05:28.000 

dzisiejszego też w nieco szerszym zakresie. 

 

00:05:28.000 --> 00:05:32.300 

Bo dziś uczestniczyli też ci samorządowcy z 

powiatu zielonogórskiego, 

 

00:05:32.300 --> 00:05:34.600 

którzy bezpośrednio naszymi sąsiadami nie są. 

 

00:05:34.600 --> 00:05:38.100 

Czy mogę trochę dłużej, Panie Przewodniczący. 

- Proszę. 

 

00:05:38.100 --> 00:05:40.500 

- Więc Szanowni Państwo, my spotkaliśmy się 

wczoraj też tak jak 

 

00:05:40.500 --> 00:05:41.900 

Państwo tutaj prosiliście tak, 

 

00:05:41.900 --> 00:05:44.900 

aby takie spotkanie zorganizować. 

 

00:05:44.900 --> 00:05:48.900 

Nie mogę powiedzieć, że wypracowaliśmy jakiś 

taki stały mechanizm. 

 

00:05:48.900 --> 00:05:58.700 

No bo pewnie Państwa nie zaskoczy, ale 

generalnie mamy pewien problem 

 

00:05:58.700 --> 00:06:02.100 

w zakresie wszyscy wydatków bieżących. 

 

00:06:02.100 --> 00:06:05.400 

A to jest po tej stronie wydatków bieżących. 

 

00:06:05.400 --> 00:06:08.300 

No bo będziemy mówili o dotacji dla innej 

jednostki, 

 

00:06:08.300 --> 00:06:13.900 

pomocy finansowej dla starostwa 

powiatowego zielonogórskiego jako 

 

00:06:13.900 --> 00:06:17.100 

organu prowadzącego sulechowski szpital. 

 

00:06:17.100 --> 00:06:21.100 

I właściwie oczywiście to co powiedzieli 

wójtowie, 

 

00:06:21.100 --> 00:06:25.000 

burmistrzowie wczoraj, to jest też zdanie 

pamiętajcie Państwo wójtów 

 

00:06:25.000 --> 00:06:30.400 

i burmistrzów. Oni podobnie jak Państwo to 

rady muszą podjąć też taką 

 

00:06:30.400 --> 00:06:32.100 



Strona 5 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

ewentualną decyzję. 

 

00:06:32.100 --> 00:06:34.300 

Natomiast wójtowie i burmistrzowie 

powiedzieli, 

 

00:06:34.300 --> 00:06:39.200 

że widzą możliwość ewentualnego takiego 

finansowania w cudzysłowie 

 

00:06:39.200 --> 00:06:46.200 

pomocowego, stałego poprzez na przykład 

złotówkę od mieszkańca co 

 

00:06:46.200 --> 00:06:47.500 

roku, tak? 

 

00:06:47.500 --> 00:06:51.600 

No to jest oczywiste, że i przekazywana ta 

dotacja wtedy raz w roku 

 

00:06:51.600 --> 00:06:54.000 

z takim przeznaczeniem na uzupełnianie 

sprzętu, 

 

00:06:54.000 --> 00:06:57.400 

poprawę tym samym jakości świadczonych 

usług. 

 

00:06:57.400 --> 00:07:03.700 

Jak Państwo widzicie zaproponowana przeze 

mnie kwota jest wyższa. 

 

00:07:03.700 --> 00:07:05.100 

Jest wyższa. 

 

00:07:05.100 --> 00:07:08.000 

No bo gdybyśmy przyjęli powiedzmy w 

przeliczeniu na mieszkańca, no to 

 

00:07:08.000 --> 00:07:11.500 

powinniśmy dać około 26 000 zł. 

 

00:07:11.500 --> 00:07:14.500 

A Państwu przedstawiam zdecydowanie 

wyższą kwotę. 

 

00:07:14.500 --> 00:07:17.100 

Nie mam bowiem złudzeń Szanowni Państwo, 

 

00:07:17.100 --> 00:07:21.300 

że po pierwsze jesteśmy największą jednostką 

w powiecie 

 

00:07:21.300 --> 00:07:22.600 

zielonogórskim. 

 

00:07:22.600 --> 00:07:25.900 

Po drugie szpital jest zlokalizowany na terenie 

gminy Sulechów. 

 

00:07:25.900 --> 00:07:29.600 

W związku z tym też w sposób naturalny 

bardzo nam zależy na tym, 

 

00:07:29.600 --> 00:07:32.200 

aby szpital funkcjonował. 

 

00:07:32.200 --> 00:07:38.300 

Po trzecie dzisiaj na tym spotkaniu też nikt nie 

był w stanie 

 

00:07:38.300 --> 00:07:42.600 

Szanowni Państwo, nie padła poza nie 

ukrywam, 

 

00:07:42.600 --> 00:07:45.800 

może inaczej, ja musiałem ze względu na sesję 

absolutoryjną wyjść. 

 

00:07:45.800 --> 00:07:47.100 

Nie byłem do końca. 

 

00:07:47.100 --> 00:07:50.900 

Ale do momentu kiedy uczestniczyłem nie 

padła żadna wprost deklaracja 

 

00:07:50.900 --> 00:07:53.700 

konkretnej kwoty konkretnego innego 

samorządu. 

 

00:07:53.700 --> 00:07:57.500 

Jedynie deklaracja, że tak, postarają się pomóc. 

 

00:07:57.500 --> 00:08:05.500 
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Więc Szanowni Państwo moja propozycja jest 

do Państwa no jak 

 

00:08:05.500 --> 00:08:11.500 

gdyby w oparciu o to co my budżetowo jak 

zwykle to powiem, 

 

00:08:11.500 --> 00:08:14.500 

no jednak w jakimś sensie no my zawsze 

podejmujemy pewne ryzyko 

 

00:08:14.500 --> 00:08:19.100 

licząc na to, że jednak dalszego uszczuplenia 

środków nie będzie. 

 

00:08:19.100 --> 00:08:22.300 

Nie ukrywam i też to powiedziałem, 

wyartykułowałem i wczoraj 

 

00:08:22.300 --> 00:08:25.200 

na spotkaniu i również dzisiaj innym 

samorządowcom, 

 

00:08:25.200 --> 00:08:28.200 

że środki, które być może niedługo, 

 

00:08:28.200 --> 00:08:32.400 

zakładam że tak będzie, trafią do samorządów 

pomoc w zakresie 

 

00:08:32.400 --> 00:08:40.000 

wyrównania strat w PIT-cie tak i generalnie 

naszych dochodów powinny 

 

00:08:40.000 --> 00:08:44.300 

być też przez te samorządy, ale również powiat 

zielonogórski, 

 

00:08:44.300 --> 00:08:47.800 

zaraz o powiecie też powiem, przynajmniej w 

części przeznaczone 

 

00:08:47.800 --> 00:08:50.500 

właśnie chociażby na tego rodzaju zadania. 

 

00:08:50.500 --> 00:08:55.200 

Starosta wskazał, że oczywiście ucieszy się z 

każdej kwoty. 

 

00:08:55.200 --> 00:09:01.700 

Nie zadeklarował wprost, że powiedzmy 

wykłada na stół pół miliona, 

 

00:09:01.700 --> 00:09:04.700 

a kolejne pół miliona musimy zebrać. 

 

00:09:04.700 --> 00:09:11.300 

Sam sprzęt będzie kosztował około 700 000 zł. 

 

00:09:11.300 --> 00:09:17.000 

I Szanowni Państwo myślę, że bardzo istotne 

jest to, 

 

00:09:17.000 --> 00:09:24.700 

że zadeklarował po prostu zaczął kredytu na 

zakup tego sprzętu. 

 

00:09:24.700 --> 00:09:29.300 

Wydaje mi się, że te argumenty, nie chciałbym 

przytaczać tych, 

 

00:09:29.300 --> 00:09:33.700 

które już padły tutaj z ust pani dyrektor na 

komisji, 

 

00:09:33.700 --> 00:09:35.800 

żeby pewne rzeczy nie powielać. 

 

00:09:35.800 --> 00:09:39.300 

Ale wydaje mi się, że w sposób doskonały też 

wyartykułowała to, 

 

00:09:39.300 --> 00:09:41.500 

o co tak naprawdę w tej chwili zabiega szpitala. 

 

00:09:41.500 --> 00:09:45.700 

A więc również o świadczenie tych usług, 

 

00:09:45.700 --> 00:09:47.600 

które są nielimitowane. 

 

00:09:47.600 --> 00:09:52.900 

Czyli takie, które ze względu na ilość wykonania 

przyniosą określony 

 

00:09:52.900 --> 00:09:55.700 
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dochód po drugiej stronie. 

 

00:09:55.700 --> 00:10:01.100 

Ja Państwa proszę, ale jak gdyby ewentualnie o 

wskazanie czy będę 

 

00:10:01.100 --> 00:10:03.500 

mógł taką uchwałę, czy mogę taką uchwałę też 

Państwu zaproponować? 

 

00:10:03.500 --> 00:10:08.100 

No mam sygnał po prostu, że w tej chwili 

jeszcze trwa praca, 

 

00:10:08.100 --> 00:10:11.200 

żeby ona została przygotowana zgodnie z 

wymogami prawnymi, 

 

00:10:11.200 --> 00:10:14.800 

a panią tutaj radczynię poproszę o wypowiedź 

czy na dobrą sprawę 

 

00:10:14.800 --> 00:10:20.300 

Państwo możecie zmienić też jak gdyby plan 

tylko w oparciu o taki mój 

 

00:10:20.300 --> 00:10:22.400 

sygnał bez podania jeszcze numeru druku, 

 

00:10:22.400 --> 00:10:27.900 

czy też wymaga to podania już tekstu uchwały i 

tym samym ewentualnego 

 

00:10:27.900 --> 00:10:29.000 

głosowania w trakcie sesji? 

 

00:10:29.000 --> 00:10:30.900 

Bo przyznam się szczerze, że mam tu sam 

pewien dylemat. 

 

00:10:32.200 --> 00:10:37.300 

- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

 

00:10:37.300 --> 00:10:41.200 

Panie Burmistrzu, porządek obrad może zostać 

zmieniony również 

 

00:10:41.200 --> 00:10:42.400 

w trakcie. 

 

00:10:42.400 --> 00:10:44.800 

Natomiast żeby można było zmienić ten 

porządek obrad to Państwo 

 

00:10:44.800 --> 00:10:48.600 

musicie dostać wniosek z propozycją 

konkretnego projektu, 

 

00:10:48.600 --> 00:10:49.800 

który ma być wprowadzony. 

 

00:10:49.800 --> 00:10:52.500 

Tak więc musimy jeżeli możemy trzecie chwilkę 

poczekać. 

 

00:10:52.500 --> 00:10:55.800 

Natomiast w trakcie sesji również można złożyć 

wniosek o zmianę 

 

00:10:55.800 --> 00:10:58.300 

porządku i wprowadzić dodatkową uchwałę, 

 

00:10:58.300 --> 00:10:59.800 

dodatkowy element. 

 

00:10:59.800 --> 00:11:00.900 

Dziękuję. 

 

00:11:00.900 --> 00:11:03.100 

- Dziękuję. Pan radny Jan Rerus ad vocem. 

 

00:11:03.100 --> 00:11:04.600 

- Dziękuję bardzo. 

 

00:11:04.600 --> 00:11:05.800 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

00:11:05.800 --> 00:11:09.400 

Wysoka Rado, Szanowni Goście, właśnie to 

chciałem powiedzieć co pani 

 

00:11:09.400 --> 00:11:12.300 

mecenas powiedziała, że my w statucie mamy 

to dopuszczone, 

 

00:11:12.300 --> 00:11:15.000 
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że możemy później jak będzie projekt uchwały 

zastanowić się. 

 

00:11:15.000 --> 00:11:17.800 

Natomiast pytanie mam do pana burmistrza. 

 

00:11:18.500 --> 00:11:21.300 

Myślałem, że więcej środków się znajdzie. 

 

00:11:21.300 --> 00:11:23.500 

Tam było oczekiwane więcej. 

 

00:11:23.500 --> 00:11:28.100 

Jesteśmy oczywiście za tym, żeby jakieś środki 

przeznaczyć. 

 

00:11:28.100 --> 00:11:33.000 

No nie wchodzimy tutaj w finanse pana 

skarbnika burmistrza, 

 

00:11:33.000 --> 00:11:35.500 

bo on najlepiej wiedzą. 

 

00:11:35.500 --> 00:11:39.700 

Natomiast czy same zagwarantowanie środków 

w budżecie, 

 

00:11:39.700 --> 00:11:46.300 

w zmianie budżetowej nie da już możliwości do 

dalszych działań 

 

00:11:46.300 --> 00:11:50.100 

szpitalowi, czy musimy koniecznie podejmować 

teraz to mu chwałę jak 

 

00:11:50.100 --> 00:11:52.700 

nie wiemy jeszcze ile inne do finansują, 

 

00:11:52.700 --> 00:11:54.100 

czy w ogóle pieniądze będą? 

 

00:11:54.100 --> 00:11:56.100 

Czy to jest takie szybkie, że dzisiaj trzeba tą 

uchwałę? 

 

00:11:56.100 --> 00:11:57.800 

Oczywiście w budżecie można zagwarantować, 

 

00:11:57.800 --> 00:12:02.900 

że przy takiej sprawie, mniej ważnych 

sprawach robiliśmy sesję 

 

00:12:02.900 --> 00:12:07.100 

nadzwyczajną, to też przy takiej sprawie można 

by ewentualnie sesję. 

 

00:12:07.100 --> 00:12:09.300 

- Chcę Panu Radnemu uświadomić, że zbliżają 

się wakacje. 

 

00:12:09.300 --> 00:12:12.600 

- Ale najlepiej się wypoczywa w domu. Także. 

 

00:12:12.600 --> 00:12:15.200 

- Jak można coś zrobić dziś, to zróbmy to dziś. 

 

00:12:16.600 --> 00:12:18.400 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

00:12:21.100 --> 00:12:26.100 

- Panie Przewodniczący, więc ja tekst uchwały 

właśnie mam już 

 

00:12:26.100 --> 00:12:28.500 

przed sobą. Został przeniesiony tutaj przez 

panią kierownik. 

 

00:12:28.500 --> 00:12:29.700 

Bardzo dziękuję, tak? 

 

00:12:29.700 --> 00:12:31.800 

Bo to dosłownie było 20 parę minut na pracę. 

 

00:12:31.800 --> 00:12:35.900 

Natomiast odpowiadając na Pana pytanie 

Panie Radny Jan Rerus, 

 

00:12:39.500 --> 00:12:43.700 

taka była prośba dyrektora dzisiaj i starosty, 

 

00:12:43.700 --> 00:12:50.300 

aby dać możliwość na dobrą sprawę działania 

w zakresie organizacji, 

 

00:12:50.300 --> 00:12:53.600 

zakupu już teraz. 



Strona 9 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

 

00:12:53.600 --> 00:12:56.400 

Nawet na zasadzie pewnej owszem deklaracji z 

naszej strony. 

 

00:12:56.400 --> 00:13:01.100 

Natomiast do samego przekazania, czyli żeby 

formalnie później 

 

00:13:01.100 --> 00:13:05.700 

rozliczyć też tą dotację jest no powiem tak 

niestety konieczna 

 

00:13:05.700 --> 00:13:07.100 

uchwała, tak? 

 

00:13:07.100 --> 00:13:08.400 

Odrębna to ze zmianą budżetu. 

 

00:13:08.400 --> 00:13:12.200 

I stąd że tak powiem też taka, a nie inna forma 

dzisiaj zaproponowana 

 

00:13:12.200 --> 00:13:13.500 

przeze mnie procedowania. 

 

00:13:13.500 --> 00:13:15.400 

Czyli mimo, że mamy jakby też przygotowane, 

 

00:13:15.400 --> 00:13:19.100 

przygotowaliśmy z panem skarbnikiem 

propozycje zmiany samego budżetu 

 

00:13:19.100 --> 00:13:21.800 

jako 5 punkt, o którym na komisjach nie 

rozmawialiśmy, 

 

00:13:21.800 --> 00:13:25.600 

to oprócz tego niestety jest wymagana 

uchwała. 

 

00:13:25.600 --> 00:13:29.300 

Panie Przewodniczący, ja pozwolę sobie teraz 

Panu przekazać ten projekt uchwały. 

 

00:13:29.300 --> 00:13:33.900 

- Jeżeli by była taka możliwość, to 

elektronicznie byśmy chcieli Panie 

 

00:13:33.900 --> 00:13:36.300 

Bartku, nie? Byśmy od razu umieścili. 

 

00:13:36.300 --> 00:13:39.500 

- Pani kierownik już idzie na skan i będzie. 

 

00:13:45.000 --> 00:13:54.500 

- 5 minut przerwy zrobimy, nie? Nie? 

 

00:13:54.500 --> 00:13:58.000 

Mamy jeszcze dwa głosowania i w 

międzyczasie może się uda. 

 

00:13:58.000 --> 00:13:59.200 

To jeszcze dwa mamy. 

 

00:13:59.500 --> 00:14:01.400 

Ale to dobra. 

 

00:14:07.400 --> 00:14:10.500 

Czyli Panie Burmistrzu, kolejny wniosek 

wprowadzenie do porządku 

 

00:14:10.500 --> 00:14:11.600 

obrad druku numer ile? 

 

00:14:11.600 --> 00:14:15.300 

A jeszcze są. 

 

00:14:15.300 --> 00:14:17.000 

A przepraszam, jeszcze jest dyskusja. 

 

00:14:17.000 --> 00:14:18.300 

Ja już zapomniałem. 

 

00:14:18.300 --> 00:14:19.600 

Pan Piotr Miszkiewicz. 

 

00:14:19.600 --> 00:14:21.100 

Bardzo proszę, pan radny Piotr Miszkiewicz. 

 

00:14:22.700 --> 00:14:26.000 

Jeżeli w międzyczasie zdążymy zrobić. 

 

00:14:26.000 --> 00:14:30.400 

- Pan Jan mnie ubiegł trochę w pytaniu, 

natomiast nie mając żadnych 
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00:14:30.400 --> 00:14:34.800 

deklaracji, bo to były słowne deklaracje 

samorządów ościennych, 

 

00:14:34.800 --> 00:14:37.000 

jak zwykle wychodzimy przed szereg. 

 

00:14:37.000 --> 00:14:39.900 

Tutaj na pewno nie znajdzie się nikt kto będzie 

głosował przeciwko. 

 

00:14:39.900 --> 00:14:42.300 

Zatem na pewno jest aprobata całej rady. 

 

00:14:42.300 --> 00:14:45.000 

Czy naprawdę musimy dzisiaj to głosować? 

 

00:14:45.000 --> 00:14:47.800 

Bo na pewno radni powinni się zapoznać z tym 

drukiem. Także. 

 

00:14:50.800 --> 00:14:55.100 

- Bardzo proszę, pan burmistrz Wojciech 

Sołtys. 

 

00:14:55.100 --> 00:14:58.600 

100 000 to właściwie druk nam niepotrzebny 

jest specjalnie. 

 

00:14:59.900 --> 00:15:02.200 

- Panie Przewodniczący, ja wiem, 

 

00:15:02.200 --> 00:15:07.400 

że zabrzmi nieładnie w stosunku do naszych 

sąsiadów, tak? 

 

00:15:07.400 --> 00:15:12.200 

Ale ja myślę, że to działa zawsze w dwie strony. 

 

00:15:12.200 --> 00:15:13.500 

My z jednej strony ciągle mówimy, 

 

00:15:13.500 --> 00:15:16.600 

że chcemy zobaczyć ile dadzą inni, inni ciągle 

mówią, 

 

00:15:16.600 --> 00:15:18.900 

że chcą zobaczyć ile da sam powiat, 

 

00:15:18.900 --> 00:15:20.200 

ile da największy. 

 

00:15:20.200 --> 00:15:23.800 

I oczywiście to już właściwie padła odpowiedź. 

 

00:15:23.800 --> 00:15:26.700 

Nie ma takiego przymusu, że Państwo musicie 

to podjąć dzisiaj. 

 

00:15:26.700 --> 00:15:32.200 

Jest to wyłącznie podyktowane prośbą 

dyrektora szpitala i chęcią 

 

00:15:32.200 --> 00:15:34.700 

szybkiego działania po to, żeby już w lipcu. 

 

00:15:34.700 --> 00:15:43.100 

Bo tak mi dzisiaj przekazano, aby już w lipcu na 

tym sprzęcie mógł 

 

00:15:43.100 --> 00:15:46.000 

pracować specjalista, który w szpitalu w tej 

chwili jest. 

 

00:15:47.400 --> 00:15:50.700 

Więc ja tylko na dzisiaj mogę Państwu taką 

wiedzę przekazać. 

 

00:15:50.700 --> 00:15:54.100 

Myślę, że, to pewności nie mam, 

 

00:15:54.100 --> 00:16:00.800 

że w ciągu najbliższego tygodnia, czy dwóch 

żaden z samorządów 

 

00:16:00.800 --> 00:16:02.400 

nie przeprowadzi też tego przez sesję. 

 

00:16:02.400 --> 00:16:05.400 

Większość samorządów z tego co wczoraj 

usłyszałem i co dzisiaj 

 

00:16:05.400 --> 00:16:07.400 

usłyszałem jest już po sesjach. 
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00:16:07.400 --> 00:16:12.600 

Chyba tylko jedna gmina tak jak my jak gdyby 

sesję ma jeszcze 

 

00:16:12.600 --> 00:16:14.300 

w najbliższym czasie. 

 

00:16:14.300 --> 00:16:17.500 

Pozostali to albo sesja specjalna, albo też 

zwołanie po prostu sesji 

 

00:16:17.500 --> 00:16:18.800 

w normalnym trybie. 

 

00:16:18.800 --> 00:16:25.500 

Więc też pewnie jakaś odpowiedź konkretna z 

tych samorządów za jakiś 

 

00:16:25.500 --> 00:16:28.100 

czas. Natomiast ja bym powiedział tak, 

 

00:16:28.100 --> 00:16:35.000 

raczej możemy liczyć na symboliczne, niż duże 

wsparcie innych 

 

00:16:35.000 --> 00:16:36.500 

samorządów. To jest moje zdanie, tak? 

 

00:16:36.500 --> 00:16:38.600 

Z tych samych powodów, o których ja 

mówiłem. 

 

00:16:38.600 --> 00:16:44.000 

Wszyscy przywołują zapaść finansów 

publicznych i wyczekiwanie 

 

00:16:44.000 --> 00:16:45.700 

na przekazanie środków zewnętrznych. 

 

00:16:47.500 --> 00:16:51.900 

Sam organ prowadzący wskazuje, że dokona 

zakupu w oparciu 

 

00:16:51.900 --> 00:16:53.100 

o kredytowanie. 

 

00:16:53.100 --> 00:16:54.200 

A nie o środki, którymi dysponuje. 

 

00:16:55.600 --> 00:16:57.000 

- Dziękuję. 

 

00:16:57.000 --> 00:16:58.500 

Bardzo proszę, pan radny Stanisław Kaczmarek. 

 

00:16:58.500 --> 00:17:02.900 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

00:17:02.900 --> 00:17:06.300 

Panie Burmistrzu, ja się zgadzam tutaj z panem 

burmistrzem. 

 

00:17:06.300 --> 00:17:07.500 

Jest uchwała. 

 

00:17:07.500 --> 00:17:10.100 

Ale też zgadzam się z moimi przedmówcami. 

 

00:17:10.100 --> 00:17:16.800 

Proszę państwa samorząd sulechowski zawsze 

pomagał szpitalowi 

 

00:17:16.800 --> 00:17:18.000 

i będzie pomagał. 

 

00:17:18.000 --> 00:17:22.800 

Bo tak myślę, że tutaj w tym gronie nie widzę 

osób, 

 

00:17:22.800 --> 00:17:26.000 

które by nie zgadzały się z tym faktem. 

 

00:17:26.000 --> 00:17:31.300 

Ja dziękuję panu burmistrzowi za 

zorganizowanie spotkania 

 

00:17:31.300 --> 00:17:33.200 

z burmistrzami. 

 

00:17:33.200 --> 00:17:37.500 

Bo jeżeli nadrzędna instytucja tego nie widzi, 

 

00:17:37.500 --> 00:17:40.900 

to ktoś musi po prostu spowodować to, 

 

00:17:40.900 --> 00:17:47.400 
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żeby sąsiedni włodarze zauważyli, że coś jest 

nadrzędnego. 

 

00:17:47.400 --> 00:17:50.500 

A nadrzędnym jest zdrowie. 

 

00:17:50.500 --> 00:17:54.300 

No i oczywiście te instytucje, które dbają o 

nasze zdrowie. 

 

00:17:54.300 --> 00:17:58.200 

Ale też zgadzam się z moimi przedmówcami, 

 

00:17:58.200 --> 00:18:06.900 

że to jest dla mnie osobiście też za szybko 

przekazanie tych 

 

00:18:06.900 --> 00:18:12.800 

pieniędzy. Ale jeżeli taka uchwała zostanie 

podjęta i mam 

 

00:18:12.800 --> 00:18:17.100 

nadzieję, że zostanie podjęta uwarunkowałbym 

zgodę rady na wypłacenie 

 

00:18:17.100 --> 00:18:19.500 

tych 100 000. 

 

00:18:19.500 --> 00:18:23.200 

Bo z tego względu tak gwarantujemy, 

pokazujemy sąsiednim 

 

00:18:23.200 --> 00:18:26.700 

samorządom, że przekazujemy 100 000, ale 

czekamy na ich ruch. 

 

00:18:26.700 --> 00:18:34.300 

To nie znaczy, że samorząd sulechowski non 

stop będzie samorządem no 

 

00:18:34.300 --> 00:18:43.300 

może złe wyrażenie, do bicia, albo do dojenia 

pieniędzy z naszego 

 

00:18:43.300 --> 00:18:45.500 

budżetu gminnego. 

 

00:18:45.500 --> 00:18:52.200 

I dlatego oczywiście ja zagłosuję, ale bym prosił 

o zamieszczenie 

 

00:18:52.200 --> 00:18:58.400 

takiej informacji, że wypłacenie zależy 

to od podjęcia rady kolejnej. Dziękuję bardzo. 

 

00:18:59.200 --> 00:19:00.800 

- Dziękuję. 

 

00:19:00.800 --> 00:19:02.900 

Bardzo proszę, pan Przemysław Pokład ad 

vocem. 

 

00:19:02.900 --> 00:19:05.600 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrz, 

 

00:19:05.600 --> 00:19:08.500 

Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, 

pytanie do pana Stanisława 

 

00:19:08.500 --> 00:19:11.100 

Kaczmara, czyli rozumiem jeżeli inne gminy 

 

00:19:11.100 --> 00:19:12.600 

nie dadzą żadnych pieniążków, albo mniejsze, 

 

00:19:12.600 --> 00:19:14.500 

to my nie mamy tych 100 000? 

 

00:19:18.600 --> 00:19:23.800 

- Panie Radny, to jeżeli inne gminy nie dadzą 

100 000, 

 

00:19:23.800 --> 00:19:33.100 

to znaczy, że powiat by musiał przeznaczyć 900 

000 zaciągnąć kredytu. Tak? 

 

00:19:33.100 --> 00:19:35.900 

To o to chodzi. 

 

00:19:35.900 --> 00:19:37.700 

No to w tym wypadku oczywiście dajemy, 

 

00:19:37.700 --> 00:19:42.600 

ale mamy taką świadomość, że inne samorządy 

na nasz szpital się po prostu wypięły. 
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00:19:43.100 --> 00:19:46.000 

- Dziękuję. 

 

00:19:46.000 --> 00:19:48.600 

Bardzo proszę, pan burmistrz Wojciech Sołtys 

ad vocem. 

 

00:19:48.600 --> 00:19:52.700 

- To będzie być może pewne powtórzenie, 

 

00:19:52.700 --> 00:19:56.600 

tak? Ale Panie Stanisławie, tak dokładnie 

odbieram deklaracje ze 

 

00:19:56.600 --> 00:20:00.000 

strony Starosty Zielonogórskiego, że pozostała 

kwota zostanie 

 

00:20:00.000 --> 00:20:01.700 

zapłacona z kredytu. 

 

00:20:01.700 --> 00:20:05.300 

Natomiast kwota, którą ja Państwu 

zaproponowałem w naszej ocenie 

 

00:20:05.300 --> 00:20:08.200 

jest po prostu maksymalną, którą jesteśmy w 

stanie przeznaczyć. 

 

00:20:08.200 --> 00:20:12.700 

I my myśleliśmy nawet o mniejszej kwocie nie 

ukrywam. 

 

00:20:12.700 --> 00:20:16.200 

Nawet kwocie 50 000 zł. 

 

00:20:16.200 --> 00:20:18.400 

Tak nawet, ale powiedzmy połowę tego co w 

tej chwili 

 

00:20:18.400 --> 00:20:21.000 

Państwu proponuję. 

 

00:20:21.000 --> 00:20:24.500 

Natomiast myślę, że więcej bez względu na 

pewno dadzą inni, 

 

00:20:24.500 --> 00:20:30.000 

że więcej w tej sytuacji nie powinniśmy sobie 

na to pozwolić, tak? 

 

00:20:30.000 --> 00:20:32.800 

Absolutnie bez względu na to czy drugiej 

stronie będzie co najmniej 

 

00:20:32.800 --> 00:20:36.200 

taka sama kwota, czy inna, to uważam, że 100 

000 to jest maksimum. 

 

00:20:36.800 --> 00:20:39.400 

- Dziękuję. 

 

00:20:39.400 --> 00:20:41.100 

Bardzo proszę, pani radna Krystyna 

Jagodzińska-Kochaniak. 

 

00:20:48.100 --> 00:20:51.200 

- Po tych wszystkich wypowiedziach wygląda 

na to. 

 

00:20:51.200 --> 00:20:55.700 

- Pani Krysiu, mikrofon włączony, tak? Dobra. 

- Tak. 

 

00:20:55.700 --> 00:21:00.900 

Sytuacja wygląda na tak, że była próba 

porozumienia z innymi 

 

00:21:00.900 --> 00:21:02.600 

włodarzami naszych gmin. 

 

00:21:02.600 --> 00:21:06.800 

Ta próba pozostała na poziomie deklaracji. 

 

00:21:06.800 --> 00:21:10.900 

Natomiast wniosek pana dyrektora szpitala jest 

jasny, 

 

00:21:10.900 --> 00:21:13.800 

klarowny, że zależy im na tym, 

 

00:21:13.800 --> 00:21:16.300 

żeby to urządzenie kupić jak najwcześniej, 

 

00:21:16.300 --> 00:21:22.200 



Strona 14 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

żeby móc wdrożyć z tego co ja wiem takie 

leczenie, 

 

00:21:22.200 --> 00:21:27.500 

które będzie przynosiło szpitalowi pewnego 

rodzaju zyski. 

 

00:21:27.500 --> 00:21:34.200 

I teraz wygląda tak, że jeżeli powiat chce 

zaciągnąć kredyt 

 

00:21:34.200 --> 00:21:36.900 

w wysokości 1 000 000 zł, bo o takiej kwocie 

była mowa, 

 

00:21:36.900 --> 00:21:43.700 

bo była mowa 700 000 urządzenie, 300 000 

przygotowanie pomieszczenia, 

 

00:21:43.700 --> 00:21:46.400 

w którym ta aparatura miałaby działać. 

 

00:21:46.400 --> 00:21:48.000 

Dla mnie proste to jest. 

 

00:21:48.100 --> 00:21:53.700 

Nie można liczyć na dzień dzisiejszy na 

wsparcie pozostałych gmin. 

 

00:21:53.700 --> 00:21:58.300 

Zostaje pozyskanie środków udziału własnego. 

 

00:22:00.900 --> 00:22:03.100 

- Bardzo proszę państwa radnych o ciszę. 

 

00:22:03.400 --> 00:22:12.200 

- Pozostała taka sytuacja, że powiat musi mieć 

udział własny 

 

00:22:12.200 --> 00:22:15.200 

w wysokości 20% zaciągniętego kredytu. 

 

00:22:15.200 --> 00:22:21.400 

Wygląda na to, że powiat jest gotowy dać 100 

000, gmina Sulechów jest 

 

00:22:21.400 --> 00:22:23.500 

gotowa dać 100 000. 

 

00:22:23.500 --> 00:22:26.300 

Mamy 20% i o kredyt można wystąpić. 

 

00:22:26.300 --> 00:22:30.600 

I to jest taka prośba bardzo bym powiedziała 

społeczna. 

 

00:22:30.600 --> 00:22:32.400 

Taka, którą należy zrozumieć. 

 

00:22:32.400 --> 00:22:35.600 

Bo jeżeli wymagamy od szpitala jego rozwoju, 

 

00:22:35.600 --> 00:22:41.400 

no to nie ma co czekać aż panowie włodarze 

ościenni podejmą 

 

00:22:41.400 --> 00:22:42.500 

jakąkolwiek decyzję. 

 

00:22:42.500 --> 00:22:46.900 

Więc tak naprawdę zostaliśmy jak gdyby bez 

wyboru. 

 

00:22:46.900 --> 00:22:50.000 

Jeżeli chcemy pomóc, jeżeli chcemy, 

 

00:22:50.000 --> 00:22:54.400 

żeby te urządzenie było kupione, to ten udział 

własny w pozyskiwaniu 

 

00:22:54.400 --> 00:23:00.000 

kredytu jest niezbędny, jest to 200 000 zł i od 

nas zależy czy uda 

 

00:23:00.000 --> 00:23:04.000 

się szpitalowi ten pomysł zrealizować. 

 

00:23:04.000 --> 00:23:09.100 

No i myślę, że jeżeli powiat jak jest gotowy 

zaciągnąć takie kredyt, 

 

00:23:09.100 --> 00:23:10.300 

to jest ich zmartwienie. 

 

00:23:10.300 --> 00:23:13.700 
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Nasze zmartwienie jest takie, żeby im tego nie 

utrudniać. 

 

00:23:13.700 --> 00:23:17.400 

I proponowałabym i apelowałabym do 

Państwa. 

 

00:23:17.400 --> 00:23:21.700 

My będziemy pewnie jutro na komisji 

społecznej o tym też rozmawiać 

 

00:23:21.700 --> 00:23:22.900 

w szpitalu. 

 

00:23:22.900 --> 00:23:27.000 

I myślę, że ten pomysł nie jest pozbawiony 

uzasadnienia. 

 

00:23:27.000 --> 00:23:29.400 

Urządzenie jest po prostu potrzebne, 

 

00:23:29.400 --> 00:23:36.400 

żebyśmy mogli zwiększyć liczbę wykonywanych 

badań, 

 

00:23:36.400 --> 00:23:38.400 

które przynoszą szpitalowi zysk. 

 

00:23:38.400 --> 00:23:41.000 

Także apeluję do wszystkich radnych. 

 

00:23:41.000 --> 00:23:42.300 

Zresztą nie muszę apelować. 

 

00:23:42.300 --> 00:23:44.600 

Bo wszyscy radni są zgodni co do tego tematu. 

 

00:23:44.600 --> 00:23:49.500 

I myślę, że taką uchwałę można by było 

przeprocedować dzisiaj, 

 

00:23:49.500 --> 00:23:52.700 

a jeżeli radni uważają, że potrzebują jeszcze 

trochę czasu, 

 

00:23:52.700 --> 00:24:00.500 

możemy to zrobić, rzeczywiście tu padła 

propozycja zwołania obrad 

 

00:24:00.500 --> 00:24:07.800 

Rady Miejskiej w ramach spotkania 

nadzwyczajnego. Dziękuję bardzo. 

 

00:24:07.800 --> 00:24:09.600 

- Dziękuję. 

 

00:24:09.600 --> 00:24:11.000 

Ja w międzyczasie jeszcze tylko dodam, 

 

00:24:11.000 --> 00:24:14.900 

że ten druk nr 708 dotyczący dotacji jest już 

załączony 

 

00:24:14.900 --> 00:24:16.000 

elektronicznie na waszych. 

 

00:24:16.000 --> 00:24:17.400 

Jest już. 

 

00:24:17.400 --> 00:24:23.000 

Jak odświeżycie, teraz proponuję odświeżyć i 

druk nr 708 jest 

 

00:24:23.000 --> 00:24:24.200 

po przedstawieniu porządku obrad. 

 

00:24:24.200 --> 00:24:25.900 

Można się z nim zapoznać w międzyczasie. 

 

00:24:25.900 --> 00:24:27.900 

708, tak jest. 

 

00:24:27.900 --> 00:24:30.100 

Bardzo proszę, pan rady Sebastian Różycki. 

 

00:24:30.100 --> 00:24:34.200 

- Panie Burmistrzu Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, 

 

00:24:34.200 --> 00:24:36.100 

Goście, dziękuję. 

 

00:24:36.100 --> 00:24:41.300 

Wysłuchał Pan prośbę, która padła na komisji 

Panie Burmistrzu. 
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00:24:41.300 --> 00:24:42.800 

Doszło do spotkania. 

 

00:24:42.800 --> 00:24:45.500 

Nie interesuje mnie jakie są deklaracje. 

 

00:24:45.500 --> 00:24:51.100 

Natomiast dziękuję też za to, że podjął Pan 

decyzję i wyznaczył 

 

00:24:51.100 --> 00:24:53.400 

konkretne formy wsparcia. 

 

00:24:53.400 --> 00:24:57.600 

Dla mnie jako radnego jest istotny jeden 

element. 

 

00:24:57.600 --> 00:25:03.900 

Gdyby szpital nie chciał, gdyby starostwo 

powiatowe nie jest 

 

00:25:03.900 --> 00:25:05.600 

zadeklarowało zaciągnięcia kredytu, 

 

00:25:05.600 --> 00:25:09.700 

to oznaczałoby jedno, że nie ma przekonania 

do obecnych władz, 

 

00:25:09.700 --> 00:25:11.300 

które kierują szpitalem. 

 

00:25:11.300 --> 00:25:16.900 

Więc my jako organ, który podlega pod szpital 

powiatowy jeśli chodzi 

 

00:25:16.900 --> 00:25:23.600 

o wsparcie i inne działania powinniśmy takie 

działanie poprzeć. Dziękuję. 

 

00:25:23.600 --> 00:25:26.500 

- Dziękuję. 

 

00:25:26.500 --> 00:25:27.900 

Bardzo proszę, pan radny Piotr Bodnar. 

 

00:25:27.900 --> 00:25:33.100 

- Szanowni Państwo, ja tak tylko w kwestii 

wyjaśnienia. 

 

00:25:33.100 --> 00:25:36.100 

Bo pewno mieszkańcy może nie wszyscy zdają 

sobie sprawę na ile jest 

 

00:25:36.100 --> 00:25:38.500 

to istotne. To jest zakup urządzenia, 

 

00:25:38.500 --> 00:25:44.000 

które pozwala też na, znaczy będzie pozwalało 

na nielimitowane przez 

 

00:25:44.000 --> 00:25:47.000 

NFZ badania tomograficzne. 

 

00:25:47.000 --> 00:25:49.600 

Głównie chodzi o onkologiczne sprawy, 

 

00:25:49.600 --> 00:25:55.400 

tak? Więc Szanowni Państwo są czasami zbiórki 

publiczne, 

 

00:25:55.400 --> 00:25:59.200 

na przykład Wielka Orkiestra, która zbiera i są 

urządzenia, 

 

00:25:59.200 --> 00:26:02.000 

które szpitale dostają w cudzysłowie za darmo, 

 

00:26:02.000 --> 00:26:07.500 

tak? I bywa tak, że te urządzenia, akurat to 

znaczy usługi jakieś 

 

00:26:07.500 --> 00:26:09.900 

wykonywane na tych urządzeniach są 

limitowane przez NFZ. 

 

00:26:09.900 --> 00:26:12.800 

I stoją często urządzenia w szpitalach, 

 

00:26:12.800 --> 00:26:15.100 

których nie można używać ze względu na to, 

 

00:26:15.100 --> 00:26:19.800 

że NFZ refunduje jakąś tam liczbę określoną 

tych zabiegów 

 

00:26:19.900 --> 00:26:21.000 
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czy badań rocznie. 

 

00:26:21.000 --> 00:26:22.200 

Tutaj te obawy nie ma. 

 

00:26:22.200 --> 00:26:26.200 

To jest coś, co inwestujemy po prostu we 

wcześniejsze wykrywanie 

 

00:26:26.200 --> 00:26:29.600 

schorzeń onkologicznych w naszej gminie. 

 

00:26:29.600 --> 00:26:31.900 

To jest niezwykle istotne, bo sami Państwo 

wiecie, 

 

00:26:31.900 --> 00:26:33.400 

że coraz więcej tych schorzeń jest. 

 

00:26:33.400 --> 00:26:36.700 

Także tutaj myślę, że reakcja pana burmistrza 

no i też nas, 

 

00:26:36.700 --> 00:26:39.800 

którzy za chwilę będziemy głosować tą 

uchwałę jest jak najbardziej 

 

00:26:39.800 --> 00:26:41.200 

adekwatna do sytuacji. 

 

00:26:41.200 --> 00:26:46.200 

Oczywiście liczymy na to, że ościenne 

samorządy również się dołożą. 

 

00:26:47.000 --> 00:26:49.600 

Nie oczekujemy takiej samej kwoty. 

 

00:26:49.600 --> 00:26:51.600 

Natomiast oczekujemy godnej kwoty. 

 

00:26:51.600 --> 00:26:53.200 

Tak żeby to nie był tylko symbol tego, 

 

00:26:53.200 --> 00:26:55.800 

że się dokładają, ale żeby faktycznie 

uczestniczyli w procesie 

 

00:26:55.800 --> 00:26:58.100 

finansowania tego urządzenia. Bardzo dziękuję. 

 

00:26:58.100 --> 00:26:59.600 

- Dziękuję. 

 

00:26:59.600 --> 00:27:00.600 

Panie Burmistrzu bardzo proszę. 

 

00:27:00.700 --> 00:27:05.500 

- Panie Przewodniczący, to ponieważ wniosek 

został już złożony 

 

00:27:05.500 --> 00:27:08.700 

w formie papierowej teraz chciałbym oficjalnie 

Państwa prosić 

 

00:27:08.700 --> 00:27:10.500 

o wprowadzenie dodatkowego punktu, 

 

00:27:10.500 --> 00:27:14.300 

a więc tego druku przywołanego 708. 

 

00:27:14.300 --> 00:27:17.400 

A już uzupełniając niejako odpowiedź pana 

Piotra, 

 

00:27:17.400 --> 00:27:20.700 

bo rzeczywiście być może czasami mówimy 

skrótami i pewne rzeczy 

 

00:27:20.700 --> 00:27:23.000 

oczywiste dla nas pomijamy. 

 

00:27:23.000 --> 00:27:28.100 

Według informacji, która dotarła do nas 

również tutaj na komisji ze 

 

00:27:28.100 --> 00:27:33.000 

szpitala wzrost wykrywalności chorób 

nowotworowych jest 

 

00:27:33.000 --> 00:27:34.200 

zastraszający, tak? 

 

00:27:34.200 --> 00:27:35.600 

Ale wykrywalności. 

 

00:27:35.600 --> 00:27:39.300 
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Natomiast trzeba zrobić wszystko, żeby ta 

wykrywalność była jeszcze większa. 

 

00:27:39.300 --> 00:27:41.500 

Bo to oznacza, że tak naprawdę w 

społeczeństwie jest to w tej chwili 

 

00:27:41.500 --> 00:27:44.500 

jeden z najpoważniejszych problemów i 

wyzwań. 

 

00:27:44.500 --> 00:27:51.000 

Stąd myślę, że podejmiecie Państwo 

decyzję dzisiaj głosując nad tą uchwałą. 

Dziękuję. 

 

00:27:51.000 --> 00:27:53.700 

- Dziękuję. 

 

00:27:53.700 --> 00:27:55.700 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 

 

00:27:55.700 --> 00:27:58.600 

Zatem przechodzimy do dalszego głosowania 

wniosków. 

 

00:27:58.600 --> 00:28:00.400 

Kolejny wniosek pana Burmistrza Sulechowa. 

 

00:28:00.700 --> 00:28:03.600 

Wprowadzenie w punkcie 10 podpunktu 6. 

 

00:28:03.600 --> 00:28:07.600 

Druk nr 707 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia projektu 

 

00:28:07.600 --> 00:28:11.000 

miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów 

 

00:28:11.000 --> 00:28:12.400 

w obrębie geodezyjnym Górzykowo. 

 

00:28:12.400 --> 00:28:16.100 

Bardzo proszę państwa radnych o głosowanie. 

 

00:28:16.100 --> 00:28:17.900 

Wniosek o wprowadzenie go do porządku 

obrad. 

 

00:28:22.900 --> 00:28:25.400 

Za 17 radnych. 

 

00:28:25.400 --> 00:28:27.200 

Stwierdzam, że zmiana porządku obrad została 

przyjęta. 

 

00:28:27.200 --> 00:28:31.800 

Teraz w dalszej kolejności był wniosek radnego 

Piotra Miszkiewicza 

 

00:28:33.200 --> 00:28:39.400 

o usunięcie z porządku obrad druku nr 672 w 

sprawie utraty mocy 

 

00:28:39.400 --> 00:28:42.100 

obowiązującej uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany 

 

00:28:42.100 --> 00:28:45.700 

studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy 

 

00:28:45.700 --> 00:28:47.300 

Sulechów. 

 

00:28:47.300 --> 00:28:49.800 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

00:28:54.500 --> 00:28:59.400 

Za 6 radnych, 10 radnych przeciw, 1 radny się 

wstrzymał. 

 

00:28:59.400 --> 00:29:03.200 

Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad nie 

została przyjęta. 

 

00:29:03.200 --> 00:29:06.300 

I ostatnia zmiana Panie Bartku jest już gotowa? 

 

00:29:06.300 --> 00:29:12.300 

Wniosek Burmistrza Sulechowa o 

wprowadzenie do porządku obrad 
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00:29:12.300 --> 00:29:14.900 

w punkcie. 

 

00:29:14.900 --> 00:29:17.800 

To będzie który? 

 

00:29:17.800 --> 00:29:20.300 

Punkt 10 podpunkt zdaje się kolejny to 7. 

 

00:29:20.300 --> 00:29:38.100 

W punkcie 10 podpunktu 7 to będzie druk nr 

708, tak? 

 

00:29:38.100 --> 00:29:41.700 

Druk nr 708 dotyczy dotacji dla szpitala w 

kwocie 100 000 zł. 

 

00:30:04.200 --> 00:30:07.100 

Podpunkt 7. 

 

00:30:17.800 --> 00:30:25.200 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu. 

 

00:30:25.200 --> 00:30:29.100 

Druk nr 708, wprowadzenie go do porządku 

obrad. 

 

00:30:29.100 --> 00:30:34.800 

Dotacja dla szpitala. 

 

00:30:34.800 --> 00:30:37.200 

Wniosek o reasumpcję. 

 

00:30:37.200 --> 00:30:39.800 

Pani Krystyno? 

 

00:30:39.800 --> 00:30:41.500 

Za 17 radnych. 

 

00:30:41.500 --> 00:30:43.200 

Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad 

została przyjęta 

 

00:30:43.200 --> 00:30:45.000 

jednogłośnie. 

 

00:30:45.000 --> 00:30:47.100 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

00:30:47.500 --> 00:30:50.600 

Punkt 3. Informacja przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Sulechowie 

 

00:30:50.600 --> 00:30:52.200 

o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

00:30:52.200 --> 00:30:57.200 

No i ja tak jak poprzednio taką Informację 

przekazałem państwu radnym 

 

00:30:57.200 --> 00:30:58.800 

elektronicznie, mailowo. 

 

00:30:58.800 --> 00:31:03.300 

Udostępniłem ją społecznościowych, także nie 

będę jej odczytywał. 

 

00:31:03.300 --> 00:31:07.700 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 

głos tym punkcie? 

 

00:31:07.700 --> 00:31:09.500 

Bardzo proszę, pan radny Jan Rerus. 

 

00:31:09.800 --> 00:31:12.900 

- Dziękuję bardzo. 

 

00:31:12.900 --> 00:31:17.900 

Do tego sprawozdania pana przewodniczącego 

w zasadzie to jutro 

 

00:31:17.900 --> 00:31:21.500 

moglibyśmy tą uchwałę 708 przyjąć. 

 

00:31:21.500 --> 00:31:24.300 

Tak wynika z punktu 2 i z punktu 5. 

 

00:31:24.300 --> 00:31:28.200 

21 czerwca to jest chyba jutro. 

 

00:31:28.200 --> 00:31:38.100 

[zamieszanie] W punkcie 5 jest 21 czerwca że 

będzie sesja i w punkcie 
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00:31:38.100 --> 00:31:40.200 

2 jest 21. 

 

00:31:40.200 --> 00:31:42.400 

Ale to jest na stronie internetowej, to warto to 

poprawić. 

 

00:31:42.400 --> 00:31:45.700 

Również tam w punkcie 8 to nie jest mój słowo 

Łokietka, 

 

00:31:45.700 --> 00:31:47.500 

tylko Władysława Łokietka jak pamiętam. 

 

00:31:47.500 --> 00:31:51.400 

A moje pytanie dotyczy punktu 3. 

 

00:31:51.400 --> 00:31:56.400 

W dniu 14 czerwca w sali wiejskiej w Mozowie 

odbyły się konsultacje 

 

00:31:56.400 --> 00:32:00.400 

społeczne dotyczące wyboru jednego z trzech 

wariantach nowego 

 

00:32:00.400 --> 00:32:03.200 

przebiegu drogi wojewódzkiej nr 278. 

 

00:32:03.200 --> 00:32:05.200 

No i tutaj jest taka ta sucha informacja, 

 

00:32:05.200 --> 00:32:10.600 

czy pan przewodniczący może powiedzieć coś 

więcej co wynika z tych 

 

00:32:10.600 --> 00:32:13.800 

konsultacji, co się tam urodziło z tego względu, 

 

00:32:13.800 --> 00:32:15.500 

bo jestem tym zainteresowany. 

 

00:32:15.500 --> 00:32:17.400 

- Te konsultacje dotyczyły. 

 

00:32:17.400 --> 00:32:20.100 

- Czy to wyszło z tego, czy jest jakieś konkluzja? 

 

00:32:20.900 --> 00:32:24.000 

- Może nie uczestniczyłem osobiście, tylko była 

tam pani radna 

 

00:32:24.000 --> 00:32:26.500 

Elżbieta Musiałek. Ale pan burmistrz był 

również na tych 

 

00:32:26.500 --> 00:32:28.300 

konsultacjach. To do drogi. 

 

00:32:28.300 --> 00:32:32.400 

Panie Burmistrzu, jakby Pan mógł więcej coś 

powiedzieć? 

 

00:32:36.200 --> 00:32:39.500 

- Jeśli pan przewodniczący pozwoli, 

 

00:32:39.500 --> 00:32:43.500 

Panie Janie to odpowiem jako nie do mnie Pan 

kierował pytanie, 

 

00:32:43.800 --> 00:32:45.000 

ale ja też chciałem o tym wspomnieć. 

 

00:32:45.000 --> 00:32:49.200 

Więc być może później w swojej informacji nie 

będę musiał. 

 

00:32:49.200 --> 00:32:55.100 

Szanowni Państwo, projektant który działa na 

zlecenie Zarządu Dróg 

 

00:32:55.100 --> 00:33:00.500 

Wojewódzkich przygotował trzy koncepcje 

przebiegu drogi wojewódzkiej 

 

00:33:00.500 --> 00:33:06.500 

278 z punktu, w którym kończy się 

opracowanie budowy mostu 

 

00:33:06.500 --> 00:33:11.000 

w Pomorsku, a więc ronda pomiędzy 

miejscowością Pomorsko, 

 

00:33:11.000 --> 00:33:15.100 

a Brody. Tuż za miejscowością Pomorsko jest 

to rondo wyrysowane, 
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00:33:15.100 --> 00:33:17.000 

myślę, że Państwo też już to widzieli. 

 

00:33:17.000 --> 00:33:19.900 

Bo też było to konsultowane, pokazywane 

wcześniej. 

 

00:33:19.900 --> 00:33:25.800 

I od tego miejsca zaproponowane zostały 3 

częściowo jakby 

 

00:33:25.800 --> 00:33:28.800 

alternatywne przebiegu. 

 

00:33:28.800 --> 00:33:36.200 

Wszystkie te 3 przebiegi miały taki wymiar 

obwodnic miejscowości, 

 

00:33:36.200 --> 00:33:40.800 

które występują pomiędzy Pomorskiem, a 

Sulechowem. 

 

00:33:40.800 --> 00:33:43.000 

Z uwzględnieniem samego Pomorska. 

 

00:33:43.000 --> 00:33:47.300 

Mieszkańcy obecni, właściwie powiem tak 

mieszkańcy, 

 

00:33:47.300 --> 00:33:50.400 

ale to opowiem ogólnie wszystkie osoby 

obecne na tamtym spotkaniu 

 

00:33:50.400 --> 00:33:55.200 

konsultacyjnym zaakceptowały wariant tak 

zwany pierwszy, 

 

00:33:55.200 --> 00:34:01.000 

który w zakresie rysunku, tutaj przydałby się 

ten rysunek Panie 

 

00:34:01.000 --> 00:34:02.900 

Janie, nie wiem czy Pan go widział. 

 

00:34:02.900 --> 00:34:05.300 

- My żeśmy go dostali wcześniej. 

 

00:34:06.200 --> 00:34:08.100 

- Był publikowany też Państwu przekazywany. 

 

00:34:08.500 --> 00:34:12.500 

- Bo to spotkanie z radnymi dotyczące 

konsultacji tej drogi odbyło się 

 

00:34:12.500 --> 00:34:15.400 

już jakiś czas temu i my żeśmy już rozmawiali o 

tych wariantach. 

 

00:34:15.500 --> 00:34:17.400 

A to było spotkanie z mieszkańcami. 

 

00:34:20.000 --> 00:34:25.500 

- Generalnie mieszkańcy jednogłośnie, tak 

troszkę dyskutując między 

 

00:34:25.500 --> 00:34:27.400 

sobą też, ale pomiędzy projektantami, 

Zarządem Dróg Wojewódzkich, 

 

00:34:27.400 --> 00:34:32.500 

my też zabieraliśmy głos, chociaż staraliśmy się 

wrócić niejako 

 

00:34:32.500 --> 00:34:34.100 

z boku ze względu na to, żeby nie wprowadzać, 

 

00:34:34.100 --> 00:34:36.500 

nie sugerować może niczego, tak? 

 

00:34:36.500 --> 00:34:39.100 

Tylko po to, żeby to wszystko co jest możliwe 

zostało tam 

 

00:34:39.100 --> 00:34:40.600 

wyartykułowane. 

 

00:34:40.600 --> 00:34:43.300 

Wybrali wariant pierwszy, który w praktyce 

sprowadza się do tego, 

 

00:34:43.300 --> 00:34:48.700 

że jest on najdalej zlokalizowany od 

istniejących zabudowań. 

 

00:34:48.700 --> 00:34:53.700 
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Jednocześnie przebiegający jak gdyby po 

stronie północnej 

 

00:34:53.700 --> 00:34:59.100 

miejscowości Pomorsko, później przecinający 

głównie tereny leśne, 

 

00:34:59.100 --> 00:35:05.000 

przecinający drogę istniejącą aktualnie 

wojewódzką 

 

00:35:05.000 --> 00:35:09.200 

przed miejscowością Mozów, przechodzącą na 

stronę południową 

 

00:35:09.200 --> 00:35:13.800 

i na wysokości miejscowości Mozów w formie 

ronda przy drodze 

 

00:35:13.800 --> 00:35:16.100 

w kierunku Borynia, tak zwany Stary Dwór, 

 

00:35:16.100 --> 00:35:18.900 

nie wiem Panie Janie na ile to jest znana dla 

Pana jakby określenie 

 

00:35:18.900 --> 00:35:22.900 

lokalizacyjne, ronda pozwalającego również 

mieszkańcom miejscowości 

 

00:35:22.900 --> 00:35:25.300 

Mozów na wjazd właśnie z tamtej strony, 

 

00:35:25.300 --> 00:35:29.300 

czyli od strony północnej do tego ronda, tym 

samym będący 

 

00:35:29.300 --> 00:35:32.800 

też komunikacją dla samego Borynia. 

 

00:35:32.800 --> 00:35:38.700 

I dochodzący do tak zwanego ucha ulicy 

Warszawskiej jako miejsca 

 

00:35:38.700 --> 00:35:41.700 

spięcia z istniejącą siecią dróg. 

 

00:35:42.600 --> 00:35:43.700 

Dopowiem tylko jeszcze jedną rzecz, 

 

00:35:43.700 --> 00:35:49.100 

bo to też jak gdyby było na tym spotkaniu 

dopytywanie przez 

 

00:35:49.100 --> 00:35:50.500 

mieszkańców. 

 

00:35:50.500 --> 00:35:54.400 

To jest i wyłącznie Szanowni Państwo element 

odnoszący się 

 

00:35:54.400 --> 00:35:59.800 

do istniejącej jak gdyby i nowego przebiegu 

drogi wojewódzkiej 278. 

 

00:35:59.800 --> 00:36:07.100 

To w żaden sposób nie oddziaływuje, czy 

wskazuje jakie rozwiązania 

 

00:36:07.100 --> 00:36:12.400 

mają w przyszłości być przyjęte jeśli chodzi o 

węzły na S3 

 

00:36:12.400 --> 00:36:15.100 

i przebiegi nowe dróg w tym zakresie, tak? 

 

00:36:15.400 --> 00:36:18.300 

Nie wiem ile ta moja odpowiedź jest dla Pana 

wyczerpująca. 

 

00:36:18.300 --> 00:36:21.500 

My się zadeklarowaliśmy, może właśnie to 

jeszcze warto powiedzieć, 

 

00:36:21.500 --> 00:36:25.700 

do końca miesiąca, do 30 czerwca trwają 

jeszcze konsultacje. 

 

00:36:25.700 --> 00:36:29.100 

Jeśli państwo, nasi mieszkańcy, którzy nas 

słuchają chcą też zabrać 

 

00:36:29.100 --> 00:36:31.500 

głos w tym zakresie, to bardzo o to prosimy. 

 

00:36:31.500 --> 00:36:35.500 



Strona 23 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

Bo taką informację też umieszczaliśmy 

wcześniej na naszych stronach 

 

00:36:35.500 --> 00:36:37.000 

i na Facebooku. 

 

00:36:37.000 --> 00:36:42.500 

Ale też obiecaliśmy, że my też jako samorząd 

bo jak gdyby w tym 

 

00:36:42.500 --> 00:36:46.300 

spotkaniu też do tego 30 na pewno wyślemy 

pismo wskazujące, 

 

00:36:46.500 --> 00:36:50.900 

że na tym spotkaniu ze strony mieszkańców 

obecnych na pewno co 

 

00:36:50.900 --> 00:36:58.500 

najmniej 3 sołectw, ale też i Sulechowa wyrazili 

jasno, 

 

00:36:58.500 --> 00:37:02.500 

że wariant pierwszy jest najlepszy, tak? 

 

00:37:02.500 --> 00:37:06.500 

Może tylko dodajemy koncepcja, tak? 

 

00:37:06.500 --> 00:37:08.300 

Koncepcja Szanowni Państwo. 

 

00:37:08.300 --> 00:37:12.100 

Dopiero kolejnym etapem jest dokumentacja 

projektowa, tak? 

 

00:37:12.100 --> 00:37:13.600 

- Dziękuję. 

 

00:37:13.600 --> 00:37:16.500 

Nie widzę więcej głosu w tym punkcie, 

przechodzimy do kolejnego 

 

00:37:16.500 --> 00:37:19.800 

punktu. Punkt 4, informacja przewodniczących 

Komisji Rady Miejskiej 

 

00:37:19.800 --> 00:37:21.500 

w Sulechowie z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym. 

 

00:37:21.500 --> 00:37:26.800 

W okresie międzysesyjnym odbyło się wspólne 

posiedzenie wszystkich 

 

00:37:26.800 --> 00:37:31.900 

komisji w dniu 13 czerwca 2023 roku i tutaj 

umówiliśmy się wspólnie, 

 

00:37:31.900 --> 00:37:36.300 

że nie będziemy odczytywać tych sprawozdań 

poszczególnych komisji. 

 

00:37:36.300 --> 00:37:40.900 

Państwo Radni macie do tych sprawozdań 

dostęp, one są zamieszczone 

 

00:37:40.900 --> 00:37:42.900 

tutaj w naszym porządku. 

 

00:37:42.900 --> 00:37:45.700 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

ma pytania 

 

00:37:45.700 --> 00:37:48.800 

do sprawozdania komisji poszczególnych Rady 

Miejskiej, 

 

00:37:48.800 --> 00:37:51.100 

które odbyły się w okresie międzysesyjnym? 

 

00:37:54.300 --> 00:37:56.100 

Nie widzę. 

 

00:37:56.100 --> 00:37:58.900 

Zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

Punkt 5. 

 

00:37:58.900 --> 00:38:00.800 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Sulechowa w okresie 

 

00:38:00.800 --> 00:38:02.300 

międzysesyjnym. Bardzo proszę, Panie 

Burmistrzu. 
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00:38:02.300 --> 00:38:08.100 

- Panie Przewodniczący, ja przekazałem 

tradycyjnie w formie 

 

00:38:08.100 --> 00:38:12.300 

elektronicznej. Chciałem tylko Państwu zwrócić 

uwagę na kilka punktów. 

 

00:38:12.300 --> 00:38:15.000 

Jeden z tych punktów miałem w sposób 

szczególny omówić to wczorajsze 

 

00:38:15.000 --> 00:38:17.600 

i dzisiejsze spotkanie na poziomie 

powiatowym. 

 

00:38:17.600 --> 00:38:20.700 

Ale uznaję, że to już jak gdyby niejako 

zrobiłem. 

 

00:38:20.700 --> 00:38:23.000 

Więc jeśli tylko będą pytania przy samej 

uchwale, 

 

00:38:23.000 --> 00:38:26.600 

to oczywiście jeszcze dopowiem. 

 

00:38:26.600 --> 00:38:31.800 

Natomiast w zakresie samego sprawozdania 

chciałem Państwu zwrócić 

 

00:38:31.800 --> 00:38:33.000 

na kilka rzeczy. 

 

00:38:33.000 --> 00:38:34.800 

No po pierwsze troszkę się pochwalimy, 

 

00:38:34.800 --> 00:38:37.400 

ale pozyskaliśmy kolejne środki w zakresie 

oświaty. 

 

00:38:37.400 --> 00:38:43.200 

Macie to Państwo w sprawozdaniu w zakresie 

oświaty, kultury i sportu. 

 

00:38:43.200 --> 00:38:49.600 

Blisko 150 000 zł w ramach projektu wspólnie 

realizowanego 

 

00:38:49.600 --> 00:38:50.900 

na poziomie ZIT-u zielonogórskiego. 

 

00:38:50.900 --> 00:38:55.900 

To jest zakup tabletów, sprzętu 

elektronicznego do prowadzenia zajęć 

 

00:38:55.900 --> 00:38:57.900 

w naszych szkołach. 

 

00:38:57.900 --> 00:38:59.000 

Przy bardzo małym wkładzie własnym, 

 

00:38:59.000 --> 00:39:01.700 

bo tylko 11 000 zł. 

 

00:39:01.700 --> 00:39:03.900 

I to jak gdyby bardzo chciałem podkreślić. 

 

00:39:03.900 --> 00:39:09.200 

Chciałbym też powiedzieć Szanowni Państwo i 

też Państwo częściowo 

 

00:39:09.200 --> 00:39:16.000 

uczestniczyliście, ale jak Państwo wiecie 25 

maja to tak symbolicznie 

 

00:39:16.000 --> 00:39:19.000 

otworzyliśmy drogę w strefie Krężoły. 

 

00:39:19.000 --> 00:39:23.900 

Ale również też pokazaliśmy jeszcze mogę 

powiedzieć wcześniej 

 

00:39:23.900 --> 00:39:27.700 

zakończone dwie inwestycje zrealizowane z 

Funduszu Rozwoju Dróg 

 

00:39:27.700 --> 00:39:29.400 

Samorządowych w Kalsku i Brodach. 

 

00:39:29.400 --> 00:39:34.100 

Natomiast dlaczego chciałem zwrócić uwagę 

na otwarcie drogi 

 

00:39:34.100 --> 00:39:35.300 

inwestycyjnej w Krężołach? 
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00:39:35.300 --> 00:39:38.700 

Ponieważ mogę to powiedzieć już z 

przekonaniem, 

 

00:39:38.700 --> 00:39:42.000 

już tylko chwila dzieli nas od tego, 

 

00:39:42.000 --> 00:39:48.400 

abyśmy mogli powiedzieć, że rozszerzenie 

projektu Krężoły za chwilkę 

 

00:39:48.400 --> 00:39:52.600 

nabierze nowego wymiaru i będzie to że tak 

powiem informacja 

 

00:39:52.600 --> 00:39:54.100 

oficjalna. 

 

00:39:54.100 --> 00:39:56.400 

Dziś mogę Państwu powiedzieć, że 

projektowanie, 

 

00:39:56.400 --> 00:40:03.000 

powiększenie o 40 000 metrów zabudowy w 

tej strefie zostało 

 

00:40:03.000 --> 00:40:04.100 

zakończone. 

 

00:40:04.100 --> 00:40:05.400 

Zakończone pozytywnie. 

 

00:40:05.400 --> 00:40:07.000 

Mam informacje. 

 

00:40:07.000 --> 00:40:08.800 

Czekam na informacje na piśmie. 

 

00:40:08.800 --> 00:40:10.500 

Więc w jakim sensie już się powinniśmy 

cieszyć. 

 

00:40:10.500 --> 00:40:14.400 

Natomiast jeszcze tylko chwila i będziemy 

mogli o tym mówić 

 

00:40:14.400 --> 00:40:16.100 

na podstawie dokumentów. 

 

00:40:16.100 --> 00:40:17.700 

Więc na to chciałem Państwu zwrócić uwagę. 

 

00:40:17.700 --> 00:40:20.500 

Dlaczego? Dlatego, że powtórzę to, 

 

00:40:20.500 --> 00:40:25.000 

wielokrotnie to mówiłem, dla mnie 

najważniejsza inwestycja tej 

 

00:40:25.200 --> 00:40:29.200 

kadencji, która już właściwie zacznie nam się 

zaraz zwracać. 

 

00:40:29.200 --> 00:40:34.400 

Więc się z tego cieszymy i Szanowni Państwo, 

 

00:40:34.400 --> 00:40:37.100 

zwracam Państwa uwagę na ten element 

sprawozdania, 

 

00:40:37.100 --> 00:40:40.800 

który dotyczy tutaj głównie tego zakresu, 

 

00:40:40.800 --> 00:40:44.200 

który wykonuje pani Magdalena Klucznik jako 

sekretarz gminy, 

 

00:40:44.200 --> 00:40:49.600 

ale również jako osoba ode mnie 

oddelegowana do zakresu związanego 

 

00:40:49.600 --> 00:40:51.700 

z przyszłymi wyborami. 

 

00:40:51.700 --> 00:40:53.800 

To jest informacja dla Państwa, ale niejako nich 

to już się 

 

00:40:53.800 --> 00:40:54.900 

powoli przeciera wśród mieszkańców. 

 

00:40:54.900 --> 00:40:58.600 

Choć na promocję przyjdzie czas kiedy 

dokumenty zostaną zatwierdzone 
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00:40:58.600 --> 00:41:00.500 

podpisem ustawy. 

 

00:41:00.500 --> 00:41:05.400 

Są wyznaczone w gminie Sulechów obwody do 

głosowania. 

 

00:41:05.400 --> 00:41:12.900 

Zostały zaakceptowane, wskazane przez 

komisarza wyborczego i to jest 

 

00:41:12.900 --> 00:41:15.400 

pewna zmiana w stosunku do poprzednio 

obowiązujących. 

 

00:41:15.400 --> 00:41:20.700 

Ponieważ utworzone zostały dodatkowe 

obwody w okręgach wiejskich 

 

00:41:20.700 --> 00:41:22.600 

jeśli tak mogę powiedzieć. 

 

00:41:22.600 --> 00:41:23.700 

Więc tu będą pewne podziały. 

 

00:41:23.700 --> 00:41:25.400 

Będą na pewno inne lokalizacje. 

 

00:41:25.400 --> 00:41:27.200 

Państwo macie to wymienione. 

 

00:41:27.200 --> 00:41:29.500 

Myślę, że nie ma potrzeby, żebym jak to 

odczytał. 

 

00:41:29.500 --> 00:41:33.900 

Tak jak mówię my promować to zaczniemy w 

momencie kiedy zostanie to 

 

00:41:33.900 --> 00:41:40.600 

podpisane, wyznaczone jak gdyby już w formie 

terminu i postanowienia 

 

00:41:40.600 --> 00:41:44.400 

przez Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej. 

 

00:41:44.400 --> 00:41:47.200 

To właściwie tyle z mojej strony. 

 

00:41:47.200 --> 00:41:53.300 

Jeśli Państwo macie pytania do 

przedstawionego sprawozdania, to bardzo 

proszę. 

 

00:41:54.200 --> 00:41:55.800 

- Dziękuję. 

 

00:41:55.800 --> 00:41:56.800 

Bardzo proszę, pan radny Jan Rerus. 

 

00:41:58.000 --> 00:41:59.700 

- Dziękuję. 

 

00:41:59.700 --> 00:42:01.600 

Mam 2 pytania jakby uzupełniające. 

 

00:42:01.600 --> 00:42:03.600 

Bo kiedyś wydawało mi się, że co było do 

głosowania, 

 

00:42:03.600 --> 00:42:05.800 

to przechodziło przez nas. 

 

00:42:05.800 --> 00:42:09.500 

Przez radę. Teraz widzę, że komisarz chyba to 

wyznacza te obwody 

 

00:42:09.500 --> 00:42:13.700 

gdzie mają być, on tam ma pełną wiedzę chyba 

gdzie na przykład 

 

00:42:13.700 --> 00:42:18.500 

w Łodzi trzeba dać jakiś tam obwód 

głosowania, 

 

00:42:18.500 --> 00:42:22.000 

czy w Szczecinie, takie ma rozszerzenie wielkie. 

 

00:42:22.000 --> 00:42:23.100 

Ale może tak jest. 

 

00:42:23.100 --> 00:42:27.000 

To jest pytanie pierwsze. Czy wszystkie obwody 

głosowania to komisarz 

 

00:42:27.000 --> 00:42:30.900 
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wyznacza bez zgody samorządu lokalnego? 

 

00:42:30.900 --> 00:42:34.900 

- Czy ja mogę od razu powitanie 

odpowiedzieć? 

 

00:42:35.500 --> 00:42:36.600 

- Ja tylko krótkie o te tablety. 

 

00:42:36.600 --> 00:42:39.700 

Bardzo się cieszę, że tablety wpłyną do szkoły, 

 

00:42:39.700 --> 00:42:41.200 

do nauczycieli i uczniów. 

 

00:42:41.200 --> 00:42:42.700 

Więc tylko pytanie, jest ich dość dużo. 

 

00:42:42.700 --> 00:42:44.400 

Pytanie takie z ciekawości. 

 

00:42:44.400 --> 00:42:50.500 

Jaki będzie klucz rozdysponowania tych 

tabletów wśród uczniów 

 

00:42:50.500 --> 00:42:51.600 

i nauczycieli? Dziękuję. 

 

00:42:51.600 --> 00:42:53.500 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

00:42:53.500 --> 00:42:55.300 

- To zacznę od końca. 

 

00:42:55.800 --> 00:42:58.900 

Jeśli coś powiem nie tak, to bardzo proszę 

panią kierownik Krystynę 

 

00:42:58.900 --> 00:43:00.300 

Kryspel o uzupełnienie. 

 

00:43:00.300 --> 00:43:05.000 

Ale moja wizja jest taka, że wszystkie wnioski w 

100% szkół zostały 

 

00:43:05.000 --> 00:43:07.600 

zaopatrzone w te tablety. 

 

00:43:07.900 --> 00:43:11.400 

O tyle o ile placówka wnioskowała, to 100% 

udało nam się uzyskać. 

 

00:43:12.400 --> 00:43:15.200 

Więc to chyba jedyne co mogę odpowiedzieć 

jak będzie dzielone jeśli 

 

00:43:15.200 --> 00:43:18.500 

szkoła w cudzysłowie życzyła sobie 20, 

 

00:43:18.500 --> 00:43:19.600 

to otrzyma 20. 

 

00:43:19.600 --> 00:43:23.700 

Natomiast jeśli chodzi o pierwsze, to już te 

poprzednie wybory 

 

00:43:23.700 --> 00:43:25.900 

decyzje podejmował komisarz. 

 

00:43:25.900 --> 00:43:27.300 

To wynika ze zmiany ustawy. 

 

00:43:27.300 --> 00:43:30.400 

W tej chwili nie macie Państwo jak gdyby tego, 

 

00:43:30.400 --> 00:43:32.300 

o czym Pan mówił, tego władztwa w zakresie 

podziału, 

 

00:43:32.300 --> 00:43:33.900 

tylko dokonuje tego komisarz. 

 

00:43:33.900 --> 00:43:38.200 

Postanowieniem tak to pani sekretarz 

podpowiada. 

 

00:43:38.200 --> 00:43:39.800 

- Dziękuję. 

 

00:43:39.800 --> 00:43:41.800 

Nie widzę więcej pytań w tym punkcie. 

 

00:43:41.800 --> 00:43:43.100 

Przechodzimy do punktu 6. 

 

00:43:43.100 --> 00:43:49.400 
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Rozpatrzenie i debata nad raportem o stanie 

gminy Sulechów za 2022 rok. 

 

00:43:49.400 --> 00:43:51.200 

Na początek punkt 1. 

 

00:43:51.200 --> 00:43:55.900 

Przedstawienie raportu o stanie gminy 

 

00:43:55.900 --> 00:43:58.900 

Sulechów za 2020 rok. Bardzo proszę, Panie 

Burmistrzu. 

 

00:43:58.900 --> 00:44:09.500 

- Szanowni Państwo, zakładam, że 

zapoznaliście się Państwo z tekstem raportu. 

 

00:44:09.500 --> 00:44:15.800 

Jak pozwoliłem sobie powiedzieć na komisji 

Rady Miejskiej raport 

 

00:44:15.800 --> 00:44:20.600 

w mojej ocenie uwzględnił wszystkie 

wskazywane przez Państwa uwagi co 

 

00:44:20.600 --> 00:44:21.800 

do poprzednich raportów. 

 

00:44:21.800 --> 00:44:24.600 

Czyli aby w kolejnych raportach pewne rzeczy 

uwzględniać, 

 

00:44:24.600 --> 00:44:26.600 

bądź w inny sposób opisywać. 

 

00:44:26.600 --> 00:44:29.400 

Tak staraliśmy się to zrobić. 

 

00:44:30.100 --> 00:44:34.500 

Jaki był ten rok 2022 i jak go zakończyliśmy? 

 

00:44:34.500 --> 00:44:41.700 

Bo to właściwie powinno być taką rzeczą 

najważniejszą mówiąc o stanie 

 

00:44:42.900 --> 00:44:44.900 

gminy Sulechów. 

 

00:44:44.900 --> 00:44:46.300 

Szanowni Państwo, na pewno był to rok 

trudny. 

 

00:44:46.300 --> 00:44:48.400 

To Państwo wiecie. I nie tylko ze względu na te 

rzeczy zewnętrzne, 

 

00:44:48.400 --> 00:44:50.600 

które nas spotkały. 

 

00:44:50.600 --> 00:44:54.800 

A więc a więc konflikt ukraiński, który bardzo 

mocno zmienił również 

 

00:44:54.800 --> 00:44:58.400 

nasze, stojące przed nami wyzwania na 

poziomie gminy Sulechów. 

 

00:44:58.400 --> 00:45:06.000 

Ale muszę powiedzieć i od tego zacznę, że 

wyzwoliło to chyba we 

 

00:45:06.000 --> 00:45:10.700 

wszystkich służbach, jednostkach, osobach 

zarządzających, 

 

00:45:10.700 --> 00:45:15.700 

obecnych tu dyrektorach naszych jednostek 

bardzo duże pokłady 

 

00:45:15.700 --> 00:45:18.300 

z jednej strony zrozumienia, a z drugiej strony 

inwencji twórczej. 

 

00:45:18.300 --> 00:45:21.800 

Ale przede wszystkim zrozumienia dla bardzo 

trudnej sytuacji. 

 

00:45:21.800 --> 00:45:31.300 

Szanowni Państwo, nie będę że tak powiem 

odkrywcą kiedy powiem, 

 

00:45:31.300 --> 00:45:36.800 

że to tylko i wyłącznie dzięki właśnie takiej 

wspólnej pracy i tego, 

 

00:45:36.800 --> 00:45:40.500 
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że Państwo również wielokrotnie, bo będę o 

tym też mówił przy okazji 

 

00:45:40.500 --> 00:45:45.400 

budżetu, wielokrotnie zmienialiście budżet 

bardzo szybko reagując, 

 

00:45:45.400 --> 00:45:50.900 

udało nam się ten rok 2022 uważam, że 

dobrze. 

 

00:45:50.900 --> 00:45:56.800 

A nawet w tych kategoriach tego otoczenia 

makro bardzo dobrze. 

 

00:45:56.800 --> 00:46:00.800 

Bo zmniejszyliśmy wcześniej zakładany poziom 

zadłużenia. 

 

00:46:00.900 --> 00:46:03.800 

Planowaliśmy przecież, że będzie on inny. 

 

00:46:03.800 --> 00:46:08.600 

Jednostki tak jak wspomniałem delikatnie 

ograniczyły swoje wydatki 

 

00:46:08.600 --> 00:46:12.900 

rozumiejąc tą naszą prośbę również o 

oszczędzaniu nie tylko energii 

 

00:46:12.900 --> 00:46:15.400 

tych 10%, które gdzieś tam nam towarzyszyło. 

 

00:46:15.400 --> 00:46:19.900 

No i nadal towarzyszy, bo tak po prostu jest. 

 

00:46:19.900 --> 00:46:24.800 

Szanowni Państwo, ja chciałbym tak na dobrą 

sprawę powiedzieć 

 

00:46:24.800 --> 00:46:28.900 

Państwu tylko o kilku kwotach, które wynikają 

jak gdyby ze stanu 

 

00:46:29.800 --> 00:46:34.900 

gminy. A więc pierwsza rzecz to budżet w roku 

2022 po stronie 

 

00:46:34.900 --> 00:46:42.800 

dochodów wyniósł 155 276 646,30 zł. 

 

00:46:42.800 --> 00:46:52.500 

Natomiast po stronie wydatków 162 341 

465,74 zł. 

 

00:46:52.500 --> 00:47:00.000 

Deficyt tym samym wyniósł 7 064 819,44 zł. 

 

00:47:00.000 --> 00:47:03.700 

Natomiast udało nam się wypracować 

nadwyżkę operacyjną w kwocie 

 

00:47:03.700 --> 00:47:08.300 

7 745 832,32 zł. 

 

00:47:11.300 --> 00:47:15.900 

I powiedziałbym, że to zda wręcz jest kluczowe 

dla tego co się 

 

00:47:15.900 --> 00:47:17.900 

wydarzyło. Mimo tak wielu problemów, 

 

00:47:17.900 --> 00:47:21.000 

które nam towarzyszą już kilka lat. 

 

00:47:21.000 --> 00:47:24.800 

Bo właściwie mogę powiedzieć, że chyba co 

roku prezentując Państwu 

 

00:47:24.800 --> 00:47:29.200 

sprawozdanie z realizacji budżetu powtarzam 

jedno, tak? 

 

00:47:29.200 --> 00:47:31.700 

Generalnie naszym największym wyzwaniem 

jest równoważenie wydatków 

 

00:47:31.700 --> 00:47:32.900 

bieżących. 

 

00:47:32.900 --> 00:47:36.400 

No i to się niestety póki co nie zmieniło. 

 

00:47:36.400 --> 00:47:39.500 

Tym bardziej ważne jest to, nad czym wspólnie 

i za to Państwu chce 
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00:47:39.500 --> 00:47:43.800 

też z tego miejsca podziękować, że wspólnie 

pracujemy nad tym, 

 

00:47:43.800 --> 00:47:49.700 

żeby ten zakres przede wszystkim rozwoju 

gospodarczego mógł docelowo 

 

00:47:49.700 --> 00:47:51.600 

przynieś nam właśnie w tej pozycji, 

 

00:47:51.600 --> 00:47:57.300 

a więc w pozycji dochodów własnych jak 

największe wzrosty i tym samym 

 

00:47:57.300 --> 00:48:00.200 

Jak najbezpieczniejszą dobrą sytuację. 

 

00:48:00.200 --> 00:48:03.500 

Bo przede wszystkim powinniśmy przecież 

liczyć na to, 

 

00:48:03.500 --> 00:48:05.200 

co sami wypracujemy. 

 

00:48:05.200 --> 00:48:14.400 

Szanowni Państwo, zadłużenie gminy na koniec 

roku 2022 wyniosło 13 600 

 

00:48:14.400 --> 00:48:20.200 

000. Z tego były to obligacje wyemitowane w 

roku 2017, 

 

00:48:20.200 --> 00:48:22.900 

19, 20 i 22. 

 

00:48:22.900 --> 00:48:25.500 

Myślę, że nie będę odczytywał poszczególnych 

kwot, bo Państwo macie 

 

00:48:25.500 --> 00:48:27.300 

też to napisane. 

 

00:48:27.300 --> 00:48:29.100 

Chyba nie o to chodzi. 

 

00:48:29.100 --> 00:48:34.900 

Ważną informacją, tak przynajmniej to ja 

oceniam, 

 

00:48:34.900 --> 00:48:41.000 

jest kwestia tego, że udało nam się pozyskać 

całkiem sporo środków 

 

00:48:41.000 --> 00:48:42.600 

zewnętrznych. 

 

00:48:42.600 --> 00:48:44.800 

Zarówno ze środków rządowych, tych było 

najwięcej, 

 

00:48:44.800 --> 00:48:48.900 

tutaj naprawdę zrobiliśmy wspólnie bardzo 

dużo. 

 

00:48:48.900 --> 00:48:51.700 

Ale również z budżetu Unii Europejskiej. 

 

00:48:51.700 --> 00:48:57.500 

I Szanowni Państwo, tych wydatków 

inwestycyjnych zrealizowano 

 

00:48:57.500 --> 00:49:04.300 

na kwotę przekraczającą 23 000 000 zł. 

 

00:49:04.300 --> 00:49:09.500 

Więc można powiedzieć, że 15% wydatków 

ogółem. 

 

00:49:09.500 --> 00:49:16.000 

Szanowni Państwo, myślę że tą część dotyczącą 

stanu mienia 

 

00:49:16.000 --> 00:49:21.100 

komunalnego i jak gdyby wymieniania 

poszczególnych działek to 

 

00:49:21.100 --> 00:49:23.300 

też wybaczcie Państwo, ale myślę, 

 

00:49:23.300 --> 00:49:27.000 

że do każdy jest sobie w stanie że tak powiem 

sprawdzić i odczytać. 

 

00:49:27.000 --> 00:49:31.700 
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Więc byłoby to też chyba jakimś marnowaniem 

czasu z mojej strony. 

 

00:49:31.700 --> 00:49:35.100 

Natomiast chcę zwrócić uwagę również na to, 

 

00:49:35.100 --> 00:49:40.400 

że gmina nabywała również tereny. 

 

00:49:40.400 --> 00:49:47.900 

Przede wszystkim było to nabycie gruntów 

związane z budową dróg, 

 

00:49:47.900 --> 00:49:53.000 

pozyskiwaniem gruntów pod drogi i pod 

inwestycje gminne. 

 

00:49:53.000 --> 00:50:00.000 

Natomiast no warto o tym powiedzieć, że 

podczas gdy stan gruntów 

 

00:50:00.000 --> 00:50:13.400 

ogółem, wartość tych gruntów stanowiła 36 

483 815,50 zł, to w 2022 tych 

 

00:50:13.400 --> 00:50:17.600 

gruntów nabyliśmy aż za 2 500 000, za ponad 2 

500 000. 

 

00:50:18.200 --> 00:50:21.500 

To było związane między innymi z tymi dużymi 

inwestycjami, 

 

00:50:22.100 --> 00:50:23.500 

które realizowaliśmy. 

 

00:50:23.500 --> 00:50:30.100 

Między innymi drogą w Krężołach, o której 

chwilkę wcześniej Państwu 

 

00:50:30.100 --> 00:50:31.800 

wspominałem. 

 

00:50:31.800 --> 00:50:33.000 

Działki macie Państwo też wymienione. 

 

00:50:33.100 --> 00:50:37.400 

Bo tak to zawsze robimy, że wskazujemy i 

powierzchnię i kwoty, 

 

00:50:37.400 --> 00:50:40.300 

za które te działki nabywaliśmy. 

 

00:50:40.300 --> 00:50:44.500 

Natomiast za bardzo podobną kwotę jak udało 

nam się kupić, 

 

00:50:45.000 --> 00:50:46.900 

to też dokonaliśmy sprzedaży. 

 

00:50:46.900 --> 00:50:54.200 

Bo za kwotę 2 400 000 zł. 

 

00:50:54.200 --> 00:50:59.700 

Głównie to były działki pod zabudowę 

mieszkaniową i usługową. 

 

00:51:00.100 --> 00:51:07.100 

Szanowni Państwo, wśród zadań, które były 

realizowane w ramach 

 

00:51:07.100 --> 00:51:13.300 

budżetu roku 2022 całkiem sporo było zadań 

będących niejako 

 

00:51:13.300 --> 00:51:18.200 

przygotowaniem do tego, co miało się 

wydarzyć/a więc całkiem sporo 

 

00:51:18.200 --> 00:51:24.900 

uzgodnionych tutaj przez Państwa wspólnie 

zadań projektowych, tak? 

 

00:51:24.900 --> 00:51:27.200 

Takich, które niestety, to muszę powiedzieć z 

przykrością, 

 

00:51:27.200 --> 00:51:31.400 

niektóre z nich prace projektowe nadal trwają, 

 

00:51:31.400 --> 00:51:34.700 

ale jedyne co jestem w stanie powiedzieć na 

usprawiedliwienie, 

 

00:51:34.700 --> 00:51:38.200 
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ale mówię to naprawdę z przekonaniem, w 

żaden sposób nie zawiniony 

 

00:51:38.200 --> 00:51:41.200 

przez pracowników podległych gminie i firmy, 

 

00:51:41.500 --> 00:51:43.500 

które te zlecenia wygrały. 

 

00:51:43.500 --> 00:51:47.400 

Bo niestety od mniej więcej półtorej roku 

towarzyszy 

 

00:51:47.400 --> 00:51:53.200 

nam w sposób ciągły problem z uzgodnieniem 

przebiegów szczególnie 

 

00:51:53.200 --> 00:51:56.000 

w zakresie pozwoleń wodnoprawnych. 

 

00:51:56.000 --> 00:51:59.000 

A niestety one występują zarówno przy 

małych, 

 

00:51:59.000 --> 00:52:00.700 

jak i przy dużych inwestycjach. 

 

00:52:00.700 --> 00:52:04.500 

Nie tylko tych wodnych, jak chociażby budowa 

zbiornika retencyjnego 

 

00:52:04.500 --> 00:52:07.100 

przy ulicy Żurawiej w Kruszynie. 

 

00:52:07.100 --> 00:52:10.600 

Ale też przy nawet drobnych pracach 

projektowych, 

 

00:52:10.600 --> 00:52:14.100 

jak chociażby do przebiegu oświetlenia. 

 

00:52:14.100 --> 00:52:19.800 

I to jest rzecz, na którą nie ukrywam no 

ubolewam w jakimś stopniu. 

 

00:52:19.800 --> 00:52:25.400 

Bo powiem to z przekonaniem, na pewno 

udałoby nam się więcej, 

 

00:52:25.400 --> 00:52:28.200 

na pewno rozmawialibyśmy o kolejnych 

rzeczach już dziś. 

 

00:52:28.200 --> 00:52:31.000 

A tak jesteśmy troszkę w niepewności. 

 

00:52:31.000 --> 00:52:35.400 

Natomiast no niestety ma to również pewne 

konsekwencje finansowe. 

 

00:52:35.400 --> 00:52:38.100 

Wybaczcie Państwo, że powiem to w tym 

momencie, 

 

00:52:38.800 --> 00:52:40.600 

ale myślę, że to warto o tym powiedzieć. 

 

00:52:40.600 --> 00:52:46.600 

Niestety dzisiaj te kwoty przedkładane nam 

formie ofert przez 

 

00:52:46.600 --> 00:52:51.800 

wykonawców uwzględniają również ten 

wydłużony czas uzgodnień i tym 

 

00:52:51.800 --> 00:52:56.900 

samym po prostu stawki są wyższe. 

 

00:52:56.900 --> 00:53:02.600 

Natomiast jeśli Państwo pozwolicie to kilka 

zadań oczywiście pozwolę 

 

00:53:02.600 --> 00:53:06.500 

sobie przytoczyć jako te najistotniejsze. 

 

00:53:06.500 --> 00:53:10.800 

To właśnie prace związane z projektowaniem 

zbiornika, 

 

00:53:10.800 --> 00:53:13.800 

o którym już powiedziałem przy ulicy Żurawiej. 

 

00:53:13.800 --> 00:53:21.100 

To również Szanowni Państwo dotacja dla 

powiatu zielonogórskiego i tu 
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00:53:21.100 --> 00:53:24.800 

zwracam uwagę, no mogę tylko się zgodzić z 

tym, co wcześniej było 

 

00:53:24.800 --> 00:53:26.100 

wyartykułowane. 

 

00:53:26.100 --> 00:53:29.500 

Na pewno jesteśmy dużym płatnikiem w 

zakresie również nie własnych 

 

00:53:29.500 --> 00:53:31.600 

zadań, ale realizowanych na naszym terenie. 

 

00:53:31.600 --> 00:53:36.000 

No czego przykładem jest chociażby dotacja 

dla powiatu 

 

00:53:36.000 --> 00:53:38.600 

zielonogórskiego związana z przebudową, 

 

00:53:38.600 --> 00:53:42.300 

a właściwie budową drogi Krężoły - Buków. 

 

00:53:42.300 --> 00:53:47.600 

Ta kwota to przecież 1 144 000 zł. 

 

00:53:47.600 --> 00:53:51.300 

A więc może powiedzieć, że za te pieniądze 

mogliśmy zrobić też jakąś 

 

00:53:51.300 --> 00:53:52.900 

drogę sami, tak? 

 

00:53:52.900 --> 00:53:54.900 

Natomiast wiemy, że po drugiej stronie są nasi 

mieszkańcy. 

 

00:53:55.600 --> 00:53:59.900 

Więc chyba Państwo wszyscy rozumiecie, że 

tak należało się zachować. 

 

00:54:00.000 --> 00:54:07.700 

Remont drogi w Popiołach blisko 500 000 zł. 

 

00:54:07.700 --> 00:54:10.400 

Nie ukrywam, że bardzo się z tego remontu ja 

osobiście też cieszyłem. 

 

00:54:10.400 --> 00:54:13.300 

Bo bardzo często słyszałem, że to jest właśnie 

jedna z tych 

 

00:54:13.300 --> 00:54:17.800 

lokalizacji przy której przez kilkadziesiąt lat 

istnieją zabudowania, 

 

00:54:17.800 --> 00:54:23.100 

a generalnie rzeczywiście droga była 

niedokończona, 

 

00:54:23.100 --> 00:54:24.900 

była wykonana tylko w części. 

 

00:54:24.900 --> 00:54:31.400 

Szanowni Państwo no oczywiście wydaliśmy już 

w roku 2022, 

 

00:54:31.400 --> 00:54:33.500 

choć większość płatności dopiero w roku 

bieżącym, 

 

00:54:33.500 --> 00:54:37.900 

na budowę drogi inwestycyjnej w strefie 

Krężoły. 

 

00:54:37.900 --> 00:54:45.600 

Natomiast do najdroższych zadań należała 

budowa drogi w miejscowości Brody. 

 

00:54:45.600 --> 00:54:47.600 

Ci z Państwa, którzy jeszcze nie byli myślę, 

 

00:54:47.600 --> 00:54:52.700 

że warto zobaczyć jak wygląda wykonane to 

zadanie. 

 

00:54:52.700 --> 00:54:56.700 

Bo rzeczywiście wygląda to według mnie 

bardzo dobrze. 

 

00:54:56.700 --> 00:54:59.200 

No i wydaje mi się, że spełniliśmy całkiem 

sporo 

 

00:55:00.000 --> 00:55:02.900 
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nawet bardzo indywidualnych oczekiwań w 

zakresie remontu tej drogi 

 

00:55:02.900 --> 00:55:06.600 

tak, żeby rzeczywiście ta droga służyła na lata i 

mieszkańcy byli 

 

00:55:06.600 --> 00:55:08.500 

zadowoleni. 

 

00:55:08.500 --> 00:55:13.100 

Podobnie jak kolejne, drugie co do wysokości 

zadanie w tym zakresie 

 

00:55:13.100 --> 00:55:15.900 

to przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Kalsk. 

 

00:55:15.900 --> 00:55:28.900 

Zadanie wydatkowane na poziomie 1 825 000 

zł. 

 

00:55:28.900 --> 00:55:34.000 

Szanowni Państwo, udało nam się też wykonać 

elewacje budynków 

 

00:55:34.000 --> 00:55:37.800 

zabytkowych, w tym w kolejnej kamienicy na 

Armii Krajowej. 

 

00:55:37.800 --> 00:55:41.600 

Myślę, że to też i przywołuję to zadanie nie bez 

powodu, 

 

00:55:41.600 --> 00:55:44.200 

bo myślę że nawet takimi małymi krokami, 

 

00:55:44.700 --> 00:55:48.900 

ale sukcesywnie wykonywanie kolejnych 

budynków właśnie szczególnie 

 

00:55:48.900 --> 00:55:54.200 

w tej strefie ścisłej starej zabudowy miejskiej 

może przynieść 

 

00:55:54.200 --> 00:55:56.300 

za kilka lat efekt tego, że będziemy mogli 

powiedzieć, 

 

00:55:56.300 --> 00:55:58.800 

że po prostu Sulechów zdecydowanie zmienia 

swoje oblicze. 

 

00:56:00.000 --> 00:56:04.300 

No i chciałbym zwrócić też uwagę na coś, 

 

00:56:04.300 --> 00:56:10.800 

co było szczególnie trudne w roku ubiegłym w 

związku ze zmianą 

 

00:56:11.800 --> 00:56:14.400 

stawek, chyba powinien tak to opisać, 

 

00:56:14.400 --> 00:56:20.400 

albo może kosztów ogrzewania, dokonaliśmy 

no całkiem sporego, 

 

00:56:20.400 --> 00:56:26.100 

bo za 200, blisko 250 000 zł zadania wymiany 

źródeł ciepła w naszych 

 

00:56:26.100 --> 00:56:28.100 

komunalnych lokalach mieszkaniowych. 

 

00:56:28.100 --> 00:56:32.700 

A to jest zadanie, które zrealizowaliśmy na 

poziomie [?] 

 

00:56:32.700 --> 00:56:38.500 

Zielonogórskiego wspólnie właśnie w projekcie 

z innymi samorządami. 

 

00:56:38.500 --> 00:56:40.400 

Głównie z miastem Zielona Góra. 

 

00:56:40.400 --> 00:56:49.200 

Szanowni Państwo, bardzo istotną pozycją w 

budżecie było objęcie 

 

00:56:49.200 --> 00:56:53.400 

udziałów i utworzenie Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, tak? 

 

00:56:53.400 --> 00:56:54.700 

Myślę, że Państwo wiecie na jakim to jest 

etapie. 
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00:56:55.300 --> 00:56:58.000 

Niedawno była tutaj prezentacja, tak? 

 

00:56:58.000 --> 00:57:04.600 

Mamy ostatecznie uzgodnione miejsce, 

lokalizację do budowy tych 20 paru 

 

00:57:04.600 --> 00:57:06.200 

mieszkań. 

 

00:57:06.200 --> 00:57:09.700 

Ja ciągle wierzę w to, że w tym roku jest szansa 

jeszcze na wbicie 

 

00:57:10.700 --> 00:57:14.400 

łopaty. No to bardzo będzie zależało kiedy 

ostateczne decyzję 

 

00:57:14.400 --> 00:57:16.700 

o pozyskaniu środków zewnętrznych do nas 

spłyną. 

 

00:57:17.400 --> 00:57:20.200 

Ale myślę, że to jest bardzo istotne. 

 

00:57:20.200 --> 00:57:26.300 

Szanowni Państwo, na pewno kolejnym takim 

zadaniem istotnym z punktu 

 

00:57:26.300 --> 00:57:33.500 

widzenia budżetu to była kwestia budowy 

placu sportowego przy Szkole 

 

00:57:33.500 --> 00:57:40.900 

Podstawowej nr 1 i kwestie związane z 

termomodernizacjami. 

 

00:57:41.200 --> 00:57:46.100 

To Państwo wiecie, że my przygotowaliśmy 

pewne dokumentacje, 

 

00:57:46.400 --> 00:57:51.100 

które dzisiaj też mają już pewien wymiar i 

dzięki temu udało nam się 

 

00:57:51.100 --> 00:57:55.300 

pozyskać środki zewnętrzne. 

 

00:57:55.300 --> 00:57:58.800 

Chciałbym również zwrócić uwagę na właśnie 

termomodernizację 

 

00:57:58.800 --> 00:58:00.000 

Przedszkola nr 7. 

 

00:58:01.100 --> 00:58:04.200 

Ponad 700 000 zł. 

 

00:58:04.200 --> 00:58:08.000 

Ale też Szanowni Państwo bardzo dużą ilość 

zadań dał nam się 

 

00:58:08.000 --> 00:58:10.900 

zrealizować zarówno w zakresie projektowym, 

 

00:58:10.900 --> 00:58:17.100 

jak i wykonawczym jeśli chodzi o kwestie 

oświetlenia, tak? 

 

00:58:17.100 --> 00:58:22.100 

Tutaj w dużej części było to oświetlenie 

realizowane na terenie 

 

00:58:22.100 --> 00:58:24.300 

wiejskim gminy Sulechów. 

 

00:58:24.300 --> 00:58:30.100 

Czego przykłady były chociażby miejscowości 

Krężoły, Mozów. 

 

00:58:30.100 --> 00:58:32.000 

No i kwestie też projektowe na tamtym 

obszarze, 

 

00:58:32.000 --> 00:58:36.500 

tak? Ale one na razie że tak powiem mają tylko 

ten wymiar projektowy. 

 

00:58:36.500 --> 00:58:43.100 

No i Szanowni Państwo na pewno na świetlicy 

w Krężoły to również 

 

00:58:43.100 --> 00:58:46.100 

bardzo istotna pozycja budżetowa. 
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00:58:46.100 --> 00:58:51.900 

Dzisiaj już możemy powiedzieć, że za chwilkę 

obiekt będzie mógł być oddany. 

 

00:58:51.900 --> 00:58:57.500 

Ale wiecie też Państwo, że realizowaliśmy to 

zadanie z niemałymi 

 

00:58:58.300 --> 00:59:02.600 

problemami, bo niestety wykonawca w 

pewnym etapie zszedł nam 

 

00:59:02.600 --> 00:59:07.800 

z budowy. No i nie ukrywam, że kilka miesięcy 

mieliśmy problemów. 

 

00:59:07.800 --> 00:59:10.500 

Szanowni Państwo, generalnie te, 

 

00:59:10.500 --> 00:59:13.700 

tak jak wcześniej też wspominałem te zadania 

inwestycyjne 

 

00:59:13.700 --> 00:59:24.200 

zrealizowaliśmy na poziomie 23 000 000 zł. 

 

00:59:24.200 --> 00:59:35.300 

Jeśli chodzi o takie rzeczy, które Państwo jak 

gdyby nam wskazaliście 

 

00:59:35.500 --> 00:59:39.900 

w formie realizowanych projektów, strategii, 

 

00:59:39.900 --> 00:59:45.300 

planów rozwojowych, to tutaj macie Państwo 

tak naprawdę wymienione 

 

00:59:45.300 --> 00:59:50.400 

i opisane te dokumenty, które są aktualnie 

obowiązujące. 

 

00:59:50.400 --> 00:59:54.400 

Na pewno rok 2022 był rokiem, w którym 

bardzo dużo 

 

00:59:54.400 --> 00:59:59.300 

pracy poświęciliśmy na opracowania 

zewnętrzne i uzgodnienia w tym 

 

00:59:59.300 --> 01:00:00.600 

zakresie. 

 

01:00:00.600 --> 01:00:03.200 

Chociażby te prace związane z nową strategią, 

 

01:00:03.500 --> 01:00:10.400 

ale również ze strategią rozwoju gminy na 

kolejny okres 10-letni. 

 

01:00:10.400 --> 01:00:16.500 

I Szanowni Państwo to jest na pewno na 

pewno coś, 

 

01:00:16.500 --> 01:00:20.100 

co będzie miało swoje odzwierciedlenie w 

kolejnym okresie. 

 

01:00:20.100 --> 01:00:24.100 

Natomiast myślę, że daje nam silną pozycję jak 

gdyby wyjściową 

 

01:00:24.100 --> 01:00:29.300 

w ubieganiu się o mam nadzieję wkrótce środki 

unijne. 

 

01:00:29.300 --> 01:00:33.600 

No bo wszyscy na nie czekamy. 

 

01:00:33.600 --> 01:00:40.400 

Z punktu widzenia Szanowni Państwo takiego 

ciągłej realizacji budżetu 

 

01:00:40.400 --> 01:00:45.400 

muszę to powiedzieć, największym wyzwaniem 

było dla nas równoważenie 

 

01:00:45.400 --> 01:00:50.400 

wydatków w zakresie energii we wszystkich 

podległych nam jednostkach. 

 

01:00:50.400 --> 01:00:54.000 

Od samego Urzędu Miejskiego po przedszkola, 

 

01:00:54.000 --> 01:00:56.900 

szkoły, świetlice, instytucje Kultury. 
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01:00:56.900 --> 01:01:00.100 

Właściwie trudno by było kogokolwiek 

pominąć. 

 

01:01:00.100 --> 01:01:06.200 

Niestety wzrosty były często wielocyfrowe, 

 

01:01:06.200 --> 01:01:08.600 

wielokrotność dotychczas obowiązujących 

stawek. 

 

01:01:08.600 --> 01:01:11.700 

Mimo, że nastąpiło zamrożenie cen wiecie 

Państwo, 

 

01:01:11.700 --> 01:01:16.600 

że my budżetowo też wydaliśmy tutaj znaczące 

kwoty. 

 

01:01:16.600 --> 01:01:21.100 

I przyznam się szczerze, że chyba to jeśli mogę 

tak powiedzieć, 

 

01:01:21.100 --> 01:01:24.200 

to sprawiło nam najwięcej problemów. 

 

01:01:24.200 --> 01:01:30.200 

I to również Szanowni Państwo zabrało nam 

najwięcej czasu w kategorii 

 

01:01:30.300 --> 01:01:32.700 

takiego podsumowania ubiegłego roku. 

 

01:01:32.700 --> 01:01:37.200 

W tym miejscu chcę raz jeszcze bardzo mocno 

podziękować Państwu 

 

01:01:37.200 --> 01:01:40.000 

za to, że szybko reagowaliście na te rzeczy, 

 

01:01:40.000 --> 01:01:41.500 

o które prosiliśmy. 

 

01:01:41.500 --> 01:01:45.300 

A dyrektorom jednostek panu Marcinowi i jego 

służbom i właściwie 

 

01:01:45.300 --> 01:01:49.200 

wszystkim pracownikom za to, że tyle tego 

czasu dodatkowo muszę tak 

 

01:01:49.200 --> 01:01:53.300 

powiedzieć, dodatkowo poświęcili na tą 

analizę. 

 

01:01:53.300 --> 01:01:58.600 

No bo nie da się ukryć, że często prosiliśmy o 

szykowanie dokumentów, 

 

01:01:58.900 --> 01:02:02.500 

które już po tygodniu, czy po dwóch były 

niestety nieaktualne, 

 

01:02:02.500 --> 01:02:04.500 

nieprzystające do sytuacji. 

 

01:02:04.500 --> 01:02:09.000 

No ale tego od nas wymagała sytuacja też, 

żeby przynajmniej na dany 

 

01:02:09.000 --> 01:02:12.500 

moment świadomie podejmować decyzje. 

 

01:02:12.500 --> 01:02:18.600 

Szanowni Państwo, ja bym chciał jeszcze 

Państwu powiedzieć o okres 

 

01:02:18.600 --> 01:02:24.400 

jak związanych z szeroko rozumianą ekologią, 

 

01:02:24.400 --> 01:02:26.000 

czy działaniami ekologicznymi, tak? 

 

01:02:26.000 --> 01:02:29.400 

Tych działań jest realizowanych całkiem sporo. 

 

01:02:29.400 --> 01:02:33.700 

One często są realizowane w niewielkich 

kwotach i w bardzo różnych 

 

01:02:33.700 --> 01:02:35.200 

jednostkach. 

 

01:02:35.200 --> 01:02:39.400 

Bo od przedszkoli zaczynając, tak? 
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01:02:39.400 --> 01:02:42.500 

Po organizacje pozarządowe. 

 

01:02:42.500 --> 01:02:49.300 

Ale również pracowników urzędu i podległych 

nam jednostek naprawdę 

 

01:02:49.300 --> 01:02:52.100 

sporo w tym zakresie robiliśmy. 

 

01:02:52.100 --> 01:02:53.400 

Przynajmniej takie jest moje przekonanie. 

 

01:02:53.400 --> 01:03:00.800 

I nie zawsze odzwierciedlone to jest Szanowni 

Państwo w kwestiach budżetu. 

 

01:03:00.800 --> 01:03:02.400 

Dlaczego? Ponieważ jak Państwo wiecie, 

 

01:03:02.400 --> 01:03:05.900 

ja to wielokrotnie powtarzałem, wiele zadań 

staramy się sobie 

 

01:03:05.900 --> 01:03:08.600 

gospodarczej po to, żeby nie angażować 

budżetu. 

 

01:03:08.600 --> 01:03:13.900 

I nie wszystko o tym samym da się jak gdyby 

wycenić. 

 

01:03:13.900 --> 01:03:20.400 

Natomiast Państwu wyszczególniliśmy tą część 

związaną z tak jak 

 

01:03:20.400 --> 01:03:23.800 

powiedzmy w dużym uproszczeniu byśmy 

powiedzieli zielonym budżetem. 

 

01:03:23.800 --> 01:03:26.800 

Czyli od tych działań promocyjnych po 

działania inwestycyjne. 

 

01:03:26.800 --> 01:03:34.800 

A więc chociażby związane z wymianą źródeł 

oświetlenia zarówno 

 

01:03:34.800 --> 01:03:36.900 

ulicznego, jaki i oświetlenia w jednostkach. 

 

01:03:36.900 --> 01:03:41.000 

Co również przekłada się no jakby no na 

całokształt poboru 

 

01:03:41.000 --> 01:03:44.500 

energii, a więc tym samym oddziaływanie 

ekologiczne. 

 

01:03:44.500 --> 01:03:50.100 

W punkcie 10 macie Państwo wyszczególnione 

te zadania wypunktowane, 

 

01:03:50.100 --> 01:03:55.500 

te które uznaliśmy, że wprost można w ten 

sposób przypisać. 

 

01:03:55.500 --> 01:03:56.800 

Ale dlaczego o tym mówię? 

 

01:03:56.800 --> 01:03:58.100 

Właśnie dlatego, że wiele z tych punktów, 

 

01:03:58.100 --> 01:04:01.600 

wiele z tych rzeczy są jednak niemierzalne, 

 

01:04:01.600 --> 01:04:05.400 

tak? To są rzeczy, które są realizowane przez 

naszych pracowników 

 

01:04:05.400 --> 01:04:10.500 

na podstawie wręcz nawet często bieżących 

zleceń. 

 

01:04:10.500 --> 01:04:15.500 

I tylko powiązane częściowo. 

 

01:04:15.500 --> 01:04:18.400 

Natomiast jeśli Państwo pozwolicie, 

przepraszam, to będzie takie 

 

01:04:18.400 --> 01:04:20.200 

troszkę odejście od tego głównego tematu, 

 

01:04:20.200 --> 01:04:27.600 
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ale powiem, że też jednym z największych 

wyzwań tej kadencji, 

 

01:04:27.600 --> 01:04:29.800 

ja to Państwu już kilkakrotnie mówiłem, 

 

01:04:29.800 --> 01:04:34.500 

było zagospodarowanie, czy jest nadal 

zagospodarowanie wód 

 

01:04:34.500 --> 01:04:36.600 

deszczowych. 

 

01:04:36.600 --> 01:04:39.100 

I nasze działanie uwierzcie mi, 

 

01:04:39.100 --> 01:04:41.500 

przynosi w mojej ocenie oczekiwane efekty. 

 

01:04:41.500 --> 01:04:45.000 

Myślę tu oczywiście tak najprościej jest to 

wykazać na podstawie 

 

01:04:45.000 --> 01:04:46.700 

terenów inwestycyjnych. 

 

01:04:46.700 --> 01:04:48.000 

Ale nie tylko. 

 

01:04:48.000 --> 01:04:51.400 

Ponieważ te zbiorniki, które udało nam się 

wykonać, 

 

01:04:51.400 --> 01:04:56.900 

jak chociażby zbiornik w Bukowie, to są 

rzeczywiście takie 

 

01:04:56.900 --> 01:05:00.600 

lokalizacje, które w sposób z jednej strony 

oczywisty gromadzą wody 

 

01:05:00.600 --> 01:05:04.600 

opadowe i są w stanie przyjąć tą nawałnicę 

powiedzmy deszczu. 

 

01:05:04.600 --> 01:05:08.600 

Ale z drugiej strony dają nam pewną 

gwarancję, 

 

01:05:08.600 --> 01:05:12.400 

którą jakkolwiek by to nie zabrzmiało możemy 

się pochwalić przy 

 

01:05:12.400 --> 01:05:16.300 

okazji pewnych negocjacji i rozmów również 

proinwestycyjnych. 

 

01:05:16.300 --> 01:05:19.900 

I wiecie Państwo, że całkiem sporo w tym 

zakresie zostało wykonane 

 

01:05:19.900 --> 01:05:23.000 

również poza gminą Sulechów i z tego jestem 

bardzo zadowolony. 

 

01:05:23.400 --> 01:05:31.700 

Bo po raz kolejny takie wspólne działanie w 

tym wypadku chociażby 

 

01:05:31.700 --> 01:05:38.200 

z inwestorem w strefie Krężoły i w strefie Nowy 

Świat 

 

01:05:38.200 --> 01:05:43.900 

z Kostrzyńsko-Słubicką Specjalną Strefą 

Ekonomiczną i nami przynosi 

 

01:05:43.900 --> 01:05:45.400 

konkretne efekty. 

 

01:05:45.400 --> 01:05:49.100 

Mamy, dysponujemy nowymi instalacjami, 

nowymi zbiornikami, 

 

01:05:49.100 --> 01:05:53.500 

które pozwalają nam w pewien sposób 

retencjonować, 

 

01:05:53.500 --> 01:05:56.500 

zbierać wodę, odpowiednio ją przeprowadzać. 

 

01:05:56.500 --> 01:06:01.300 

Tym samym nie zmniejszamy retencji 

biologicznej czynnej w terenie, 

 

01:06:01.300 --> 01:06:03.400 
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o co przecież chyba nam bardzo mocno, 

 

01:06:03.400 --> 01:06:07.500 

czy na czym nam powinno bardzo mocno 

zależeć. 

 

01:06:07.500 --> 01:06:09.000 

A z drugiej strony i to chciałem powiedzieć, 

 

01:06:09.000 --> 01:06:13.300 

to jest znowu taki element, który nie znajdzie 

Szanowni Państwo 

 

01:06:13.300 --> 01:06:15.600 

żadnego wyrazu zestawieniu finansowym. 

 

01:06:15.600 --> 01:06:17.900 

Ponieważ to nie my wydaliśmy te pieniądze. 

 

01:06:17.900 --> 01:06:22.500 

I zwracam na to przy tej okazji uwagę. 

 

01:06:22.500 --> 01:06:25.600 

Bo oczywiście o ile zbiorniki, których my 

jesteśmy właścicielem, 

 

01:06:25.600 --> 01:06:27.500 

to wykonujemy sami. 

 

01:06:27.500 --> 01:06:31.100 

Tu nie mamy praktycznie innej możliwości. 

 

01:06:31.100 --> 01:06:38.500 

Ale też udawało nam się całkiem sporo 

pozyskać na to środków 

 

01:06:38.500 --> 01:06:41.500 

zewnętrznych. 

 

01:06:41.500 --> 01:06:44.800 

No i Szanowni Państwo na pewno 

kontynuujemy kwestie nasadzeń. 

 

01:06:44.800 --> 01:06:49.300 

Zawsze można powiedzieć, że jest ich za mało. 

 

01:06:49.300 --> 01:06:55.300 

Natomiast ja też znowu powtórzę, uważam że 

systematyczne działanie 

 

01:06:55.300 --> 01:06:56.800 

jest tu kluczowe, tak? 

 

01:06:56.800 --> 01:07:02.100 

I pracownicy wiedzą, że w tej przestrzeni 

publicznej tych nasadzeń ma 

 

01:07:02.100 --> 01:07:04.600 

być co roku co najmniej 100. 

 

01:07:04.600 --> 01:07:11.000 

W taki sposób, aby w sposób realny zmniejszać 

powierzchnię 

 

01:07:11.000 --> 01:07:17.000 

zabetonowane i zwiększać z kolei powierzchnie 

zacienione w obszarze 

 

01:07:17.000 --> 01:07:19.800 

ogólnodostępnym dla naszych mieszkańców. 

 

01:07:19.800 --> 01:07:25.000 

Najprostszym przykładem, i za to chcę tutaj też 

dyrektorom naszych 

 

01:07:25.000 --> 01:07:27.100 

szkół, jest to, że zdecydowali się na to, 

 

01:07:27.100 --> 01:07:32.800 

aby w cudzysłowie w końcu, ale pewne 

fragmenty zabetonowane wcześniej 

 

01:07:32.800 --> 01:07:34.900 

zaopatrzyć w pierwsze drzewa. 

 

01:07:34.900 --> 01:07:37.000 

I słyszę, że to się podoba i słyszę, 

 

01:07:37.000 --> 01:07:38.600 

że będą kolejne. 

 

01:07:39.000 --> 01:07:43.600 

Więc właśnie to też pokazuje, że chyba 

kierunek jest właściwy. 
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01:07:43.600 --> 01:07:45.900 

Szanowni Państwo, nie będę też Państwu robił, 

 

01:07:45.900 --> 01:07:49.400 

czy przedkładał sprawozdania w zakresie 

realizacji uchwał. 

 

01:07:49.400 --> 01:07:53.200 

Ponieważ to są też te zakresy, które są zawarte 

w odrębnych 

 

01:07:53.200 --> 01:07:54.400 

dokumentach. 

 

01:07:54.400 --> 01:07:56.800 

Więc mam nadzieję, że państwo przyjmiecie że 

tak powiem z mojej 

 

01:07:56.800 --> 01:08:00.100 

strony taką formę przedstawienia. 

 

01:08:00.100 --> 01:08:03.400 

Po prostu będę, starałem się nie odczytywać 

rzeczy, 

 

01:08:03.400 --> 01:08:06.500 

które Państwo macie przekazane w formie 

innych sprawozdań, jak 

 

01:08:06.500 --> 01:08:10.600 

chociażby sprawozdań z realizacji programów i 

projektów realizowanych 

 

01:08:10.600 --> 01:08:12.300 

przez gminę. 

 

01:08:12.300 --> 01:08:14.300 

Państwo je zatwierdzacie na bieżąco. 

 

01:08:14.300 --> 01:08:20.300 

Dlatego ja nie chciałbym się tutaj w tym 

zakresie powtarzać. 

 

01:08:20.300 --> 01:08:26.900 

Ponieważ przyjdzie jeszcze czas na kwestie 

budżetu i wotum 

 

01:08:26.900 --> 01:08:31.300 

zaufania, to jak gdyby o taką ocenę pozwolę 

sobie państwa poprosić 

 

01:08:31.300 --> 01:08:33.300 

jeszcze później w kolejnej części. 

 

01:08:33.300 --> 01:08:36.800 

Na ten moment bardzo Państwu dziękuję. 

 

01:08:36.800 --> 01:08:39.100 

- Dziękuję. 

 

01:08:39.100 --> 01:08:40.500 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

01:08:40.500 --> 01:08:41.800 

Punkt 6.2. 

 

01:08:41.800 --> 01:08:45.700 

Debata nad raportem o stanie gminy Sulechów 

za 2020 rok. 

 

01:08:45.700 --> 01:08:47.300 

Bardzo proszę państwa radnych o zabieranie 

głosu. 

 

01:08:47.300 --> 01:08:49.600 

Początek zgłosił się pan radny Jan Rerus. 

Bardzo proszę. 

 

01:08:52.000 --> 01:08:54.800 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

01:08:54.800 --> 01:09:01.000 

Wysoka Rado, Szanowni Goście, no taka 

debata powinna się odbyć. 

 

01:09:01.000 --> 01:09:07.300 

W związku z tym należy zabrać głos, ponieważ 

raport o stanie gminy no 

 

01:09:07.300 --> 01:09:11.100 

to jest jeden z najważniejszych dokumentów 

rozliczeniowych jeżeli 

 

01:09:11.100 --> 01:09:14.400 

chodzi o działalność gminy. 
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01:09:14.400 --> 01:09:22.100 

Raz w roku to rozliczamy i nie może być 

pozostawione tak w ciszy tylko. 

 

01:09:22.100 --> 01:09:28.500 

Pan burmistrz przedstawił dużo punktów z 

realizacji budżetu na 2022 rok. 

 

01:09:28.500 --> 01:09:36.600 

Ale absolutorium w tym zakresie uchwałę 

będziemy podejmować w dalszej części. 

 

01:09:36.600 --> 01:09:41.800 

Powiem, że Klub Radnych Forum chorób uznał 

wykonanie budżetu 2022 rok 

 

01:09:41.800 --> 01:09:43.400 

bez większych uwag. 

 

01:09:43.400 --> 01:09:47.100 

Oczywiście nie ze wszystkimi decyzjami 

finansowymi w trakcie roku 

 

01:09:47.300 --> 01:09:48.900 

zgadzaliśmy się. 

 

01:09:48.900 --> 01:09:53.500 

Jednak uznając prawidłowość wykonania 

budżetu będziemy głosować 

 

01:09:53.500 --> 01:09:56.000 

za udzieleniem absolutorium dla pana 

burmistrza. 

 

01:09:56.000 --> 01:09:59.200 

Innym zagadnieniem, które teraz 

rozpatrujemy, 

 

01:09:59.200 --> 01:10:02.800 

to jest wotum zaufania dla Burmistrza 

Sulechowa. 

 

01:10:02.800 --> 01:10:06.900 

No tutaj są inne czynniki, nie tylko związane z 

realizacją zadań 

 

01:10:06.900 --> 01:10:08.800 

budżetowych. 

 

01:10:08.800 --> 01:10:11.800 

Jest to uchwała wyrażająca akceptację, 

 

01:10:11.800 --> 01:10:14.500 

bądź nie dla przyjmowanych rozwiązań, 

 

01:10:14.500 --> 01:10:17.300 

ustalonych kierunków działalności, sposobów 

postępowania, 

 

01:10:17.300 --> 01:10:20.600 

realizacja wniosków radnych i komisji. 

 

01:10:20.600 --> 01:10:23.700 

Realizacja strategii gminy i tak dalej. 

 

01:10:23.700 --> 01:10:28.700 

Czyli można powiedzieć, że jest aprobata dla 

działalności Burmistrza 

 

01:10:28.700 --> 01:10:31.300 

Sulechowa we wszystkich aspektach. 

 

01:10:31.300 --> 01:10:34.200 

Głównie poza realizacją budżetu gminy. 

 

01:10:34.200 --> 01:10:39.500 

Wotum zaufania jest swoistym narzędziem do 

wyrysowania i oceny 

 

01:10:39.500 --> 01:10:41.300 

działalności burmistrza. 

 

01:10:41.300 --> 01:10:43.000 

Ja nie zgodzę się z panem burmistrzem, 

 

01:10:43.000 --> 01:10:50.000 

że w tym, teraz w tym raporcie o studium 

uwzględnione zostały 

 

01:10:50.000 --> 01:10:54.500 

wszystkie wnioski, które przedstawiliśmy 

poprzednio. 

 

01:10:54.500 --> 01:11:01.200 

A wręcz mam takie przekonanie, że pan 

burmistrz celowo zostawia 
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01:11:01.200 --> 01:11:07.300 

niektóre rzeczy jakby w raporcie, na których 

można by dyskutować. 

 

01:11:07.300 --> 01:11:10.700 

Tak jakby chciał wywołać dyskusję. 

 

01:11:10.700 --> 01:11:12.200 

Nie wiem czy to prawda, ale myślę, 

 

01:11:12.200 --> 01:11:14.500 

że raport o stanie gminy wszyscy radni 

przeczytali. 

 

01:11:14.500 --> 01:11:18.900 

Bo raczej nie wyobrażam sobie, żeby ktoś 

takiego dokumentu 

 

01:11:18.900 --> 01:11:22.500 

nie przeczytał. 

 

01:11:22.500 --> 01:11:27.300 

Przytoczę parę rzeczy, które potwierdzą moje 

słowa, 

 

01:11:27.300 --> 01:11:31.400 

że pan burmistrz jednak nie przyjął niektórych 

zagadnień, 

 

01:11:31.400 --> 01:11:39.700 

o co wnosiliśmy i to chyba co roku nosiliśmy 

jako klub Forum. 

 

01:11:39.700 --> 01:11:43.400 

Taki raport o stanie gminy no kolokwialnie 

mówiąc musi być bardzo 

 

01:11:43.400 --> 01:11:44.800 

dopieszczony. 

 

01:11:44.800 --> 01:11:50.400 

To jest ten dokument taki ostateczny 

pokazania co jest w gminie, 

 

01:11:50.400 --> 01:11:53.800 

jaki stan jest gminy, co zostało zrealizowane, 

 

01:11:53.800 --> 01:11:57.000 

jakie są parametry niektórych czynników. 

 

01:11:57.000 --> 01:12:00.800 

I on powinien być całkowicie taki pozbawiony 

wad. 

 

01:12:01.700 --> 01:12:04.400 

Nie mówię o jakichś literówkach, ale wadach, 

 

01:12:04.400 --> 01:12:07.400 

które szanują odbiorcę. 

 

01:12:07.400 --> 01:12:09.100 

Tego czytającego. 

 

01:12:09.100 --> 01:12:11.100 

Są to bardzo drobne niektóre rzeczy, 

 

01:12:11.100 --> 01:12:13.000 

ale które mnie na przykład denerwują i zaraz 

powiem o tym. 

 

01:12:13.000 --> 01:12:17.000 

Są też sprawy, które powinny być 

uwzględnione w raporcie, 

 

01:12:17.000 --> 01:12:19.100 

a nie są. 

 

01:12:19.100 --> 01:12:20.700 

Na przykład to drobne rzeczy takie, 

 

01:12:20.700 --> 01:12:23.400 

które mówię co roku. No ale chyba ktoś może 

przeczytać ten raport. 

 

01:12:23.500 --> 01:12:27.400 

Skoro nawet nie mogą przeczytać, usiąść 

jeszcze zrobić sobie jakieś 

 

01:12:27.400 --> 01:12:31.200 

zestawienie, to chyba ktoś panu burmistrzowi i 

pan burmistrz może 

 

01:12:31.200 --> 01:12:34.100 

przeczytać i takie drobne pomyłki 

wyeliminować. 
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01:12:34.100 --> 01:12:35.900 

One są naprawdę drobne. 

 

01:12:35.900 --> 01:12:37.100 

To co pierwsze powiem. 

 

01:12:37.100 --> 01:12:38.900 

Ale drażniące. 

 

01:12:38.900 --> 01:12:41.100 

Na przykład mówiłem w tamtym roku, 

 

01:12:41.100 --> 01:12:45.800 

że na stronie trzeciej podaje się Urząd Miejski 

jako jednostkę 

 

01:12:45.800 --> 01:12:47.800 

organizacyjną gminy. 

 

01:12:47.800 --> 01:12:51.500 

Dalej napisano dokumenty będące w 

posiadaniu Urzędu Miejskiego 

 

01:12:51.500 --> 01:12:53.000 

i jednostek organizacyjnych gminy. 

 

01:12:53.000 --> 01:12:55.400 

Czyli sugerując, że Urząd Miejski nie jest 

jednostką. 

 

01:12:55.400 --> 01:12:58.500 

Dalej w tabeli się wymienia jednostki 

organizacyjne, 

 

01:12:58.500 --> 01:13:00.200 

ale urzędu się nie wymienia. 

 

01:13:00.200 --> 01:13:03.100 

To tak do końca nie wiem co autor miał na 

myśli. 

 

01:13:03.100 --> 01:13:05.900 

To taki drobiazg niby, ale też denerwujący. 

 

01:13:05.900 --> 01:13:09.700 

Sulechowski Dom Kultury nie jest imienia 

Fryderyka Chopina. 

 

01:13:10.300 --> 01:13:15.100 

Siedzi pani dyrektor. Jest imienia F. Chopina. 

 

01:13:15.800 --> 01:13:17.100 

To chyba powinniśmy wszyscy wiedzieć. 

 

01:13:17.100 --> 01:13:20.000 

I ulica się inaczej nazywa, bo się nazywa 

Fryderyka Chopina. 

 

01:13:20.000 --> 01:13:25.700 

Ale takich nazw, których stosuje się w tym 

raporcie jest więcej, 

 

01:13:25.700 --> 01:13:27.600 

które no nie powinny się znajdować. 

 

01:13:27.600 --> 01:13:30.400 

Ulica na przykład Chopina zamiast Fryderyka. 

 

01:13:30.400 --> 01:13:33.300 

Ulica Sikorskiego, Ulica H. 

 

01:13:33.300 --> 01:13:35.800 

Brodatego. 

 

01:13:35.900 --> 01:13:37.900 

OSiR Sulechowianka bez dodania w 

Sulechowie. 

 

01:13:37.900 --> 01:13:42.000 

Co są nazwy własne, które ktoś to powinien 

wyeliminować i to co roku 

 

01:13:42.000 --> 01:13:46.200 

mówię o tym i nikt nie chce na to spojrzeć, 

 

01:13:46.200 --> 01:13:47.300 

że jednak trzeba to wyeliminować. 

 

01:13:47.300 --> 01:13:48.900 

W takim momencie. 

 

01:13:48.900 --> 01:13:54.900 

Również w tamtym roku podawałem, na 

stronie 4 w tym roku podano 
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01:13:54.900 --> 01:14:00.400 

całkowitą powierzchnię gminy 23 657 

hektarów. 

 

01:14:00.400 --> 01:14:02.900 

Z czego 683 hektarów przypada na miasto. 

 

01:14:03.800 --> 01:14:08.000 

Powierzchnia gminy chyba powinna być dla 

wszystkich znana. 

 

01:14:08.200 --> 01:14:12.100 

Natomiast w studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania 

 

01:14:12.100 --> 01:14:17.600 

przestrzennego podano 23 595 hektarów. 

 

01:14:17.600 --> 01:14:19.000 

Czyli mniej, niż tutaj. 

 

01:14:19.100 --> 01:14:23.400 

No może w międzyczasie od studium do dzisiaj 

doszło tych hektarów. 

 

01:14:23.400 --> 01:14:24.900 

Dlatego jest więcej. 

 

01:14:24.900 --> 01:14:27.500 

Ale statut gminy mówi tyle samo, 

 

01:14:27.500 --> 01:14:29.300 

co studium. 

 

01:14:29.300 --> 01:14:32.900 

Ale raport niestety mówi, że tych hektarów 

mamy więcej. 

 

01:14:32.900 --> 01:14:35.200 

Może to moje hektary gdzieś dopisano, 

 

01:14:35.200 --> 01:14:36.800 

nie wiem. 

 

01:14:36.800 --> 01:14:38.200 

Ale nie powinno być aż takich błędów. 

 

01:14:38.200 --> 01:14:40.600 

To się wydaje no co tam cyferki są, 

 

01:14:40.600 --> 01:14:42.300 

ale to jest duży błąd. 

 

01:14:42.300 --> 01:14:46.600 

Na stronie 23 opisano gospodarkę 

niskoemisyjną. 

 

01:14:46.600 --> 01:14:56.300 

No dokładnie wpisano, że w roku 2020 

wielkość emisji CO2 była 152 753 megagram. 

 

01:14:56.300 --> 01:14:58.800 

I końcowe zużycie energii. 

 

01:14:58.800 --> 01:15:01.700 

Dokładnie podano to samo co w poprzednim 

raporcie. 

 

01:15:01.700 --> 01:15:06.700 

Pytanie moje jest takie, no jeżeli w tamtym 

raporcie było to podane 

 

01:15:06.700 --> 01:15:08.000 

no można było przywołać. 

 

01:15:08.000 --> 01:15:13.300 

No ale co z rokiem 2021 i 2022, czy już się nie 

monitoruje tego? 

 

01:15:13.300 --> 01:15:17.000 

Czy w następnym raporcie znowu podamy 

2020? 

 

01:15:17.000 --> 01:15:24.200 

Aż do roku tam chyba jest 2030 musimy mieć i 

w 2030 zrobimy znowu tą 

 

01:15:24.200 --> 01:15:26.700 

końcową emisję. 

 

01:15:26.700 --> 01:15:30.500 

Gdyby tam dopisano, że w roku 23 będzie 

powtórnie zrobione, 

 

01:15:30.500 --> 01:15:31.900 

to byłoby okej. 
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01:15:31.900 --> 01:15:33.700 

Ale tego tam nie dopisano i nie wiem jak tam 

jest. 

 

01:15:33.800 --> 01:15:40.600 

W rozdziale 8 bardzo dobrze, zresztą jak i w 

tamtym raporcie 

 

01:15:40.600 --> 01:15:45.200 

z tamtego roku i bardzo szeroko opisano 

działalność Zakładu Mieniem 

 

01:15:45.200 --> 01:15:46.700 

Komunalnym. 

 

01:15:46.700 --> 01:15:49.600 

Co jest oczywiste, gdyż jest to bardzo szeroka 

działalność i powinna 

 

01:15:49.600 --> 01:15:53.200 

być przedstawiona bardziej szczegółowo w 

raporcie. 

 

01:15:53.200 --> 01:15:56.900 

No jestem z tego działu bardzo zadowolony. 

 

01:15:56.900 --> 01:15:59.000 

Z informacji, które zostały tam przestawione. 

 

01:15:59.000 --> 01:16:02.500 

Natomiast mamy raport o stanie gminy. 

 

01:16:03.200 --> 01:16:04.900 

O stanie gminy. 

 

01:16:04.900 --> 01:16:10.900 

W tym, również tamtym roku i w tym zabrakło 

podania jakie są 

 

01:16:10.900 --> 01:16:14.000 

zadłużenia nie wiem, powyżej 5 milionów na 

przykład. 

 

01:16:14.000 --> 01:16:15.800 

Jakie są zadłużenia. 

 

01:16:15.800 --> 01:16:18.900 

To jest zadłużenia, ma wpływ na stan gminy. 

 

01:16:18.900 --> 01:16:21.200 

Zadłużenia tych nie da się ukryć. 

 

01:16:21.200 --> 01:16:25.300 

W tym na pewno są, aczkolwiek nie 

analizowałem tego, 

 

01:16:25.300 --> 01:16:29.400 

ale na pewno, inaczej, mogą być takie 

zadłużenia, 

 

01:16:29.400 --> 01:16:31.800 

z których należałoby zrobić odpis 

aktualizacyjny. 

 

01:16:31.800 --> 01:16:34.400 

Czyli zadłużenia trudno ściągalne. 

 

01:16:34.400 --> 01:16:35.700 

Co to oznacza? 

 

01:16:35.700 --> 01:16:41.200 

No to oznacza jakby tak było, że to są wydatki, 

czy koszty gminy już 

 

01:16:41.200 --> 01:16:42.600 

bezpośrednie. 

 

01:16:42.600 --> 01:16:47.100 

Też powinny wpływać, pokazywać w raporcie o 

stanie gminy. 

 

01:16:47.100 --> 01:16:49.200 

Bo to jest naprawdę duży pieniądz. 

 

01:16:49.200 --> 01:16:52.700 

Jak pan burmistrz mówił o 13 milionach że 

mamy zadłużenia, 

 

01:16:52.700 --> 01:16:55.600 

tak tu mówimy o kwotach rzędu 5 milionów, 

czy ileś tam. 

 

01:16:55.600 --> 01:16:57.000 

Nie ma tego podanego. 
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01:16:57.000 --> 01:16:58.900 

W ogóle pominięte to jest. 

 

01:16:58.900 --> 01:17:02.500 

Uważam, że w raporcie te kwoty powinny być 

podane. 

 

01:17:03.600 --> 01:17:08.300 

No niestety tak jak szeroko opisano działalność 

Zakładu Gospodarki 

 

01:17:08.300 --> 01:17:11.700 

Mieniem Komunalnym, tak w ogóle po raz 

kolejny, 

 

01:17:11.700 --> 01:17:14.800 

przedtem też zgłaszałem, nie opisano 

działalności Centrum Usług 

 

01:17:14.800 --> 01:17:17.800 

Wspólnych w Sulechowie. 

 

01:17:17.800 --> 01:17:20.800 

a przecież jest to jednostka tak duża, 

 

01:17:20.800 --> 01:17:24.700 

o szerokich działalnościach, z bardzo dużym 

wpływem na działalność 

 

01:17:24.700 --> 01:17:27.100 

jednostek organizacyjnych. 

 

01:17:27.100 --> 01:17:31.400 

Proszę państwa, tutaj nie podanie tego 

przecież to działalność tej 

 

01:17:31.400 --> 01:17:35.800 

jednostki w stosunku do stanu gminy jest 

bardzo istotna. 

 

01:17:35.800 --> 01:17:40.400 

Ta jednostka wykonujesz zadania na rzecz 

wszystkich, czy prawie 

 

01:17:40.400 --> 01:17:41.600 

wszystkich jednostek oświatowych. 

 

01:17:41.600 --> 01:17:44.500 

Czyli gminnych jednostek oświatowych. 

 

01:17:44.500 --> 01:17:48.200 

To pokazanie tego tak jak na przykład 

 

01:17:48.200 --> 01:17:50.500 

przy Zakładzie Gospodarowania Mieniem 

Komunalnym, pokazanie 

 

01:17:50.500 --> 01:17:54.900 

działalności tej jednostki byśmy mieli obraz 

działalności 

 

01:17:54.900 --> 01:17:58.200 

poszczególnych jednostek organizacyjnych 

oświatowych. 

 

01:17:58.200 --> 01:18:02.500 

Ja nie wiem czemu panu dyrektorowi nie 

pozwolono się pochwalić swoimi 

 

01:18:02.500 --> 01:18:03.600 

tutaj działaniami. 

 

01:18:03.600 --> 01:18:06.000 

Może nie ma. 

 

01:18:06.000 --> 01:18:07.300 

Na pewno są. 

 

01:18:07.300 --> 01:18:08.800 

Ja jestem przeciwnikiem CUW w ogóle. 

 

01:18:08.800 --> 01:18:11.600 

Ale nie w tym sensie tutaj mówię. 

 

01:18:11.600 --> 01:18:14.900 

Ta działalność ma duży wpływ na stan gminy, 

 

01:18:14.900 --> 01:18:16.800 

bardzo duży, bo na wszystkie jednostki. 

 

01:18:16.800 --> 01:18:21.000 

I powinna być wykazana lepiej, czy gorzej w 

tych zakresach. 

 

01:18:21.000 --> 01:18:23.500 

Jednak nie została. 
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01:18:23.500 --> 01:18:28.200 

W ogóle mam zdanie jeżeli chodzi o 

centralizowanie usług no nie ten 

 

01:18:28.200 --> 01:18:32.600 

system, nie ten system, ale to pominę w swoim 

rozważaniu. 

 

01:18:32.800 --> 01:18:37.200 

Mnie bardziej boli to, że taki raport nic nie 

mówi o tej jednostce, 

 

01:18:37.200 --> 01:18:40.300 

która zatrudnia ponad 100 osób. 

 

01:18:40.300 --> 01:18:42.800 

Myślę, że ponad 100 osób, bo nie wiem 

dokładnie ile zatrudnia. 

 

01:18:42.800 --> 01:18:50.400 

Na marginesie powiem, że na stronie CUW nie 

ma schematu 

 

01:18:50.400 --> 01:18:55.900 

organizacyjnego, jak raport był robiony kiedyś 

tam ten jeżeli chodzi 

 

01:18:55.900 --> 01:18:58.600 

o kontrolę, to było chyba 108 osób. 

 

01:18:58.600 --> 01:19:00.000 

Ile teraz jest zatrudnionych nie jest podane. 

 

01:19:00.000 --> 01:19:05.700 

Także trudno odnieść się do kosztów, 

 

01:19:05.700 --> 01:19:07.900 

które są ponoszone. 

 

01:19:07.900 --> 01:19:11.200 

Jeszcze na marginesie powiem, że słyszałem 

wczoraj, 

 

01:19:11.200 --> 01:19:13.400 

czy przedwczoraj, może to plotka, chyba 

plotka, 

 

01:19:13.400 --> 01:19:17.200 

że w OPS-ie zatrudniono zastępcę dyrektora. 

 

01:19:17.200 --> 01:19:21.000 

Ale no to chyba raczej plotka. 

 

01:19:21.000 --> 01:19:22.800 

Myślę pan burmistrz powie. 

 

01:19:22.800 --> 01:19:25.900 

Dlatego, że zajrzałem w schemat 

organizacyjny, tam nie ma takiego 

 

01:19:25.900 --> 01:19:28.000 

stanowiska w schemacie organizacyjnym. 

 

01:19:28.000 --> 01:19:32.300 

W związku z tym zatrudnienie by było 

przekroczeniem jakichś tutaj 

 

01:19:32.300 --> 01:19:33.400 

swoich uprawnień. 

 

01:19:33.400 --> 01:19:40.100 

Natomiast ponieważ nie podano nic o tym 

Centrum Usług Wspólnych 

 

01:19:40.100 --> 01:19:44.000 

w Sulechowie, to ja chciałem podać tutaj parę 

danych, 

 

01:19:44.000 --> 01:19:47.100 

które się należą. 

 

01:19:50.500 --> 01:20:00.600 

Proszę państwa, chyba tego drugiego raportu, 

 

01:20:00.600 --> 01:20:02.500 

protokół żeśmy nie przyjęli jeszcze, 

 

01:20:02.600 --> 01:20:05.700 

tak? Nie, chyba nie. Dobrze. 

 

01:20:05.700 --> 01:20:09.100 

Proszę państwa, na początku przy 

przyjmowaniu Centrum 

 

01:20:09.100 --> 01:20:13.200 
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Usług Wspólnych, zakładaniu Centrum Usług 

Wspólnych była duża mowa, 

 

01:20:13.200 --> 01:20:15.500 

obiecywane o zmniejszeniu kosztów, 

 

01:20:15.500 --> 01:20:21.600 

o większej efektywności działania i same jakby 

tutaj pozytywy. 

 

01:20:21.600 --> 01:20:25.000 

W sumie zbilansować się to miało na plus. 

 

01:20:25.000 --> 01:20:27.700 

A przynajmniej nie powyżej zera. 

 

01:20:27.700 --> 01:20:33.800 

Jak jest w rzeczywistości? 

 

01:20:33.800 --> 01:20:35.100 

To tak, powiem Państwu. 

 

01:20:35.100 --> 01:20:41.200 

Wydatki poniesione za połowę 2022 roku, a w 

zasadzie od kwietnia 2022 były 

 

01:20:41.200 --> 01:20:42.800 

3 189 000. 

 

01:20:42.800 --> 01:20:49.700 

Wydatki poniesione w 2021 roku 6 425 000 zł. 

 

01:20:49.700 --> 01:20:52.000 

Więc więcej o jakąś dwukrotność. 

 

01:20:52.000 --> 01:20:57.900 

Wydatki planowane na 22 były 7 307 000. 

 

01:20:57.900 --> 01:21:00.700 

Ale poniesione były 7 334 000. 

 

01:21:00.700 --> 01:21:03.000 

Czyli były zwiększone. 

 

01:21:03.000 --> 01:21:06.100 

Duży wzrost w stosunku do 2021 roku. 

 

01:21:06.100 --> 01:21:11.100 

Wydatki planowane na 2023, no już mamy 

ponad 8 milionów. 

 

01:21:11.100 --> 01:21:13.200 

Czyli to tak sobie milion co roku sobie tam 

rośnie. 

 

01:21:13.200 --> 01:21:15.300 

Nie wiem jak z zatrudnieniem jeszcze raz 

powtórzę, 

 

01:21:15.300 --> 01:21:17.400 

bo schematu organizacyjnego nie ma. 

 

01:21:17.400 --> 01:21:20.300 

Jest to zdecydowanie duży przyrost. 

 

01:21:20.300 --> 01:21:22.800 

Aczkolwiek trzeba by tu wziąć pod uwagę 

inflację, 

 

01:21:22.800 --> 01:21:25.200 

która teraz jest i pracę. 

 

01:21:25.200 --> 01:21:32.900 

Według danych z budżetów i realizacji ich dla 

mnie jest to szok, 

 

01:21:32.900 --> 01:21:36.300 

że takie są. Ale być może jest to uzasadnione. 

 

01:21:36.300 --> 01:21:38.700 

Ale w raporcie tego nie przedstawiono. 

 

01:21:38.700 --> 01:21:41.400 

Zadań żadnych wykonywanych, co zostało 

zrobione, 

 

01:21:41.400 --> 01:21:43.300 

jak to realizacja. 

 

01:21:43.300 --> 01:21:45.200 

A taki dział powinien być przedstawiony. 

 

01:21:45.200 --> 01:21:50.000 

Na stronie 36 i 37 opisano gospodarkę 

odpadami komunalnymi. 
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01:21:52.000 --> 01:21:55.000 

No dość krótko w zasadzie opisano. 

 

01:21:55.000 --> 01:21:56.500 

Ale tutaj się nie masz czemu dziwić. 

 

01:21:56.500 --> 01:22:01.900 

Chwalić się nie ma czym. 

 

01:22:01.900 --> 01:22:05.200 

Wprowadzony system tylko do lokali 

mieszkalnych w ewidentny sposób 

 

01:22:05.200 --> 01:22:08.400 

moim zdaniem zwiększa koszty dla 

mieszkańców gminy. 

 

01:22:08.400 --> 01:22:10.800 

Powtórzę to zdanie. 

 

01:22:10.800 --> 01:22:15.900 

Wprowadzony system tylko dla lokali 

mieszkalnych w ewidentny sposób 

 

01:22:15.900 --> 01:22:18.700 

zwiększa koszt dla mieszkańców gminy. 

 

01:22:18.700 --> 01:22:25.900 

Otóż jak podano w raporcie za 2020 rok z 

nieruchomości zamieszkałych 

 

01:22:25.900 --> 01:22:33.500 

i niezamieszkałych łącznie zebrano 10,851 

megagrama. 

 

01:22:33.500 --> 01:22:37.700 

Natomiast w raporcie za 21 podano, że tylko z 

nieruchomości 

 

01:22:38.100 --> 01:22:43.400 

zamieszkałych zebrano 12,180, czyli dużo 

więcej. 

 

01:22:45.500 --> 01:22:55.600 

A w 2022 roku też tylko z nieruchomości 

zamieszkałych 11,294. 

 

01:22:55.600 --> 01:23:04.500 

No odpowiedź no jest tutaj tak jak 

sugerowaliśmy przy zmianie tego systemu. 

 

01:23:04.500 --> 01:23:08.100 

Znacząco coś odpadów naszym zdaniem z 

niezamieszkałych obciąża 

 

01:23:08.100 --> 01:23:10.300 

mieszkańców. 

 

01:23:10.300 --> 01:23:13.800 

A przychodów z tych nieruchomości 

niezamieszkałych pozbyto się. 

 

01:23:13.800 --> 01:23:18.300 

To typowe działania według mnie na szkodę 

tutaj gminy. 

 

01:23:18.300 --> 01:23:20.800 

Żeby nie było wątpliwości, to powtórzę, 

 

01:23:20.800 --> 01:23:24.900 

że ilość fizycznych objętych systemem była w 

tych latach 

 

01:23:24.900 --> 01:23:26.200 

porównywalna. 

 

01:23:26.200 --> 01:23:28.000 

Po to mogłoby jakoś zakłócić. 

 

01:23:28.000 --> 01:23:35.800 

Odpowiednio 22 404, 22 320, 22 548. 

 

01:23:35.800 --> 01:23:36.900 

Czyli tylko może być jeden wniosek, 

 

01:23:36.900 --> 01:23:44.100 

że część z tych niezamieszkałych odpadów 

wpada 

 

01:23:44.100 --> 01:23:46.800 

do zamieszkałych i mamy później stawkę. 

 

01:23:46.800 --> 01:23:48.100 

Jaką mamy stawkę? 

 

01:23:48.100 --> 01:23:57.300 
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No tutaj wypisano, że gmina dopłaciła prawie 

500 000 zł. 

 

01:23:57.300 --> 01:24:05.300 

Czyli śmieci na mieszkańca według wyliczenia 

kosztowały 39,35 zł. 

 

01:24:05.300 --> 01:24:08.500 

No jak dodany te 500 000 do kosztu, który był, 

 

01:24:08.500 --> 01:24:10.000 

to tyle wychodzi. 

 

01:24:10.000 --> 01:24:14.500 

No jest to prawie 40 zł za rok 2022, 

 

01:24:14.500 --> 01:24:18.400 

nie mówię o 23, no jest to troszeczkę dużo. 

 

01:24:18.400 --> 01:24:21.000 

Bym powiedział, że bardzo dużo. 

 

01:24:21.000 --> 01:24:23.500 

Natomiast nie rozumiem zapisu na stronie 36. 

 

01:24:23.900 --> 01:24:28.000 

Podano, że wszyscy zadeklarowali zbieranie 

odpadów w sposób 

 

01:24:28.000 --> 01:24:30.100 

selektywny. 

 

01:24:30.100 --> 01:24:31.500 

Wszyscy mieszkańcy. 

 

01:24:31.500 --> 01:24:34.800 

No kiedyś tak było, ale chyba to jest raczej to, 

 

01:24:34.800 --> 01:24:41.200 

że wszyscy muszą selektywnie, nie deklarujemy 

tych selektywnych, 

 

01:24:41.200 --> 01:24:45.100 

a za nieselektywne płacimy o 100% drożej. 

 

01:24:45.500 --> 01:24:49.100 

Czyli nikt nie ma prawa tak myślę zadeklarować 

nieselektywne. 

 

01:24:49.100 --> 01:24:53.700 

Tylko jak zbieranie nieselektywnie, to burmistrz 

może go ukarać 

 

01:24:53.700 --> 01:24:55.300 

większą stawką. 

 

01:24:55.300 --> 01:24:59.200 

Czyli tam nie ma, według mnie nie ma 

deklaracji na selekcję. 

 

01:24:59.200 --> 01:25:03.800 

Na stronie 38 podano realizację uchwał Rady 

Miejskiej w Sulechowie. 

 

01:25:03.800 --> 01:25:06.900 

O czym pan burmistrz wspomniał. 

 

01:25:06.900 --> 01:25:12.600 

Od 2019 ja tam spojrzałem do 2022, 

 

01:25:12.600 --> 01:25:20.000 

czyli przez te 4 lata zwracaliśmy uwagę na 

nierealizowanie zaleceń 

 

01:25:20.000 --> 01:25:22.400 

i wniosków z prac komisji Rady Miejskiej. 

 

01:25:23.700 --> 01:25:27.800 

W tym zakresie lekceważy się nas, radnych. 

 

01:25:27.800 --> 01:25:29.400 

Była próba tutaj zrobienia w ten sposób. 

 

01:25:29.400 --> 01:25:33.000 

Żeby i może to się uda, żeby wszystkie wnioski, 

 

01:25:33.000 --> 01:25:37.200 

które komisja, na przykład Komisja Rewizyjna 

wypracuje, 

 

01:25:37.200 --> 01:25:40.800 

żeby to później potwierdzać uchwałą Rady 

Miejskiej. 

 

01:25:40.800 --> 01:25:44.900 
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Co skutkowałoby tym, że pan burmistrz z 

uchwały musiałby się 

 

01:25:44.900 --> 01:25:46.500 

rozliczyć. 

 

01:25:46.500 --> 01:25:49.000 

Natomiast wniosków nie ma nigdzie. 

 

01:25:49.000 --> 01:25:50.300 

Z rozliczenia się wniosków. 

 

01:25:50.300 --> 01:25:53.400 

A wnioski są też, no ja jestem już długo tutaj 

powiedzmy, 

 

01:25:53.400 --> 01:25:57.700 

może za długo w radzie, ale pamiętam te 

wnioski, 

 

01:25:57.700 --> 01:25:59.300 

które były i są niezrealizowane. 

 

01:25:59.700 --> 01:26:02.000 

Nie ma żadnej informacji o tych. 

 

01:26:02.000 --> 01:26:06.300 

A nawet te świeższe wnioski też nie mamy 

informacji czy one są 

 

01:26:06.300 --> 01:26:07.500 

realizowane. 

 

01:26:07.500 --> 01:26:10.300 

To taka praca trochę syzyfowa nasza. 

 

01:26:10.300 --> 01:26:12.600 

My się napracujemy, komisje się napracują, 

 

01:26:12.600 --> 01:26:15.000 

przedstawimy wnioski, rada przyjmie je. 

 

01:26:15.000 --> 01:26:17.200 

Przeważnie przyjmuje, nieraz nie przyjmuje, 

 

01:26:17.200 --> 01:26:21.700 

no to wtedy powinno być takie zobowiązanie 

burmistrza no jeżeli 

 

01:26:21.700 --> 01:26:26.100 

rada mi to narzuciła, dała, no to ja się muszę z 

tego wywiązać. 

 

01:26:26.100 --> 01:26:29.800 

I wydaje mi się raport, i to mówię coś co roku, 

 

01:26:29.800 --> 01:26:33.200 

i pan burmistrz mówi, że wszystko ujął, 

 

01:26:33.200 --> 01:26:38.900 

raport powinien zawierać realizację wniosków 

z poszczególnych 

 

01:26:38.900 --> 01:26:40.700 

komisji. Które są bardzo istotne. 

 

01:26:40.700 --> 01:26:42.700 

Rada ma w tym względzie tutaj pomagać. 

 

01:26:42.700 --> 01:26:46.000 

ale są też takie komisję jakby kontrolne. 

 

01:26:46.000 --> 01:26:49.900 

Na przykład rewizyjna, jeżeli jest coś 

wypracowane, 

 

01:26:49.900 --> 01:26:54.500 

nie ma zastrzeżeń, no to te wnioski powinno 

się realizować. 

 

01:26:54.500 --> 01:26:57.000 

W szczególności już nie mówię o takich 

wnioskach, 

 

01:26:57.000 --> 01:26:59.600 

które nie generują specjalnych kosztów. 

 

01:26:59.600 --> 01:27:02.300 

Są to niektóre wnioski organizacyjne. 

 

01:27:02.300 --> 01:27:05.700 

Nie będę wymieniał tych wniosków, ale tutaj 

pan przewodniczący 

 

01:27:05.700 --> 01:27:07.800 

Komisji Rewizyjnej na pewno by potwierdził, 
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01:27:07.800 --> 01:27:10.500 

że takich wniosków jest troszeczkę. 

 

01:27:10.500 --> 01:27:13.800 

Jeszcze nie wiem jak zagłosuję. 

 

01:27:13.800 --> 01:27:16.300 

Czy przeciw, czy wstrzymam się. 

 

01:27:16.300 --> 01:27:23.000 

Ale jest to chyba, nie wiem czy będzie na drugi 

rok takie raport 

 

01:27:23.000 --> 01:27:26.000 

przez Pana będziemy akceptować, czy nie. 

 

01:27:26.000 --> 01:27:29.200 

Chyba tak. 

 

01:27:29.200 --> 01:27:34.500 

Tak powtórzę na koniec, co do wykonania 

budżetu klub Forum nie ma 

 

01:27:34.500 --> 01:27:37.300 

zastrzeżeń i będzie głosował za absolutorium. 

 

01:27:37.300 --> 01:27:42.400 

Co do wotum zaufania z tych, ja nie 

wymieniłem wszystkich tutaj 

 

01:27:42.400 --> 01:27:45.900 

aspektów tych raportu o stanie gminy, 

 

01:27:45.900 --> 01:27:52.600 

z tych aspektów nie będzie tu jednomyślności 

w klubie Forum. 

 

01:27:52.600 --> 01:27:57.600 

Ale jeżeli będzie na drugi rok proszę jednak, 

 

01:27:57.600 --> 01:28:02.200 

żeby dokładniej to, jeszcze raz powtórzę, 

 

01:28:02.200 --> 01:28:07.600 

dopieścić ten raport, aby poszanować tego 

odbiorcę, 

 

01:28:07.600 --> 01:28:09.100 

którzy czytają. 

 

01:28:10.600 --> 01:28:14.700 

A na pewno wszyscy radni czytają, ale i ludzie 

też chcą wiedzieć 

 

01:28:14.700 --> 01:28:19.000 

o tym jak stan gminy jest, żeby to przeczytać i 

niektóre elementy, 

 

01:28:19.000 --> 01:28:25.700 

ważne elementy, które nie będę ich powtórnie 

przytaczał, 

 

01:28:25.700 --> 01:28:28.300 

no powinny znaleźć się jednak w raporcie. 

 

01:28:28.300 --> 01:28:30.700 

Ja wiem, że nie ma dokładnych wytycznych, 

 

01:28:30.700 --> 01:28:33.500 

które, co, jak powinno być. 

 

01:28:33.500 --> 01:28:36.900 

Ale jeżeli coś wpływa na stan o gminie, 

 

01:28:36.900 --> 01:28:40.200 

na przykład te zadłużenia lub działalność CUW, 

 

01:28:40.500 --> 01:28:42.800 

która ma ogromny wpływ na oświatę, 

 

01:28:42.800 --> 01:28:44.300 

no to wpływa na stan gminy. 

 

01:28:44.300 --> 01:28:46.200 

To powinno się znaleźć w raporcie po prostu. 

 

01:28:46.200 --> 01:28:47.400 

Moim zdaniem i klubu Forum. 

 

01:28:47.500 --> 01:28:48.800 

Bardzo dziękuję. 

 

01:28:48.800 --> 01:28:50.300 

- Dziękuję. 
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01:28:50.300 --> 01:28:54.300 

Bardzo proszę, pan Piotr Bodnar i pan 

burmistrz Wojciech Sołtys 

 

01:28:54.300 --> 01:28:56.400 

ad vocem się zgłosił. Zaraz. 

 

01:28:58.800 --> 01:29:01.000 

Panie Burmistrzu bardzo proszę. 

 

01:29:01.000 --> 01:29:03.300 

- Znaczy Panie Przewodniczący, ja się 

dostosuję. 

 

01:29:03.300 --> 01:29:05.900 

Mogę na końcu. Natomiast skoro ma być 

dyskusja, 

 

01:29:05.900 --> 01:29:08.900 

to myślę, że tak będzie prościej kiedy będę 

mógł na bieżąco 

 

01:29:08.900 --> 01:29:11.600 

ewentualnie się odnieść. 

 

01:29:11.600 --> 01:29:17.000 

Panie Radny Jan Rerus, naprawdę nie ma mojej 

złej woli w tym, 

 

01:29:17.000 --> 01:29:19.600 

że coś się tu jak Pan sugeruje nie znalazło. 

 

01:29:19.600 --> 01:29:23.800 

Po prostu tak przejdę może do sedna, 

 

01:29:23.800 --> 01:29:27.200 

dlaczego w sposób szczególny nie odpisuję 

CUW-u? 

 

01:29:27.300 --> 01:29:33.800 

Ponieważ jest to jednak jedna z kilku jednostek 

i w ten sposób myśląc 

 

01:29:33.800 --> 01:29:36.300 

powinienem każdą z jednostek odrębnie 

opisać. 

 

01:29:36.300 --> 01:29:39.000 

Naprawdę uważam mówię to z pełnym 

przekonaniem. 

 

01:29:39.000 --> 01:29:43.500 

Nie rozumiem dlaczego miałbym tą wyróżnić. 

 

01:29:43.500 --> 01:29:45.300 

Bo dla mnie to jest wyróżnienie tej jednostki. 

 

01:29:45.300 --> 01:29:50.900 

No może zasługuje na wielu płaszczyznach na 

takie wyróżnienie. 

 

01:29:50.900 --> 01:29:55.600 

Bo myślę, że wiele rzeczy jest wykonywanych 

lepiej. 

 

01:29:55.600 --> 01:29:57.800 

Czy wszystkie ręki też nie położę. 

 

01:29:58.100 --> 01:30:01.700 

Natomiast muszę się do jednej rzeczy odnieść. 

 

01:30:01.700 --> 01:30:05.600 

Bo Pan mówi o tym już po raz kolejny, 

 

01:30:05.600 --> 01:30:07.800 

odnosi się Pan do kosztów. 

 

01:30:07.800 --> 01:30:10.000 

Zresztą myślę, że fajny zabieg Pan zastosował, 

 

01:30:10.000 --> 01:30:12.000 

że w niektórych latach pokazywał pan tylko pół 

roku. 

 

01:30:12.000 --> 01:30:15.300 

Bo w ten sposób można pewne tezy pewnie 

udowodnić. 

 

01:30:15.300 --> 01:30:20.500 

Ale ja chcę zwrócić uwagę na jedną rzecz i 

skupię się tylko 

 

01:30:20.500 --> 01:30:26.000 

i wyłącznie aktualnym porównaniu powiedzmy 

rok do roku. 
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01:30:26.000 --> 01:30:28.400 

Ja chcę Państwu przypomnieć. 

 

01:30:28.400 --> 01:30:30.200 

Państwo o tym wiecie, ale dlatego mówię 

przypomnieć. 

 

01:30:30.200 --> 01:30:34.100 

Że tylko zmiana minimalnego wynagrodzenia w 

zakresie podległych nam 

 

01:30:34.100 --> 01:30:38.700 

pracowników to jest 3 000 000 zł. 

 

01:30:38.700 --> 01:30:41.900 

Z czego ilu Pan wie doskonale, myślę że nie 

muszę dopowiadać, 

 

01:30:41.900 --> 01:30:43.300 

jest zatrudnionych poprzez CUW. 

 

01:30:43.300 --> 01:30:48.300 

Czy to oznacza, że wynagrodzenia, ta pozycja 

znacząco wzrośnie w tej 

 

01:30:48.300 --> 01:30:49.400 

jednostce? 

 

01:30:50.000 --> 01:30:55.700 

Tak. I kiedy ta jednostka powstawała pamiętam 

jak dziś, 

 

01:30:55.700 --> 01:31:00.300 

bo Pan zadał takie pytanie jaki to będzie miało 

wpływ w kolejnych 

 

01:31:00.300 --> 01:31:02.500 

latach na koszty. 

 

01:31:02.500 --> 01:31:06.400 

Ja pamiętam co ja odpowiedziałem, że przede 

wszystkim koszty jeśli 

 

01:31:06.400 --> 01:31:09.600 

będą rosły, to będą wynikały ze zmiany 

wynagrodzenia, 

 

01:31:09.600 --> 01:31:11.500 

a nie liczby zatrudnionych. 

 

01:31:11.500 --> 01:31:14.900 

Ewentualnie kolejnych przejmowanych zadań. 

 

01:31:15.700 --> 01:31:19.100 

Ale w przełożeniu na inne jednostki. 

 

01:31:19.100 --> 01:31:23.600 

Bo też to Państwo wiecie, to się też wydarzyło, 

 

01:31:23.600 --> 01:31:27.000 

w międzyczasie na podstawie porozumienia 

przecież ta jednostka 

 

01:31:27.000 --> 01:31:28.500 

obsługuje też instytucje kultury. 

 

01:31:28.500 --> 01:31:34.200 

Ale w tym samym czasie w instytucjach kultury 

już tamtych etatów nie ma. 

 

01:31:34.200 --> 01:31:37.400 

Natomiast czy będzie miało to wprost 

przełożenie tak bardzo 

 

01:31:37.400 --> 01:31:41.800 

w uproszczeniu powiem jeśli dany etat w roku 

miałby kosztować 100 000 

 

01:31:41.800 --> 01:31:46.100 

i zniknął z instytucji kultury, domu kultury, a 

jest obsługiwany 

 

01:31:46.100 --> 01:31:49.900 

przez CUW, czy to oznacza, że dokładnie 100 

000 niższy w kolejnym 

 

01:31:49.900 --> 01:31:51.900 

roku będzie budżet jednostki kultury? 

 

01:31:52.600 --> 01:31:56.000 

Nie będzie, ponieważ chociażby wzrost 

wynagrodzeń innych pracowników, 

 

01:31:56.000 --> 01:32:00.200 

wzrost kosztów energii będzie tak dużą 

pozycją, 
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01:32:00.200 --> 01:32:03.200 

że Pan tego w żaden sposób nie udowodni i ja 

Panu też tego w żaden 

 

01:32:03.200 --> 01:32:05.200 

sposób nie udowodnię. 

 

01:32:05.200 --> 01:32:07.400 

Natomiast czy jestem spokojny o to, 

 

01:32:07.400 --> 01:32:11.600 

że te środki zostały w sposób właściwy, 

 

01:32:11.600 --> 01:32:13.500 

to tak. Ja mogę odpowiedzieć tak, 

 

01:32:13.500 --> 01:32:15.400 

jestem o to spokojny. 

 

01:32:15.400 --> 01:32:25.600 

Panie Janie, odniósł się Pan też do takiego 

wątku dotyczącego odpadów. 

 

01:32:25.600 --> 01:32:31.700 

No w kwietniu była analiza szeroka i była 

dyskusja nad analizą w tym 

 

01:32:31.700 --> 01:32:35.800 

zakresie. Tak jak wcześniej sygnalizowałem ja 

nie sądzę, 

 

01:32:35.800 --> 01:32:40.600 

że ja muszę powielać i to też powiedziałem na 

wstępie mojej 

 

01:32:40.600 --> 01:32:43.300 

wypowiedzi, że nie chcę powielać rzeczy, 

 

01:32:43.300 --> 01:32:46.000 

które są zapisane w dokumentach. 

 

01:32:46.000 --> 01:32:51.000 

Podobnie jak ma to się w zakresie 

przywołanym zadłużenia, 

 

01:32:51.300 --> 01:32:54.900 

do tego zadłużenia Pan się odnosi naszych 

mieszkańców na przykład, 

 

01:32:54.900 --> 01:32:58.300 

czy podmiotów do gminy, tak? 

 

01:32:58.300 --> 01:33:02.800 

Czy alimentacyjnych zobowiązań. 

 

01:33:02.800 --> 01:33:04.300 

Czy podatkowych. 

 

01:33:04.300 --> 01:33:08.300 

Czy z tytułu niezapłacenia za usługę za odpady. 

 

01:33:08.300 --> 01:33:12.600 

To jest też w pozycjach budżetowych 

wyszczególnione w sprawozdaniu. 

 

01:33:12.600 --> 01:33:13.700 

Pan to ma przecież. 

 

01:33:13.700 --> 01:33:18.300 

To też nie czułem potrzeby, żeby w tym 

miejscu to powielać. 

 

01:33:18.300 --> 01:33:26.700 

Jeszcze w wątki gospodarki odpadami 

przyznam się szczerze, 

 

01:33:26.700 --> 01:33:30.300 

że w tej chwili nie pamiętam dokładnej liczby, 

 

01:33:30.300 --> 01:33:33.000 

natomiast z przekonaniem mogę to 

powiedzieć, 

 

01:33:33.000 --> 01:33:36.400 

że chyba liczba nasz tańców w systemie stale 

rośnie. 

 

01:33:36.400 --> 01:33:38.500 

Stale są dopisywani. 

 

01:33:38.500 --> 01:33:42.300 

Więc ta praca, którą w jakimś sensie i to mogę 

powiedzieć też z ręką 
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01:33:42.300 --> 01:33:44.700 

na sercu Państwo mi też tutaj zadawaliście, 

 

01:33:44.700 --> 01:33:50.100 

że mamy nad tym mocno pracować, jest 

skrupulatnie przez pracowników 

 

01:33:50.100 --> 01:33:51.300 

GOK-u wykonywana. 

 

01:33:51.300 --> 01:33:59.700 

Co do kwestii związanych z wnioskami Państwa 

jako rady, 

 

01:33:59.700 --> 01:34:04.800 

to tu muszę powiedzieć, że mam bardzo i 

komfortową sytuację, tak? 

 

01:34:04.800 --> 01:34:06.900 

O której też mówiłem jakiś czas. 

 

01:34:06.900 --> 01:34:09.100 

Panie Janie, nie jest wcale tak, 

 

01:34:09.100 --> 01:34:11.800 

że ja nie przyjmuję do siebie tych wniosków. 

 

01:34:11.800 --> 01:34:14.900 

Tyle tylko, że nie wszystkie je tak wprost 

jestem w stanie 

 

01:34:14.900 --> 01:34:16.800 

zrealizować. 

 

01:34:16.800 --> 01:34:17.900 

Pozwolę sobie powiedzieć przykład. 

 

01:34:17.900 --> 01:34:22.100 

Jeśli Państwo w jednym ze swoich wystąpień 

właściwie 

 

01:34:22.900 --> 01:34:29.000 

zobowiązywaliście mnie do tego, aby w inny 

sposób podejść do najmu 

 

01:34:29.000 --> 01:34:32.600 

pomieszczeń, sal, w tym szkolnych i 

sportowych, 

 

01:34:33.800 --> 01:34:40.600 

a w tym samym czasie artykułujecie Państwo 

jako komisja i jako radni 

 

01:34:40.600 --> 01:34:42.800 

wniosek, żeby z pewnych rzeczy rezygnować, 

 

01:34:43.500 --> 01:34:47.400 

to proszę mi wybaczyć, muszę się też kierować 

jakiś własnym 

 

01:34:47.400 --> 01:34:50.100 

rozsądkiem i tam gdzie pewne rzeczy mogliśmy 

zmieniać, 

 

01:34:50.100 --> 01:34:52.400 

to są na sali też dyrektorzy jednostek, 

 

01:34:52.400 --> 01:34:54.800 

wiedzą czy ruch był w tym zakresie, 

 

01:34:54.800 --> 01:34:56.900 

czy nie było i czy ten ruch był tylko w tym roku, 

 

01:34:56.900 --> 01:34:58.000 

czy w latach poprzednich. 

 

01:34:58.000 --> 01:35:00.800 

Ja wiem, że również w latach poprzednich. 

 

01:35:00.800 --> 01:35:09.600 

Natomiast nie wszystko mogę zastosować tak 

mówiąc wprost dodając 100% poprzez 

 

01:35:09.600 --> 01:35:14.300 

kalkę jako polecenie, jako zalecenie rady. 

 

01:35:14.300 --> 01:35:18.600 

Choć pewnie byłaby też może inna sytuacja 

gdybyście Państwo jako 

 

01:35:18.600 --> 01:35:22.800 

rada, to już w tej chwili trochę na taki poziom 

rozmowy 

 

01:35:22.800 --> 01:35:27.800 
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formalno-prawnej, żebyście Państwo jako rada 

te zalecenia wprost 

 

01:35:27.800 --> 01:35:32.200 

podjęli jako uchwałę wprowadzając jakieś 

zadanie do burmistrza. 

 

01:35:32.200 --> 01:35:35.600 

To zapewne burmistrz by zrobił wszystko, 

 

01:35:35.600 --> 01:35:38.000 

żeby to zadanie, które nawet mu się nie 

podoba, 

 

01:35:38.000 --> 01:35:46.000 

jest trudne i napotyka trudności, żeby wykazać, 

że podjąłem się jego 

 

01:35:47.300 --> 01:35:50.100 

realizacji. 

 

01:35:50.100 --> 01:35:55.400 

Nie sądzę, żeby że tak powiem jakiekolwiek 

również w zakresie najmu 

 

01:35:55.400 --> 01:35:59.200 

tego gospodarczego z naszej strony, 

 

01:35:59.200 --> 01:36:01.200 

moich pracowników, podległych służb, 

 

01:36:01.200 --> 01:36:06.900 

jednostek nie było realizowane, przede 

wszystkim nie zostało ponownie 

 

01:36:06.900 --> 01:36:14.500 

po takiej kontroli, bądź sprawdzeniu 

przeanalizowane i poddane ocenie. 

 

01:36:14.500 --> 01:36:20.600 

Rękę tu kładę, że tak było zawsze i ja zawsze 

głos czy on mi się 

 

01:36:20.600 --> 01:36:25.500 

podoba, czy nie zewnętrzny, traktuję jako 

doskonałą podpowiedź 

 

01:36:25.500 --> 01:36:28.400 

i wskazówkę, żeby się czemuś przyjrzeć. 

 

01:36:28.400 --> 01:36:33.900 

Więc naprawdę jestem o tym przekonany co w 

tej chwili mówię. 

 

01:36:33.900 --> 01:36:36.700 

Natomiast jako przykład podałem ten 

konkretny. 

 

01:36:36.700 --> 01:36:39.300 

No bo nawet nie tak dawno na tej sali, 

 

01:36:39.300 --> 01:36:43.400 

myślę że mnie jak miesiąc minął kiedy właśnie 

na ten temat była 

 

01:36:43.500 --> 01:36:50.000 

spotkanie i rozmowa z przedstawicielami 

szeroko rozumianej struktury 

 

01:36:50.000 --> 01:36:54.100 

sportu na terenie na terenie gminy Sulechów. 

 

01:36:54.100 --> 01:37:00.700 

Panie Janie, co do tego wymienienia dlaczego 

CUW tam jest wymieniony 

 

01:37:00.700 --> 01:37:02.000 

odpowiadaliśmy już w ubiegłym roku. 

 

01:37:02.000 --> 01:37:03.300 

No nic odkrywczego znowu nie powtórzę. 

 

01:37:04.200 --> 01:37:08.900 

Więc tak samo z tą powierzchnią, tu pan 

kierownik tego co pamiętam 

 

01:37:08.900 --> 01:37:13.100 

też odpowiadał z jakich danych dokładnie 

czerpiemy. 

 

01:37:13.100 --> 01:37:16.500 

Przeanalizuje pewnie znowu, tak? 

 

01:37:16.500 --> 01:37:18.100 

Ja znowu pewnie na to zerknę. 
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01:37:18.100 --> 01:37:26.300 

Natomiast myślę, że na pewno mogą się tu 

pojawić rozbieżności 

 

01:37:26.300 --> 01:37:28.300 

czy jest Fryderyka Chopina, F. 

 

01:37:28.300 --> 01:37:30.100 

Chopina, czy Chopina Fryderyka. 

 

01:37:30.100 --> 01:37:36.100 

Nie wykluczam, że takie rzeczy mogły się tu 

zdarzyć. 

 

01:37:36.100 --> 01:37:38.200 

Tutaj ręki już nie położę. 

 

01:37:38.200 --> 01:37:43.400 

Bo musiałbym sięgnąć do każdego statutu 

indywidualnie, 

 

01:37:43.400 --> 01:37:48.300 

odrębnie, żeby teraz pytanie jednoznacznie 

odpowiedzieć. 

 

01:37:48.300 --> 01:37:49.300 

Dziękuję. 

 

01:37:49.300 --> 01:37:50.900 

- Dziękuję. 

 

01:37:50.900 --> 01:37:52.400 

Bardzo proszę ad vocem pan radny Jan Rerus. 

 

01:37:53.700 --> 01:37:55.900 

- Dziękuję bardzo. 

 

01:37:55.900 --> 01:37:59.200 

No jest dyskusja. Pan burmistrz bardzo 

odpowiedział na wszystkie te 

 

01:37:59.200 --> 01:38:03.500 

pytania, które poza jednym, odpowiedzią na 

pytania, 

 

01:38:03.500 --> 01:38:04.800 

nie podpowiedziami. 

 

01:38:04.800 --> 01:38:09.800 

No nie jest związane akurat z tym raportem 

jeżeli chodzi o stanowisko zastępcy dyrektora. 

 

01:38:09.800 --> 01:38:13.100 

- Mogę uzupełnić. 

- Proszę bardzo. 

 

01:38:13.100 --> 01:38:14.800 

- Pan Przewodniczący pozwoli. 

 

01:38:15.200 --> 01:38:16.700 

Tak, potwierdzam. 

 

01:38:16.700 --> 01:38:19.300 

Został powołany zastępca w Ośrodku Pomocy 

Społecznej. 

 

01:38:19.300 --> 01:38:23.000 

I z tego co wiem jest to zgodne przyjętymi 

zmianami, 

 

01:38:23.400 --> 01:38:26.100 

które pani dyrektor w międzyczasie 

wprowadziła. 

 

01:38:26.100 --> 01:38:32.500 

Być może, ja teraz gdybam, tak próbuję sam 

znaleźć czemu Panu to 

 

01:38:32.500 --> 01:38:34.700 

nie pasuje. Bo być może nie wiem gdzieś coś 

jeszcze 

 

01:38:34.700 --> 01:38:41.100 

nie jest zmienione, być może dziś funkcjonuje 

jakiś stary schemat. 

 

01:38:41.100 --> 01:38:42.700 

Nie wiem. No gdybam. 

 

01:38:42.700 --> 01:38:44.300 

Natomiast wiem, że zostało to zmienione. 

 

01:38:44.300 --> 01:38:47.600 

- Dziękuję bardzo. 

 

01:38:47.600 --> 01:38:53.100 
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To znaczy się od razu zacznę od tego 

ostatniego. 

 

01:38:53.100 --> 01:38:57.000 

No dla mnie strona BIP jest stroną oficjalną, 

 

01:38:57.000 --> 01:39:01.300 

gdzie uznaje się tam, ja uznaję zamieszczone 

tam informacje jako 

 

01:39:01.300 --> 01:39:02.700 

prawdziwe. 

 

01:39:02.700 --> 01:39:04.800 

Wczoraj jeszcze sprawdzałem, może dzisiaj 

zmieniono. 

 

01:39:04.800 --> 01:39:08.800 

Jest zamieszczony schemat organizacyjny OPS-

u. 

 

01:39:08.800 --> 01:39:11.600 

Nie ma tam stanowiska zastępcy. 

 

01:39:11.600 --> 01:39:13.500 

I stąd moje pytanie było. 

 

01:39:13.500 --> 01:39:15.800 

Gdyby było to bym się nie pytał. 

 

01:39:15.800 --> 01:39:18.300 

Bo nie wtrącam się do tych rzeczy jak tam pan 

burmistrz układa. 

 

01:39:18.300 --> 01:39:21.400 

Ewentualnie by było zatrudnienie więcej 

pracowników i koszty 

 

01:39:21.400 --> 01:39:24.200 

by wzrastały. Tu nie wiem jak jest i nie 

odnosiłem się do tego. 

 

01:39:26.200 --> 01:39:29.600 

Odniosłem, już nie Panie Burmistrzu, 

odniosłem się do strony 

 

01:39:29.600 --> 01:39:33.100 

formalnej. Na stronie BIP nie ma zastępcy 

dyrektora na schemacie. 

 

01:39:33.100 --> 01:39:37.400 

Natomiast to co Pan Burmistrz mówił no trzeba 

tutaj, 

 

01:39:37.400 --> 01:39:40.700 

trzeba jednak przeboleć dyskusję trochę 

Państwo Radni. 

 

01:39:40.700 --> 01:39:43.600 

Nie zgadzam się. 

 

01:39:43.600 --> 01:39:47.200 

Pan burmistrz mnie nie zrozumiał jeżeli chodzi 

o CUW, co podałem 

 

01:39:47.200 --> 01:39:50.200 

koszty. Pierwszy ja podałem rok 2020, 

 

01:39:50.200 --> 01:39:53.100 

że pół roku jakby to pan burmistrz nakreślił, 

 

01:39:53.100 --> 01:39:56.500 

że był to jakiś zabieg mojej strony. 

 

01:39:56.500 --> 01:40:01.200 

Nie. Dlatego, że CUW powstał od lipca 2020 

roku. 

 

01:40:01.200 --> 01:40:04.900 

A kierownictwo od kwietnia 2020 roku było. 

 

01:40:04.900 --> 01:40:07.500 

I stąd nie mogło być całego roku kosztów, 

 

01:40:07.500 --> 01:40:08.900 

tylko od momentu powstania. 

 

01:40:08.900 --> 01:40:15.300 

A pozostałe lata to koszty już były jako za cały 

rok. 

 

01:40:15.300 --> 01:40:19.800 

Ja nie mogę się odnieść to co pan burmistrz 

mówił w sensie takim 
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01:40:19.800 --> 01:40:24.800 

czy ten wzrost kosztów jest tytułem 

wynagrodzeń zwiększonych, 

 

01:40:24.800 --> 01:40:28.800 

czy z jakichś innych działalności, czy nawet 

większości ile 

 

01:40:28.800 --> 01:40:31.500 

osób, czy nie, bo na stronie internetowej nie 

ma schematu 

 

01:40:31.500 --> 01:40:33.500 

organizacyjnego. 

 

01:40:33.500 --> 01:40:36.100 

Dlatego tylko, że raport tego nie sprecyzował. 

 

01:40:36.100 --> 01:40:40.000 

Gdyby raport to sprecyzował, to bym się 

odniósł do raportu. 

 

01:40:40.000 --> 01:40:41.500 

A tam tego nie ma w raporcie. 

 

01:40:41.500 --> 01:40:44.100 

Teraz możemy się tylko przekomarzać tak, 

 

01:40:44.100 --> 01:40:45.200 

albo tak. 

 

01:40:45.200 --> 01:40:46.400 

Ale ja nie neguję tych kosztów. 

 

01:40:46.400 --> 01:40:47.500 

Być może jest dobrze. 

 

01:40:47.500 --> 01:40:52.400 

Tylko nie potrafię ich zweryfikować, bo nie 

dano mi takiej szansy. 

 

01:40:53.200 --> 01:40:55.500 

Natomiast dlaczego CUW? 

 

01:40:55.500 --> 01:41:01.400 

Zgadzam się bardzo, że ZGMK jest to taka duża 

instytucja, 

 

01:41:01.400 --> 01:41:07.800 

tak dużo wpływ ma na status gminy, że 

powinna być szczególnie 

 

01:41:07.800 --> 01:41:10.100 

potraktowana i tak została potraktowana. 

 

01:41:10.100 --> 01:41:12.600 

Jestem bardzo usatysfakcjonowany. 

 

01:41:12.600 --> 01:41:16.200 

Tam nie miałem żadnych pytań oprócz tego 

zadłużenia. 

 

01:41:16.200 --> 01:41:25.500 

Natomiast. 

 

01:41:25.500 --> 01:41:27.300 

Już mogę, tak? 

 

01:41:28.400 --> 01:41:33.400 

Natomiast dlaczego uważam, że Centrum 

Usług Wspólnych w Sulechowie 

 

01:41:33.400 --> 01:41:36.200 

powinien być jak pan burmistrz określał 

wyróżnione? 

 

01:41:36.200 --> 01:41:41.300 

Właśnie samo jak Zakład Gospodarowania 

Mieniem Komunalnym ma wpływ. 

 

01:41:41.300 --> 01:41:45.000 

A tu ma wpływ na całą oświatę i nie tylko na 

całą. 

 

01:41:45.000 --> 01:41:48.700 

Nie mówię, że szkoła na przykład, któraś szkoła 

podstawowa, 

 

01:41:48.700 --> 01:41:50.300 

czy przedszkole ma być ujęta. 

 

01:41:50.300 --> 01:41:56.700 

Ale ta jednostka organizacyjna, która ma 

wpływ na taką ogromną rzeszę 

 

01:41:56.700 --> 01:42:00.500 
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i tak ogromnie ma wpływ na całość 

funkcjonowania naszej gminy, 

 

01:42:00.500 --> 01:42:02.500 

to powinna być ujęta. 

 

01:42:02.500 --> 01:42:05.900 

Dać szansę panu dyrektorowi, żeby się 

pochwalił swoim działaniem. 

 

01:42:05.900 --> 01:42:07.000 

Na pewno ma ich dużo. 

 

01:42:07.000 --> 01:42:08.500 

Tutaj też żadnej broni. 

 

01:42:08.500 --> 01:42:11.900 

No po to jest duża działka i na pewno jest tam 

dużo robót zrobionych. 

 

01:42:11.900 --> 01:42:15.500 

Tak jak przedstawione jest mniej więcej przez 

ZGMK. 

 

01:42:15.900 --> 01:42:18.500 

Dlatego uważam, że nie powinno się tego 

pominąć. 

 

01:42:18.500 --> 01:42:23.600 

Jedną jednostkę można by jakby to była jedna 

samodzielna jednostka. 

 

01:42:23.600 --> 01:42:27.700 

Ona jest samodzielna, ale niestety obsługuje 

bardzo duży zakres. 

 

01:42:27.700 --> 01:42:28.800 

Bardzo duży zakres. 

 

01:42:28.800 --> 01:42:30.300 

Nie powiecie Państwo nikt mi, 

 

01:42:30.300 --> 01:42:36.200 

że oświata nie jest jak wydajemy 40, czy ponad 

40% z budżetu 

 

01:42:36.200 --> 01:42:37.900 

na oświatę, że ona nie jest istotna. 

 

01:42:37.900 --> 01:42:40.700 

Nawet jakby to trzeba jeden przykład dotyczy 

wszystkich jednostek 

 

01:42:40.700 --> 01:42:42.900 

oświatowych. Dlatego uważam, że powinno 

być. 

 

01:42:42.900 --> 01:42:45.900 

Dlatego moja wypowiedź była pod tym kątem 

negatywna, 

 

01:42:45.900 --> 01:42:47.200 

że tego nie ma w raporcie. 

 

01:42:47.200 --> 01:42:48.700 

I jeszcze raz powtórzę, żeby nie było 

niejasności. 

 

01:42:48.700 --> 01:42:52.800 

Przytoczyłem te kłopoty z budżetów tylko 

dlatego, 

 

01:42:52.800 --> 01:42:58.100 

że one wzrastają, a w raporcie nie ma nic o tym 

mowy i nie można się 

 

01:42:58.100 --> 01:42:59.900 

odnieść do tego dlaczego wzrastają. 

 

01:42:59.900 --> 01:43:01.700 

Może pan burmistrz ma rację co powiedział. 

 

01:43:01.700 --> 01:43:03.400 

Nie wiem. Tego nam nie przedstawiono. 

 

01:43:03.400 --> 01:43:05.100 

Dlatego uważam, że powinno być. 

 

01:43:05.100 --> 01:43:13.400 

Jeżeli chodzi o odpady komunalne ja tutaj nic 

nie powiedziałem 

 

01:43:13.400 --> 01:43:16.300 

takiego, który żeśmy rozpatrywali wcześniej. 

 

01:43:16.300 --> 01:43:19.800 
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Przytoczyłem tylko dane, które ewidentnie 

wskazują, 

 

01:43:19.800 --> 01:43:27.100 

moim zdaniem potwierdzam, że zmiana 

systemu z obsługi zamieszkałych 

 

01:43:27.100 --> 01:43:30.400 

i niezamieszkałych w zamieszkałe tylko 

spowodowała, 

 

01:43:30.400 --> 01:43:32.200 

co widać na liczbach, które są przedstawione, 

 

01:43:32.200 --> 01:43:36.700 

że za część odpadów ponoszą mieszkańcy. 

 

01:43:36.700 --> 01:43:40.900 

Za część odpadów z niezamieszkałych ponoszą 

mieszkańcy i tak będzie 

 

01:43:40.900 --> 01:43:43.600 

aż się z tym coś nie zrobi. 

 

01:43:43.600 --> 01:43:45.900 

Natomiast wspomniał miał Pan o 

rozwiązaniach publicznoprawnych. 

 

01:43:45.900 --> 01:43:48.100 

Mieliśmy takie chyba opracowanie. 

 

01:43:48.100 --> 01:43:51.800 

Nie wiem czy pana skarbnika, żeby to robić, 

 

01:43:51.800 --> 01:43:53.500 

te zobowiązania jak to jest. 

 

01:43:53.500 --> 01:43:57.000 

Uważam, że zobowiązania publicznoprawne w 

jakiś sposób, 

 

01:43:57.000 --> 01:44:00.700 

może w mniejszym zakresie, niż w budżecie, 

 

01:44:00.700 --> 01:44:03.900 

powinny znaleźć się w raporcie o stanie gminy. 

 

01:44:03.900 --> 01:44:08.800 

To są zobowiązania publicznoprawne, które 

mamy i te zobowiązania 

 

01:44:08.800 --> 01:44:12.600 

nie tylko jeżeli chodzi o Urząd Gminy, 

 

01:44:13.100 --> 01:44:17.000 

ale o całą gminę w zakresie wszystkich tych 

jakie są zobowiązania 

 

01:44:17.000 --> 01:44:18.700 

publicznoprawne. 

 

01:44:18.700 --> 01:44:20.900 

No to jest ważne. Jeżeli na przykład 

zobowiązań 

 

01:44:20.900 --> 01:44:22.700 

publicznoprawnych, przesadzę oczywiście, 

 

01:44:22.700 --> 01:44:25.400 

mamy więcej, niż przychodów byśmy mieli, 

 

01:44:25.400 --> 01:44:29.700 

czy dochodów, no to stan gminy jest tragiczny. 

 

01:44:29.700 --> 01:44:33.200 

Ale jeżeli to jest 1%, to stan gminy jest 

pozytywny. 

 

01:44:33.200 --> 01:44:35.200 

W raporcie o stanie gminy mówimy. 

 

01:44:35.200 --> 01:44:38.900 

Taki dział się powinien znaleźć. 

 

01:44:38.900 --> 01:44:41.100 

O tym nie mówiłem. Pan burmistrz to wywołał. 

 

01:44:41.100 --> 01:44:45.400 

Natomiast wnioski komisji, pan burmistrz 

mówił, 

 

01:44:45.400 --> 01:44:50.100 

że no my tutaj jakby troszkę mieszamy w 

cudzysłowie, 

 

01:44:50.100 --> 01:44:52.400 
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że raz mówimy tak, raz mówimy tak. 

 

01:44:52.400 --> 01:44:58.800 

Dla mnie do tej pory, do niedawna jeżeli był 

przyjmowany protokół 

 

01:44:58.800 --> 01:45:03.300 

komisji przez Radę Miejską w Sulechowie i były 

tam zawarte wnioski, 

 

01:45:03.300 --> 01:45:08.900 

to dla mnie było to polecenie, polecenie Rady 

Miejskiej do wykonania 

 

01:45:08.900 --> 01:45:11.700 

tego. Okazało się, że nie bardzo tak jest. 

 

01:45:11.700 --> 01:45:14.400 

W związku z tym pan burmistrz tego nie 

przestawia. 

 

01:45:14.400 --> 01:45:16.700 

I teraz dzisiaj pan burmistrz wspomniał, 

 

01:45:16.700 --> 01:45:24.500 

że być może ta forma uchwały, która miała się 

pojawić no jest tym, 

 

01:45:24.500 --> 01:45:28.200 

co zobligowałoby pana burmistrza do 

wykonania. 

 

01:45:28.200 --> 01:45:31.100 

Być może rada tak będzie przyjmowała. 

 

01:45:31.100 --> 01:45:35.100 

Nie wiem, chyba już raz żeśmy przyjęli taką 

uchwałę żeby to było. 

 

01:45:35.100 --> 01:45:36.500 

Tylko nie wiem czy to trzeba. 

 

01:45:36.500 --> 01:45:42.600 

Wnioski komisji, które są podane też na stronie 

internetowej, 

 

01:45:42.600 --> 01:45:45.300 

bo to jest protokół komisji, no powinny być 

realizowane. 

 

01:45:45.300 --> 01:45:48.700 

Ale jeżeli nawet rada raz mówi tak, 

 

01:45:48.700 --> 01:45:51.300 

raz mówi tak, to i nie w tym sensie ja to 

powiedziałem, 

 

01:45:51.300 --> 01:45:54.800 

że coś na przykład jest do zrealizowania, bądź 

nie. 

 

01:45:55.700 --> 01:45:59.700 

Ja powiedziałem w sensie tym, żeby wstawić 

sposób ich realizacji. 

 

01:45:59.700 --> 01:46:03.700 

Na przykład napisać ten wniosek nie 

zrealizowano, 

 

01:46:03.700 --> 01:46:07.600 

bo za duże pieniądze, bo jest sprzeczny z 

innym wnioskiem. 

 

01:46:07.600 --> 01:46:12.000 

Nie chodzi o to, żeby wszystkie wnioski 

realizować. 

 

01:46:12.000 --> 01:46:13.400 

Choć to by było najlepsze. 

 

01:46:13.400 --> 01:46:18.000 

Ale chodziło mi, żeby w raporcie o stanie gminy 

przedstawić sposób 

 

01:46:18.000 --> 01:46:19.600 

tylko ich realizacji. 

 

01:46:19.600 --> 01:46:22.800 

Wyszczególnić w formie mogłoby być 

oczywiście takiej, 

 

01:46:22.800 --> 01:46:25.800 

jak przedstawione jest, co jest dobrze 

przedstawione sposób 
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01:46:25.800 --> 01:46:28.100 

realizacji uchwał. 

 

01:46:28.200 --> 01:46:29.300 

Jest tam odnośnik do uchwał. 

 

01:46:29.300 --> 01:46:30.600 

Każdy sam może przeczytać. 

 

01:46:30.600 --> 01:46:31.800 

Jest to bardzo dobrze. 

 

01:46:31.800 --> 01:46:36.300 

I ostatnia sprawa, to też Pan poruszył tutaj. 

 

01:46:36.300 --> 01:46:38.200 

No nie zgadzam się z tymi nazwami własnymi, 

 

01:46:38.200 --> 01:46:39.700 

bo to mnie drażni. 

 

01:46:39.700 --> 01:46:41.500 

No ale to są drobiazgi. 

 

01:46:41.500 --> 01:46:45.400 

Natomiast ale znam przypadki, że to nie jest 

drobiazg nazwa własna. 

 

01:46:45.400 --> 01:46:47.200 

Natomiast powierzchnia. 

 

01:46:47.200 --> 01:46:52.000 

No pamiętam dyskusję, wtedy były 3 rozbieżne 

powierzchnie. 

 

01:46:52.000 --> 01:46:54.000 

Pan kierownik wytłumaczył. 

 

01:46:54.000 --> 01:46:56.600 

No ale jeżeli w statucie mamy jakąś 

powierzchnię, 

 

01:46:56.600 --> 01:46:59.800 

w studium pan kierownik przypilnował, żeby 

była ta powierzchnia, 

 

01:46:59.800 --> 01:47:03.900 

która jest w statucie zapisana, to dlaczego w 

raporcie studium 

 

01:47:03.900 --> 01:47:05.600 

nie miałaby być ta sama powierzchnia? 

 

01:47:05.600 --> 01:47:07.200 

No tego to nie mogę zrozumieć. 

 

01:47:07.200 --> 01:47:08.300 

Dziękuję bardzo. 

 

01:47:09.100 --> 01:47:12.500 

- Dziękuję. 

 

01:47:12.500 --> 01:47:13.900 

Bardzo proszę Panie Burmistrzu ad vocem. 

 

01:47:13.900 --> 01:47:23.800 

- Panie Janie, ja pozwoliłem sobie sprawdzić, 

może jest tak jak Pan mówi. 

 

01:47:23.800 --> 01:47:26.300 

Dzisiaj na stronie wisi schemat właściwy. 

 

01:47:26.300 --> 01:47:29.400 

Może wczoraj był jeszcze niewłaściwy, ja tego 

nie wiem. 

 

01:47:29.400 --> 01:47:32.200 

- My też żeśmy sprawdzili, od 15 minut. 

 

01:47:34.300 --> 01:47:36.200 

- Dzisiaj, tak? 

 

01:47:36.200 --> 01:47:39.200 

- Tak żeśmy to też sprawdzili przed chwilą. 

 

01:47:39.200 --> 01:47:43.300 

- No to Szanowni Państwo, to ja teraz 

sprawdzałem, tak? 

 

01:47:43.300 --> 01:47:45.700 

Ja teraz sprawdzałem. Może jesteśmy na 

nasłuchu. 

 

01:47:45.700 --> 01:47:48.500 
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- Biuletyn Informacji Publicznej ma to do 

siebie, 

 

01:47:48.500 --> 01:47:50.600 

że czyli zawiera te daty, nie? 

 

01:47:50.600 --> 01:47:52.300 

- Czyli warto dyskutować i rozmawiać, 

 

01:47:52.300 --> 01:47:56.200 

bo ktoś tam przyspieszył. 

 

01:47:56.200 --> 01:48:03.100 

Natomiast ja mogę tylko powtórzyć, że na 

pewno że tak powiem było to 

 

01:48:03.100 --> 01:48:05.500 

wcześniej wskazywane. 

 

01:48:05.500 --> 01:48:06.800 

Tak i zmiany te były szykowane. 

 

01:48:06.800 --> 01:48:10.200 

Natomiast jedna tylko uwaga do tego, Panie 

Janie, 

 

01:48:10.300 --> 01:48:14.100 

mogę Pani Janie? 

 

01:48:14.200 --> 01:48:19.100 

Tylko jedna uwaga, bo z jednym się nie mogę 

zgodzić. 

 

01:48:19.100 --> 01:48:23.700 

Ja nigdy tego nie robiłem i wierzę, 

 

01:48:23.700 --> 01:48:26.000 

że nie będę robił. 

 

01:48:26.000 --> 01:48:29.200 

Ja nie wpływam na zatrudnianie i na 

delegowanie w jednostkach. 

 

01:48:29.200 --> 01:48:32.500 

W związku z tym to jest decyzja obecnej tutaj 

nowej pani dyrektor. 

 

01:48:32.500 --> 01:48:38.200 

I pani dyrektor ustala sobie że tak powiem 

grono swoich 

 

01:48:38.200 --> 01:48:41.000 

współpracowników tak jak ja sobie ustalam 

tutaj grono swoich 

 

01:48:41.000 --> 01:48:42.900 

współpracowników. 

 

01:48:42.900 --> 01:48:44.400 

A to Pan wypowiedział taką sytuację, 

 

01:48:44.400 --> 01:48:46.100 

nie wie pan burmistrz to osobie układa. 

 

01:48:46.100 --> 01:48:47.800 

Więc ja tego nie układam. 

 

01:48:47.800 --> 01:48:50.500 

To układa sobie bezpośrednio dyrektor w 

każdej z jednostek. 

 

01:48:50.500 --> 01:48:52.500 

To tylko tyle tytułem jeszcze dopowiedzenia. 

 

01:48:52.500 --> 01:48:55.700 

Bo myślę, że tak po prostu powinno być, 

 

01:48:55.700 --> 01:48:58.300 

tak? Bo ja będę tylko wymagał zrealizowania 

zadań, 

 

01:48:58.300 --> 01:49:01.200 

a nie tego czyli realizował to pan, 

 

01:49:01.200 --> 01:49:02.500 

czy pani. 

 

01:49:02.500 --> 01:49:03.500 

Dziękuję. 

 

01:49:03.500 --> 01:49:05.200 

- Dziękuję. 

 

01:49:05.200 --> 01:49:06.800 

Bardzo proszę, ad vocem pan radny Jan Rerus. 
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01:49:06.800 --> 01:49:08.500 

- Tylko jedno słowo. Może się źle wyraziłem. 

 

01:49:08.500 --> 01:49:12.300 

Dla mnie burmistrz to jest szef nad wszystkimi 

jednostkami. 

 

01:49:13.200 --> 01:49:14.400 

Dokładnie nie wiem jak to funkcjonuje. 

 

01:49:14.400 --> 01:49:16.000 

Może rzeczywiście pani dyrektor. 

 

01:49:16.000 --> 01:49:19.500 

Ja miałam w zasadzie tą uwagę i tylko tą, 

 

01:49:19.500 --> 01:49:23.500 

że powiedziano mi, że została zatrudniona 

osoba na stanowisku 

 

01:49:23.500 --> 01:49:25.800 

zastępcy, a w schemacie tego nie było. 

 

01:49:25.800 --> 01:49:28.200 

Dziękuję, schemat już jest odpowiedni. 

 

01:49:28.200 --> 01:49:29.200 

W porządku. Dziękuję. 

 

01:49:29.200 --> 01:49:36.900 

- Bardzo proszę, pan radny Piotr Bodnar. 

 

01:49:36.900 --> 01:49:40.500 

- Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, 

 

01:49:40.500 --> 01:49:46.600 

zanim przejdę do opinii klubu i do Klubu 

Radnych dla Sulechowa 

 

01:49:46.600 --> 01:49:51.000 

podziękowanie dla Jana za błyskawiczne tutaj 

wytknięcie jeśli chodzi 

 

01:49:51.000 --> 01:49:54.600 

o schemat, no i też się podziękowania należą 

służbom burmistrza, 

 

01:49:54.600 --> 01:49:59.000 

że tak szybko wychwyciły i już mamy poprawkę 

na BIP-ie. 

 

01:49:59.000 --> 01:50:00.300 

Tak troszkę żartem. 

 

01:50:00.300 --> 01:50:06.200 

Szanowni Państwo, dobrego managera poznaje 

się głównie po tym jak 

 

01:50:06.200 --> 01:50:09.300 

sobie radzić w sytuacjach trudnych i w czasach 

trudnych. 

 

01:50:09.300 --> 01:50:14.500 

Co do tego czy nasze czasy są trudne to chyba 

raczej wątpliwości 

 

01:50:14.500 --> 01:50:16.200 

nie mamy. 

 

01:50:16.200 --> 01:50:19.100 

Mógłby ktoś złośliwy powiedzieć ten pan sołtys 

to chyba pecha ma, 

 

01:50:19.100 --> 01:50:22.500 

że kurcze akurat z kadencją się wstrzelił w takie 

nieciekawe czasy. 

 

01:50:22.500 --> 01:50:26.800 

Bo zaczęliśmy właściwie zaraz po kilku 

spokojnych latach 

 

01:50:26.800 --> 01:50:31.400 

zaczęliśmy Covidem, wiadomo nieciekawe 

sytuacje tych reżimów 

 

01:50:31.900 --> 01:50:35.700 

sanitarnych ogólnoświatowe, do których też 

żeś musiałem poniekąd tak 

 

01:50:35.700 --> 01:50:36.900 

mówiąc kolokwialnie podpięli. 

 

01:50:36.900 --> 01:50:39.900 

Bo też do końca nie widzieliśmy co robić w 

danych sytuacjach. 
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01:50:39.900 --> 01:50:43.000 

Nie mówię oczywiście o gminie, tylko o naszym 

rządzie. 

 

01:50:43.000 --> 01:50:46.100 

Nie wszystkie były trafione w tym sensie, 

 

01:50:46.100 --> 01:50:50.600 

że ekonomicznie to się też odbiło na całym 

świecie różnymi 

 

01:50:50.600 --> 01:50:52.300 

sytuacjami. 

 

01:50:52.300 --> 01:50:55.300 

No i cóż, po Covidzie teraz mamy wojnę, tak? 

 

01:50:55.300 --> 01:50:59.900 

To też duży wpływ na to w jaki sposób 

ekonomicznie zaczęła się 

 

01:50:59.900 --> 01:51:01.700 

sytuacja rozwijać. 

 

01:51:01.700 --> 01:51:08.500 

No i cóż, pan burmistrz w tych czasach musiał 

podejmować słuszne decyzje. 

 

01:51:08.500 --> 01:51:11.900 

Czy one były słuszne to chyba przynajmniej 

jeśli chodzi o ten 

 

01:51:11.900 --> 01:51:17.000 

ekonomiczny aspekt, to wyjaśnił pan burmistrz 

dosyć jasno jeśli 

 

01:51:17.000 --> 01:51:20.200 

chodzi o to w jaki sposób redukujemy swoje 

zadłużenie. 

 

01:51:20.200 --> 01:51:26.100 

Widać po inwestycjach, po skali tych inwestycji 

jakie się dzieją 

 

01:51:26.100 --> 01:51:29.300 

w naszej strefie i dookoła strefy. 

 

01:51:29.300 --> 01:51:34.600 

Pan burmistrz wykorzystał tą ciągłość władzy, 

 

01:51:34.600 --> 01:51:37.900 

która i się również jakby wpisuje w to, 

 

01:51:37.900 --> 01:51:39.100 

co działo się do tej pory. 

 

01:51:39.100 --> 01:51:42.600 

Bo pamiętamy o tym, co pan Rakowski mówił, 

 

01:51:42.600 --> 01:51:46.400 

że to też to że powstała strefa, to jesteś 

konsekwencja 

 

01:51:46.400 --> 01:51:49.000 

wcześniejszych działań między innymi pana 

burmistrza Rakowskiego, 

 

01:51:49.000 --> 01:51:53.100 

później pana burmistrza Odważnego i 

wcześniejszych rad w tym czasie 

 

01:51:53.100 --> 01:52:01.200 

kiedy pan burmistrz Sołtys sprawuje władzę 

udało się w skuteczny 

 

01:52:01.200 --> 01:52:06.500 

sposób, przede wszystkim w skuteczny sposób 

pozyskać inwestorów, 

 

01:52:06.700 --> 01:52:09.100 

którzy wykupili tereny i na których inwestują. 

 

01:52:09.100 --> 01:52:12.100 

Także za to głównie podziękowania. 

 

01:52:12.100 --> 01:52:16.200 

W związku z tym, że to Państwo też pewno 

wiedzą, że gmina Sulechów 

 

01:52:16.200 --> 01:52:20.900 

jest bardzo pozytywnie postrzegana przez 

inwestorów na rynku 

 

01:52:20.900 --> 01:52:22.000 

inwestycji, tak? 
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01:52:22.000 --> 01:52:25.900 

w sensie i na mapie inwestycji w Polsce to już 

jest miejsce, 

 

01:52:25.900 --> 01:52:27.600 

o którym się mówi, tak? 

 

01:52:27.600 --> 01:52:30.300 

Mówi się o tym też z tego względu, że w 

bardzo szybki, 

 

01:52:30.300 --> 01:52:35.100 

błyskawiczny i taki zorganizowany sposób 

zarówno pan burmistrz, 

 

01:52:35.100 --> 01:52:39.800 

jak i podległe mu jednostki, czy wydziały i 

pracownicy tutaj ratusza 

 

01:52:39.800 --> 01:52:41.900 

współpracują, tak? 

 

01:52:42.300 --> 01:52:45.700 

Współpracują nie tylko z inwestorami, ale 

również z wszelkimi 

 

01:52:45.700 --> 01:52:51.000 

urzędami, które są odpowiedzialne za 

pozwolenia na budowę, 

 

01:52:51.000 --> 01:52:53.900 

za podłączenia różnych mediów i tak dalej, 

 

01:52:53.900 --> 01:52:56.000 

i tak dalej. Więc to wszystko spowodowało, 

 

01:52:56.000 --> 01:52:58.900 

że pewno w tych trudnych czasach jest nam o 

tyle łatwiej, 

 

01:52:58.900 --> 01:53:03.900 

że za kilka lat będziemy mieli już wyraźne zyski 

z tego. 

 

01:53:03.900 --> 01:53:05.200 

Mówię o podatkach oczywiście. 

 

01:53:05.200 --> 01:53:08.000 

Po tym okresie kiedy firmy będą zwalniane, 

 

01:53:08.000 --> 01:53:12.700 

przestaną być zwolnione z płacenia podatków 

odnośnie nowego 

 

01:53:12.700 --> 01:53:15.000 

zatrudnienia. 

 

01:53:15.000 --> 01:53:19.200 

Nie zapominam również o tym, że pomoc 

socjalna jaka została 

 

01:53:20.000 --> 01:53:23.500 

podniesiona w gminie odnośnie wojny na 

Ukrainie myślę, 

 

01:53:23.500 --> 01:53:27.100 

że też we wzorowy sposób udało się 

zorganizować również dzięki 

 

01:53:27.100 --> 01:53:29.000 

wielkiej pomocy mieszkańców. 

 

01:53:29.000 --> 01:53:34.000 

Ponieważ sami Państwo wiecie, że gro tych 

mieszkań, 

 

01:53:34.000 --> 01:53:36.600 

w których uchodźcy mieszkają, to są też 

mieszkania prywatne, 

 

01:53:36.600 --> 01:53:38.800 

tak? Na różnych zasadach, również przy 

pomocy rządowej. 

 

01:53:38.800 --> 01:53:41.400 

Natomiast to był wielki zryw ludności, 

 

01:53:41.400 --> 01:53:45.500 

w którym myślę że pan burmistrz też 

uczestniczył i też jakby 

 

01:53:45.500 --> 01:53:47.800 

w cudzysłowie zagrzewał do walki żeby 

pomagać. 
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01:53:47.800 --> 01:53:53.800 

Szanowni Państwo, ta strona socjalna to też na 

przykład rzeczy, 

 

01:53:53.800 --> 01:53:58.200 

które są może z punktu widzenia mieszkańców 

gminy niewielkie, 

 

01:53:58.200 --> 01:54:01.200 

ale z punktu widzenia tych lokalnych 

społeczności, 

 

01:54:01.600 --> 01:54:05.200 

które korzystają, czy zostać w niedługiej 

przyszłości z pewnych 

 

01:54:05.200 --> 01:54:08.300 

socjalnych rozwiązań, są dla nich niezwykle 

istotne. 

 

01:54:08.300 --> 01:54:12.200 

Na przykład niedawno Komisja Do Spraw Wsi 

jeździła sobie po 

 

01:54:12.200 --> 01:54:15.700 

sołectwach i na przykład sala wiejska, 

 

01:54:15.700 --> 01:54:19.000 

świetlica wiejska w Karszynie, tak? 

 

01:54:19.000 --> 01:54:21.200 

Niewielka miejscowość. 

 

01:54:21.200 --> 01:54:26.500 

Dostrzeżono to, że oczywiście również dzięki 

decyzjom rady. 

 

01:54:26.500 --> 01:54:28.600 

Ponieważ trzeba wspomnieć o tym, 

 

01:54:28.800 --> 01:54:31.400 

że nic się nie dzieje bez rady miejskiej. 

 

01:54:31.400 --> 01:54:33.000 

Bez naszych głosów. 

 

01:54:33.000 --> 01:54:35.800 

Fajnie, że potrafiliśmy współpracować przez 

ten ostatni rok 

 

01:54:35.800 --> 01:54:38.900 

i nie tylko przy zupełnie demokratycznych 

zasad. 

 

01:54:38.900 --> 01:54:40.700 

Bo nie zawsze się zgadzamy między sobą. 

 

01:54:40.700 --> 01:54:42.500 

Nie zawsze zgadzamy się z burmistrzem. 

 

01:54:42.500 --> 01:54:45.700 

Ale myślę, że wypracowujemy takie 

rozwiązania, 

 

01:54:45.700 --> 01:54:46.900 

które są korzystne dla gminy. 

 

01:54:46.900 --> 01:54:54.400 

W imieniu Klubu Radnych dla Sulechowa 

deklarujemy udzielenie zarówno 

 

01:54:54.400 --> 01:54:58.900 

absolutorium, jak i wniosku o wotum zaufania 

dla pana burmistrza. Dziękuję. 

 

01:54:58.900 --> 01:55:00.000 

- Dziękuję. 

 

01:55:00.000 --> 01:55:01.300 

Bardzo proszę, pan radny Piotr Miszkiewicz. 

 

01:55:01.300 --> 01:55:04.900 

- Dziękuję, Panie Przewodniczący. 

 

01:55:04.900 --> 01:55:08.200 

Tak naprawdę w raporcie o stanie gminy 

brakuje mi tylko jednej rzeczy. 

 

01:55:22.700 --> 01:55:26.000 

Mikrofon wysiadł. 

 

01:55:26.000 --> 01:55:28.600 

Tak naprawdę brakuje mi jednej rzeczy, 

 

01:55:28.600 --> 01:55:31.000 



Strona 71 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

która mogłaby być uwzględniona w bardzo 

prosty sposób. 

 

01:55:31.000 --> 01:55:34.600 

Informacje ogólne, które mogłyby zawierać, 

 

01:55:34.600 --> 01:55:37.100 

bo jeśli chodzi o sam raport absolutnie nie 

mam żadnych uwag. 

 

01:55:37.100 --> 01:55:40.700 

Jest precyzyjny, konkretny. 

 

01:55:40.700 --> 01:55:44.100 

Chciałbym na pewno wszystkim pracownikom 

podziękować za ten wysiłek. 

 

01:55:44.100 --> 01:55:45.200 

Bo na pewno nie było to łatwe. 

 

01:55:45.200 --> 01:55:50.300 

Natomiast należałoby się tak, taka rzetelna 

informacja rok do roku 

 

01:55:50.300 --> 01:55:52.900 

dla mieszkańców oraz dla radnych. 

 

01:55:52.900 --> 01:55:57.800 

To o czym mój przedmówca mówił, czyli pan 

Jan, 

 

01:55:57.800 --> 01:56:00.400 

nie chodzi tylko samą jednostkę Centrum Usług 

Wspólnych. 

 

01:56:00.400 --> 01:56:04.200 

Czy ona jest taka, czy ma inny strukturę. 

 

01:56:04.200 --> 01:56:10.400 

Tylko czy w kolejnych latach kadencji obecnej 

rozrasta nam się mówiąc 

 

01:56:10.400 --> 01:56:12.300 

kolokwialnie administracja w gminie, 

 

01:56:12.300 --> 01:56:17.000 

tak? Jeśli mielibyśmy uwzględnioną w prostych 

cyfrach ile pracowników 

 

01:56:17.000 --> 01:56:20.100 

jest zatrudnionych zarówno w jednostkach 

podległych, 

 

01:56:20.100 --> 01:56:22.300 

jak i w samej gminie, ile jest etatów, 

 

01:56:22.300 --> 01:56:26.900 

to rok do roku w takim raporcie każdy z nas 

mógłby sobie sam 

 

01:56:26.900 --> 01:56:29.700 

odpowiedzieć na pytanie czy nasza 

administracja się rozrasta 

 

01:56:29.700 --> 01:56:30.800 

o kolejne etaty, czy też nie. 

 

01:56:30.800 --> 01:56:37.900 

Fajny zabieg jest kiedy mówimy, że 

ustawodawca narzuca nam 

 

01:56:37.900 --> 01:56:39.700 

podnoszenie płacy minimalnej. 

 

01:56:39.700 --> 01:56:43.900 

W momencie kiedy kraj się rozwija to jest rzecz 

naturalna. 

 

01:56:43.900 --> 01:56:47.900 

Gmina na tym cierpi oczywiście ze strony 

budżetu. 

 

01:56:47.900 --> 01:56:51.300 

Natomiast zwiększając nowe etaty, 

 

01:56:51.300 --> 01:56:56.100 

czy kreując nowe etaty, powołując nowych 

dyrektorów, 

 

01:56:56.100 --> 01:57:00.300 

wicedyrektorów skazujemy się niejako na 

nowe koszty, 

 

01:57:00.300 --> 01:57:05.100 

które w budżecie pan skarbnik musi niestety 

uwzględnić. 
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01:57:05.100 --> 01:57:10.300 

Potem radni słyszą na sesjach, że koszty mamy 

bardzo duże. 

 

01:57:10.600 --> 01:57:14.400 

No poniekąd jeśli kreujemy nowe etaty, 

 

01:57:14.400 --> 01:57:18.500 

koszty będą rosły niezależnie od tego czy 

ustawodawca wprowadzi 

 

01:57:18.700 --> 01:57:21.900 

najniższą krajową większą, czy też nie. 

 

01:57:21.900 --> 01:57:27.000 

Także uważam, że w raporcie niekoniecznie z 

rozgraniczeniem 

 

01:57:27.000 --> 01:57:30.700 

struktur, choć byłoby fajnie i nie tylko Centrum 

Usług Wspólnych, 

 

01:57:30.700 --> 01:57:35.400 

ale generalnie całej gminy, czy nasza gmina o 

ile nowych od roku 

 

01:57:35.400 --> 01:57:38.200 

powstaje, czy nie odpowiadając panu Janowi, 

 

01:57:38.200 --> 01:57:40.900 

ale pan Jan już wie. 

 

01:57:40.900 --> 01:57:46.600 

W komisji Skarg, Wniosków i Petycji w jednym 

z pism jest wprost 

 

01:57:46.600 --> 01:57:50.500 

wskazane, że OPS-ie powołano zastępcę 

dyrektora. 

 

01:57:50.500 --> 01:57:56.000 

Zatem uważam, że w raporcie przynajmniej już 

na przyszły rok, 

 

01:57:56.000 --> 01:57:59.300 

bo w tym już nie, fajnie by było uwzględnić 

wszystkie etaty jakie 

 

01:57:59.300 --> 01:58:00.900 

mamy w gminie. 

 

01:58:00.900 --> 01:58:04.300 

Jeśli chodzi o bezpieczeństwo, to generalnie za 

bezpieczeństwo są 

 

01:58:04.300 --> 01:58:06.500 

odpowiedzialne służby. 

 

01:58:06.500 --> 01:58:08.900 

Gmina w tej kadencji, za co chciałem 

podziękować panu burmistrzowi, 

 

01:58:08.900 --> 01:58:10.000 

zrobiła wiele. 

 

01:58:10.600 --> 01:58:15.100 

Bowiem rozrastający się monitoring jest 

dobrym i słusznym kierunkiem. 

 

01:58:15.100 --> 01:58:18.100 

Chciałbym uczulić jednak całą Radę Miejską, 

 

01:58:18.100 --> 01:58:21.900 

że przy tak dynamicznym rozwoju 

gospodarczym, 

 

01:58:21.900 --> 01:58:27.600 

napływu pracowników chciałbym, żebyśmy się 

jeszcze pochylili nad tą 

 

01:58:27.600 --> 01:58:29.600 

kwestią jeszcze mocniej. 

 

01:58:29.600 --> 01:58:31.500 

Ponieważ jest to moja dziedzina, w której 

pracuję. 

 

01:58:31.500 --> 01:58:35.100 

A wiem, że bezpieczeństwo dla nas wszystkich 

jest bardzo ważne. 

 

01:58:35.100 --> 01:58:39.700 

Także uważam, że nad tą kwestią w 

nadchodzących miesiącach prosiłbym 
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01:58:39.700 --> 01:58:42.900 

Wysoką Radę, żeby się jednak pochylić nad tym 

tematem. Dziękuję. 

 

01:58:42.900 --> 01:58:45.600 

- Dziękuję. 

 

01:58:45.600 --> 01:58:48.100 

Bardzo proszę ad vocem burmistrz Wojciech 

Sołtys. 

 

01:58:48.100 --> 01:58:53.100 

- Szanowni Państwo, ja tu w międzyczasie 

zapytałem pana dyrektora 

 

01:58:53.100 --> 01:58:55.300 

CUW-u, tak? 

 

01:58:55.300 --> 01:58:57.900 

I uzyskałem odpowiedź, że ta liczba etatów się 

nie zmieniła, 

 

01:58:57.900 --> 01:59:00.000 

tak? Że ona nie urosła w żaden sposób. 

 

01:59:00.000 --> 01:59:03.100 

To jest jak gdyby odpowiedź bardzo konkretna 

na Państwa pytanie. 

 

01:59:03.900 --> 01:59:07.800 

Jeśli poruszyliście kwestię powołania zastępcy, 

 

01:59:07.800 --> 01:59:09.400 

to może też niech to wybrzmi, tak? 

 

01:59:09.400 --> 01:59:11.500 

Akurat zastępca w OPS-ie to jest pracownik, 

 

01:59:11.500 --> 01:59:13.600 

który został awansowany zastępcę, tak? 

 

01:59:13.600 --> 01:59:17.300 

Nie zatrudniona osoba z zewnątrz, więc też nie 

zmienia to. 

 

01:59:17.300 --> 01:59:20.300 

Natomiast to ja tylko wyrażę swoją opinię, 

 

01:59:20.300 --> 01:59:22.600 

oczywiście swoją podkreślam. 

 

01:59:22.600 --> 01:59:32.200 

Myślę, że ta jednostka musi mieć wręcz 

zastępcę i mogła go mieć dużo 

 

01:59:32.200 --> 01:59:36.300 

wcześniej ze względu chociażby na strukturę 

bardzo skomplikowaną. 

 

01:59:36.300 --> 01:59:40.300 

Myślę, że Państwo powinniście zerknąć też 

przez pryzmat tego, 

 

01:59:40.300 --> 01:59:44.800 

co zresztą w jakim sensie tutaj odbyło chyba 

bodajże dwie sesje temu 

 

01:59:44.800 --> 01:59:47.300 

kiedy dyskutowaliśmy na temat tych jednostek 

 

01:59:47.300 --> 01:59:51.300 

dodatkowo funkcjonujących, a więc wokół 

ośrodka, 

 

01:59:51.300 --> 01:59:54.300 

między innymi Centrum Usług na Kruszynie, 

 

01:59:54.300 --> 01:59:59.000 

żłobek, który występuje tam w tej strukturze. 

 

01:59:59.000 --> 02:00:02.000 

To jest naprawdę całkiem, całkiem sporo. 

 

02:00:02.000 --> 02:00:07.500 

Natomiast przekładając to nieco na moją pracę 

tutaj ja po prostu 

 

02:00:07.500 --> 02:00:14.200 

sobie nie wyobrażam sytuacji, w której nie ma 

osoby decyzyjnej 

 

02:00:14.200 --> 02:00:16.700 

bez względu na to jaki jest powód nieobecności 

powiedzmy 

 

02:00:16.700 --> 02:00:18.300 
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zarządzającego. 

 

02:00:18.300 --> 02:00:21.400 

Ja nie chciałbym takiej sytuacji sam i to 

przepraszam mówię po prostu 

 

02:00:21.400 --> 02:00:25.600 

przez to jak ja to postrzegam, żeby osoba, 

która przyjdzie do urzędu 

 

02:00:25.600 --> 02:00:28.900 

nie mogła być załatwiona przez kogoś z moich 

zastępców w momencie 

 

02:00:28.900 --> 02:00:31.700 

kiedy mnie nie ma tylko dlatego, że mnie nie 

ma. 

 

02:00:31.700 --> 02:00:36.300 

To wiąże się oczywiście z odpowiedzialnością 

również, 

 

02:00:36.300 --> 02:00:37.700 

której może nie każdy chce podejmować. 

 

02:00:38.200 --> 02:00:41.100 

Ale myślę, że tak to tak powinno funkcjonować 

w każdym miejscu. 

 

02:00:41.100 --> 02:00:43.800 

Dlatego ja jestem akurat fanem delegowania. 

 

02:00:43.800 --> 02:00:45.000 

Mi się to rozwiązanie podoba. 

 

02:00:45.000 --> 02:00:47.900 

Dobrze, to tyle Panie Piotrze. 

 

02:00:47.900 --> 02:00:51.700 

Co do monitoringu jak gdyby z zakresu 

bezpieczeństwa, 

 

02:00:51.700 --> 02:00:53.700 

no tu się raczej zgadzamy. 

 

02:00:53.700 --> 02:00:58.900 

Co do jednego pewna jest rozbieżność 

wynikająca z możliwości znowu, 

 

02:00:58.900 --> 02:01:03.200 

kolejne kamery to nawet Państwo wiecie, 

 

02:01:03.400 --> 02:01:06.700 

udało nam się też pozyskać środki mam 

nadzieję skutecznie, 

 

02:01:06.700 --> 02:01:10.300 

niedługo podpiszemy umowy na budowę 

kolejnego przejścia 

 

02:01:10.300 --> 02:01:14.700 

wyświetlonego, kierunek wyjazd Świebodzin, 

Żwirki i Wigury. 

 

02:01:14.700 --> 02:01:18.200 

Natomiast tu chyba i też w tym, 

 

02:01:18.200 --> 02:01:19.900 

żeby po drugiej stronie był człowiek, 

 

02:01:19.900 --> 02:01:22.600 

który na bieżąco mówiąc wprost wyłapuje 

wszystko, 

 

02:01:22.600 --> 02:01:24.100 

co się da wyłapać, nie? 

 

02:01:24.100 --> 02:01:27.400 

I to jest rzecz, z którą na pewno się borykam i 

borykamy się bardzo mocno. 

 

02:01:30.700 --> 02:01:33.200 

- Bardzo proszę, pan radny Sebastian Różycki. 

 

02:01:33.200 --> 02:01:38.400 

- Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni i Goście, 

 

02:01:38.800 --> 02:01:46.100 

przed nami głosowanie w ramach uzyskania 

wotum dla pana burmistrza, 

 

02:01:46.100 --> 02:01:47.600 

a później też absolutorium. 

 

02:01:47.600 --> 02:01:50.800 
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Przed nami dokument o zdanie raportu gminy. 

 

02:01:50.800 --> 02:01:54.800 

A tak naprawdę przed nami jest ostatnie 

głosowanie, 

 

02:01:54.800 --> 02:02:01.100 

bo ostatni raz zagłosujemy w tym składzie dla 

burmistrza jeśli chodzi 

 

02:02:01.100 --> 02:02:02.400 

o wotum i absolutorium. 

 

02:02:02.400 --> 02:02:06.300 

Dlatego pozwolę sobie na takich kilka słów 

dygresji. 

 

02:02:06.800 --> 02:02:08.400 

Nie chciałbym nikogo urazić. 

 

02:02:08.400 --> 02:02:11.100 

Bo nie jest to moją intencją. 

 

02:02:11.100 --> 02:02:14.800 

Ale chciałbym taki mały rys historyczny rzucić. 

 

02:02:14.800 --> 02:02:19.200 

Kiedy doszło do wyborów i społeczeństwo 

wybrało pana Wojciecha 

 

02:02:19.200 --> 02:02:24.700 

Sołtysa na burmistrza nastąpił podział jeśli 

chodzi o radę, 

 

02:02:24.700 --> 02:02:26.300 

bo to tak zawsze się mówi, że jest koalicja i 

opozycja. 

 

02:02:26.300 --> 02:02:30.600 

I myślę, że nasz klub Prawa i Sprawiedliwości, 

 

02:02:31.000 --> 02:02:36.000 

nieraz klub Forum był traktowany przez 

większość jako taki właśnie 

 

02:02:36.000 --> 02:02:37.600 

klub opozycyjny. 

 

02:02:38.800 --> 02:02:45.200 

Mimo wszystko przez te 5 lat kadencji wiele 

rzeczy się udało. 

 

02:02:45.200 --> 02:02:50.700 

I chyba nie byliśmy opozycją, która próbuje nie 

wiem, 

 

02:02:50.700 --> 02:02:54.100 

włożyć kamień w szprychy, albo inny drut, 

 

02:02:54.100 --> 02:02:58.700 

ale próbowaliśmy merytorycznie I podkreślam 

to jeszcze raz, 

 

02:02:58.700 --> 02:03:02.200 

merytorycznie punktować rzeczy, które mu się 

nie podobały. 

 

02:03:02.200 --> 02:03:08.300 

Natomiast w wielu rzeczach radni klubu Prawa 

i Sprawiedliwości 

 

02:03:09.600 --> 02:03:13.200 

mając w swoich strukturach struktury wyżej, 

 

02:03:13.700 --> 02:03:17.800 

czyli w samorządzie, jeszcze wyżej wojewodę, 

 

02:03:17.800 --> 02:03:23.500 

jeszcze wyżej posłów i senatorów, 

wykorzystaliśmy chyba możliwie 

 

02:03:23.500 --> 02:03:31.900 

maksymalnie te osoby, gdzie coś dla gminy 

Sulechów udałoby się uzyskać. 

 

02:03:31.900 --> 02:03:34.500 

Jestem krótko radnym, bo to tylko drugą 

kadencję. 

 

02:03:34.500 --> 02:03:40.400 

Nie pamiętam tego, aby budżet przekraczał 

150 milionów przychodów, czy tam 

 

02:03:40.400 --> 02:03:45.800 

dochodów jak to skarbnik będzie mnie zaraz 

prostował. Myślę, że 
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02:03:45.800 --> 02:03:49.500 

napływ środków jaki nastąpił w ostatnim 

czasie, 

 

02:03:49.500 --> 02:03:54.600 

nie tylko środków rządowych, było ich w 

zeszłym roku jak już tak to 

 

02:03:54.600 --> 02:03:59.600 

mówiłem ponad 50 milionów, teraz już pewnie 

60 milionów od początku 

 

02:03:59.600 --> 02:04:00.700 

kadencji. 

 

02:04:00.700 --> 02:04:01.800 

Więc nie są to małe pieniądze. 

 

02:04:01.800 --> 02:04:07.000 

Przed nami bardzo dużo rozwiązania i 

wielokrotnie i pan burmistrz 

 

02:04:07.000 --> 02:04:10.000 

i radni byliśmy punktowani dlaczego nie ma 

zjazdu na S3, 

 

02:04:10.000 --> 02:04:11.200 

o którym pan burmistrz wspominał. 

 

02:04:11.200 --> 02:04:16.800 

To z inicjatywy naszej, burmistrza doszło do 

spotkania w Generalnej 

 

02:04:16.800 --> 02:04:17.900 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

 

02:04:17.900 --> 02:04:22.400 

To za naszym głosem, czyli radnych gminy, 

 

02:04:22.800 --> 02:04:25.500 

radnych miejskich udało się prowadzić 

dokument, 

 

02:04:25.500 --> 02:04:28.000 

który będzie pierwszym krokiem milowym do 

tego, 

 

02:04:28.000 --> 02:04:30.200 

aby ewentualny zjazd powstał. 

 

02:04:30.200 --> 02:04:33.000 

Są inwestycje, które są bardzo duże przed 

nami. 

 

02:04:33.000 --> 02:04:36.500 

Na początku słyszałem 230 milionów. 

 

02:04:36.500 --> 02:04:40.500 

Ale nie dotyczy to gminy Sulechów. Nie. 

 

02:04:40.600 --> 02:04:42.500 

Pieniądze idą skąd inąd. Mówię o budowie 

obwodnicy zachodniej 

 

02:04:42.500 --> 02:04:48.100 

Zielonej Góry, budowie mostu w Pomorsku i od 

drodze 278, 

 

02:04:48.100 --> 02:04:49.900 

o której była dzisiaj mowa jeśli chodzi o 

koncepcję. 

 

02:04:51.400 --> 02:04:53.400 

To są pieniądze, które my jako gmina wydamy. 

 

02:04:53.400 --> 02:04:55.400 

Ale Szanowni Państwo ostatnia kwestia, 

 

02:04:55.400 --> 02:04:59.600 

którą usłyszałam to jest 600 milionów zł cały 

kompleks. 

 

02:04:59.600 --> 02:05:01.900 

Czyli od Zielonej Góry aż do Sulechowa. 

 

02:05:01.900 --> 02:05:03.900 

Więc to nie są małe pieniądze. 

 

02:05:03.900 --> 02:05:05.700 

To są 4 budżety naszej gminy. 

 

02:05:06.500 --> 02:05:09.900 

Myślę, że koncepcja związana to, 

 

02:05:09.900 --> 02:05:16.500 
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że wojewoda zasugerował, że strefie [?[ mamy 

uwzględnić kopalnię, 

 

02:05:16.500 --> 02:05:17.800 

tereny kopalniane. 

 

02:05:17.800 --> 02:05:20.800 

Myślicie Państwo, że to jest bez znaczenia? 

Nie. 

 

02:05:20.800 --> 02:05:23.100 

To się rodzi w bólach. 

 

02:05:23.100 --> 02:05:26.400 

To może trwać i 5, 10, a może 15 lat. 

 

02:05:26.400 --> 02:05:28.300 

My tego nie wiemy. 

 

02:05:28.600 --> 02:05:32.000 

Życzyłbym kolejnemu burmistrzowi, być może 

będzie to pan Wojciech, 

 

02:05:32.000 --> 02:05:38.500 

czego mu serdecznie życzę, żeby za kolejnej 

kadencji być może te 

 

02:05:38.500 --> 02:05:39.800 

kwestie się rozstrzygnęły. 

 

02:05:39.800 --> 02:05:44.900 

Natomiast państwu radnym, całym służbom, 

 

02:05:44.900 --> 02:05:51.100 

które są tutaj przy ratuszu i wspierają 

burmistrza życzę wytrwałości 

 

02:05:51.100 --> 02:05:53.100 

i cierpliwości. 

 

02:05:53.100 --> 02:05:54.400 

Czasami jesteśmy nieznośni. 

 

02:05:54.400 --> 02:05:55.700 

Czasami się czepiamy. 

 

02:05:55.700 --> 02:05:58.000 

Ale to nie to chodzi, że my chcemy źle. 

 

02:05:58.000 --> 02:06:00.700 

Walczymy o naszą małą ojczyznę. 

 

02:06:00.700 --> 02:06:02.900 

Jaka ona jest, taka jest. 

 

02:06:02.900 --> 02:06:05.000 

Ale jest nasza. Dziękuję bardzo. 

 

02:06:05.600 --> 02:06:08.100 

- Dziękuję. 

 

02:06:08.100 --> 02:06:09.900 

Bardzo proszę, pan burmistrz Wojciech Sołtys 

ad vocem. 

 

02:06:09.900 --> 02:06:17.500 

- Rzadko to robię, ale jakoś nie powstrzymam 

się chyba tym razem. 

 

02:06:17.500 --> 02:06:19.700 

Historycznie coś powiem. 

 

02:06:19.700 --> 02:06:24.600 

Szanowni Państwo, ja naprawdę doceniam to, 

 

02:06:24.600 --> 02:06:29.000 

że w tak wielu kwestiach w mojej ocenie 

fundamentalnych dla rozwoju 

 

02:06:29.000 --> 02:06:34.500 

gminy Sulechów i to dodam wzmocnię, 

 

02:06:34.500 --> 02:06:38.700 

fundamentalnych, ale nie takich, który 

przyniosą krótkotrwały, 

 

02:06:38.700 --> 02:06:40.500 

czy zaraz efekt, tak? 

 

02:06:40.500 --> 02:06:44.500 

To są najczęściej decyzje naprawdę 

strategiczne. 

 

02:06:44.500 --> 02:06:47.400 

Ładnie to pan Sebastian powiedział, tak? 
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02:06:47.400 --> 02:06:50.900 

Takie, które pojawią się za jakiś czas i nie 

wiadomo kto z nas będzie 

 

02:06:50.900 --> 02:06:53.200 

siedział jeszcze przy tym stole. 

 

02:06:53.200 --> 02:06:59.700 

Nie wiadomo kto mówiąc wprost będzie mógł 

wtedy cieszyć się 

 

02:06:59.700 --> 02:07:01.900 

z otwarcia danej inwestycji. 

 

02:07:01.900 --> 02:07:03.700 

Jak chociażby węzła S3. 

 

02:07:03.700 --> 02:07:09.600 

Natomiast w tych rzeczach fundamentalnych ja 

to określiłem uważam, 

 

02:07:09.600 --> 02:07:16.100 

że potrafiliśmy mimo tego, że na początku tej 

kadencji było bardzo 

 

02:07:16.100 --> 02:07:20.300 

trudno wypracować jakiś kompromis tak bym 

powiedział. 

 

02:07:20.300 --> 02:07:22.600 

Wspólne podejście, wspólne spojrzenie. 

 

02:07:22.600 --> 02:07:26.600 

Chęć wspólnego działania dla rozwoju tego 

miejsca, 

 

02:07:26.600 --> 02:07:28.000 

w którym jesteśmy. 

 

02:07:28.000 --> 02:07:31.200 

Które sobie wybraliśmy jako nasze miejsce do 

życia. 

 

02:07:31.200 --> 02:07:39.900 

Ja w roku 2019 mogę tak już dzisiaj powiedzieć 

pierwsze pół roku 

 

02:07:39.900 --> 02:07:42.800 

przeżyłem bardzo. 

 

02:07:42.800 --> 02:07:44.000 

To co się działo przy tym stole, 

 

02:07:44.000 --> 02:07:46.100 

to co się działo poza tym stołem. 

 

02:07:46.100 --> 02:07:49.300 

To co się mówiło na mieście. 

 

02:07:49.300 --> 02:07:51.600 

Nie będę przytaczał kto co. 

 

02:07:51.600 --> 02:07:52.800 

Nie ma to znaczenia. 

 

02:07:52.800 --> 02:07:55.300 

Bolało mnie wewnętrznie bardzo. 

 

02:07:56.200 --> 02:08:00.200 

Przeżywałem to jako Wojtek Sołtys bardziej, 

nie jako burmistrz, 

 

02:08:00.200 --> 02:08:02.000 

tak? Bo z jednej strony byłem przygotowany, 

 

02:08:02.500 --> 02:08:04.600 

że różne rzeczy mogą wyglądać inaczej, 

 

02:08:04.600 --> 02:08:06.900 

niż sobie wymarzyłem, czy wymyśliłem. 

 

02:08:06.900 --> 02:08:09.500 

Ale muszę powiedzieć Panie Sebastianie, 

 

02:08:09.500 --> 02:08:14.800 

że po tym pół roku kiedy w głowie się 

poukładało, 

 

02:08:14.800 --> 02:08:17.000 

kiedy człowiek przyjął co jest najważniejsze, 

 

02:08:17.700 --> 02:08:24.300 

to naprawdę dostrzegałem z wielu stron przy 

tym stole chęci 

 

02:08:24.300 --> 02:08:26.100 
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i zaangażowanie i chęć pomocy. 

 

02:08:26.100 --> 02:08:30.800 

I to w wielu tych sytuacjach również w zakresie 

środków rządowych, tak? 

 

02:08:30.800 --> 02:08:32.900 

Czy projektów, czy rozmów. 

 

02:08:32.900 --> 02:08:35.500 

Doświadczyłem wielokrotnie i wielokrotnie też 

Państwu o tym mówiłem 

 

02:08:36.200 --> 02:08:41.300 

jakkolwiek to nie zabrzmi, być może tak 

najprościej trzeba 

 

02:08:41.300 --> 02:08:45.400 

powiedzieć, Szanowni Państwo, bez względu 

na to czy z lewa, 

 

02:08:45.400 --> 02:08:49.700 

czy z prawa, to są pieniądze dla naszych 

mieszkańców i naszym 

 

02:08:49.700 --> 02:08:53.100 

obowiązkiem jest zrobić wszystko, żeby tych 

pieniędzy pozyskać jak 

 

02:08:53.100 --> 02:08:54.300 

najwięcej. 

 

02:08:54.300 --> 02:08:56.400 

My możemy się nie zgadzać co do wielu rzeczy. 

 

02:08:56.400 --> 02:09:01.400 

Czasami możemy się nie zgadzać również co do 

koncepcji realizacji. 

 

02:09:01.400 --> 02:09:08.200 

Ale chyba kiedy spojrzymy na to z szerszej 

perspektywy co jest 

 

02:09:08.200 --> 02:09:13.500 

przed nami, albo o co walczymy, to 

osiągnęliśmy dużo. 

 

02:09:13.500 --> 02:09:18.500 

I tutaj tytułem też tego co powiedział wcześniej 

pan radny Piotr 

 

02:09:18.500 --> 02:09:25.500 

Bodnar, ja naprawdę dzisiaj z wielką radością i 

z dumą kiedy jadę 

 

02:09:25.500 --> 02:09:28.600 

na zewnątrz, kiedy jadę do Warszawy, kiedy 

przyjeżdża do nas ktoś 

 

02:09:28.600 --> 02:09:33.100 

z zewnątrz, słyszę co znaczy dzisiaj Sulechów, 

 

02:09:33.600 --> 02:09:35.800 

w jakich miejscach się o nas mówi, 

 

02:09:35.800 --> 02:09:40.100 

to że pojawiamy się w zestawieniach 

zewnętrznych, 

 

02:09:40.100 --> 02:09:42.800 

to że nasza nazwa po prostu się przetarła. 

 

02:09:42.800 --> 02:09:52.500 

Coś, w co myślę, że wielu z nas nie 

personalizując tego w żaden 

 

02:09:52.500 --> 02:09:55.800 

sposób chyba kilka lat temu nie wierzyło. 

 

02:09:55.800 --> 02:10:00.900 

Musieliśmy że tak powiem dostać też pewnego 

wiatru w żagle i dziś 

 

02:10:00.900 --> 02:10:02.500 

nie powiem, że jest nam łatwiej z tego 

powodu. 

 

02:10:02.500 --> 02:10:04.500 

Bo też ciągle się coś zmienia, tak? 

 

02:10:04.500 --> 02:10:08.800 

Ale na pewno jest nam łatwiej z jednego 

powodu. 

 

02:10:08.800 --> 02:10:14.200 



Strona 80 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

Że już nie jesteśmy anonimową lokalizacją na 

mapie gospodarczej Polski. 

 

02:10:14.200 --> 02:10:16.900 

A naszą rolą tak jak wspomniałem jest zrobić 

wszystko, 

 

02:10:16.900 --> 02:10:19.200 

aby wspólnie pozyskać jak najwięcej. 

 

02:10:19.200 --> 02:10:23.500 

Także takie hasło działając wspólnie więcej po 

raz kolejny pokazuje, 

 

02:10:23.500 --> 02:10:26.400 

że to po prostu się w takiej sytuacji udaje. 

 

02:10:26.400 --> 02:10:29.000 

Dziękuję za ten głos tutaj Panie Sebastianie. 

 

02:10:29.000 --> 02:10:31.700 

Dziękuję też panu Piotrowi za ten głos. 

 

02:10:31.700 --> 02:10:35.900 

Jeszcze raz [?] pytania zabrać głos na koniec. 

 

02:10:35.900 --> 02:10:39.100 

Panie Przewodniczący, takie podsumowujące 

z mojej strony jeśli Pan pozwoli. Dziękuję. 

 

02:10:43.800 --> 02:10:44.800 

- Na koniec tego punktu, dobrze. 

 

02:10:44.800 --> 02:10:47.300 

- Pan radny Zbigniew Trompa jeszcze. 

 

02:10:47.300 --> 02:10:51.100 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

02:10:51.100 --> 02:10:57.100 

Wysoka Rado, zgromadzeni Goście, miło dzisiaj 

przysłuchiwać się tej 

 

02:10:57.100 --> 02:10:58.700 

naszej dyskusji tak szczerze powiedziawszy. 

 

02:10:58.700 --> 02:11:08.600 

Bo pada dużo ciepłych słów i ja się do nich 

dołączę tak już z góry 

 

02:11:08.600 --> 02:11:11.900 

uprzedzając. 

 

02:11:11.900 --> 02:11:14.500 

Podoba mi się to stwierdzenie właśnie, 

 

02:11:14.500 --> 02:11:16.600 

że zamykamy pewien etap. 

 

02:11:16.600 --> 02:11:23.800 

Bo do tego etapu doszliśmy akurat w tym 

gronie, 

 

02:11:24.500 --> 02:11:27.400 

ale trzeba wspominać i trzeba szanować to co 

się wydarzyło wcześniej, 

 

02:11:27.400 --> 02:11:34.900 

za kadencji poprzednich burmistrzów i 

otworzyło nam te możliwości. 

 

02:11:34.900 --> 02:11:39.000 

Dzisiaj te możliwości spadły na nas, 

 

02:11:39.000 --> 02:11:44.000 

choć w trudnym okresie, bo no tak faktycznie 

przeżywaliśmy i pandemię 

 

02:11:44.600 --> 02:11:47.200 

i teraz przeżywamy okres wojenny. 

 

02:11:47.200 --> 02:11:53.900 

Natomiast wielkim wkładem pracy udało się 

naprawdę pozyskać bardzo 

 

02:11:53.900 --> 02:11:56.900 

wiele środków i zrobić wiele. 

 

02:11:56.900 --> 02:12:02.800 

I to pokazuje też ten raport ubiegłoroczny. 

 

02:12:02.800 --> 02:12:07.700 

W trudnym wojennym czasie, kiedy spadły na 

nas zupełnie nowe 
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02:12:07.700 --> 02:12:11.200 

obowiązki takich, o których jeszcze przed 

chwileczką w zasadzie 

 

02:12:11.200 --> 02:12:15.800 

nie zdawaliśmy sobie sprawy, udało się na 

dokończyć wiele tematów, 

 

02:12:15.800 --> 02:12:22.700 

które rozpoczęliśmy wcześniej, ale też i 

zaangażować się w rzeczy nowe. 

 

02:12:22.700 --> 02:12:25.800 

Rzeczy nowe i wielkie i cieszę się, 

 

02:12:25.800 --> 02:12:29.100 

że faktycznie czasami się spierając, 

 

02:12:29.100 --> 02:12:33.000 

czasami prezentując bardzo rozbieżne zdanie, 

 

02:12:33.000 --> 02:12:34.900 

ale potrafiliśmy wybrać tą ścieżkę, 

 

02:12:34.900 --> 02:12:41.000 

która doprowadziła do tego, że nasze 

porozumienie dało nam 

 

02:12:41.100 --> 02:12:48.300 

możliwość i dało możliwość burmistrzowi 

realizacji takich wielkich 

 

02:12:48.300 --> 02:12:49.500 

inwestycji. 

 

02:12:49.500 --> 02:12:54.300 

Które będą miały odzwierciedlanie w 

przyszłości naszego miasta. 

 

02:12:54.300 --> 02:13:05.000 

Wiem, że na pewno wiele głosów będzie takich 

mówiących o tym 

 

02:13:05.000 --> 02:13:06.400 

czego się nie udało zrobić. 

 

02:13:06.400 --> 02:13:11.000 

Tego się nie wiem czy kiedyś jakikolwiek 

burmistrz, czy jakakolwiek 

 

02:13:11.000 --> 02:13:16.200 

rada będzie w stanie sprostać wszystkim 

oczekiwaniem. 

 

02:13:16.200 --> 02:13:20.600 

Zawsze kiedy pojawia się, tak obserwuję też te 

wiadomości, 

 

02:13:21.200 --> 02:13:27.600 

które przekazuje pan burmistrz o zamknięciu 

jakiegoś kolejnego dużego 

 

02:13:27.600 --> 02:13:30.700 

tematu, to zawsze pojawiają się to uwagi no 

tak, 

 

02:13:30.700 --> 02:13:32.900 

tam jest, ale u nas czegoś nie ma. 

 

02:13:32.900 --> 02:13:34.600 

I to tak zawsze będzie. 

 

02:13:34.600 --> 02:13:40.900 

Ale właśnie po to jest, po to są radni i po to jest 

ta ciągłość, 

 

02:13:41.000 --> 02:13:45.100 

o której było tutaj już również powiedziane, 

 

02:13:45.100 --> 02:13:51.400 

aby takie rzeczy w kolejnych latach również 

realizować. 

 

02:13:51.400 --> 02:14:02.300 

Ja oceniam, ja osobiście oceniam ten czas jako 

dobrze wykorzystany. 

 

02:14:02.300 --> 02:14:09.300 

Wiem, że następne wyzwania będą jeszcze 

większe. 

 

02:14:09.300 --> 02:14:12.500 

Bo to co się wydarzyło już w tej chwili, 

 

02:14:12.500 --> 02:14:16.700 
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to co za chwilę zacznie działać, wczoraj zaczął 

działać TK Maxx ma 

 

02:14:16.700 --> 02:14:23.300 

przykład tak już oficjalnie, ale kiedy rozpocznie 

się działalność 

 

02:14:23.300 --> 02:14:30.600 

tych kolejnych już otwartych, czy już 

widocznych inwestycji, 

 

02:14:30.600 --> 02:14:34.900 

spadnie na Sulechów kataklizm komunikacyjny. 

 

02:14:34.900 --> 02:14:40.600 

To my już dzisiaj czujemy, a za chwilę to to się 

spotęguje naprawdę 

 

02:14:40.600 --> 02:14:42.500 

wielokrotnie. 

 

02:14:42.500 --> 02:14:50.200 

W związku z tym wyzwania na pewno stoją 

wielkie i to co powiedział 

 

02:14:51.400 --> 02:14:58.700 

pan radny Różycki, tym będzie się zajmowała 

kolejna rada i mam 

 

02:14:58.700 --> 02:15:01.800 

nadzieję, że wiąże się z tego równie dobrze. 

 

02:15:01.800 --> 02:15:07.200 

Ja w opinii klubu Praworządny Sulechów 

chciałbym przekazać 

 

02:15:07.200 --> 02:15:11.800 

informację, podziękować przede wszystkim i 

tutaj państwu radnym 

 

02:15:11.800 --> 02:15:17.600 

i panu burmistrzowi i służbom pana burmistrza 

za to, co udało się 

 

02:15:17.600 --> 02:15:24.900 

zrealizować i zapewniam, że jeżeli chodzi o 

głosowanie zarówno 

 

02:15:24.900 --> 02:15:31.000 

nad wotum zaufania, jak i absolutorium 

będziemy starali poprzeć 

 

02:15:31.000 --> 02:15:33.400 

pozytywnie. Dziękuję serdecznie. 

 

02:15:33.400 --> 02:15:34.500 

- Dziękuję. 

 

02:15:34.500 --> 02:15:36.300 

Bardzo proszę, pani radna Agnieszka Szeląg. 

 

02:15:36.300 --> 02:15:39.200 

- Panie Przewodniczący Panie Burmistrzu, 

 

02:15:39.200 --> 02:15:41.800 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zostało 

dzisiaj bardzo dużo 

 

02:15:41.800 --> 02:15:45.100 

powiedziane, tak naprawdę chyba ponad 

godzinę debatujemy nad raportem 

 

02:15:45.100 --> 02:15:46.600 

o stanie gminy. 

 

02:15:46.600 --> 02:15:49.700 

Ja krótko Panie Burmistrzu, współpracuje się, 

 

02:15:49.700 --> 02:15:51.300 

bywa różnie. 

 

02:15:51.300 --> 02:15:55.800 

Współpraca i rozmowy między radnymi są 

ostre, ale to wszystko 

 

02:15:55.800 --> 02:15:57.100 

prowadzi do jednego celu. 

 

02:15:57.100 --> 02:16:00.200 

Żeby nam wszystkim, żeby miasto i gmina 

rozwijała się, 

 

02:16:00.200 --> 02:16:03.800 

żeby wszystkim mieszkańcom żyło się lepiej. 

 

02:16:03.800 --> 02:16:07.600 
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Biorąc pod uwagę to co się dzieje, 

 

02:16:07.600 --> 02:16:10.800 

rozwój gminy i wskaźniki ekonomiczne, to 

chciałabym krótko 

 

02:16:10.800 --> 02:16:17.900 

powiedzieć, że klub Platformy Obywatelskiej 

udzieli panu burmistrzowi 

 

02:16:17.900 --> 02:16:20.200 

wotum zaufania i absolutorium. Dziękuję 

bardzo. 

 

02:16:20.200 --> 02:16:21.500 

- Dziękuję. 

 

02:16:21.500 --> 02:16:23.300 

Bardzo proszę, pani radna Krystyna 

Jagodzińska-Kochaniak. 

 

02:16:23.700 --> 02:16:28.600 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

02:16:28.600 --> 02:16:31.100 

Szanowni Koledzy i Koleżanki Radni, 

 

02:16:31.100 --> 02:16:34.700 

nie padło tutaj jeszcze takie spostrzeżenie, 

 

02:16:34.700 --> 02:16:37.100 

o którym chciałabym powiedzieć. 

 

02:16:37.100 --> 02:16:42.200 

A mianowicie przede wszystkim chciałabym 

wszystkim koleżankom 

 

02:16:42.200 --> 02:16:48.000 

i kolegom radnym serdecznie podziękować za 

tą dotychczasową pracę 

 

02:16:48.000 --> 02:16:49.900 

w tej kadencji. 

 

02:16:49.900 --> 02:16:54.000 

Proszę państwa, stworzyła się taka sytuacja, 

 

02:16:54.000 --> 02:17:02.200 

że radni mogli zacząć myśleć o dużych 

inwestycjach. 

 

02:17:02.200 --> 02:17:06.300 

Rozpatrywać które wdrożyć, które nie. 

 

02:17:06.700 --> 02:17:13.200 

I to takie były inwestycje, które w ramach 

funduszu gminy, 

 

02:17:13.200 --> 02:17:18.500 

naszych środków gminnych nigdy nie mogły 

być zrealizowane. 

 

02:17:18.500 --> 02:17:21.800 

I włączenie się do tych naszych pomysłów, 

 

02:17:22.500 --> 02:17:27.300 

mojego klubu i innych radnych, by realizować 

wielkie inwestycje 

 

02:17:27.300 --> 02:17:30.600 

w Sulechowie spotkało się ze zrozumieniem. 

 

02:17:30.600 --> 02:17:33.900 

I naprawdę chciałam podziękować za to, 

 

02:17:33.900 --> 02:17:38.100 

że wszyscy chętnie się do tych prac włączyli. 

 

02:17:38.100 --> 02:17:42.700 

Dzięki czemu mogliśmy wnioskować do 

programów rządowych, 

 

02:17:43.700 --> 02:17:50.200 

do Polskiego Ładu i do programów unijnych o 

dofinansowanie tych 

 

02:17:50.200 --> 02:17:51.300 

dużych inwestycji. 

 

02:17:51.300 --> 02:17:55.400 

Naprawdę proszę państwa wszystko co się 

działo na naszej gminie, 

 

02:17:55.400 --> 02:18:02.900 

niektóre zadania wymagały współpracy 

rzeczywiście z powiatem i to, 
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02:18:02.900 --> 02:18:09.400 

że byliśmy zgodni, umieliśmy sobie 

wypracować stanowisko motywowało 

 

02:18:09.400 --> 02:18:16.700 

nas, żeby gmina nasza była zauważona przy 

rozpatrywaniu różnego 

 

02:18:16.700 --> 02:18:20.100 

rodzaju wniosków, o które żeśmy występowali. 

 

02:18:20.100 --> 02:18:24.500 

Szanowne Koleżanki Radne, Szanowni Koledzy 

Radni, 

 

02:18:24.500 --> 02:18:32.100 

dziękuję Wam bardzo za to, że w tych 

kwestiach zasadniczych byliśmy 

 

02:18:32.100 --> 02:18:39.800 

zgodni i pan burmistrz w wyniku naszych 

decyzji mógł realizować już 

 

02:18:39.800 --> 02:18:44.100 

w tej swojej części odpowiedzialności te 

wszystkie programy. 

 

02:18:44.100 --> 02:18:46.000 

Także dziękuję za wspólną pracę, 

 

02:18:46.000 --> 02:18:49.800 

za wspólnie wypracowane programy. 

 

02:18:49.800 --> 02:18:56.200 

Dziękuję burmistrzom, dziękuję pracownikom 

urzędu za to, 

 

02:18:56.200 --> 02:19:01.200 

że umieli zrozumieć, że najważniejsze dla nas 

są takie programy, 

 

02:19:01.900 --> 02:19:03.500 

które równoważą. 

 

02:19:03.500 --> 02:19:08.400 

Czyli pozwalają na zrównoważony rozwój. 

 

02:19:08.400 --> 02:19:13.900 

I to jest zadanie, które próbujemy realizować 

my jako radni na tym 

 

02:19:13.900 --> 02:19:19.600 

poziomie gminnym, wyższym aż do sejmu i 

senatu włącznie. 

 

02:19:19.600 --> 02:19:22.500 

Dziękuję serdecznie za dotychczasową 

współpracę. 

 

02:19:24.000 --> 02:19:28.000 

- Dziękuję. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

 

02:19:28.000 --> 02:19:33.800 

- Szanowni Państwo, zacznę może tego, 

 

02:19:33.800 --> 02:19:35.100 

że dziękuję za te ostatnie głosy, 

 

02:19:35.100 --> 02:19:39.400 

które przed chwileczką padły. 

 

02:19:39.400 --> 02:19:42.600 

Myślę, że to miło też usłyszeć tego typu 

przekaz. 

 

02:19:42.600 --> 02:19:44.900 

Mnie przynajmniej jest bardzo miło. 

 

02:19:44.900 --> 02:19:46.900 

Dziękuję. 

 

02:19:46.900 --> 02:19:48.800 

Chciałbym delikatnie tylko zwrócić uwagę, 

 

02:19:48.800 --> 02:19:51.900 

że zawsze musimy pamiętać co jest zadaniem 

gminy, 

 

02:19:51.900 --> 02:19:55.800 

a co też jest pewnym ewenementem w tej 

kadencji, 

 

02:19:55.800 --> 02:19:58.400 

zrealizowaliśmy bardzo wiele nie swoich zadań. 
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02:19:58.400 --> 02:20:02.200 

Poświęcając swoje własne środki na nie swoje 

zadania. 

 

02:20:02.200 --> 02:20:05.100 

Co w jakimś sensie uszczupla nasze możliwości. 

 

02:20:05.100 --> 02:20:07.800 

Na pewno sobie Państwo z tego zdajecie, 

 

02:20:07.800 --> 02:20:10.700 

myślę, że rzadziej sobie z tego zdaję sprawę 

nasi mieszkańcy. 

 

02:20:10.700 --> 02:20:14.200 

Bo dla nich nie jest istotne kto jest 

właścicielem, 

 

02:20:14.200 --> 02:20:16.600 

tylko to, że to jest na terenie gminy Sulechów. 

 

02:20:16.600 --> 02:20:21.500 

Natomiast nie ukrywam, że bardzo się cieszę z 

tego, 

 

02:20:21.500 --> 02:20:27.300 

że właśnie te duże rzeczy, duże zadania zostały 

między innymi właśnie 

 

02:20:27.300 --> 02:20:30.600 

dlatego również wygrane, że potrafiliśmy 

odpuścić sobie te rzeczy 

 

02:20:30.600 --> 02:20:32.100 

krótkie, najbliżej nas. 

 

02:20:32.100 --> 02:20:36.900 

To są często niestety chodniki, oświetlenia i 

rzeczy, 

 

02:20:36.900 --> 02:20:39.400 

których tu na wyciągnięcie ręki każdy z nas jako 

mieszkaniec 

 

02:20:39.400 --> 02:20:41.000 

potrzebuje. 

 

02:20:41.000 --> 02:20:45.500 

Ale dzięki temu w perspektywie dłuższej na 

pewno zyskamy więcej 

 

02:20:45.500 --> 02:20:48.900 

i wierzę, że dojdziemy do sytuacji, w której 

również właśnie na te 

 

02:20:48.900 --> 02:20:51.200 

rzeczy tych pieniędzy będzie zdecydowanie 

więcej. 

 

02:20:51.200 --> 02:20:54.100 

Większe możliwości będą naszego samorządu. 

 

02:20:54.100 --> 02:20:57.800 

Szanowni Państwo, ja na koniec chciałem 

Państwu raz jeszcze 

 

02:20:57.800 --> 02:21:00.300 

podziękować za ten wspólny czas. 

 

02:21:00.300 --> 02:21:05.600 

Pracownikom też będę dziękował jeszcze przy 

okazji absolutorium, 

 

02:21:05.600 --> 02:21:08.000 

tak? Bo to bardziej taki też może moment. 

 

02:21:08.000 --> 02:21:11.000 

Ale w tej chwili chciałem po prostu Państwa 

prosić o udzielnie wotum 

 

02:21:11.200 --> 02:21:15.600 

zaufania za ten rok, który jest za nami niejako, 

 

02:21:16.100 --> 02:21:19.500 

a dający również pewną perspektywę jeszcze 

 

02:21:19.500 --> 02:21:22.500 

najbliższych miesięcy do wyborów. Dziękuję 

bardzo. 

 

02:21:23.200 --> 02:21:25.600 

- Dziękuję. 

 

02:21:25.600 --> 02:21:26.900 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 
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02:21:26.900 --> 02:21:28.300 

Przechodzimy do punktu 3. 

 

02:21:28.300 --> 02:21:30.900 

Rozpatrzenie i głosowanie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia 

 

02:21:30.900 --> 02:21:33.100 

Burmistrzowi Sulechowa wotum zaufania, 

 

02:21:33.100 --> 02:21:34.900 

druk numer 673. 

 

02:21:34.900 --> 02:21:38.600 

Tutaj mamy autopoprawki, ale to są takie, 

 

02:21:38.600 --> 02:21:40.000 

których nie musimy głosować, nie? 

 

02:21:40.000 --> 02:21:44.800 

Bo to są autopoprawki o charakterze 

językowym w uzasadnieniu 

 

02:21:45.000 --> 02:21:47.800 

redakcyjnym. 

 

02:21:47.800 --> 02:21:50.000 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach 

 

02:21:50.000 --> 02:21:52.700 

elektronicznych. Druk numer 673, 

 

02:21:52.700 --> 02:22:01.500 

wotum zaufania. 

 

02:22:01.500 --> 02:22:07.900 

Panie Burmistrzu, za 15 radnych. 

 

02:22:07.900 --> 02:22:09.600 

Zapomnieliśmy o pani radnej Izabeli 

Wojewody, 

 

02:22:09.600 --> 02:22:10.900 

która się pojawiła. 

 

02:22:11.300 --> 02:22:13.100 

Już nic nie zrobimy. 

 

02:22:13.100 --> 02:22:18.100 

Za 15 radnych, Panie Burmistrzu. 

 

02:22:18.100 --> 02:22:20.000 

2 radnych się wstrzymało. 

 

02:22:20.000 --> 02:22:22.000 

Stwierdzam, że Rada, Panie Burmistrzu, 

 

02:22:22.000 --> 02:22:24.200 

udzieliła Panu wotum zaufania. 

 

02:22:24.200 --> 02:22:28.800 

Gratuluję. 16. 

 

02:22:28.800 --> 02:22:29.900 

Ale niestety nie przypilnowaliśmy tego. 

 

02:22:37.600 --> 02:22:45.500 

Bardzo proszę państwa radnych o kliknięcie 

kworum. 

 

02:22:52.200 --> 02:22:55.300 

- Panie Przewodniczący, proszę przyjąć, 

 

02:22:55.300 --> 02:23:00.400 

że również moje głosowanie byłoby oczywiście 

za. 

 

02:23:00.400 --> 02:23:10.100 

[oklaski] 

 

02:23:11.600 --> 02:23:15.000 

- Bardzo proszę państwa radnych jeżeli ktoś 

jeszcze nie kliknął. 

 

02:23:15.000 --> 02:23:16.600 

Pani Izabelo, bardzo proszę. 

 

02:23:22.400 --> 02:23:25.100 

Kliknijmy kworum. 

 

02:23:25.100 --> 02:23:28.800 

Ale teraz kworum. 

 

02:23:47.300 --> 02:23:51.600 

Mamy 17 radnych. 
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02:23:51.600 --> 02:23:52.700 

Przechodzimy do kolejnej. 

 

02:23:52.700 --> 02:23:56.500 

Panie Sebastianie w tym punkcie, czy? 

 

02:23:56.500 --> 02:23:58.000 

Jesteśmy w punkcie 7. 

 

02:23:58.000 --> 02:23:59.900 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania 

finansowego 

 

02:23:59.900 --> 02:24:05.000 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Sulechów za 2022 rok. 

 

02:24:05.000 --> 02:24:06.200 

Pan Sebastian w którym punkcie się zgłasza? 

 

02:24:07.000 --> 02:24:08.300 

W którym? 

 

02:24:08.300 --> 02:24:11.700 

W tym, tak? 

 

02:24:11.700 --> 02:24:12.700 

Panie Sebastianie, bardzo proszę. 

 

02:24:12.700 --> 02:24:16.000 

- Panie Burmistrzu Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, 

 

02:24:16.000 --> 02:24:21.000 

oklaskami żeśmy przyklepali decyzję o wotum 

zaufania, 

 

02:24:21.000 --> 02:24:24.000 

ale Panie Burmistrzu to nie zwalnia, że nie 

bierzemy się do roboty. 

 

02:24:24.000 --> 02:24:25.000 

Dziękuję. 

 

02:24:25.000 --> 02:24:27.700 

- Dziękuję. 

 

02:24:27.700 --> 02:24:29.900 

Przechodzimy do punktu 1 punktu 7. 

 

02:24:29.900 --> 02:24:32.100 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania 

budżetu, 

 

02:24:32.100 --> 02:24:35.700 

sprawozdania finansowego, informacji o stanie 

mienia komunalnego 

 

02:24:35.700 --> 02:24:40.200 

gminy Sulechów za 2022 rok. 

 

02:24:40.200 --> 02:24:43.300 

Bardzo proszę Panie Burmistrzu, ale to się 

pojawił wniosek formalny. 

 

02:24:43.300 --> 02:24:46.000 

Bardzo proszę, pan radny Jan Rerus. 

 

02:24:46.500 --> 02:24:47.600 

- Dziękuję. 

 

02:24:47.600 --> 02:24:51.900 

W imieniu klubu Forum proszę o 15 minut 

przerwy. 

- 15 aż? 

 

02:24:51.900 --> 02:24:56.200 

Dobrze. Ogłaszam 15 minut przerwy do 

godziny 12:40. 

 

02:40:47.500 --> 02:40:51.900 

Szanowni Państwo, bardzo proszę o zajęcie 

miejsc. 

 

02:40:51.900 --> 02:40:56.500 

Wznawiam obrady LXIX sesji Rady Miejskiej VIII 

kadencji. 

 

02:40:56.500 --> 02:40:59.200 

Jesteśmy w punkcie 7.1. 

 

02:40:59.200 --> 02:41:00.900 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania 

budżetu, 
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02:41:00.900 --> 02:41:04.900 

sprawozdania finansowego i informacji o stanie 

mienia komunalnego 

 

02:41:04.900 --> 02:41:08.900 

gminy Sulechów za 2022 rok. 

 

02:41:08.900 --> 02:41:11.300 

Bardzo proszę Panie Burmistrzu o 

przedstawienie sprawozdania. 

 

02:41:11.300 --> 02:41:16.100 

- Panie Przewodniczący, ja za chwilkę przekażę 

głos panu skarbnikowi. 

 

02:41:16.100 --> 02:41:21.400 

Natomiast tytułem pewnego wstępu podam 

tylko pewną liczbę. 

 

02:41:21.400 --> 02:41:29.500 

Szanowni Państwo, w roku 2022 budżet 

zmienialiśmy 43 razy. 43 razy 

 

02:41:29.500 --> 02:41:35.500 

zmieniony budżet to jest naprawdę też niezła 

praca 

 

02:41:35.500 --> 02:41:36.700 

finansowo-księgowa, tak? 

 

02:41:37.100 --> 02:41:39.400 

Tak to wyglądało. 

 

02:41:39.400 --> 02:41:41.100 

Panie Skarbniku. 

 

02:41:41.100 --> 02:41:48.700 

- Jeśli Państwo pozwolą połączę 3 

sprawozdania, tak? 

 

02:41:48.700 --> 02:41:50.600 

Czyli sprawozdanie finansowe, sprawozdanie 

budżetowe, 

 

02:41:50.600 --> 02:41:52.100 

informacja o stanie mienia. 

 

02:41:52.100 --> 02:41:56.100 

Podam kwoty, które występują praktycznie w 

każdym sprawozdaniu. 

 

02:41:56.100 --> 02:42:00.900 

Więc będą spełnione przesłanki ustawowe, a 

Państwa nie zanudzę, tak? 

 

02:42:01.000 --> 02:42:10.900 

Szanowni Państwo, na plan dochodów 155 699 

000 wykonanie 155 276 000, 

 

02:42:11.100 --> 02:42:16.800 

a więc 99 7% planu. 

 

02:42:16.800 --> 02:42:28.600 

Na plan wydatków 171 901 000 wykonanie 162 

341 000, a więc 94,4% wykonania 

 

02:42:28.600 --> 02:42:31.500 

planu wydatków. 

 

02:42:31.500 --> 02:42:36.700 

Szacowany deficyt budżetowy w kwocie 16 201 

000. 

 

02:42:36.700 --> 02:42:39.600 

Wykonanie 7 064 000. 

 

02:42:39.600 --> 02:42:41.700 

Więc dużo mniejsze. 

 

02:42:42.900 --> 02:42:46.800 

I stan zadłużenia na koniec ubiegłego roku to 

jest kwota 13 600 000 zł. 

 

02:42:46.800 --> 02:42:48.100 

Dziękuję bardzo. 

 

02:42:48.100 --> 02:42:54.200 

- Dziękuję. 

 

02:42:54.200 --> 02:42:57.900 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:42:58.300 --> 02:43:02.800 

Ale Pani Radna, punkt dyskusji będzie 

odpowiednim miejscu. 
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02:43:02.800 --> 02:43:06.500 

To jeszcze nie ten moment. 

 

02:43:06.500 --> 02:43:08.300 

Spokojnie. 

 

02:43:08.300 --> 02:43:09.700 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:43:09.700 --> 02:43:12.600 

Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby 

 

02:43:12.600 --> 02:43:16.200 

Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie 

wydania opinii 

 

02:43:16.200 --> 02:43:18.800 

o przedłożonym przez Burmistrza Sulechowa 

sprawozdaniu z wykonania 

 

02:43:18.800 --> 02:43:23.800 

budżetu gminy Sulechów za 2022 rok oraz 

informacji o stanie mienia 

 

02:43:23.800 --> 02:43:29.900 

gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 2022 

roku. Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

02:43:29.900 --> 02:43:34.000 

- Ponieważ pan skarbnik mówił tak krótko 

wyrywa się do kolejnej 

 

02:43:34.000 --> 02:43:36.700 

odpowiedzi. Bardzo proszę o zabranie głosu 

pana Marcina. 

 

02:43:36.700 --> 02:43:41.600 

- To niestety już będzie długie, bo muszę 

odczytać całą uchwałę. 

 

02:43:41.600 --> 02:43:43.500 

Dużo cyfr, nudna. 

 

02:43:43.500 --> 02:43:46.700 

Też się cieszę. 

 

02:43:46.700 --> 02:43:49.500 

Z uzasadnieniem. 

 

02:43:49.500 --> 02:44:05.400 

[niezrozumiałe] Szanowni Państwo, uchwała nr 

198/2023 Składu 

 

02:44:05.400 --> 02:44:09.400 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Zielonej Górze z dnia 6 kwietnia 

 

02:44:09.400 --> 02:44:14.100 

2023 roku w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu 

 

02:44:14.100 --> 02:44:17.200 

gminy Sulechów za 2022 rok wraz z informacją 

o stanie mienia 

 

02:44:17.700 --> 02:44:19.500 

komunalnego. 

 

02:44:19.500 --> 02:44:24.800 

Na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 8 października 

 

02:44:24.800 --> 02:44:28.500 

1992 roku O regionalnych izbach 

obrachunkowych, 

 

02:44:28.500 --> 02:44:37.900 

w związku z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 roku 

 

02:44:37.900 --> 02:44:41.200 

o finansach publicznych Skład Orzekający 

Regionalnej Izby 

 

02:44:41.200 --> 02:44:44.700 

Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach 

Adriana Kanadyjska 

 

02:44:44.700 --> 02:44:47.400 

- przewodnicząca, Lidia Jaworska - członek, 

 

02:44:47.400 --> 02:44:51.700 

Jarosław Kotowski - członek opiniuje 

pozytywnie sprawozdanie 

 



Strona 90 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

02:44:51.700 --> 02:44:55.900 

z wykonania budżetu gminy Sulechów za 202 

rok wraz z informacją 

 

02:44:55.900 --> 02:44:57.900 

o stanie mienia komunalnego. 

 

02:44:57.900 --> 02:45:00.300 

I niestety uzasadnienie. 

 

02:45:00.300 --> 02:45:02.700 

Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze 

 

02:45:02.700 --> 02:45:05.600 

zbadał pod względem formalno-prawnym 

sprawozdanie roczne 

 

02:45:05.600 --> 02:45:09.900 

z wykonania budżetu gminy Sulechów za 2022 

rok. 

 

02:45:11.000 --> 02:45:13.800 

Skład Orzekający stwierdza, że sprawozdanie 

roczne z wykonania 

 

02:45:13.800 --> 02:45:17.600 

budżetu gminy Sulechów zawiera zestawienie 

dochodów i wydatków 

 

02:45:17.600 --> 02:45:22.600 

stosownie do art. 267 ust. 1 pkt 1 ustawy o 

finansach publicznych. 

 

02:45:22.600 --> 02:45:26.200 

Sprawozdanie uwzględnia dochody i wydatki 

budżetu w szczególności 

 

02:45:26.200 --> 02:45:31.200 

określone jak w uchwale budżetowej, zmiany w 

planie wydatków 

 

02:45:31.200 --> 02:45:33.200 

na realizację zadań finansowych z udziałem 

środków, 

 

02:45:33.200 --> 02:45:37.300 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy 

o finansach 

 

02:45:37.300 --> 02:45:40.400 

publicznych dokonane w trakcie roku 

budżetowego oraz stopień 

 

02:45:40.400 --> 02:45:43.000 

zaawansowania realizacji programów 

wieloletnich, co wypełnia 

 

02:45:43.500 --> 02:45:45.600 

dyspozycję art. 269 ustawy o finansach 

publicznych. 

 

02:45:45.600 --> 02:45:50.700 

Wykazany plan oraz wykonania dochodów i 

wydatków oraz przychodów 

 

02:45:50.700 --> 02:45:53.300 

i rozchodów budżetu są zgodne z uchwałami 

budżetowymi. 

 

02:45:53.700 --> 02:45:55.500 

Plan wydatków nie został przekroczony. 

 

02:45:55.500 --> 02:46:01.500 

Według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku 

gmina nie posiadała 

 

02:46:01.500 --> 02:46:03.700 

zobowiązań wymagalnych. 

 

02:46:03.700 --> 02:46:05.700 

Wykonanie budżetu gminy Sulechów na 

podstawie sprawozdawczości 

 

02:46:06.200 --> 02:46:09.300 

za 2012 rok przedstawia poniższe zestawienie. 

 

02:46:09.300 --> 02:46:23.200 

Dochody ogółem plan po zmianach 155 699 

793,01 zł, wykonanie 155 276 646,30 zł. 

 

02:46:23.200 --> 02:46:26.600 

Co daje 99,7% wykonania. 

 

02:46:26.600 --> 02:46:33.000 
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Dochody bieżące plan po zmianach 148 436 

212,63 zł. 

 

02:46:33.000 --> 02:46:38.000 

Wykonanie 146 266 360,19 zł. 

 

02:46:38.000 --> 02:46:40.600 

Co daje 99% wykonania. 

 

02:46:40.600 --> 02:46:46.500 

Dochody majątkowe plan po zmianach 7 263 

580,38 zł. 

 

02:46:46.500 --> 02:46:50.700 

Wykonanie 8 310 286,11 zł. 

 

02:46:50.700 --> 02:46:54.600 

Co daje 114,4% wykonania. 

 

02:46:54.600 --> 02:46:59.200 

W tym ze sprzedaży majątku plan po zmianach 

3 109 636,60 zł. 

 

02:46:59.800 --> 02:47:03.700 

Wykonanie 3 542 376,05 zł. 

 

02:47:04.700 --> 02:47:07.700 

Co daje 113,9% wykonania. 

 

02:47:07.700 --> 02:47:11.400 

Dochody z tytułu środków unijnych i 

zagranicznych plan kwota 

 

02:47:11.400 --> 02:47:14.900 

1 336 618,52 zł. 

 

02:47:15.200 --> 02:47:19.800 

Wykonanie 2 115 715,66 zł. 

 

02:47:19.800 --> 02:47:23.000 

Co daje 158,3% wykonania. 

 

02:47:23.900 --> 02:47:30.900 

[?] ze środków unijnych jak poprzednio kwota 

1 336 618,52 zł. 

 

02:47:30.900 --> 02:47:35.600 

Wykonanie 2 115 715,60 zł. 

 

02:47:35.600 --> 02:47:40.300 

Co daje 158,3% wykonania. 

 

02:47:40.300 --> 02:47:46.000 

Wydatki ogółem plan 171 979 159,45 zł. 

 

02:47:46.000 --> 02:47:49.000 

Wykonanie 162 341 465,74 zł. 

 

02:47:50.100 --> 02:47:54.600 

Co daje 94,4% wykonania. 

 

02:47:54.600 --> 02:47:59.600 

Wydatki bieżące plan 148 161 402,64 zł. 

 

02:47:59.600 --> 02:48:08.000 

Wykonanie 139 220 527,86 zł. Co daje 94% 

wykonania. 

 

02:48:08.000 --> 02:48:09.700 

Wydatki na wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane. 

 

02:48:09.700 --> 02:48:16.100 

Plan 54 530 947,80 zł. 

 

02:48:16.100 --> 02:48:20.200 

Wykonanie 52 534 980,04 zł. 

 

02:48:20.200 --> 02:48:23.100 

Co daje 96,3% wykonania. 

 

02:48:23.100 --> 02:48:24.600 

Dotacje na zadania bieżące. 

 

02:48:25.200 --> 02:48:29.500 

Plan 9 968 536,47 zł. 

 

02:48:29.500 --> 02:48:34.400 

Wykonanie 9 774 198,66 zł. 

 

02:48:34.400 --> 02:48:37.600 

Co daje 98,1% wykonania. 

 

02:48:37.600 --> 02:48:39.700 

Wydatki na obsługę długu plan 900 000, 

 



Strona 92 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

02:48:39.700 --> 02:48:41.200 

wykonanie 639 636. 

 

02:48:41.200 --> 02:48:46.500 

Co daje 71,1% wykonania. 

 

02:48:46.500 --> 02:48:49.200 

Wydatki majątkowe plan 23 754 356,82 zł. 

 

02:48:52.200 --> 02:48:57.300 

Wykonanie 23 120 937,88 zł. 

 

02:48:57.300 --> 02:48:58.700 

Co daje 97,3%. 

 

02:48:59.000 --> 02:49:04.900 

Wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne 

plan 19 797 906,82 zł. 

 

02:49:05.600 --> 02:49:11.600 

Wykonanie 19 164 488,88 zł. 

 

02:49:11.600 --> 02:49:14.800 

Co daje 96,8% wykonania. 

 

02:49:14.800 --> 02:49:17.200 

Zakupy i objęcie akcji i udziałów oraz 

wniesienie wkładów 

 

02:49:17.200 --> 02:49:22.500 

do spółek prawa handlowego plan 3 957 450 

zł. 

 

02:49:22.500 --> 02:49:25.000 

Wykonanie 3 956 450 zł. 

 

02:49:25.000 --> 02:49:26.900 

Co daje 100% wykonania. 

 

02:49:26.900 --> 02:49:29.200 

Wydatki na programy z udziałem środków 

unijnych i zagranicznych kwota 

 

02:49:29.200 --> 02:49:33.800 

1 582 526,75 zł. 

 

02:49:33.800 --> 02:49:37.600 

Wykonanie 1 556 071,34 zł. 

 

02:49:37.600 --> 02:49:39.100 

Co daje 98,3%. 

 

02:49:39.400 --> 02:49:43.100 

Finansowanie programów i projektów ze 

środków unijnych plan 

 

02:49:43.100 --> 02:49:45.900 

1 418 415,30 zł. 

 

02:49:46.500 --> 02:49:51.000 

Wykonanie 1 393 560,33 zł. 

 

02:49:51.000 --> 02:49:55.100 

Co daje 98,2% wykonania. 

 

02:49:55.100 --> 02:49:57.500 

Współfinansowanie programów i projektów ze 

środków unijnych plan 

 

02:49:57.500 --> 02:49:59.600 

164 111,45 zł. 

 

02:50:00.900 --> 02:50:04.000 

Wykonanie 162 511,01 zł. 

 

02:50:04.900 --> 02:50:07.600 

Co daje 99% wykonania. 

 

02:50:07.600 --> 02:50:13.600 

Wynik budżetu deficyt w kwocie planowanej 

16 201 966,44 zł. 

 

02:50:14.100 --> 02:50:19.900 

Wykonany został w kwocie 7 064 819,44 zł. 

 

02:50:19.900 --> 02:50:27.000 

Przychody ogółem na planowaną kwotę 16 501 

966,44 zł wykonane zostało 

 

02:50:27.000 --> 02:50:31.800 

27 980 520,33 zł. 

 

02:50:31.800 --> 02:50:36.600 

Co daje 169,6% wykonania. 

 

02:50:36.600 --> 02:50:38.100 
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Kredyty i pożyczki, emisja papierów 

wartościowych. 

 

02:50:39.300 --> 02:50:41.300 

Planowana kwota 5 000 000. 

 

02:50:41.300 --> 02:50:45.400 

Wykonane zostały w kwocie 3 500 000 zł, co 

daje 70% wykonania. 

 

02:50:45.400 --> 02:50:47.900 

W tym ze sprzedaży papierów wartościowych 

planowane 5 000 000, 

 

02:50:48.400 --> 02:50:51.800 

wykonanie 3 500 000, 70% wykonania. 

 

02:50:51.800 --> 02:50:55.000 

Niewykorzystane środki pieniężne, o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 

 

02:50:55.000 --> 02:51:02.100 

8 ustawy o finansach publicznych na 

planowaną kwotę 7 750 638,42 zł 

 

02:51:03.600 --> 02:51:10.500 

wykonanie w kwocie zostało 8 242 317,92 zł. 

 

02:51:10.500 --> 02:51:13.400 

To jest w 106,3% wykonania. 

 

02:51:14.700 --> 02:51:18.300 

Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 1 

pkt 6 ustawy finansach 

 

02:51:18.300 --> 02:51:24.300 

publicznych plan 3 851 328,02 zł. 

 

02:51:24.300 --> 02:51:28.300 

Wykonanie 16 238 202,42 zł. 

 

02:51:28.300 --> 02:51:31.800 

Co daje 432,9% wykonania. 

 

02:51:31.900 --> 02:51:35.500 

Rozchody ogółem w kwocie 300 000 wykonane 

zostały w kwocie 300 000, 

 

02:51:35.500 --> 02:51:36.600 

100% wykonania. 

 

02:51:36.600 --> 02:51:39.400 

W tym spłaty kredytów i pożyczek, wykup 

papierów wartościowych 

 

02:51:39.400 --> 02:51:42.100 

planowane 300 000, wykonane 300 000, 

 

02:51:42.500 --> 02:51:44.500 

100% wykonania. 

 

02:51:44.500 --> 02:51:47.100 

Finansowanie planowanego deficytu po stronie 

wydatkowania kwota 

 

02:51:47.100 --> 02:51:50.300 

7 064 819,34 zł. 

 

02:51:50.500 --> 02:51:53.000 

Finansowanie deficytu jako niewykorzystane 

środki pieniężne, 

 

02:51:53.500 --> 02:51:57.800 

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy 

o finansach publicznych 

 

02:51:58.000 --> 02:52:03.600 

kwota 7 064 819,44 zł. 

 

02:52:03.600 --> 02:52:08.300 

Zobowiązania według tytułów dłużnych 13 600 

000 zł. 

 

02:52:08.300 --> 02:52:10.600 

Należności oraz wybrane aktywa finansowe, w 

tym należności wymagalne 

 

02:52:10.600 --> 02:52:16.500 

kwota 40 120 824,85 zł. 

 

02:52:16.500 --> 02:52:19.500 

Wymagalne 15 762 259,54 zł. 

 

02:52:20.300 --> 02:52:24.000 

Wynik operacyjny brutto, czyli dochody 

bieżące minus wydatki bieżące 
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02:52:24.400 --> 02:52:33.700 

na planowaną kwotę 288 810 zł wykonanie 7 

745 052,43 zł. 

 

02:52:33.700 --> 02:52:36.000 

Dochody bieżące minus wydatki bieżące plus 

nadwyżka z lat ubiegłych 

 

02:52:36.000 --> 02:52:39.100 

plus wolne ośrodki, to jest art. 242 ust. 2 

ustawy 

 

02:52:39.100 --> 02:52:44.100 

o finansach publicznych na planowaną kwotę 

11 790 776,44 zł wykonane 

 

02:52:45.800 --> 02:52:52.800 

zostało w kwocie 32 226 352,66 zł. 

 

02:52:52.800 --> 02:52:58.100 

Łączna kwota długu na koniec okresu 13 600 

000 zł. 

 

02:52:58.100 --> 02:53:06.800 

Budżet gminy zamknął się deficytem w 

wysokości 7 664 819,44 zł przy 

 

02:53:06.800 --> 02:53:13.500 

planowanym deficycie w wysokości 16 201 

266,44 zł. 

 

02:53:13.500 --> 02:53:17.000 

Relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych zachowana jest po 

 

02:53:17.000 --> 02:53:18.600 

stronie planu, jak i wykonania. 

 

02:53:18.600 --> 02:53:24.200 

Łączna kwota długu gminy Sulechów na dzień 

31 grudnia 2022 roku 

 

02:53:24.200 --> 02:53:27.300 

wyniosła 13 600 000 zł. 

 

02:53:27.300 --> 02:53:30.300 

Wskaźnik spłaty zadłużenia wynikający z art. 

243 ustawy o finansach 

 

02:53:30.400 --> 02:53:31.600 

publicznych został zachowany. 

 

02:53:32.600 --> 02:53:35.300 

Relacja o której mowa w art. 243 ustawy 

przedstawia się następująco. 

 

02:53:35.300 --> 02:53:41.300 

To są przestawić procentowo wyliczenia czemu 

państwo automatycznie 

 

02:53:41.300 --> 02:53:42.900 

tak, także pozwolę sobie tego nie czytać. 

 

02:53:42.900 --> 02:53:47.900 

To są procenty wyliczone przez WPF, tak? 

 

02:53:47.900 --> 02:53:50.600 

Burmistrz Sulechowa przestawił informacje o 

stanie mienia gminy 

 

02:53:50.600 --> 02:53:55.000 

według stanu na dzień 31 grudnia 22 roku, 

która zawiera dane wskazane 

 

02:53:55.000 --> 02:54:01.500 

w art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 roku 

 

02:54:01.500 --> 02:54:03.100 

o finansach publicznych. 

 

02:54:03.300 --> 02:54:05.400 

Wykaz mienia obrazuje stan majątku, jaki 

gmina posiada, 

 

02:54:05.400 --> 02:54:08.800 

a także dochody z tytułu wykonywania prawa 

własności i innych praw 

 

02:54:08.800 --> 02:54:11.800 

majątkowych oraz wykonania posiadanych 

nieruchomości uzyskanych 

 

02:54:11.800 --> 02:54:13.000 
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w 2022 roku. 

 

02:54:13.000 --> 02:54:16.200 

Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze 

 

02:54:16.200 --> 02:54:18.900 

ocenia, że przedłożone sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy 

 

02:54:18.900 --> 02:54:23.000 

Sulechów za 2022 opracowane zostało zgodnie 

z wymogami wynikającymi 

 

02:54:23.000 --> 02:54:25.600 

z przepisów ustawy o finansach publicznych i 

umożliwia ocenę 

 

02:54:25.600 --> 02:54:27.700 

wykonania budżetu gminy. 

 

02:54:27.700 --> 02:54:31.300 

Wskazując na powyższe skład orzekający 

postanowił jak na wstępie. 

 

02:54:31.300 --> 02:54:36.400 

I podpisano przewodnicząca składu 

orzekającego pani Adrianna Kanadyjska. 

Dziękuję bardzo. 

 

02:54:37.300 --> 02:54:40.000 

- Dziękuję. 

 

02:54:40.000 --> 02:54:42.700 

Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 3. 

 

02:54:42.700 --> 02:54:46.200 

Dyskusja dotycząca sprawozdania 

finansowego, 

 

02:54:46.200 --> 02:54:48.600 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Sulechów. 

 

02:54:48.600 --> 02:54:52.600 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 

głos z tym punkcie? 

 

02:54:52.600 --> 02:54:57.700 

Pani Krystyna się chciała zgłosić, tak? Bardzo 

proszę, Pani Krystyno. 

 

02:55:02.600 --> 02:55:07.000 

- Proszę państwa, chciałabym Państwu 

powiedzieć bardzo taką dobrą 

 

02:55:07.000 --> 02:55:11.100 

informację przekazać, szczególnie kieruję te 

słowa do pana naszego 

 

02:55:11.100 --> 02:55:17.700 

wspaniałego skarbnika, który zawsze wyraża 

wątpliwości i jakieś tam 

 

02:55:19.400 --> 02:55:22.600 

no ma obawy, tak? 

 

02:55:22.600 --> 02:55:25.200 

A to świadczy tylko dobrze o naszym skarbniku, 

 

02:55:25.200 --> 02:55:26.300 

bo jest po prostu czujny. 

 

02:55:26.300 --> 02:55:29.000 

Chciałam Państwu powiedzieć taką rzecz. 

 

02:55:29.000 --> 02:55:36.300 

No mamy ten deficyt na koniec 22 roku 13 600 

000, w tej chwili może 

 

02:55:36.300 --> 02:55:37.800 

to będzie wyglądało trochę inaczej. 

 

02:55:37.800 --> 02:55:42.100 

Ale jest dobra informacja dla samorządów. 

 

02:55:42.100 --> 02:55:51.000 

Zostało przekazanych 14 miliardów zł dla 

małych i średnich gmin. 

 

02:55:51.000 --> 02:55:56.900 

Będą to środki, które będą przekazywane do 

gmin specjalnym algorytmem 

 

02:55:56.900 --> 02:56:01.900 
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i muszę Państwu powiedzieć, że to będzie 

dobry algorytm dla małych 

 

02:56:01.900 --> 02:56:03.000 

i średnich gmin. 

 

02:56:03.000 --> 02:56:11.000 

Środki te mają zasilić właśnie gminy w zakresie 

potrzeb gminy 

 

02:56:11.000 --> 02:56:13.400 

w wydatkach bieżących. 

 

02:56:13.400 --> 02:56:17.800 

Ale jest też powiedziane, że pieniądze, 

 

02:56:17.800 --> 02:56:22.900 

które dostanie każda gmina w Polsce będą 

mogły być wykorzystane 

 

02:56:22.900 --> 02:56:25.000 

w bardzo elastyczny sposób. 

 

02:56:25.000 --> 02:56:30.300 

Także Panie Skarbniku nadzieja, optymizm i 

wiara. Dziękuję. 

 

02:56:30.800 --> 02:56:34.100 

- Dziękuję. 

 

02:56:34.100 --> 02:56:35.600 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 

 

02:56:35.800 --> 02:56:37.200 

Zatem przechodzimy do punktu 4. 

 

02:56:37.200 --> 02:56:40.800 

Głosowanie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia 

 

02:56:40.800 --> 02:56:45.000 

sprawozdania finansowego gminy Sulechów 

wraz ze sprawozdaniem 

 

02:56:45.000 --> 02:56:56.100 

z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

 

02:56:56.100 --> 02:56:58.900 

Sprawdźmy kworum, bo widzę, że się nam 

trochę pozmieniało. 

 

02:56:58.900 --> 02:57:02.000 

nie wiem czy radny Czesław Grzeszyński 

wychodził wtedy, 

 

02:57:02.000 --> 02:57:05.400 

ale jak sprawdzaliśmy. 

 

02:57:05.400 --> 02:57:09.300 

Jest już, tak? Jest 18 radnych? Dobrze. 

 

02:57:09.300 --> 02:57:12.600 

Zatem bardzo proszę państwa radnych o 

oddanie głosu na swoich 

 

02:57:12.600 --> 02:57:15.500 

urządzeniach. Druk nr 669. 

 

02:57:15.500 --> 02:57:18.100 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania. 

 

02:57:26.800 --> 02:57:29.500 

Bardzo proszę pani Krystyna jeszcze. 

 

02:57:30.400 --> 02:57:34.500 

Za 18 radnych. 

 

02:57:34.500 --> 02:57:36.200 

Panie Skarbniku jednogłośnie przyjęto. 

 

02:57:36.200 --> 02:57:42.300 

Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 8. 

 

02:57:42.300 --> 02:57:47.500 

Absolutorium z wykonania budżetu gminy 

Sulechów za 2022 rok. 

 

02:57:47.500 --> 02:57:49.400 

Na początek punkt 8.1. 

 

02:57:49.400 --> 02:57:52.100 

Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Sulechowie 

 

02:57:52.100 --> 02:57:55.700 
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w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Sulechowa z wykonania budżetu 

 

02:57:55.700 --> 02:57:58.400 

za 2022 rok. 

 

02:57:58.400 --> 02:58:02.000 

Bardzo proszę pana przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Sebastiana 

 

02:58:02.000 --> 02:58:03.600 

Różyckiego o przedstawienie wniosku. 

 

02:58:03.600 --> 02:58:13.100 

- Zgodnie z treścią art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku 

 

02:58:13.100 --> 02:58:19.600 

o samorządzie gminnym oraz zgodnie z art. 

270 ust. 2 i 3 ustawy z 27 sierpnia 

 

02:58:19.600 --> 02:58:24.400 

2009 roku o finansach publicznych Komisja 

Rewizyjna Rady Miejskiej 

 

02:58:24.400 --> 02:58:29.200 

w Sulechowie w dniu 12 maja 2023 roku 

rozpatrzyła 

 

02:58:29.200 --> 02:58:33.200 

i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy 

 

02:58:33.200 --> 02:58:39.100 

za rok 2022 wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tym 

 

02:58:39.100 --> 02:58:44.800 

sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe gminy 

Sulechów 2022 

 

02:58:44.800 --> 02:58:48.700 

oraz informacje o stanie mienia komunalnego 

gminy Sulechów za rok 

 

02:58:48.700 --> 02:58:55.000 

2022 według stanu na dzień 31 grudnia 2022. 

 

02:58:55.000 --> 02:58:58.900 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w 

Sulechowie pozytywnie opiniuje 

 

02:58:58.900 --> 02:59:05.600 

wykonanie budżetu gminy za 2022 rok i 

wnioskuje do Rady Miejskiej 

 

02:59:05.600 --> 02:59:09.000 

w Sulechowie o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Sulechowa. 

 

02:59:09.000 --> 02:59:11.400 

Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania 

niejawnego, 

 

02:59:11.400 --> 02:59:16.700 

w którym wzięło udział 4 członków, przyjęła 

wyżej wymieniony wniosek 

 

02:59:16.700 --> 02:59:20.500 

w stosunku głosów 4 za, 0 przeciw, 0 się 

wstrzymało. 

 

02:59:20.500 --> 02:59:21.500 

Dziękuję. 

 

02:59:21.500 --> 02:59:23.300 

- Dziękuję. 

 

02:59:23.300 --> 02:59:25.000 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:59:25.000 --> 02:59:27.700 

Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej 

 

02:59:27.700 --> 02:59:28.800 

do sprawozdania z wykonania budżetu, 

 

02:59:28.800 --> 02:59:32.000 

informacji o stanie mienia komunalnego i 

sprawozdania finansowego 

 

02:59:32.000 --> 02:59:35.600 

gminy Sulechów za 2022 rok. 

 

02:59:35.600 --> 02:59:38.600 
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Bardzo proszę przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie opinii. 

 

02:59:40.200 --> 02:59:46.600 

- Pozwolę sobie jeżeli można opinię w 

skrótowy sposób zaprezentować. 

 

02:59:46.600 --> 02:59:53.700 

Komisja Rewizyjna w Sulechowie na 

posiedzeniu w dniu 12 maja dokonała 

 

02:59:53.700 --> 02:59:56.900 

oceny budżetu gminy za rok 2022. 

 

02:59:56.900 --> 03:00:01.000 

Komisja stwierdza, że wykonanie planowanych 

dochodów jest zgodnie 

 

03:00:01.000 --> 03:00:05.300 

z planem dochodów oraz ze zmianami 

wprowadzonymi w ciągu roku. 

 

03:00:05.300 --> 03:00:12.000 

Wydatki budżetu w roku 2022 są zgodne z 

limitem wydatków określonych 

 

03:00:12.000 --> 03:00:16.600 

uchwałą budżetową oraz zmianami 

wprowadzonymi w ciągu roku. 

 

03:00:16.600 --> 03:00:21.000 

Szczegółowość sprawozdania z wykonania 

budżetu odpowiada 

 

03:00:21.000 --> 03:00:25.400 

szczegółowości uchwały budżetowej wraz ze 

zmianami dokonanymi w ciągu 

 

03:00:25.400 --> 03:00:26.800 

roku, 44. 

 

03:00:27.400 --> 03:00:29.300 

Tak, Panie Burmistrzu? 

 

03:00:29.300 --> 03:00:32.400 

Komisja Rewizyjna wysłuchała również ustnych 

wyjaśnień skarbnika 

 

03:00:32.400 --> 03:00:37.800 

gminy i pozytywnie oceniła wykonanie budżetu 

za rok 2022. 

 

03:00:37.800 --> 03:00:41.300 

Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania 

jawnego, w którym wzięło udział 

 

03:00:41.300 --> 03:00:45.000 

4 członków pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie finansowe za rok 

 

03:00:45.000 --> 03:00:53.200 

2022, sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy Sulechów za rok 2022 

 

03:00:53.200 --> 03:00:56.900 

oraz informacje o stanie mienia komunalnego 

gminy Sulechów na dzień 

 

03:00:56.900 --> 03:01:03.300 

31 grudnia 2022 stosunkiem głosów 4 za, 

przeciw 0, 

 

03:01:03.300 --> 03:01:04.900 

wstrzymało się 0. Dziękuję bardzo. 

 

03:01:04.900 --> 03:01:06.500 

- Dziękuję. 

 

03:01:06.500 --> 03:01:07.800 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:01:08.100 --> 03:01:11.600 

Punkt 3. Przedstawienie uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby 

 

03:01:11.600 --> 03:01:15.500 

Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie 

wydania opinii o wniosku 

 

03:01:15.500 --> 03:01:19.400 

Komisji Rady Miejskiej w Sulechowie o 

udzielenie Burmistrzowi 

 

03:01:19.400 --> 03:01:24.200 

Sulechowa absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy za rok 2022. 
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03:01:24.200 --> 03:01:31.700 

I tutaj Panie Skarbniku bardzo proszę o 

przedstawienie opinii. 

 

03:01:35.900 --> 03:01:40.400 

- Uchwała nr 326/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby 

 

03:01:40.400 --> 03:01:43.600 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 19 

maja 2023 roku 

 

03:01:43.600 --> 03:01:47.200 

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej 

 

03:01:47.200 --> 03:01:48.700 

w Sulechowie w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Sulechowa 

 

03:01:49.500 --> 03:01:52.500 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

03:01:52.500 --> 03:01:56.300 

Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze 2 osobach 

 

03:01:56.300 --> 03:01:59.300 

Adrianna Komodulska - przewodnicząca, Iwona 

Popiel - członek, 

 

03:01:59.600 --> 03:02:03.600 

Jarosław Kotowski - członek działając na 

podstawie art. 13 pkt 8 i art. 

 

03:02:03.600 --> 03:02:09.500 

19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 października 1992 

roku 0 regionalnych 

 

03:02:09.500 --> 03:02:14.700 

izbach obrachunkowych, w związku z art. 18a 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

 

03:02:14.700 --> 03:02:20.000 

1990 roku o samorządzie gminnym po 

zapoznaniu się z wnioskiem Komisji 

 

03:02:20.000 --> 03:02:23.200 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie 

opiniuje pozytywnie wniosek 

 

03:02:23.200 --> 03:02:25.900 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie w 

sprawie udzielenia 

 

03:02:25.900 --> 03:02:28.700 

absolutorium Burmistrzowi Sulechowa z tytułu 

wykonania budżetu 

 

03:02:28.700 --> 03:02:31.400 

za 2022 rok. Uzasadnienie. 

 

03:02:31.400 --> 03:02:33.800 

Po przeanalizowaniu wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej 

 

03:02:33.800 --> 03:02:37.900 

w Sulechowie z dnia 12 maja 2023 roku o 

udzielenie absolutorium 

 

03:02:37.900 --> 03:02:42.600 

Burmistrzowi Sulechowa z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 stwierdzono, że 

 

03:02:42.600 --> 03:02:45.300 

Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu 

sprawozdania z wykonania budżetu 

 

03:02:45.300 --> 03:02:50.500 

gminy Sulechów za 2022 wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

03:02:50.500 --> 03:02:54.700 

o tym sprawozdaniu, sprawozdania 

finansowego 2022 rok oraz informacji 

 

03:02:54.700 --> 03:02:58.100 

o stanie mienia gminnego gminy Sulechów 

według stanu na dzień 31 grudnia 

 

03:02:58.100 --> 03:03:02.800 

2022 roku pozytywnie oceniła wykonanie 

budżetu za 2022 rok 

 

03:03:02.800 --> 03:03:05.700 
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i sformułowała wniosek do Rady Miejskiej o 

udzielenie absolutorium 

 

03:03:06.500 --> 03:03:07.600 

Burmistrzowi Sulechowa. 

 

03:03:07.600 --> 03:03:10.100 

Komisja Rewizyjna dokująca ceny wykonania 

budżetu gminy Sulechów 

 

03:03:10.100 --> 03:03:11.400 

zapoznała się ze wszystkimi dokumentami, 

 

03:03:11.400 --> 03:03:21.500 

o których mowa w art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku 

 

03:03:21.500 --> 03:03:23.100 

o finansach publicznych. 

 

03:03:23.100 --> 03:03:24.900 

Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze, 

 

03:03:24.900 --> 03:03:27.800 

który opiniował sprawozdanie roczne z 

wykonania budżetu gminy 

 

03:03:27.800 --> 03:03:29.300 

nie zgłosił uwag do przedłożonych 

dokumentów. 

 

03:03:29.800 --> 03:03:35.200 

Uchwała nr 198/2023 z dnia 6 kwietnia 2023 

roku. 

 

03:03:35.200 --> 03:03:39.800 

Zgodnie z artykułem 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 

października 1992 roku 

 

03:03:39.800 --> 03:03:43.500 

o regionalnych izbach obrachunkowych od 

niniejszej uchwały składu 

 

03:03:43.500 --> 03:03:45.200 

orzekającego przysługuje prawo do odwołania 

się 

 

03:03:45.200 --> 03:03:47.400 

do kolegium izby w terminie 14 dni od dnia jej 

doręczenia. 

 

03:03:47.400 --> 03:03:51.200 

Podpisała przewodnicząca składu orzekającego 

Adrianna Kamilowska. Dziękuję. 

 

03:03:51.200 --> 03:03:53.400 

- Dziękuję. 

 

03:03:53.400 --> 03:03:54.600 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:03:54.600 --> 03:03:56.000 

Punkt 4. Dyskusja. 

 

03:03:56.000 --> 03:03:58.400 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie? 

 

03:04:06.200 --> 03:04:08.100 

Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

03:04:08.100 --> 03:04:13.800 

- Ponieważ kwoty już padły Szanowni Państwo 

ja oczywiście chciałem 

 

03:04:13.800 --> 03:04:17.000 

Państwa poprosić o udzielenie absolutorium. 

 

03:04:17.700 --> 03:04:19.700 

Podjęcie stosownej uchwały. 

 

03:04:19.700 --> 03:04:22.700 

Myślę, że no powtórzę tak? 

 

03:04:22.700 --> 03:04:23.800 

Na rok był naprawdę trudny. 

 

03:04:23.800 --> 03:04:29.200 

A to co w międzyczasie się udało i pozyskać 

zewnętrznie 

 

03:04:29.200 --> 03:04:32.200 

i zrobić w oparciu o nasze środki, 

 

03:04:32.200 --> 03:04:37.300 
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to myślę, że powinniśmy być naprawdę z tego 

zadowoleni i dumni wręcz. 

 

03:04:37.300 --> 03:04:41.800 

I znowu powtórzę to, co dzisiaj już tutaj 

padało. 

 

03:04:41.800 --> 03:04:43.600 

Całkiem sporo rzeczy takich naprawdę, 

 

03:04:43.600 --> 03:04:45.800 

które nie są typowo gminnymi, tak? 

 

03:04:47.500 --> 03:04:50.800 

Więc pokusiliśmy się nawet o rozwiązywanie 

problemów, 

 

03:04:50.900 --> 03:04:53.000 

o które właściwie powinniśmy prosić innych. 

 

03:04:53.000 --> 03:04:55.500 

Dziękuję. 

 

03:04:55.500 --> 03:04:58.000 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie? 

 

03:04:58.000 --> 03:04:59.400 

Bardzo proszę, pan radny Jan Rerus. 

 

03:05:00.800 --> 03:05:03.200 

- Dziękuję bardzo. 

 

03:05:03.200 --> 03:05:05.200 

Przy tym punkcie dyskusja jest jakby 

obligatoryjna. 

 

03:05:05.200 --> 03:05:07.900 

W związku z tym trzeba jakiś głos zabrać. 

 

03:05:07.900 --> 03:05:14.500 

Pamiętam nawet kiedyś, że wojewoda 

zanegował to, 

 

03:05:14.500 --> 03:05:16.400 

że nie było dyskusji w sprawie absolutorium. 

 

03:05:16.400 --> 03:05:19.000 

Wtedy było jeszcze wotum zaufania. 

 

03:05:19.000 --> 03:05:23.800 

Ja mam pytanie, znaczy najpierw powiem to co 

powiedziałem wcześniej. 

 

03:05:23.800 --> 03:05:27.100 

Oczywiście Klub Radnych Forum zdecydował o 

tym, 

 

03:05:27.100 --> 03:05:31.500 

że absolutorium, że będzie głosował za 

absolutorium. 

 

03:05:31.500 --> 03:05:34.300 

Budżet jest wykonany prawidłowo. 

 

03:05:34.300 --> 03:05:37.500 

Co innego mieliśmy zdanie w zakresie wotum 

zaufania. 

 

03:05:37.500 --> 03:05:40.500 

To przestawiłem wcześniej o raporcie. 

 

03:05:40.500 --> 03:05:43.200 

A tak tylko się odniosę do tego raportu, 

 

03:05:43.200 --> 03:05:46.900 

że jednak trzeba go przed daniem radnym 

troszeczkę przeczytać. 

 

03:05:46.900 --> 03:05:50.000 

Tutaj jesteśmy jednomyślni. 

 

03:05:50.000 --> 03:05:52.300 

Mam pytanie o należności. 

 

03:05:52.300 --> 03:05:59.600 

Należności gminy dzień 31 grudnia 2022 roku. 

 

03:06:00.100 --> 03:06:04.000 

Wszystkie. Jakie są wszystkie należności gminy 

łącznie z jednostkami 

 

03:06:04.000 --> 03:06:07.000 

organizacyjnymi? 

 

03:06:07.000 --> 03:06:08.900 
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Tu jest podane w tym 15 000 000 coś. 

 

03:06:08.900 --> 03:06:12.000 

No ale wiemy 13 000 000 to są zobowiązania. 

 

03:06:12.100 --> 03:06:15.500 

A czy należności obejmują na przykład te 

należności, 

 

03:06:15.500 --> 03:06:20.100 

które wynikają z czynszów lokali mieszkalnych i 

innych 

 

03:06:20.100 --> 03:06:24.100 

- jednostek? Czy ta kwota 15 000 000 obejmuje 

wszystkie należności 

 

03:06:24.100 --> 03:06:26.600 

do gminy łącznie z jednostkami 

organizacyjnymi? 

 

03:06:26.600 --> 03:06:28.000 

Takie jest moje pytanie. Dziękuję. 

 

03:06:31.600 --> 03:06:32.700 

- Uzupełnię to pytanie. 

 

03:06:32.700 --> 03:06:34.600 

To chyba bardziej też chodzi o te 

przeterminowane należności, 

 

03:06:34.600 --> 03:06:36.500 

nie? Bo należności same z siebie są. 

 

03:06:36.900 --> 03:06:38.200 

- Zapomniałam dodać. 

 

03:06:39.400 --> 03:06:40.800 

Przeterminowanych. 

 

03:06:40.800 --> 03:06:44.200 

Takie, które gdzieś tam są zaległe, nie? 

- Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

03:06:44.200 --> 03:06:48.900 

- Jeśli mogę Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo, 

 

03:06:48.900 --> 03:06:51.200 

kwota zobowiązań wymagalnych dla nas, 

 

03:06:51.200 --> 03:06:54.800 

tak? Należności wymagalnych, które my 

powinniśmy już mieć na koncie 

 

03:06:54.800 --> 03:06:59.700 

to jest kwota 15 762 259 zł. 

 

03:06:59.700 --> 03:07:01.300 

I to dotyczy wszystkich należności, tak? 

 

03:07:01.300 --> 03:07:07.700 

Czyli i czynsze i alimentacyjne i u nas rzeczy, 

 

03:07:07.700 --> 03:07:11.200 

tak? Czyli mówimy o kwocie 15 000 000 zł. 

 

03:07:11.200 --> 03:07:12.600 

To są wymagalne, tak? 

 

03:07:12.600 --> 03:07:13.900 

czyli nie przepadają, tylko wymagalne. 

 

03:07:13.900 --> 03:07:15.700 

Te które powinniśmy już mieć na koncie. 

 

03:07:15.700 --> 03:07:20.900 

- Termin ich że tak powiem płatności już minął. 

Tak to czytamy. 

 

03:07:20.900 --> 03:07:22.500 

- Jeszcze raz? 

 

03:07:23.400 --> 03:07:27.000 

- To jeżeli wymagalne to znaczy, że już są. 

 

03:07:27.000 --> 03:07:28.600 

- Nie są przeterminowane. 

 

03:07:28.600 --> 03:07:30.300 

Nie. Są wymagane nieprzeterminowane, tak? 

 

03:07:30.300 --> 03:07:32.700 

To przeterminowane musimy odpisywać z 

jakiegoś powodu. 
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03:07:32.700 --> 03:07:35.000 

Ale oczywiście takich sytuacji nie dopuszczamy, 

że są przeterminowane. 

 

03:07:35.000 --> 03:07:37.400 

- Bo to jest kwestia pojęć. 

 

03:07:37.400 --> 03:07:40.300 

Ale wymagalne, czyli takie, które ktoś już 

powinien uiścić, 

 

03:07:40.300 --> 03:07:42.600 

a nie uiścił. 15 000 000 zł, tak? 

 

03:07:42.600 --> 03:07:46.500 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 

 

03:07:46.500 --> 03:07:50.900 

Zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

Punkt 5. 

 

03:07:50.900 --> 03:07:52.500 

Głosowanie projektu uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium 

 

03:07:52.500 --> 03:07:57.900 

Burmistrzowi Sulechowa za 2022 rok, druk nr 

670. 

 

03:07:58.200 --> 03:08:01.500 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:08:08.900 --> 03:08:12.300 

Za 18 radnych. 

 

03:08:12.300 --> 03:08:15.000 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:08:15.000 --> 03:08:16.700 

Panie Burmistrzu gratuluję. 

 

03:08:16.700 --> 03:08:18.300 

Panie Skarbniku również. 

 

03:08:18.300 --> 03:08:30.000 

Absolutorium 18 za. [oklaski] I przechodzimy 

do kolejnego punktu. Punkt 9. 

 

03:08:30.000 --> 03:08:32.800 

Wystąpienie Burmistrza Sulechowa dotyczące 

 

03:08:32.800 --> 03:08:34.800 

podjętych uchwał. Bardzo proszę, Panie 

Burmistrzu. 

 

03:08:34.800 --> 03:08:38.000 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, 

 

03:08:38.000 --> 03:08:41.900 

przede wszystkim słowo dziękuję to pierwsza 

rzecz, 

 

03:08:41.900 --> 03:08:43.100 

którą chcę powiedzieć. 

 

03:08:43.100 --> 03:08:46.700 

Zarówno za absolutorium, jak i wotum 

zaufania. 

 

03:08:47.400 --> 03:08:50.400 

Tak jak wcześniej to już też dziś na tej sali 

padło. 

 

03:08:50.400 --> 03:08:54.800 

Jestem przekonany, że właśnie taka 

współpraca nasza ciągła, 

 

03:08:54.800 --> 03:08:57.000 

bieżąca przynosi oczekiwane efekty. 

 

03:08:57.000 --> 03:09:00.900 

Chcę podziękować bardzo wszystkim 

pracownikom. 

 

03:09:00.900 --> 03:09:03.700 

Nie tylko panu Marcinowi, służbom 

finansowym, 

 

03:09:03.700 --> 03:09:06.600 

ale wszystkim jednostkom podległym. 

 

03:09:06.600 --> 03:09:09.000 
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Również naszym jednostkom pomocniczym. 

 

03:09:09.000 --> 03:09:13.900 

Bo to był naprawdę rok pełen wyzwań, 2022. 

 

03:09:13.900 --> 03:09:15.400 

Kolejny rok, tak? 

 

03:09:15.400 --> 03:09:17.700 

Tutaj to padło też dzisiaj Szanowni Państwo. 

 

03:09:17.700 --> 03:09:19.700 

Na pewno to nie jest łatwa kadencja. 

 

03:09:19.700 --> 03:09:23.800 

I prze Covidem też mieliśmy inne kryzysowe. 

 

03:09:23.800 --> 03:09:29.100 

Nawet mógłbym powiedzieć tak, że na 4 lata 

kadencji blisko 3,5 roku 

 

03:09:29.100 --> 03:09:37.900 

to był czas z uruchomioną akcją w zakresie 

obrony cywilnej na różnych 

 

03:09:37.900 --> 03:09:39.400 

poziomach i z różnych powodów, tak? 

 

03:09:39.400 --> 03:09:42.300 

Od ASF po również właśnie te rzeczy, 

 

03:09:42.300 --> 03:09:44.500 

które wcześniej były przywoływane. 

 

03:09:44.500 --> 03:09:48.500 

Więc czas bardzo trudny i też bardzo trudny 

ten ubiegły rok, 

 

03:09:48.500 --> 03:09:51.700 

w którym tak jak po pierwsze mówiliśmy 

bardzo często musieliśmy 

 

03:09:51.700 --> 03:09:52.900 

na bieżąco dokonywać zmian. 

 

03:09:52.900 --> 03:10:02.200 

Często ryzykując, no bo tych takich constans 

pewnych było naprawdę 

 

03:10:02.200 --> 03:10:03.600 

niewiele. 

 

03:10:03.600 --> 03:10:04.700 

Tym bardziej dziękuję tym wszystkim, 

 

03:10:04.700 --> 03:10:09.100 

którzy że też przyjmowali od nas pewne 

zobowiązania. 

 

03:10:09.100 --> 03:10:11.500 

Właśnie myślę tutaj znowu pracownikach, 

 

03:10:11.500 --> 03:10:12.600 

o jednostkach, o dyrektorach. 

 

03:10:12.600 --> 03:10:16.400 

Pochylili się nad tym też wspólnie. 

 

03:10:16.400 --> 03:10:22.300 

Te kilka milionów zł zaoszczędziliśmy w tym 

drugim półroczu ubiegłego roku. 

 

03:10:22.300 --> 03:10:25.300 

I nawiasem mówiąc dzięki temu byliśmy w 

stanie też spiąć ten budżet 

 

03:10:25.300 --> 03:10:27.100 

na ten rok. 

 

03:10:27.100 --> 03:10:29.800 

Przynajmniej na chwilę obecną. 

 

03:10:29.800 --> 03:10:34.600 

To też wcześniej podczas poprzednich 

posiedzeń mówiliśmy. 

 

03:10:34.700 --> 03:10:36.700 

Szanowni Państwo naprawdę to doceniam, 

 

03:10:36.700 --> 03:10:40.400 

jestem z tego powodu mówiąc wprost 

szczęśliwy. 

 

03:10:40.400 --> 03:10:44.100 

Wierzę, że te kilka miesięcy przed nami to 

również, 
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03:10:44.100 --> 03:10:47.600 

jak to delikatnie zwrócił uwagę pan Sebastian, 

 

03:10:47.600 --> 03:10:50.600 

czas na pewno gorący i wymagający. 

 

03:10:50.600 --> 03:10:56.100 

I na pewno wyzwań będzie nadal całkiem 

sporo i na pewno kilka 

 

03:10:56.100 --> 03:10:57.700 

projektów do wygrania. 

 

03:10:57.700 --> 03:11:00.800 

O czym jestem przekonany i wierzę, 

 

03:11:00.800 --> 03:11:03.500 

że jesteśmy sobie w stanie wspólnie poradzić. 

 

03:11:03.500 --> 03:11:09.600 

Jeśli mogę Państwa o coś prosić, to proszę 

przede wszystkim o to, 

 

03:11:09.600 --> 03:11:16.300 

abyście rozmawiali z nami, abyście też na 

bieżąco pozwalali nam działać. 

 

03:11:16.300 --> 03:11:18.400 

Bo nawet jeśli coś robimy w cudzysłowie na 

ostatnią chwilę, 

 

03:11:18.400 --> 03:11:20.600 

to nie dlatego, że tak sobie zaplanowaliśmy. 

 

03:11:20.600 --> 03:11:24.100 

Tylko dlatego, że uznajemy że po prostu to 

najlepsze rozwiązanie. 

 

03:11:24.100 --> 03:11:27.700 

I dlatego często wprowadzamy autopoprawki, 

 

03:11:27.700 --> 03:11:28.900 

czy reagujemy na bieżąco. 

 

03:11:28.900 --> 03:11:31.400 

Tak jak chociażby ta moja prośba dzisiejsza. 

 

03:11:31.400 --> 03:11:36.100 

Szanowni Państwo, raz jeszcze bardzo 

serdecznie wszystkim dziękuję. 

 

03:11:36.100 --> 03:11:39.100 

Dziękuję również mieszkańcom za to wsparcie, 

 

03:11:39.100 --> 03:11:41.800 

którego też doświadczam. 

 

03:11:41.800 --> 03:11:44.700 

Ale dziękuję też i za te słowa krytyki, 

 

03:11:44.700 --> 03:11:46.600 

słowa trudne. 

 

03:11:46.600 --> 03:11:51.000 

Czasami takie trudne do zniesienia ze 

względów nawet bym powiedział 

 

03:11:51.000 --> 03:11:53.200 

kulturowych. 

 

03:11:53.500 --> 03:11:55.600 

Ale widocznie tak to musi być. 

 

03:11:55.600 --> 03:12:01.900 

Ja natomiast za każdym razem, i mogę to 

powiedzieć naprawdę z pełnym 

 

03:12:01.900 --> 03:12:06.300 

przekonaniem, miałem możliwość 

podejmowania tutaj decyzji zgodnych 

 

03:12:06.300 --> 03:12:07.700 

z własnym sumieniem. 

 

03:12:07.700 --> 03:12:09.300 

I to Szanowni Państwo też doceniam, 

 

03:12:09.300 --> 03:12:14.400 

że dajcie mi taką szansę, żeby prawie już na 

końcu tej kadencji tuż 

 

03:12:14.400 --> 03:12:18.200 

przed decyzją co dalej móc powiedzieć, 

 

03:12:18.200 --> 03:12:24.400 
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że to jest miejsce, które też potrafi dać 

satysfakcję i na pewno 

 

03:12:24.400 --> 03:12:27.800 

takie miejsce, w którym nie jestem wbrew 

sobie, 

 

03:12:27.800 --> 03:12:31.300 

czy wbrew temu co myślę. Bardzo dziękuję. 

 

03:12:31.300 --> 03:12:34.000 

- Dziękuję. 

 

03:12:34.000 --> 03:12:35.400 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:12:35.400 --> 03:12:36.700 

Punkt 10. 

 

03:12:36.700 --> 03:12:38.500 

Rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwał. 

 

03:12:38.500 --> 03:12:44.500 

na początek druku nr 671 o zmianie uchwały w 

sprawie określenia 

 

03:12:44.500 --> 03:12:48.000 

przystanków komunikacyjnych których 

właścicielem lub zarządzającym 

 

03:12:48.000 --> 03:12:51.200 

jest gmina Sulechów oraz warunków i zasad 

korzystania z tych 

 

03:12:51.200 --> 03:12:53.700 

przystanków. Czy ktoś z państwa radnych lub 

pan burmistrz 

 

03:12:53.700 --> 03:12:55.000 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 

03:12:55.000 --> 03:12:56.400 

Nie widzę. 

 

03:12:56.400 --> 03:12:57.900 

Zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:12:57.900 --> 03:13:00.300 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:13:00.300 --> 03:13:02.000 

Druk nr 671. 

 

03:13:06.000 --> 03:13:09.800 

Za 18 radnych. 

 

03:13:09.800 --> 03:13:11.500 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:13:11.500 --> 03:13:13.200 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:13:13.200 --> 03:13:18.600 

Druk nr 672 w sprawie utraty mocy uchwały 

obowiązującej w sprawie 

 

03:13:18.600 --> 03:13:22.200 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków 

 

03:13:22.200 --> 03:13:24.400 

zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sulechów. 

 

03:13:24.400 --> 03:13:27.800 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:13:27.800 --> 03:13:29.900 

w tym punkcie? Bardzo proszę, pan radny Jan 

Rerus. 

 

03:13:35.900 --> 03:13:39.300 

- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

 

03:13:39.300 --> 03:13:45.900 

Wysoka Rado, Szanowni Goście, w zasadzie 

jestem niezadowolony, 

 

03:13:45.900 --> 03:13:47.400 

że w ogóle taki druk się pojawił. 

 

03:13:47.400 --> 03:13:51.400 
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Mogę powiedzieć, że nigdy tak nie 

procedowaliśmy. 

 

03:13:51.400 --> 03:13:56.900 

Jeżeli komuś nie podoba uchwała na przykład 

dzisiejsza o wotum 

 

03:13:56.900 --> 03:14:04.400 

zaufania, jeżeli ktoś z moich kolegów radnych 

by powiedział pomyliłem 

 

03:14:04.400 --> 03:14:09.500 

się, to jutro wnosimy o to, żeby tę uchwałę 

uchylić. 

 

03:14:09.500 --> 03:14:15.100 

Ja mówię to oczywiście w cudzysłowie, bo nie 

wniesiemy takiej uchwały. 

 

03:14:15.100 --> 03:14:17.200 

Ale to jest jakaś paranoja. 

 

03:14:17.200 --> 03:14:19.000 

Jest, trzeba uszanować. 

 

03:14:19.000 --> 03:14:21.500 

Podjęta uchwała i iść do przodu dalej. 

 

03:14:21.500 --> 03:14:25.100 

Ale jeżeli mamy takie standardy przyjąć, to 

jeżeli dzisiejsza uchwała 

 

03:14:25.100 --> 03:14:29.600 

zostaje przyjęta, to najprawdopodobniej na 

następnej sesji pojawi się 

 

03:14:29.600 --> 03:14:33.200 

uchwała o uchylenie uchwały uchylającej to. 

 

03:14:33.200 --> 03:14:34.600 

No i co wtedy? 

 

03:14:34.600 --> 03:14:37.000 

Będziemy tak się mieszać ze sobą. 

 

03:14:37.000 --> 03:14:40.200 

Natomiast przedstawiłem na komisjach, 

 

03:14:40.200 --> 03:14:47.000 

połączonych komisjach swoje spostrzeżenia w 

zakresie możliwości, iż 

 

03:14:48.500 --> 03:14:53.500 

przyjęcie tej uchwały będzie istotnym 

naruszeniem prawa. 

 

03:14:53.500 --> 03:14:58.100 

Oczywiście nie będę to ja o tym rozstrzygał, 

 

03:14:58.100 --> 03:15:00.900 

ani państwo radni. 

 

03:15:00.900 --> 03:15:04.400 

Nadzorcze, kontrolne uprawnienia ma 

wojewoda i sąd. 

 

03:15:04.400 --> 03:15:07.900 

Jeżeli wojewoda z różnych przyczyn nie zajmie 

się tym, 

 

03:15:07.900 --> 03:15:15.600 

albo nie uzna tego, być może trafi to do sądu 

administracyjnego no 

 

03:15:15.600 --> 03:15:19.700 

i cała procedura w tym będzie wydłużona. 

 

03:15:19.900 --> 03:15:21.500 

Jest to sprawa ważna dla wielu ludzi, 

 

03:15:21.500 --> 03:15:22.800 

dla wielu środowisk. 

 

03:15:22.800 --> 03:15:27.200 

W związku z tym nie wykluczam tego, 

 

03:15:27.200 --> 03:15:30.800 

że sprawa się może skończyć w sądzie 

administracyjnym w tym zakresie. 

 

03:15:30.800 --> 03:15:32.800 

Bo są wyroki różne. 

 

03:15:32.800 --> 03:15:37.000 

Nikt z całą pewnością nie może powiedzieć, 
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03:15:37.000 --> 03:15:43.100 

że nasze postępowanie jest w 100% 

prawdziwe, bo i jest tak mniej 

 

03:15:43.100 --> 03:15:46.100 

więcej 50 na 50% głosów. 

 

03:15:46.100 --> 03:15:51.500 

Również Naczelnego Sądu Administracyjnego 

w zakresie kompetencji rady. 

 

03:15:51.500 --> 03:15:55.700 

Chociażby kompetencji rady do tego czy ma 

uprawnienia 

 

03:15:56.000 --> 03:15:57.500 

nadzorczo-kontrolne, czy ich nie ma. 

 

03:15:57.500 --> 03:16:02.800 

Również jeżeli chodzi o samą procedurę, 

 

03:16:02.800 --> 03:16:04.300 

która została tutaj przyjmowana. 

 

03:16:04.300 --> 03:16:10.000 

W związku z tym zostawię to wojewodzie do 

rozpatrzenia pierwszego. 

 

03:16:10.000 --> 03:16:12.500 

Ale bulwersuje mnie co innego. 

 

03:16:12.500 --> 03:16:17.000 

I to bardzo mnie bulwersuje i niektórzy radni 

mieli o to do mnie 

 

03:16:17.000 --> 03:16:19.200 

pretensje co powiedziałem na komisji. 

 

03:16:19.200 --> 03:16:20.400 

Ale muszę to powiedzieć. 

 

03:16:20.400 --> 03:16:22.500 

Bo nie zgadzam się z takim czymś. 

 

03:16:22.500 --> 03:16:23.800 

Po prostu się nie zgadzam. 

 

03:16:23.800 --> 03:16:25.700 

Jest kampania wyborcza. 

 

03:16:25.700 --> 03:16:31.000 

Prawo i Sprawiedliwość różnie podejmuje 

uchwały, 

 

03:16:31.000 --> 03:16:33.800 

cofa się, znowu dodaje. 

 

03:16:33.800 --> 03:16:35.800 

Nie mi to oceniać w ogóle. 

 

03:16:35.800 --> 03:16:40.000 

I nie oceniam tego czy to prawidłowe, czy nie. 

 

03:16:40.000 --> 03:16:42.700 

Ale Platforma Obywatelska neguje to, 

 

03:16:42.700 --> 03:16:45.900 

całkowicie to neguje mówiąc, że tak prawa się 

nie stanowi. 

 

03:16:45.900 --> 03:16:50.900 

I bulwersuje mnie to, że Platforma 

Obywatelska tak mówi, 

 

03:16:50.900 --> 03:16:52.900 

ale robi co innego. 

 

03:16:54.100 --> 03:16:58.800 

Dokładnie tą dzisiejszą wniesienie projektu 

uchwały zrobiła co innego. 

 

03:16:58.800 --> 03:17:02.100 

Jak można zaufać tutaj, że powiedzieć tak, no ci 

są dobrzy, 

 

03:17:02.100 --> 03:17:05.500 

oni robią źle, my będziemy w prawo stanowić 

dobrze. 

 

03:17:05.500 --> 03:17:09.900 

Ale z rękawa wyciągają uchwałę, mówią nie, 

 

03:17:09.900 --> 03:17:12.400 

bo będziemy robić tak samo, a może gorzej. 

 

03:17:12.400 --> 03:17:16.000 
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Bo jeżeli mówimy tak, no to nie wiadomo jak 

będą postępować. 

 

03:17:16.000 --> 03:17:17.500 

No to mnie bulwersuje. 

 

03:17:17.500 --> 03:17:23.000 

W szczególności przed wyborami, które nas 

czekają na jesień. 

 

03:17:23.000 --> 03:17:27.800 

Jeszcze raz powiem nie oceniam żadnej partii 

jak wykonuje. 

 

03:17:27.800 --> 03:17:31.700 

Ale oceniam to, co jest mówione, do nas 

przekaz dawany, 

 

03:17:31.700 --> 03:17:33.600 

a postępowanie jest inne. 

 

03:17:33.600 --> 03:17:41.400 

Nie da się oddzielić Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej od partii 

 

03:17:41.400 --> 03:17:44.400 

politycznej, bo tutaj wstawiła ich, 

 

03:17:44.400 --> 03:17:47.400 

wstawiła w cudzysłowiu oczywiście, bo to 

ludzie głosowali, 

 

03:17:47.400 --> 03:17:48.600 

partia polityczna. 

 

03:17:48.600 --> 03:17:51.200 

I tak należy to oceniać. 

 

03:17:51.200 --> 03:17:52.700 

Nie inaczej. I tak doceniam. 

 

03:17:54.200 --> 03:17:58.400 

Według mnie to jest najgorsze co mogło się 

stać teraz. 

 

03:17:58.400 --> 03:17:59.700 

Najgorsze. 

 

03:17:59.700 --> 03:18:01.300 

Dwie rzeczy. 

 

03:18:01.300 --> 03:18:04.100 

Nie uszanowanie woli rady. 

 

03:18:04.100 --> 03:18:07.300 

Drugie to kłamanie. 

 

03:18:07.300 --> 03:18:14.700 

Okłamywanie wyborców w zakresie 

postępowań przy uchwalaniu prawa. 

 

03:18:14.700 --> 03:18:17.000 

W tym wypadku tutaj rady. 

 

03:18:17.000 --> 03:18:22.400 

Kończąc to wszystkim daję radnym do 

przemyślenia czy naprawdę warto 

 

03:18:22.400 --> 03:18:30.300 

tak procedować, że nie wiem, będziemy też 

może próbowali wtedy jeżeli 

 

03:18:30.300 --> 03:18:35.100 

taki będzie wynik głosowania, jaki był wynik 

głosowania przy tym 

 

03:18:35.100 --> 03:18:39.700 

o odrzuceniu tej uchwały, to też będziemy 

może robili pod górkę 

 

03:18:39.700 --> 03:18:42.300 

w cudzysłowie radnym, że też te uchwały, 

 

03:18:42.300 --> 03:18:47.600 

które nie przejdą będziemy powtórnie może 

wracali sobie na grunt 

 

03:18:47.600 --> 03:18:48.800 

do rozpatrywania. 

 

03:18:48.800 --> 03:18:51.400 

Tylko będą znowu dyskusje niepotrzebne, 

 

03:18:51.400 --> 03:18:52.500 

czas zajmowany. 
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03:18:52.500 --> 03:18:54.100 

A trzeba będzie rozpatrywać to. 

 

03:18:54.100 --> 03:18:59.200 

A może przy którejś uchwale, przy takiej nie 

przejścia oddamy do Sądu 

 

03:18:59.200 --> 03:19:01.500 

Administracyjnego, żeby wstrzymać jakąś 

uchwałę. 

 

03:19:01.500 --> 03:19:03.000 

Dla przykładu. 

 

03:19:03.000 --> 03:19:04.400 

Może się tak zdarzyć. 

 

03:19:04.400 --> 03:19:06.600 

Będzie uchwała na przykład o przyjęciu 

podatków. 

 

03:19:06.600 --> 03:19:10.600 

Przy ustalaniu z burmistrzem będzie zaklepana. 

 

03:19:10.600 --> 03:19:17.800 

Ale niezadowoleni wniosą do sądu o jej 

wstrzymanie działania po to, 

 

03:19:17.800 --> 03:19:19.800 

żeby można było ja uchylić. 

 

03:19:19.800 --> 03:19:21.300 

I co? I przez rok może podatki nie będą, 

 

03:19:21.300 --> 03:19:24.900 

bo sąd rozpatrzy to przez 2-3 lata. 

 

03:19:24.900 --> 03:19:26.100 

Też takie sytuacje mogą być. 

 

03:19:26.100 --> 03:19:28.000 

To jest precedens taki. 

 

03:19:28.000 --> 03:19:29.500 

Przynajmniej w naszej tutaj działalności. 

 

03:19:29.500 --> 03:19:32.600 

Precedens, który może jeśli ktoś będzie 

złośliwy, 

 

03:19:32.600 --> 03:19:36.900 

uparty lub celowo robił może takie działania, 

 

03:19:36.900 --> 03:19:38.600 

takie skutki wywołać tego. 

 

03:19:38.600 --> 03:19:39.800 

Dla mnie jest to niedopuszczalne. 

 

03:19:39.800 --> 03:19:44.700 

Rada przyjęła, wiele głosowań przegrałem utaj 

w całej tej 

 

03:19:44.700 --> 03:19:46.900 

pięcioletniej kadencji. 

 

03:19:47.000 --> 03:19:48.700 

Zawsze uszanowałem to, że rada. 

 

03:19:49.800 --> 03:19:52.500 

Nigdy nie wnosiłem, żeby uchylić uchwałę, 

 

03:19:52.500 --> 03:19:55.000 

bo coś tam się nagle stało. 

 

03:19:55.000 --> 03:19:57.300 

Co innego jest zmiana uchwały. 

 

03:19:57.300 --> 03:19:58.600 

To nie jest uchylenie jej. 

 

03:19:58.600 --> 03:20:02.000 

Zmiana uchwały, bo gdzieś tam coś wynika z 

prawa, 

 

03:20:02.000 --> 03:20:03.400 

gdzieś tam coś źle żeśmy zrobili. 

 

03:20:03.400 --> 03:20:05.000 

To jest co innego. 

 

03:20:05.000 --> 03:20:07.500 

Co innego jest zaskarżenie własnej uchwały. 

 

03:20:07.500 --> 03:20:09.500 
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Nie podoba nam się nasza uchwała. 

 

03:20:09.500 --> 03:20:12.900 

Pomyliliśmy się i rada postanawia zaskarżyć 

własną uchwałę. 

 

03:20:12.900 --> 03:20:14.300 

Ma takie uprawnienia. 

 

03:20:14.300 --> 03:20:18.300 

Wtedy Sąd Administracyjny jako ten organ 

nadzorczo-kontrolny 

 

03:20:19.000 --> 03:20:22.100 

zdecyduje czy jest to dobrze, czy nie. 

 

03:20:22.100 --> 03:20:26.800 

Ale takie postępowanie dla mnie osobiście jest 

złym postępowaniem. 

 

03:20:26.800 --> 03:20:30.400 

W związku z tym tak wnioskuję, namawiam, 

 

03:20:30.400 --> 03:20:34.100 

żeby głosować za nieprzyjęciem. 

 

03:20:34.100 --> 03:20:40.200 

Dodam tylko jeszcze jedno, że 

prawdopodobnie nie my będziemy tutaj 

 

03:20:40.200 --> 03:20:44.200 

decydować o tym jaki będzie kształt tego 

studium. 

 

03:20:44.200 --> 03:20:45.900 

Jak to będzie rozpatrzone. 

 

03:20:47.300 --> 03:20:49.300 

Będzie to prawdopodobnie już w nowej 

kadencji. 

 

03:20:49.300 --> 03:20:51.600 

No bo wiadomo, pan kierownik weźmie to, 

 

03:20:51.600 --> 03:20:56.000 

jeżeli zleci to no to rok, może półtora będzie ta 

procedura trwała 

 

03:20:56.000 --> 03:20:57.200 

żeby to było. 

 

03:20:57.200 --> 03:21:01.600 

I wtedy jak już to przyjdzie, to wtedy będziemy 

decydować jaki to ma 

 

03:21:01.600 --> 03:21:02.800 

mieć kształt. 

 

03:21:02.800 --> 03:21:04.100 

Teraz nie decydujemy. 

 

03:21:04.100 --> 03:21:08.400 

Teraz tylko jest uchwała jeszcze istniejąca o 

przystąpieniu 

 

03:21:08.400 --> 03:21:10.000 

do studium. 

 

03:21:10.000 --> 03:21:11.100 

Nic się złego nie dzieje. 

 

03:21:11.100 --> 03:21:12.200 

Mamy takie prawo. 

 

03:21:12.200 --> 03:21:14.100 

O przystąpieniu do zmiany studium. 

 

03:21:14.100 --> 03:21:16.900 

Później będzie rozpatrywane co w tej studium 

ma być. 

 

03:21:16.900 --> 03:21:19.000 

Mają być tam wieżowce, mają być domki 

jednorodzinne, 

 

03:21:19.000 --> 03:21:21.000 

mają być inne rzeczy. 

 

03:21:21.000 --> 03:21:26.000 

To wszystko okaże się dopiero po tym jak 

projektant zrobi nam, 

 

03:21:26.000 --> 03:21:30.400 

a my przyjmiemy, my w sensie rada przyjmie 

zmiany 
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03:21:30.400 --> 03:21:32.100 

do studium, bądź nie przyjmie zmian do 

studium. 

 

03:21:36.100 --> 03:21:37.800 

mniej więcej tyle chciałem powiedzieć. 

 

03:21:37.800 --> 03:21:41.200 

Nie chcę się tych przykładów, które dawałem 

na komisji. 

 

03:21:41.200 --> 03:21:43.200 

Bo radni to już słyszeli. 

 

03:21:43.200 --> 03:21:45.600 

Mogą sobie robić zdanie. 

 

03:21:45.600 --> 03:21:53.700 

Wydaje mi się, że tak poważnie traktując się 

nawzajem przyjęliśmy uchwałę. 

 

03:21:53.700 --> 03:21:56.800 

Nie zmieniajmy jej, znaczy nie uchylajmy jej. 

 

03:21:56.800 --> 03:21:59.300 

Jak chcemy zmienić coś jakiś zapis to zawsze 

jest. 

 

03:21:59.300 --> 03:22:00.700 

Nie uchylajmy jej. 

 

03:22:00.700 --> 03:22:04.300 

Pozostawmy swojemu biegowi. Dziękuję. 

 

03:22:04.300 --> 03:22:06.300 

- Dziękuję. 

 

03:22:06.300 --> 03:22:07.600 

Bardzo proszę, pan radny Piotr Miszkiewicz. 

 

03:22:07.600 --> 03:22:12.700 

- Dziękuję, Pani Przewodniczący, ja chciałem 

tylko nawiązać do tego 

 

03:22:12.700 --> 03:22:14.100 

wniosku Klubu Platformy. 

 

03:22:14.100 --> 03:22:19.000 

Tak jak ludzie w całej Polsce nie chcą takiego 

kopania się, 

 

03:22:19.000 --> 03:22:23.200 

tak Klub Platformy w Sulechowie 

zagwarantował to mieszkańcom. 

 

03:22:23.200 --> 03:22:28.400 

Bowiem Klub Platformy Obywatelskiej niejako 

wchodzi w kompetencje 

 

03:22:28.400 --> 03:22:30.800 

organu nadzorczego jakim jest wojewoda. 

 

03:22:30.800 --> 03:22:36.200 

Rada miejska w maju przyjęła uchwałę i rada 

miejska i pan burmistrz 

 

03:22:36.200 --> 03:22:39.500 

są zobowiązani do rozpoczęcia pewnej 

procedury, 

 

03:22:39.500 --> 03:22:43.300 

która może być zakończona takim kierunkiem, 

 

03:22:43.300 --> 03:22:46.000 

że obniżamy wysokość zabudowy lub nie. 

 

03:22:46.200 --> 03:22:48.900 

Ale ta procedura powinna być rozpoczęta. 

 

03:22:48.900 --> 03:22:54.700 

Dzisiaj radni z Klubu Platformy patrzą na 

mieszkańców i chyba chcą 

 

03:22:54.700 --> 03:22:57.200 

z nich zrobić nie wiem głupków, czy wariatów. 

 

03:22:57.200 --> 03:23:03.200 

Bowiem nie winna jest autorka podpisu pani 

radna Szeląg, 

 

03:23:03.200 --> 03:23:04.400 

tylko cały klub. 

 

03:23:04.400 --> 03:23:06.700 

Czyli wszyscy członkowie Klubu Platformy 

sulechowskiej, 
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03:23:06.700 --> 03:23:12.700 

którzy składają wniosek uzasadniając, 

przynajmniej takie zdanie 

 

03:23:12.700 --> 03:23:16.400 

wyrwane z kontekstu, wydatkowanie z budżetu 

gminy środków 

 

03:23:16.400 --> 03:23:18.800 

na opracowanie zmiany studium w tym 

zakresie wydaje się mało 

 

03:23:18.800 --> 03:23:22.300 

gospodarne. 

 

03:23:22.300 --> 03:23:26.600 

Zastanawiam się w takim razie co dla Państwa 

jest gospodarne jako 

 

03:23:26.600 --> 03:23:29.500 

członków Klubu Platformy, radnych Sulechowa, 

 

03:23:29.500 --> 03:23:30.600 

mieszkańców Sulechowa. 

 

03:23:30.600 --> 03:23:36.500 

Może to, że to deweloper może budować, czy 

mieszkaniec, 

 

03:23:36.500 --> 03:23:41.700 

który zaciąga kredyt, mieszka w centrum 

osiedla jednorodzinnego 

 

03:23:41.700 --> 03:23:43.300 

i będzie miał obok siebie blok. 

 

03:23:44.700 --> 03:23:51.000 

Nie bójcie się Drodzy Radni Platformy wysłać 

wniosku do wojewody. 

 

03:23:51.000 --> 03:23:54.600 

I może wojewoda jest prawą ręką obecnego 

premiera, 

 

03:23:54.600 --> 03:23:58.500 

pochyli się nad Waszym wnioskiem, że pani 

radna się pomyliła 

 

03:23:58.500 --> 03:23:59.900 

w głosowaniu. 

 

03:23:59.900 --> 03:24:02.400 

Rozpatrzy na korzyść lub nie. 

 

03:24:02.400 --> 03:24:04.900 

Może dzisiaj będziemy, przynajmniej ja się pod 

tym nie podpiszę. 

 

03:24:04.900 --> 03:24:10.500 

Rada Miejska będzie ukrywać swoje uchwały 

bo ktoś się pomylił. 

 

03:24:11.500 --> 03:24:14.600 

Nie macie prawa do tego i gwarantuję wam, 

 

03:24:14.600 --> 03:24:17.600 

że na pewno organ nadzorczy się nad tym 

pochyli. 

 

03:24:17.600 --> 03:24:20.600 

Że Rada Miejska w tak uroczystej sesji, 

 

03:24:20.600 --> 03:24:24.400 

jaka jest dzisiaj, głosowanie nad wotum 

zaufania dla pana burmistrza, 

 

03:24:24.400 --> 03:24:28.500 

absolutorium, proponujecie taką wrzutkę, 

 

03:24:28.500 --> 03:24:30.300 

że Wy będziecie uchylać uchwałę. 

 

03:24:33.500 --> 03:24:36.100 

Mam tylko takie jeszcze pytanie do Klubu 

Platformy. 

 

03:24:36.100 --> 03:24:41.000 

Czy te dobro mieszkańców, czy gospodarność 

gminy, 

 

03:24:41.000 --> 03:24:43.800 

czym się dla Was objawia? 

 

03:24:44.800 --> 03:24:50.000 
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Czy któryś z Państwa Radnych z Platformy 

podjął jakikolwiek 

 

03:24:50.000 --> 03:24:56.300 

negocjacje z tymi deweloperami, żeby może 

jednak bardziej chętnie 

 

03:24:56.300 --> 03:24:59.300 

brali uchwał w partycypowaniu w inwestycjach 

gminy? 

 

03:24:59.300 --> 03:25:01.800 

Chodnik, droga. 

 

03:25:01.800 --> 03:25:04.500 

Może oświetlenie akurat w tym konkretnym 

miejscu, 

 

03:25:04.500 --> 03:25:08.000 

gdzie mamy dokumentację, a żaden deweloper 

nawet nie przyszedł 

 

03:25:08.000 --> 03:25:09.200 

zapytać czy jest potrzebne. 

 

03:25:09.200 --> 03:25:14.600 

Chciałbym się odnieść do całości gminy, bo to 

jest konkretny przykład 

 

03:25:14.600 --> 03:25:16.100 

konkretnej ulicy, konkretnej lokalizacji. 

 

03:25:16.100 --> 03:25:21.200 

Ale ja uważam, że gmina powinna już dawno 

się pochylić nad tym 

 

03:25:21.200 --> 03:25:25.300 

faktem, że jeśli budujemy czy pewne obszary 

są zabudowane 

 

03:25:25.300 --> 03:25:28.800 

jednorodzinnie, to nie wrzucamy im w środek 

osiedla bloków. 

 

03:25:29.900 --> 03:25:33.400 

Każde miasto wyciąga wnioski w Polsce, 

 

03:25:33.400 --> 03:25:38.500 

ale Sulechów dalej żyje planem 

zagospodarowania przestrzennego 

 

03:25:38.500 --> 03:25:41.800 

dwudziestoletnim. 

 

03:25:41.800 --> 03:25:45.500 

On jest obowiązujący. Nie znaczy, że my jako 

radni mamy go zmienić 

 

03:25:45.500 --> 03:25:46.600 

na korzyść mieszkańców. 

 

03:25:46.600 --> 03:25:48.700 

Nie przedsiębiorców. 

 

03:25:49.800 --> 03:25:54.200 

Także oczekiwałbym odpowiedzi czy Platforma 

naprawdę chce dobra dla 

 

03:25:54.200 --> 03:25:59.000 

gminy, czy dla mieszkańców i czy rozmawiała z 

tymi inwestorami w tym 

 

03:25:59.000 --> 03:26:03.600 

lokalizacji, że w najbliższym czasie oprócz 

postawienia bloku zbudują 

 

03:26:03.600 --> 03:26:05.100 

chodnik, drogę, czy też oświetlenie. 

 

03:26:06.400 --> 03:26:09.900 

- Dziękuję. 

 

03:26:09.900 --> 03:26:11.800 

Bardzo proszę, pan radny Stanisław Kaczmar. 

 

03:26:11.800 --> 03:26:16.200 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

03:26:16.200 --> 03:26:20.200 

Panie Burmistrzu, ja chciałbym się odnieść do 

wypowiedzi moich 

 

03:26:20.200 --> 03:26:21.900 

przedmówców. 

 

03:26:21.900 --> 03:26:28.200 
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Z tego względu, że Państwo znacie moje 

poglądy i od lat i myślę, że 

 

03:26:28.400 --> 03:26:30.000 

są niezmienne. 

 

03:26:30.000 --> 03:26:36.700 

I tutaj proszę państwa ja nie odbieram to jako 

PO, czy tam PiS. 

 

03:26:36.700 --> 03:26:41.900 

Koledzy tutaj z nami współpracują od lat i ich 

znam. 

 

03:26:41.900 --> 03:26:46.500 

I to co dali w tej chwili nam do przegłosowania, 

 

03:26:46.500 --> 03:26:52.100 

jestem za tym z tego względu, że jeżeli byśmy 

przegłosowali 

 

03:26:52.100 --> 03:26:54.000 

przeciwko, to jesteśmy niegospodarni. 

 

03:26:54.700 --> 03:27:00.900 

Ja patrzę pod względem nie przynależności 

tutaj kto gdzie, 

 

03:27:00.900 --> 03:27:07.800 

tylko to co jest dla gminy w tej chwili 

korzystniejsze. 

 

03:27:07.800 --> 03:27:12.700 

A najkorzystniejsze jest nie wydawanie 

pieniędzy bez sensu. 

 

03:27:12.700 --> 03:27:15.300 

Bo ich nie mamy po prostu. 

 

03:27:15.300 --> 03:27:20.400 

I dlatego proszę państwa ja osobiście będę 

głosował za przyjęciem 

 

03:27:20.400 --> 03:27:21.900 

tej uchwały. 

 

03:27:21.900 --> 03:27:26.000 

Obojętnie czy ktokolwiek złoży do Sądu 

Administracyjnego, 

 

03:27:26.000 --> 03:27:29.200 

czy do wojewody skargę, czy tego. 

 

03:27:29.200 --> 03:27:33.900 

Dla mnie osobiście jeżeli byśmy zagłosowali 

przeciwko, 

 

03:27:33.900 --> 03:27:36.500 

jesteśmy niegospodarni. 

 

03:27:37.200 --> 03:27:40.500 

Wydajemy pieniądze bez celu. 

 

03:27:40.500 --> 03:27:41.600 

Dziękuję bardzo. 

 

03:27:41.600 --> 03:27:42.800 

- Dziękuję. 

 

03:27:42.800 --> 03:27:44.700 

Bardzo proszę ad vocem pan radny Jan Rerus. 

 

03:27:44.700 --> 03:27:51.100 

- Dziękuję bardzo. Myślałem, że już w tej 

sprawie nie będę zabierał 

 

03:27:51.100 --> 03:27:55.400 

głosu, ale nie wiem dlaczego przedmówca 

mówi, 

 

03:27:55.400 --> 03:27:57.800 

że niegospodarni. 

 

03:27:57.800 --> 03:27:59.900 

Czyli co? 

 

03:28:01.900 --> 03:28:09.900 

Że chcemy oddać ten, oddać to projektantowi, 

 

03:28:09.900 --> 03:28:12.900 

żeby rozpatrzył jakie są możliwości i zapłacić 

jemu, to jest 

 

03:28:13.100 --> 03:28:16.100 

niegospodarność? 
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03:28:16.100 --> 03:28:17.700 

Trzeba było po prostu jeżeli ktoś tak myśli, 

 

03:28:17.700 --> 03:28:22.300 

trzeba było się zgodzić jak przyjmowaliśmy 

studium wnieść poprawkę. 

 

03:28:22.300 --> 03:28:23.700 

Tą, o której teraz mówimy. 

 

03:28:23.700 --> 03:28:25.100 

Nie byłoby żadnych kosztów. 

 

03:28:25.100 --> 03:28:26.400 

Żadnych pieniędzy. 

 

03:28:26.400 --> 03:28:28.400 

Już by było załatwiony temat. 

 

03:28:28.400 --> 03:28:34.900 

Natomiast pamiętam wypowiedzi radnego i 

innych, że okej. 

 

03:28:34.900 --> 03:28:36.300 

Wojewoda to ona m uwali. 

 

03:28:36.300 --> 03:28:37.600 

Przepraszam za wyrażenie. 

 

03:28:37.600 --> 03:28:39.900 

Uwali wojewoda, w związku z tym lepiej oddać. 

 

03:28:39.900 --> 03:28:41.300 

Wiedzieliśmy co wojewoda zrobi. 

 

03:28:41.300 --> 03:28:45.100 

Lepiej wziąć to przyjąć, żeby nie drażnić 

wojewodę, 

 

03:28:45.100 --> 03:28:50.500 

a później wprowadzimy to poprawkami. I co? 

 

03:28:50.500 --> 03:28:53.400 

Przepraszam i było powiedziane tak, 

 

03:28:53.400 --> 03:28:54.700 

wprowadzimy to poprawkami. 

 

03:28:54.700 --> 03:28:59.100 

Ale przecież każdy kto tak powiedział musiał 

zdawać sobie sprawę, 

 

03:28:59.100 --> 03:29:03.200 

że jeżeli będzie uchwała o zmianie studium, 

 

03:29:03.200 --> 03:29:05.900 

będą za to szły określone pieniądze. 

 

03:29:05.900 --> 03:29:07.500 

I to jest niegospodarność właśnie, 

 

03:29:07.500 --> 03:29:09.500 

że wtedy trzeba było to wprowadzić. 

 

03:29:09.500 --> 03:29:13.100 

A nie dodatkowe uchwały, które już 

wnieśliśmy, 

 

03:29:13.100 --> 03:29:16.000 

które ponoszą pieniądze, to to jest 

niegospodarność. 

 

03:29:16.000 --> 03:29:25.000 

Natomiast jeżeli wniosek dużej grupy ludzi i to 

co powiedział tutaj 

 

03:29:25.000 --> 03:29:29.900 

pan radny, no to oczywiście trzeba to 

rozpatrzyć pod tym kątem. 

 

03:29:30.800 --> 03:29:32.900 

Ja też jestem dokładnie takiego samego zdania, 

 

03:29:32.900 --> 03:29:36.000 

że te enklawy w cudzysłowie domków 

jednorodzinnych, 

 

03:29:36.600 --> 03:29:37.900 

to jak mamy na przykład w Świebodzinie, 

 

03:29:37.900 --> 03:29:40.500 

tam są wyznaczone tereny niskiej zabudowy. 

 

03:29:40.500 --> 03:29:44.000 

Bliziutko, oni tam sposób na to. 
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03:29:44.000 --> 03:29:46.900 

Że te takie powinny być nie tylko w tym 

miejscu. 

 

03:29:46.900 --> 03:29:48.200 

I to mówiłem wcześniej. 

 

03:29:48.200 --> 03:29:50.500 

Przy studium mówiłem, że ja widzę 

przynajmniej 3 takie miejsca, 

 

03:29:50.500 --> 03:29:53.400 

gdzie powinny być takie zrobione dla ludzi. 

 

03:29:53.400 --> 03:29:56.300 

Bo wydają pieniądze, duże kredyty biorą, 

 

03:29:56.300 --> 03:30:00.600 

a budowy jest gdzie budować budynki 

wielolokalowe. 

 

03:30:00.600 --> 03:30:03.500 

Zresztą sam znosiłem, żeby jeżeli jest mało 

terenu, 

 

03:30:03.500 --> 03:30:09.300 

żeby podwyższyć budynki i tak zresztą pan 

kierownik wprowadził to, 

 

03:30:09.300 --> 03:30:13.400 

żeby nie budować pięciokondygnacyjne, tylko 

wyższe trochę budynki. 

 

03:30:13.400 --> 03:30:18.400 

No to zaraz się terenów jakby trochę uwalnia 

do zabudowy. 

 

03:30:18.400 --> 03:30:24.000 

Budynki będą budowane jak Państwo wiedzą 

na kilkaset rodzin jak ja tu 

 

03:30:24.000 --> 03:30:26.300 

widzę budynki będą w Sulechowie budowane. 

 

03:30:27.900 --> 03:30:32.600 

Poza tamtymi, gdzie mają być budowane nie 

widzę takiego zagrożenia, 

 

03:30:32.600 --> 03:30:34.300 

że pieniądze. 

 

03:30:34.300 --> 03:30:37.000 

To tak jakby ktoś powiedział, ktoś chyba na 

przerwie mi powiedział, 

 

03:30:37.000 --> 03:30:40.200 

że co wy robicie, 100 000 na szpital dajecie? 

 

03:30:40.200 --> 03:30:41.300 

A co my z tego będziemy mieli? 

 

03:30:41.300 --> 03:30:44.000 

A trzeba dać. 

 

03:30:44.000 --> 03:30:45.500 

Nawet więcej trzeba dać, niż tego. 

 

03:30:45.500 --> 03:30:47.100 

Tak samo ktoś może powiedzieć co wy robicie? 

 

03:30:47.100 --> 03:30:48.500 

Chcecie tutaj dać pieniądze? 

 

03:30:48.500 --> 03:30:51.000 

Tak. Ale tam są po drugiej stronie są ludzie. 

 

03:30:51.000 --> 03:30:54.400 

My gospodarujemy pieniędzmi tych ludzi, 

 

03:30:54.400 --> 03:30:56.000 

wszystkich ludzi. 

 

03:30:56.000 --> 03:30:58.400 

I robiąc studium, robią zmiany i tak dalej. 

 

03:30:58.400 --> 03:31:00.000 

To dla mnie nie jest argument. 

 

03:31:00.000 --> 03:31:03.700 

Dla mnie ważniejszy jest argument dobro 

społeczeństwa. Dziękuję. 

 

03:31:05.500 --> 03:31:07.800 

- Dziękuję. 
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03:31:07.800 --> 03:31:09.900 

Bardzo proszę ad vocem pan radny Wiesław 

Kołakowski. 

 

03:31:11.700 --> 03:31:14.500 

- Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu, 

 

03:31:14.500 --> 03:31:17.900 

Szanowni Goście, nie chciałem się odzywać, 

 

03:31:17.900 --> 03:31:23.000 

bo to taka sprawa jest dosyć na jak się okazuje 

kontrowersyjna. 

 

03:31:23.000 --> 03:31:25.700 

Jednak kilka słów się ciśnie na język. 

 

03:31:25.700 --> 03:31:33.300 

Po pierwsze Panie Janie, poprawkę pewnie 

byśmy odrzucili. 

 

03:31:33.300 --> 03:31:38.400 

Bym o to wnioskował gdybyśmy przyjmowali 

wszystkich poprawek, 

 

03:31:38.400 --> 03:31:41.100 

to przy uchwalaniu studium wnioskowałbym o 

tę poprawkę, 

 

03:31:41.300 --> 03:31:42.600 

żeby jej po prostu nie było. 

 

03:31:42.600 --> 03:31:46.000 

Druga rzecz. 

 

03:31:46.000 --> 03:31:49.000 

Mieszkańcy, którzy się tam wybudowali, 

 

03:31:49.000 --> 03:31:52.200 

tutaj odpowiedź do pana Piotra Miszkiewicza, 

 

03:31:52.200 --> 03:31:54.400 

oni wiedzieli gdzie się budują. 

 

03:31:54.400 --> 03:31:56.600 

I wiedzieli co tam może obok powstać. 

 

03:31:56.600 --> 03:31:59.100 

Plan był już dawno zanim kupili działki. 

 

03:31:59.800 --> 03:32:05.200 

Jeśli nie chcieli w sąsiedztwie bloków 3-

kondygnacyjnych, 

 

03:32:05.200 --> 03:32:15.600 

mogli zakupić działkę w [?] i jeszcze [?] 

Dyskusja była, 

 

03:32:17.400 --> 03:32:21.100 

powtrzymaliśmy się wcześniej od 

procedowania tej uchwały, 

 

03:32:21.100 --> 03:32:23.200 

żeby porozmawiać z mieszkańcami. 

 

03:32:23.200 --> 03:32:25.900 

Mieszkańcy przyszli tutaj do sali 104. 

 

03:32:25.900 --> 03:32:29.300 

Rozmawialiśmy z nimi i oni nie wnieśli nic 

szczególnego. 

 

03:32:29.300 --> 03:32:31.300 

Absolutnie nic. 

 

03:32:31.300 --> 03:32:35.700 

To, że nie chcą, żeby w sąsiedztwie mieszkali 

nie wiem, 

 

03:32:35.700 --> 03:32:41.000 

Ukraińcy, czy jakieś inne nacje, przybysze z 

zagranicy, 

 

03:32:41.000 --> 03:32:44.800 

to że zbyt duże skupisko ludzi, no to jest 

centrum miasta. 

 

03:32:44.800 --> 03:32:46.200 

Dlatego jest skupisko ludzi. 

 

03:32:46.200 --> 03:32:53.500 

Dlaczego ja osobiście popieram tutaj wniosek 

Klubu Platformy, 

 

03:32:53.500 --> 03:32:59.400 
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chociaż nie jest to jakiś tam moja przyjaźń? 

 

03:32:59.400 --> 03:33:06.200 

Myślę, że z tego względu, że jest to 

rzeczywiście strata pieniędzy. 

 

03:33:06.200 --> 03:33:07.900 

Dlaczego? 

 

03:33:07.900 --> 03:33:11.300 

Dlatego że procedura, którą gmina musi się 

przeprowadzić, 

 

03:33:11.300 --> 03:33:16.000 

aby zmienić studium, potem uchwalić plan i 

być może komuś to się 

 

03:33:16.000 --> 03:33:18.600 

przyda, to jest procedura, która potrwa kilka 

lat. 

 

03:33:18.600 --> 03:33:21.000 

W tym czasie plan obowiązuje. 

 

03:33:21.000 --> 03:33:26.200 

I każdy kto zakupi nieruchomość w tym miejscu 

przez te nie wiem 3-4 lata 

 

03:33:26.200 --> 03:33:27.800 

może rozpocząć budowę. 

 

03:33:27.800 --> 03:33:30.600 

I zmiana studium, zmiana planu tego nie 

zmieni. 

 

03:33:30.600 --> 03:33:32.400 

On będzie mógł to wybudować. 

 

03:33:32.400 --> 03:33:34.300 

Wybuduje pewnie. 

 

03:33:34.300 --> 03:33:35.400 

Dlatego jest to strata pieniędzy. 

 

03:33:35.400 --> 03:33:38.700 

Pieniędzy, których nam brakuje na wszystko. 

 

03:33:38.700 --> 03:33:42.700 

Zrzucamy się na jakieś aplikacje, na jakieś tam 

inne rzeczy, 

 

03:33:42.700 --> 03:33:47.900 

których po prostu nie mamy. Tym czasem na 

przykład straż potrzebuje 

 

03:33:47.900 --> 03:33:51.100 

pieniędzy, żeby im dofinansować kupno wozu. 

 

03:33:51.100 --> 03:33:52.900 

To jest cel ważny. 

 

03:33:52.900 --> 03:33:58.300 

A to jest po prostu jakieś widzimisię 1-2 osób, 

które gdzieś tam 

 

03:33:58.300 --> 03:34:00.000 

nie podoba im się co może koło nich powstać. 

 

03:34:00.000 --> 03:34:01.400 

To wszystko, dziękuję. 

 

03:34:01.400 --> 03:34:04.200 

Dziękuję. 

 

03:34:04.200 --> 03:34:08.400 

Pan rady Przemysław Mikołajczyk. Wniosek 

formalny. 

 

03:34:08.400 --> 03:34:11.000 

- Tak. Panie Przewodniczący, w związku z tym, 

 

03:34:11.000 --> 03:34:14.300 

że dyskusja na ten temat była przebogata na 

komisji, 

 

03:34:14.300 --> 03:34:19.300 

pan radny Rerus zapowiedział, że wyrazi swoje 

niezadowolenie 

 

03:34:19.300 --> 03:34:23.300 

na sesji, co uczynił, myślę, że dalsza dyskusja 

już jest 

 

03:34:23.300 --> 03:34:27.000 

bezprzedmiotowa i wnoszę o jej zamknięcie i 

przejście do procedowania. 
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03:34:27.000 --> 03:34:28.900 

- Dziękuję. 

 

03:34:28.900 --> 03:34:31.300 

Ale jeszcze byśmy chcieli panią mecenas 

usłyszeć później, 

 

03:34:32.100 --> 03:34:34.800 

znaczy później. Na koniec chciałem 

przynajmniej o to poprosić. 

 

03:34:34.800 --> 03:34:36.400 

Ale jeżeli pan radny taki wniosek złożył, 

 

03:34:36.400 --> 03:34:37.800 

będziemy go głosować. 

 

03:34:37.800 --> 03:34:39.900 

Bardzo proszę, Panie Bartku. 

 

03:34:39.900 --> 03:34:43.100 

Wniosek o zakończenie dyskusji, tak? 

 

03:34:43.100 --> 03:34:44.300 

I przejście do głosowania, tak? 

 

03:35:01.900 --> 03:35:05.800 

Bardzo proszę państwa radnych o głosowanie. 

 

03:35:05.800 --> 03:35:11.200 

Wniosek pana radnego Przemysława 

Mikołajczyka o zamknięcie dyskusji 

 

03:35:11.200 --> 03:35:15.100 

i przystąpienie do głosowania projektu 

uchwały, tak? 

 

03:35:15.100 --> 03:35:16.800 

Bardzo proszę państwa radnych o głosowanie. 

 

03:35:18.500 --> 03:35:19.700 

Ja nie jestem za. 

 

03:35:27.500 --> 03:35:29.700 

Panie Sebastianie, Pani Krystyno. 

 

03:35:31.100 --> 03:35:36.200 

Za 10 radnych, 8 radnych było przeciw. 

 

03:35:36.200 --> 03:35:38.100 

Czyli zamknęliśmy dyskusję. 

 

03:35:38.100 --> 03:35:40.700 

Przechodzimy do głosowania. 

 

03:35:40.700 --> 03:35:42.900 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:35:42.900 --> 03:35:50.100 

Druk nr 672 w sprawie utraty mocy 

obowiązującej uchwały w sprawie 

 

03:35:50.100 --> 03:35:52.800 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków 

 

03:35:52.800 --> 03:35:53.900 

zagospodarowania przestrzennego. 

 

03:35:53.900 --> 03:35:57.600 

- Ale Panie Przewodniczący, może pani 

mecenas by się wypowiedziała 

 

03:35:57.600 --> 03:35:59.200 

niezależnie od tego, że dyskusja zamknięta. 

 

03:35:59.200 --> 03:36:00.900 

- Zamknęliśmy dyskusję. 

 

03:36:00.900 --> 03:36:05.400 

Przegłosowaliście. 

 

03:36:05.400 --> 03:36:06.800 

Panie Piotrze, ja głosowałem przeciw. 

 

03:36:06.800 --> 03:36:09.600 

Uważam, że dobrze byłoby jakby pani mecenas 

się wypowiedziała. 

 

03:36:09.600 --> 03:36:11.300 

Głosujemy projekt uchwały. 

 

03:36:13.300 --> 03:36:15.500 

Druk nr 672. 



Strona 121 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

 

03:36:20.600 --> 03:36:25.800 

Za 11 radnych, 7 radnych było przeciw. 

 

03:36:25.800 --> 03:36:27.400 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 

 

03:36:27.400 --> 03:36:29.600 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:36:29.600 --> 03:36:38.000 

druk nr 674 o zmianie uchwały budżetowej 

gminy Sulechów na 2023 rok. 

 

03:36:38.000 --> 03:36:42.800 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:36:42.800 --> 03:36:44.400 

w tym punkcie? Tutaj są autopoprawki. 

 

03:36:44.400 --> 03:36:45.500 

Bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

 

03:36:45.500 --> 03:36:49.500 

- Ja od razu poproszę pana Marcina skarbnika o 

przedstawienie 

 

03:36:49.700 --> 03:36:51.900 

autopoprawek. Te cztery, które wcześniej były 

przekazane 

 

03:36:51.900 --> 03:36:55.400 

plus na jedna dotycząca szpitala, tak? 

 

03:36:55.400 --> 03:37:00.000 

- Autopoprawki, tak Panie Skarbniku? Bardzo 

proszę. 

 

03:37:00.000 --> 03:37:03.100 

- Szanowni Państwo, jak Państwo pozwolą to są 

autopoprawki, 

 

03:37:03.800 --> 03:37:05.000 

które Państwo macie już na piśmie, 

 

03:37:05.000 --> 03:37:08.200 

które wcześniej były dyskutowane na 

spotkaniu z szefami klubów. 

 

03:37:08.200 --> 03:37:12.200 

A są to dzisiejsze tak w związku z uchwałą o 

pomocy finansowej dla 

 

03:37:12.200 --> 03:37:14.100 

powiatu żagańskiego, to 100 000. 

 

03:37:14.100 --> 03:37:21.600 

Więc jakby to są dwutorowe te autopoprawki, 

jedna zdrowa żeby 

 

03:37:21.600 --> 03:37:24.900 

głosować jednocześnie jedno i drugie osobno, 

 

03:37:25.100 --> 03:37:28.900 

żeby powiązanie odnośnie tego szpitala. 

 

03:37:28.900 --> 03:37:30.200 

Chyba, że są jakieś pytania. To. 

 

03:37:32.500 --> 03:37:36.700 

- Panie Przewodniczący, proszę o. 

 

03:37:40.800 --> 03:37:42.700 

- Bardzo proszę. Tak Panie Burmistrzu? 

 

03:37:42.700 --> 03:37:48.200 

- Przepraszam, bo chciałem prosić oficjalnie tak 

o przyjęcie autopoprawek. 

 

03:37:48.200 --> 03:37:51.300 

- O wprowadzenie autopoprawek, tak? 

 

03:37:51.300 --> 03:37:58.600 

- Szanowni Państwo, to autopoprawki Państwo 

macie tutaj wszystkie 

 

03:37:58.600 --> 03:38:00.100 

wyświetlone. 

 

03:38:00.100 --> 03:38:01.400 

Zwiększenie dochodów. 

 

03:38:01.400 --> 03:38:03.100 

Zwiększenie planu wydatków. 
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03:38:03.100 --> 03:38:12.600 

Zwiększenie planu przychodów. 

 

03:38:12.600 --> 03:38:16.100 

I pytanie do państwa radnych i do pani 

mecenas, 

 

03:38:16.100 --> 03:38:17.900 

wszystkie możemy łączne przegłosować? 

 

03:38:21.400 --> 03:38:25.500 

- Jeżeli jest taka wola rady Panie 

Przewodniczący. 

 

03:38:25.500 --> 03:38:27.400 

- No to teraz pytam bo wolę radnych. 

 

03:38:27.400 --> 03:38:29.800 

Jeżeli ktoś jest przeciw, to proszę ją 

wyartykułować. 

 

03:38:31.200 --> 03:38:32.900 

Wszystkie razem łącznie. 

 

03:38:32.900 --> 03:38:38.000 

Czyli zarówno dotacje do szpitala, jak i tutaj te 

zmiany budżetu, 

 

03:38:38.000 --> 03:38:40.500 

wszystkie to są zmiany budżetu, chociaż są 

dwóch plikach 

 

03:38:40.500 --> 03:38:41.700 

przegłosujemy je łącznie, tak? 

 

03:38:41.700 --> 03:38:44.600 

Taka jest Państwa decyzja. 

 

03:38:44.600 --> 03:38:48.300 

Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

 

03:38:48.300 --> 03:38:50.100 

Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania. 

 

03:38:50.100 --> 03:38:52.100 

Na początek autopoprawki pana burmistrza. 

 

03:38:52.100 --> 03:38:56.200 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach, 

 

03:38:56.200 --> 03:38:58.500 

a pana Bartka o umożliwienie nam głosowania. 

 

03:39:08.500 --> 03:39:14.100 

Nie wolno, bo później będziemy reasumpcję 

robić i dopiero będziecie 

 

03:39:14.100 --> 03:39:16.000 

mówić, że. 

 

03:39:16.000 --> 03:39:21.700 

Masz za proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich 

 

03:39:21.700 --> 03:39:23.400 

urządzeniach. Pani Krystyna, pan Stanisław, 

 

03:39:23.400 --> 03:39:26.900 

pan Piotr. 

 

03:39:26.900 --> 03:39:28.000 

Pani Krystyny już nie ma, dobra. 

 

03:39:28.000 --> 03:39:31.800 

Pan Piotr jeszcze. 

 

03:39:31.800 --> 03:39:33.000 

Panie Bartku, nie ma pani Krystyny. 

 

03:39:33.000 --> 03:39:36.700 

Proszę zamknąć głosowanie i zrobimy kworum, 

nie? 

 

03:39:36.700 --> 03:39:38.500 

Za 17 radnych. 

 

03:39:38.500 --> 03:39:40.800 

Stwierdzam, że autopoprawki zostały przyjęte. 

 

03:39:40.800 --> 03:39:49.000 

Bardzo proszę państwa radnych o kliknięcie 

kworum, tak? 
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03:39:49.000 --> 03:39:55.400 

Takie potrzeby. 17, tak? 

 

03:39:55.400 --> 03:39:57.500 

Mamy obecnych na sesji 17 radnych. 

 

03:39:57.500 --> 03:39:59.800 

Przechodzimy do głosowania projektu uchwały 

wraz z przyjętymi 

 

03:40:00.100 --> 03:40:03.900 

autopoprawkami, druk nr 674. 

 

03:40:03.900 --> 03:40:06.800 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:40:16.900 --> 03:40:21.700 

Za 17 radnych. 

 

03:40:21.700 --> 03:40:23.900 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:40:23.900 --> 03:40:26.000 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:40:26.000 --> 03:40:31.300 

Druk nr 675 o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej 

 

03:40:31.300 --> 03:40:37.000 

prognozy finansowej gminy Sulechów na lata 

2023-2035. 

 

03:40:37.000 --> 03:40:39.500 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:40:39.500 --> 03:40:40.800 

w tym punkcie? 

 

03:40:41.400 --> 03:40:42.800 

Tu również mamy autopoprawki. Bardzo 

proszę, Panie Burmistrzu. 

 

03:40:42.800 --> 03:40:44.900 

- Panie Przewodniczący Szanowni Państwo, 

 

03:40:44.900 --> 03:40:47.200 

chciałem właśnie prosić o przyjęcie 

autopoprawek. 

 

03:40:47.200 --> 03:40:49.000 

Pana Marcina Poproszę o przedstawienie. 

 

03:40:49.000 --> 03:40:54.100 

- Proszę państwa, zmieni się w wynik 

finansowy planu dochodów, 

 

03:40:54.100 --> 03:40:56.300 

wydatków tak podjętej przed chwilą przez 

Państwa uchwały. 

 

03:40:56.300 --> 03:40:58.400 

Tylko te pozycje się z nią w WPF-ie. Dziękuje 

bardzo 

 

03:40:58.400 --> 03:41:00.700 

- I teraz mam pytanie do pani mecenas. 

 

03:41:00.700 --> 03:41:04.800 

Bo generalnie jest tak, że WPF ma być 

dostosowany do uchwały 

 

03:41:04.800 --> 03:41:08.400 

budżetowej jaką podjęliśmy i my tu tak 

jednoznacznie tych 

 

03:41:08.600 --> 03:41:10.800 

autopoprawek nie mamy wyartykułowanych. 

 

03:41:10.800 --> 03:41:13.700 

Więc jak czytam to co ty jest napisane, 

 

03:41:13.700 --> 03:41:15.700 

dostosowanie. Czy my to musimy głosować? 

 

03:41:15.700 --> 03:41:18.900 

Chyba nie, skoro zgodnie z ustawą jest tak, 

 

03:41:18.900 --> 03:41:23.000 

że to co przyjęliśmy w uchwale budżetowej ma 

być dostosowane 

 

03:41:23.000 --> 03:41:25.600 
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w wieloletniej prognozie finansowej? 

 

03:41:25.600 --> 03:41:32.800 

Nie trzeba głosować, tak? Dobrze. 

 

03:41:32.800 --> 03:41:35.700 

To jeszcze raz przeczytam, że autopoprawka 

brzmi: 

 

03:41:35.700 --> 03:41:37.700 

Dostosowaniu uległy kwoty dochodów, 

 

03:41:37.700 --> 03:41:40.600 

wydatków, przychodów i wyniku do podjętej 

uchwały w sprawie zmiany 

 

03:41:40.600 --> 03:41:55.200 

uchwały budżetowej gminy Sulechów na 2023 

rok. 

 

03:41:55.200 --> 03:41:57.700 

Na podstawie przepisów ustawy. 

 

03:41:57.700 --> 03:41:59.900 

Bo w ustawie jest jednoznacznie napisane, 

 

03:41:59.900 --> 03:42:03.500 

że mamy to dostosować zgodnie do przyjętej 

uchwały. 

 

03:42:03.500 --> 03:42:06.000 

A teraz tu nie mamy jasno. 

 

03:42:09.000 --> 03:42:11.000 

Dobrze, dobrze. 

 

03:42:11.000 --> 03:42:14.100 

Niech będzie. 

 

03:42:14.100 --> 03:42:17.500 

Głosujemy autopoprawkę, którą zgłosił pan 

burmistrz wspólnie z panem 

 

03:42:17.500 --> 03:42:21.200 

skarbnikiem. Bardzo proszę państwa radnych o 

oddanie głosu na swoich 

 

03:42:21.200 --> 03:42:23.500 

urządzeniach. 

 

03:42:23.500 --> 03:42:24.900 

Za 17 radnych. 

 

03:42:24.900 --> 03:42:26.100 

Stwierdzam, że autopoprawka została przyjęta. 

 

03:42:26.100 --> 03:42:29.900 

Bardzo proszę państwa radnych o głosowanie 

projektu uchwały druk nr 

 

03:42:29.900 --> 03:42:32.600 

675 wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

 

03:42:34.100 --> 03:42:36.100 

Wraz z przyjętą autopoprawką. 

 

03:42:36.900 --> 03:42:38.000 

Panie Bartku? 

 

03:42:47.800 --> 03:42:52.200 

Pani Stanisławie? 

 

03:42:52.200 --> 03:42:56.500 

Bardzo proszę o głosowanie. 

 

03:42:56.500 --> 03:42:58.000 

Za 17 radnych. 

 

03:42:58.000 --> 03:42:59.200 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 

 

03:42:59.200 --> 03:43:00.900 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:43:00.900 --> 03:43:05.700 

druk nr 676 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia projektu 

 

03:43:05.700 --> 03:43:09.500 

miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów 

 

03:43:09.500 --> 03:43:11.500 

w obrębie geodezyjnym Cigacice i Górki Małe. 

 

03:43:11.500 --> 03:43:13.900 
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Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:43:13.900 --> 03:43:15.200 

w tym punkcie? 

 

03:43:15.200 --> 03:43:16.400 

Nie widzę. Zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:43:16.400 --> 03:43:19.400 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:43:25.200 --> 03:43:27.800 

Za 17 radnych. 

 

03:43:27.800 --> 03:43:29.800 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:43:29.800 --> 03:43:31.600 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:43:31.600 --> 03:43:36.400 

druk nr 707 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia projektu 

 

03:43:36.400 --> 03:43:39.700 

miejscowego stosowania przestrzennego 

części terenów w obrębie 

 

03:43:39.700 --> 03:43:41.500 

geodezyjnym Górzykowo. 

 

03:43:41.500 --> 03:43:43.700 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:43:43.700 --> 03:43:44.800 

w tym punkcie? Nie widzę. 

 

03:43:44.800 --> 03:43:46.000 

Zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:43:46.000 --> 03:43:47.900 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich 

 

03:43:47.900 --> 03:43:50.400 

urządzeniach, druk nr 707. 

 

03:43:55.300 --> 03:43:57.800 

Za 17 radnych. 

 

03:43:57.800 --> 03:43:59.600 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:43:59.600 --> 03:44:03.400 

Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 7. 

 

03:44:03.400 --> 03:44:06.400 

Druk nr 708 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi 

 

03:44:06.400 --> 03:44:10.000 

zielonogórskiemu na dofinansowanie zadania 

publicznego z zakresu 

 

03:44:10.000 --> 03:44:11.900 

ochrony zdrowia. 

 

03:44:11.900 --> 03:44:14.600 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

chciałby zabrać głos 

 

03:44:14.600 --> 03:44:15.800 

w tym punkcie? To jest to, co dzisiaj. 

 

03:44:19.000 --> 03:44:28.800 

Ale budżet jest planem. 

 

03:44:28.800 --> 03:44:34.000 

A my tą uchwałą potwierdzamy jeszcze jakby 

dodatkowo ten plan. 

 

03:44:34.000 --> 03:44:36.700 

Jeżeli byśmy tego nie przyjęli, to w planie jest 

dalej, 

 

03:44:36.700 --> 03:44:39.800 

ale na razie pan burmistrz nie miałby 

kompetencji, 

 

03:44:39.800 --> 03:44:40.900 

żeby ten plan zrealizować. 
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03:44:40.900 --> 03:44:43.200 

No i tyle. 

 

03:44:44.100 --> 03:44:46.200 

Ale wydaje się to takie oczywiste. 

 

03:44:46.200 --> 03:44:49.200 

Na państwo radni no ja nie wiem. 

 

03:44:49.200 --> 03:44:52.400 

Bardzo proszę państwa radnych o ewentualnie 

zgłaszanie się 

 

03:44:52.400 --> 03:44:53.900 

do dyskusji. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

 

03:44:53.900 --> 03:44:57.800 

- Nie wiem w tej chwili czy jest potrzeba, bo 

właściwie pan 

 

03:44:57.800 --> 03:45:00.700 

przewodniczący wyartykułował to co chciałem 

odpowiedzieć na pytanie, 

 

03:45:00.700 --> 03:45:02.200 

które brzmiało w tle. 

 

03:45:02.200 --> 03:45:03.600 

Ale w praktyce wyglądałoby to tak, 

 

03:45:03.600 --> 03:45:05.300 

mielibyśmy zaplanowany wydatek. 

 

03:45:05.300 --> 03:45:09.000 

Natomiast nie realizowalibyśmy go do 

momentu aż byście Państwo 

 

03:45:09.000 --> 03:45:14.200 

nie wskazali wprost delegacji komu tą dotację 

przekazujemy. 

 

03:45:14.200 --> 03:45:16.000 

W tym wypadku powiatowi zielonogórskiemu. 

 

03:45:16.100 --> 03:45:21.700 

- Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 

 

03:45:21.700 --> 03:45:23.200 

Zatem. przejdźmy do głosowania. 

 

03:45:23.200 --> 03:45:25.400 

Druk nr 708. 

 

03:45:25.400 --> 03:45:29.100 

Bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu na swoich urządzeniach. 

 

03:45:33.100 --> 03:45:36.700 

Za 17 radnych. 

 

03:45:36.700 --> 03:45:39.800 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

03:45:39.800 --> 03:45:44.200 

Przechodzimy do kolejnego punktu, przerwa. 

 

03:45:44.200 --> 03:45:45.800 

Przerwa. Ile przerwy? 

 

03:45:45.800 --> 03:45:48.000 

Zróbmy jakąś przerwę. 

 

03:45:48.000 --> 03:45:49.200 

To co, do 14:00? 

 

03:45:49.200 --> 03:45:52.300 

Do 14:00. 

 

03:45:52.300 --> 03:45:53.400 

Ogłaszam przerwę do godziny 14:00. 

 

03:59:49.800 --> 03:59:54.700 

Wznawiam obrady LXXI sesji Rady Miejskiej w 

Sulechowie VIII kadencji. 

 

03:59:54.700 --> 03:59:57.600 

Jesteśmy w punkcie 12. 

 

03:59:57.600 --> 04:00:00.800 

Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz 

udzielenia odpowiedzi. 

 

04:00:00.800 --> 04:00:02.200 

Na początek sołtysi. 



Strona 127 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

 

04:00:02.200 --> 04:00:05.100 

Czy ktoś z sołtysów chciałby zadać pytanie? 

 

04:00:05.100 --> 04:00:07.000 

Mamy zgłoszenie. 

 

04:00:07.000 --> 04:00:08.400 

Pan Wiesiu Kołakowski. 

 

04:00:08.400 --> 04:00:10.800 

Ktoś jeszcze z sołtysów? 

 

04:00:10.800 --> 04:00:12.300 

Nie widzę. Panie Wiesiu, bardzo proszę. 

 

04:00:12.300 --> 04:00:17.900 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu, 

 

04:00:17.900 --> 04:00:23.000 

sprawę którą poruszałem już na komisji, 

 

04:00:23.000 --> 04:00:26.900 

chodzi o tłuczeń i takie rozliczenie roczne. 

 

04:00:26.900 --> 04:00:35.100 

Jesteśmy po komisji objazdowej do spraw wsi i 

wielu sołtysów wnosi 

 

04:00:35.100 --> 04:00:36.500 

zastrzeżenia co do tego tłucznia. 

 

04:00:36.500 --> 04:00:40.200 

Po pierwsze co do rozliczenia z ubiegłego roku, 

 

04:00:40.200 --> 04:00:42.900 

że obiecane było inaczej i inaczej to wyszło. 

 

04:00:42.900 --> 04:00:45.500 

Chodzi o pracę sprzętu i o dostarczenie 

tłucznia. 

 

04:00:45.900 --> 04:00:51.300 

Ja z Nowego Światu to chciałbym szczególnie 

wiedzieć ile jest 

 

04:00:51.300 --> 04:00:54.800 

zaksięgowane, że zostało przywiezione, ile 

czasu pracował sprzęt. 

 

04:00:54.800 --> 04:00:59.600 

Druga sprawa to jest jakość tłucznia na rok 

bieżący. 

 

04:00:59.600 --> 04:01:02.100 

I tu sołtysi się bardzo skarżyli. 

 

04:01:02.100 --> 04:01:04.500 

I teraz tak. 

 

04:01:04.500 --> 04:01:07.700 

Ja to czytałem odnośnie zamówienia. 

 

04:01:07.700 --> 04:01:13.300 

To kruszywo ma spełniać warunek od 0 bo 

chyba tam 32, 

 

04:01:13.300 --> 04:01:15.800 

czy 36 milimetrów. 

 

04:01:15.800 --> 04:01:23.100 

Tak. No ale z tego, z tej specyfikacji to żwir jej 

spełnia wymogi i już. 

 

04:01:23.100 --> 04:01:27.500 

W tej chwili to wygląda tak, że tak jakby to 

jakieś odpady z jakiejś 

 

04:01:27.500 --> 04:01:31.500 

maszyny zostały po prostu dowiezione za 

grube pieniądze. 

 

04:01:31.500 --> 04:01:33.800 

Mało tego. 

 

04:01:33.800 --> 04:01:36.500 

Jeszcze sołtysi się skarżyli, że trafiały się 

kamienia 

 

04:01:36.500 --> 04:01:39.200 

i to duże kamienie, głazy wręcz. 

 

04:01:39.200 --> 04:01:41.200 

Zostało określone, że głazów pełno, 
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04:01:41.200 --> 04:01:43.800 

które i tak trzeba było odrzucić. 

 

04:01:43.800 --> 04:01:45.100 

A tony się liczą. 

 

04:01:45.900 --> 04:01:50.900 

To chciałbym z związku z tym zapytać czy są 

jakieś parametry 

 

04:01:50.900 --> 04:01:54.600 

szczególne, które ten tłuczeń musi spełniać i 

czy ktoś to kontroluje? 

 

04:01:54.600 --> 04:01:57.300 

- Bardzo proszę państwa radnych o ciszę. 

 

04:01:57.300 --> 04:02:00.100 

Bo tak naprawdę nie słyszę co pan Wiesław 

mówi. 

 

04:02:00.100 --> 04:02:02.900 

A chciałbym usłyszeć, tak? 

 

04:02:02.900 --> 04:02:03.900 

Panie Wiesławie, proszę kontynuować. 

 

04:02:03.900 --> 04:02:08.000 

- Kolejną sprawą to jest fundusz sołecki. 

 

04:02:08.000 --> 04:02:12.600 

No i tak, co roku jakaś tam część, 

 

04:02:12.600 --> 04:02:16.100 

sołtysi i rady sołeckie, mieszkańcy przeznaczali 

na artykuły 

 

04:02:16.100 --> 04:02:19.100 

spożywcze. 

 

04:02:19.100 --> 04:02:23.100 

Jak czytamy tutaj dzisiaj była opinia RIO, 

 

04:02:23.100 --> 04:02:25.100 

zastrzeżeń co do tego nie było. 

 

04:02:25.100 --> 04:02:28.400 

Natomiast tutaj umówiliśmy się z panem 

burmistrzem kilka miesięcy 

 

04:02:28.400 --> 04:02:32.300 

temu z sołtysami, że tych artykułów 

spożywczych nie kupujemy. 

 

04:02:32.300 --> 04:02:35.400 

To była raczej taka umowa, niż zakaz. 

Natomiast jest to traktowane 

 

04:02:35.400 --> 04:02:39.000 

jako zakaz. 

 

04:02:39.000 --> 04:02:41.900 

Ja rozumiem, że niekiedy sołtysi przesadzali, 

 

04:02:42.100 --> 04:02:43.400 

przesadzaliśmy powiem. 

 

04:02:43.400 --> 04:02:45.600 

Ja też jestem sołtysem, też to robiłem. 

 

04:02:45.900 --> 04:02:47.300 

Kupowaliśmy paczki dla dzieci. 

 

04:02:47.300 --> 04:02:49.000 

Robiliśmy Mikołajki, jakieś coś tam. 

 

04:02:49.000 --> 04:02:52.000 

To rzeczywiście jest złe, bo do tego fundusz nie 

powinien służyć. 

 

04:02:52.000 --> 04:02:53.600 

Paczki ok. 

 

04:02:53.600 --> 04:02:54.700 

Róbcie sobie. 

 

04:02:54.700 --> 04:02:56.600 

Ale pozyskacie sponsorów, to se kupujcie. 

 

04:02:56.600 --> 04:03:02.500 

Natomiast taka sprawa jak chociażby ta 

przysłowiowa kiełbasa, 

 

04:03:02.500 --> 04:03:07.100 
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to powiem taką sytuację, w minioną sobotę 

mieliśmy festyn w Górkach 

 

04:03:07.100 --> 04:03:11.500 

Małych taki pięciowsi i jeden z mieszkańców, 

 

04:03:11.500 --> 04:03:13.600 

sąsiadów użyczył nam prąd. 

 

04:03:13.600 --> 04:03:19.600 

Nie mogliśmy nawet go poczęstować chociażby 

tą kiełbasą za użyczenie 

 

04:03:19.600 --> 04:03:20.700 

tego prądu. 

 

04:03:20.700 --> 04:03:24.200 

Co wcześniej się dowiedzieliśmy, że 

kosztowałoby nas ponad 5000 zł. 

 

04:03:24.200 --> 04:03:29.300 

Także całkowity zakaz tych artykułów 

spożywczych myślę, że źle, 

 

04:03:29.300 --> 04:03:32.200 

że musimy to przedyskutować. 

 

04:03:32.400 --> 04:03:36.600 

Podobną opinię wyrazili inni sołtysi na komisji 

objazdowej. 

 

04:03:36.600 --> 04:03:42.500 

I gdzieś chciałbym prosić pana burmistrza o 

jakąś taką refleksję 

 

04:03:42.500 --> 04:03:45.100 

w tej sprawie. 

 

04:03:45.100 --> 04:03:49.000 

Mieszkańcy się zbierają, robią czyn społeczny, 

poświęcają swój czas 

 

04:03:49.000 --> 04:03:53.200 

i za to można by ich uhonorować tą kiełbasą i 

jakąś tam oranżadą. 

 

04:03:53.200 --> 04:03:56.700 

To ja tyle, dziękuję. 

 

04:03:56.700 --> 04:04:00.800 

- Dziękuję. W międzyczasie bardzo proszę 

państwa radnych o kliknięcie 

 

04:04:00.800 --> 04:04:04.600 

kworum, bo nam się tutaj pozmieniała 

obecność. 

 

04:04:04.600 --> 04:04:07.600 

Jeszcze mamy pytania Panie Burmistrzu 

mieszkańców, 

 

04:04:07.600 --> 04:04:09.100 

więc zbierzemy. 

 

04:04:09.100 --> 04:04:10.500 

Czy od razu Panie Burmistrzu? 

 

04:04:10.500 --> 04:04:15.800 

- Panie Przewodniczący, no ja podobnie jak 

poprzednio powiem, 

 

04:04:15.800 --> 04:04:19.900 

że tak na bieżąco to będzie mi po prostu dużo 

prościej. 

 

04:04:19.900 --> 04:04:21.900 

- Dobrze. To bardzo proszę Panie Burmistrzu 

 

04:04:21.900 --> 04:04:22.900 

i za chwilę pytania mieszkańców. 

 

04:04:22.900 --> 04:04:26.900 

- Zacznę od końca Panie Wiesławie, tutaj 

nawet kilka wcześniej 

 

04:04:26.900 --> 04:04:30.400 

z radnym Piotrem Bodnarem, rozmawiałem też 

z panią sołtys akurat 

 

04:04:30.400 --> 04:04:33.300 

jeśli chodzi o ten drugi temat, czyli kwestie z 

zakupów spożywczych, 

 

04:04:33.300 --> 04:04:36.000 

nawet tutaj że tak powiem obiecałem, 
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04:04:36.000 --> 04:04:40.100 

że my sobie tutaj jeszcze po sesji 

porozmawiamy i jutro nawet 

 

04:04:40.100 --> 04:04:43.500 

z naszej strony jakaś tutaj odpowiedź też w tym 

zakresie będzie. 

 

04:04:43.500 --> 04:04:49.200 

Natomiast słusznie Pan zauważył w czym tkwi 

że tak powiem clou, 

 

04:04:49.200 --> 04:04:51.500 

to znaczy, że może to nie jest tak, 

 

04:04:51.500 --> 04:04:55.300 

że jest jakby formalny zakaz i to wynika z tej 

oceny zewnętrznej, 

 

04:04:55.300 --> 04:04:57.500 

że w ogóle artykuły spożywcze nie mogą 

wchodzić w grę. 

 

04:04:57.500 --> 04:05:01.400 

Tylko jest kwestia też indywidualności w 

cudzysłowie tego zakupu, 

 

04:05:01.400 --> 04:05:05.300 

tak? Czyli akurat Pan przywołał te kwestie tych 

paczek i tych innych rzeczy. 

 

04:05:05.300 --> 04:05:07.400 

Więc ja obiecuję, że my nawet dzisiaj jest już 

tak wcześnie 

 

04:05:07.400 --> 04:05:10.800 

ustaliliśmy, postaram się tutaj to 

przedyskutować po to, 

 

04:05:10.800 --> 04:05:12.700 

żeby jutro też pewną odpowiedź udzielić. 

 

04:05:12.700 --> 04:05:17.000 

Bo rzeczywiście zakup wody powiedzmy w 

ramach jakiejś pracy, 

 

04:05:17.200 --> 04:05:21.000 

czy tego, no wprost nie znaleźliśmy też takiego 

zapisu. 

 

04:05:21.000 --> 04:05:23.300 

Myśmy wtedy rozmawiali w trochę innym 

kontekście. 

 

04:05:23.300 --> 04:05:25.700 

Ale dlatego to potrzebuję czas. 

 

04:05:25.700 --> 04:05:28.900 

Natomiast co do jakości tłucznia mieliśmy taki 

sygnał, 

 

04:05:29.300 --> 04:05:33.300 

że ten pierwszy, który przyjechał w tym roku 

nie był taki jak byśmy 

 

04:05:33.300 --> 04:05:34.600 

oczekiwali. 

 

04:05:34.600 --> 04:05:37.100 

Natomiast przyznam się szczerze, że pani 

kierownik nie wiem czy już 

 

04:05:37.100 --> 04:05:41.700 

że tak powiem zwrotnie coś jesteśmy w stanie 

powiedzieć, jak to? 

 

04:05:48.800 --> 04:05:52.800 

- Pan Wiesław Kołakowski pytał między innymi 

o to jakie to 

 

04:05:52.800 --> 04:05:54.900 

ma być kruszywo, jakie ma spełniać parametry. 

 

04:05:54.900 --> 04:05:57.600 

W postępowaniu, które zostało 

przeprowadzone, 

 

04:05:57.600 --> 04:06:01.700 

wskutek którego została podpisana umowa 

wskazaliśmy trzy rodzaje 

 

04:06:01.700 --> 04:06:03.800 

możliwego kruszywa kamiennego. 

 

04:06:03.800 --> 04:06:06.100 



Strona 131 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

Szarogłaz, granit i bazalt. 

 

04:06:06.100 --> 04:06:10.400 

Wykonawca według tego co wiemy to jest to 

granitowe kruszywo. 

 

04:06:10.400 --> 04:06:15.800 

Natomiast jeśli chodzi o nadzór bezpośrednio 

nadzoruje te dostawy 

 

04:06:15.800 --> 04:06:17.100 

inspektor do spraw dróg. 

 

04:06:17.100 --> 04:06:21.300 

Natomiast te, które dojechały transporty 

rzeczywiście to kruszywo 

 

04:06:21.300 --> 04:06:26.500 

było zanieczyszczone i otoczakami i jakimiś 

znalazła się też cegła. 

 

04:06:26.500 --> 04:06:29.800 

W związku z tym na pewno będziemy 

kwestionować te transporty. 

 

04:06:29.800 --> 04:06:34.000 

To się zdarzało, w poprzednich latach też 

mieliśmy taką jedną 

 

04:06:34.000 --> 04:06:37.800 

sytuację, gdzie wykonawca po prostu zamiast 

tego co dowiózł i co 

 

04:06:37.800 --> 04:06:42.200 

budziło wątpliwości po prostu dowiózł 

dodatkowe transporty kruszywa. 

 

04:06:42.200 --> 04:06:45.700 

I myślę, że ten wykonawca pewnie też tak 

zachce zareagować. 

 

04:06:45.700 --> 04:06:49.300 

Być może nie sprawdził w momencie kiedy to 

jechało, 

 

04:06:49.400 --> 04:06:53.700 

że to co zostało załadowane gdzieś w kopalni 

no było nie takiej 

 

04:06:53.700 --> 04:06:55.000 

jakości jak oczekiwał. 

 

04:06:55.000 --> 04:06:56.700 

Bo nie sądzę, żeby wykonawca zrobił to, 

 

04:06:56.700 --> 04:06:58.700 

bezpośredni wykonawca, z którym mamy 

podpisaną umowę, 

 

04:06:58.700 --> 04:07:00.300 

żeby zrobił to celowo. 

 

04:07:01.300 --> 04:07:07.400 

- A co do szczegółowego rozliczenia, to tutaj 

Panie Wiesławie, ja już 

 

04:07:07.900 --> 04:07:09.400 

wcześniej to sygnalizowałem, tak? 

 

04:07:09.400 --> 04:07:13.800 

No to po prostu trzeba zrobić zestawienie 

odrębne dla sołectw, 

 

04:07:13.800 --> 04:07:18.200 

tak? No bo innego nie widzę. Inaczej. 

 

04:07:18.200 --> 04:07:19.700 

Ja myślę, że i tak będzie trzeba zebrać 

wszystko, 

 

04:07:19.700 --> 04:07:21.500 

było to już trzeba będzie całość, 

 

04:07:44.400 --> 04:07:48.300 

nie? Na pewno że tak powiem przyjrzę się 

temu i wydyskutujemy 

 

04:07:48.300 --> 04:07:49.800 

też w cudzysłowie czas reakcji, tak? 

 

04:07:49.800 --> 04:07:51.500 

Bo ja myślę, że to do tego powinno się 

wprowadzać. 

 

04:07:51.500 --> 04:07:53.100 

Czyli poinformowania. 
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04:07:55.800 --> 04:07:57.700 

Ja już, Panie Przewodniczący. 

 

04:07:57.700 --> 04:08:01.500 

- Dziękuję. 

 

04:08:01.500 --> 04:08:02.900 

Pytania mieszkańców. Tutaj mamy dwa 

zgłoszenia, 

 

04:08:02.900 --> 04:08:08.600 

tak? Pan Jan Kowalski i pani Beata Springer, 

tak? 

 

04:08:08.600 --> 04:08:10.100 

Pani Beata najpierw, tak? Bardzo proszę. 

 

04:08:13.100 --> 04:08:16.700 

- Dzień dobry Państwu. 

 

04:08:16.700 --> 04:08:21.800 

Ja mam tutaj w międzyczasie jak Państwo 

dawaliście panu burmistrzowi 

 

04:08:21.800 --> 04:08:24.700 

absolutorium i wotum zaufania ja nie chciałam 

przeszkadzać, 

 

04:08:24.700 --> 04:08:26.500 

bo oczywiście mieliście swoje wypowiedzi, 

 

04:08:26.500 --> 04:08:29.400 

a poza tym nie chciałam to w żaden sposób 

podważać, 

 

04:08:29.400 --> 04:08:32.600 

bo się z tym jak najbardziej zgadzam jeśli 

chodzi o ogólne działania 

 

04:08:32.600 --> 04:08:35.100 

gminy i pana burmistrza. 

 

04:08:35.100 --> 04:08:37.000 

Więc jako mieszkanka chciałam również 

podziękować. 

 

04:08:37.000 --> 04:08:43.100 

Pomimo, że tak jak pan powiedział ja czasami 

mam swoje dwa słowa, 

 

04:08:43.100 --> 04:08:44.300 

czy jakąś tam krytykę. 

 

04:08:44.600 --> 04:08:46.700 

Ale tak jak pan burmistrz sam powiedział, 

 

04:08:46.700 --> 04:08:48.100 

że dziękuje również za krytykę. 

 

04:08:48.100 --> 04:08:50.200 

Więc ja ją czasami wtrącę. 

 

04:08:50.600 --> 04:08:54.600 

I w tym miejscu chciałbym się odnieść, 

 

04:08:54.600 --> 04:08:57.300 

ja wiem, że to już temat dla Państwa jest 

pewnie zamknięty. 

 

04:08:57.300 --> 04:08:59.800 

Ale jeśli chodzi o raport to oczywiście do tych 

dwóch 

 

04:08:59.800 --> 04:09:04.700 

punktów, czyli do gospodarowania odpadami 

komunalnymi i do realizacji 

 

04:09:04.700 --> 04:09:06.600 

zadań w ramach zielonego budżetu. 

 

04:09:06.600 --> 04:09:10.100 

Po pierwsze jestem bardzo szczęśliwa, 

 

04:09:10.100 --> 04:09:12.200 

że w ogóle jest taki oddzielny punkt jak budżet 

zielony. 

 

04:09:13.000 --> 04:09:17.200 

Bo kiedyś sama o coś takiego wnioskowałam. 

 

04:09:17.400 --> 04:09:20.800 

I fajnie, że jest bardzo dużo, także to mnie na 

pewno jako mieszkankę 

 

04:09:20.800 --> 04:09:23.700 
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cieszy, że jest bardzo dużo zadań, 

 

04:09:23.700 --> 04:09:26.300 

inwestycji tych ekologicznych zrealizowanych. 

 

04:09:26.300 --> 04:09:29.500 

Trochę mi tam zabrakło jednego punktu. 

 

04:09:29.500 --> 04:09:32.500 

Będę taka trochę tendencyjna i przewidywalna. 

 

04:09:32.500 --> 04:09:36.400 

Edukacji. Edukacji ekologicznej, edukacji 

klimatycznej. 

 

04:09:36.400 --> 04:09:42.400 

Zresztą poruszyliśmy ten temat chyba już 

miesiąc temu, czy nawet 

 

04:09:42.400 --> 04:09:45.300 

tydzień temu na Komisji Ochrony Środowiska. 

 

04:09:45.300 --> 04:09:49.800 

Zresztą pan burmistrz się zgodził edukacji, 

 

04:09:49.800 --> 04:09:50.900 

że ona jest potrzebna. 

 

04:09:50.900 --> 04:09:53.700 

Też wspólnie żeśmy się zgodzili, że 

niekoniecznie ona jest potrzebna 

 

04:09:53.700 --> 04:09:56.100 

wśród dzieci, ale zdecydowanie wśród 

dorosłych. 

 

04:09:56.100 --> 04:10:00.900 

Więc ja bym tylko tak nadal bardzo uparcie 

postulowała o tę edukację 

 

04:10:00.900 --> 04:10:02.300 

dla dorosłych. 

 

04:10:02.300 --> 04:10:04.600 

Urzędników. 

 

04:10:04.600 --> 04:10:06.000 

Jeśli chodzi o tą edukację klimatyczną, 

 

04:10:06.000 --> 04:10:11.200 

żeby ona jednak tam zapunktowała w tym 

raporcie w tym zadaniu 

 

04:10:11.200 --> 04:10:12.600 

w ramach zielonego budżetu. 

 

04:10:12.600 --> 04:10:14.500 

Bo na chwilę obecna jej nie ma. 

 

04:10:14.500 --> 04:10:20.800 

I jeśli chodzi o gospodarowanie odpadami 

komunalnymi to też pewnie 

 

04:10:20.800 --> 04:10:25.000 

do znudzenia będę powtarzała jak samo słowo 

mówi gospodarowanie, 

 

04:10:25.000 --> 04:10:30.100 

czyli tutaj nie chodzi mi o ekologię, 

 

04:10:30.100 --> 04:10:33.200 

chociaż pewnie personalnie Państwo 

odczujecie, 

 

04:10:33.600 --> 04:10:35.000 

że o to mi głównie chodzi. 

 

04:10:35.000 --> 04:10:36.700 

Ale o ekonomię. 

 

04:10:36.700 --> 04:10:41.300 

Bo jak samo słowo mówi gospodarowanie, a 

tutaj dopłacamy z tego co 

 

04:10:41.300 --> 04:10:46.700 

widzę w raporcie pół miliona, no to to jest 

średnie gospodarowanie 

 

04:10:46.700 --> 04:10:48.800 

jeśli jesteśmy na minusie. 

 

04:10:48.800 --> 04:10:51.100 

Ja wiem, że zawsze możemy, w naszym kraju 

bardzo często takie 

 

04:10:51.100 --> 04:10:53.100 
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argumenty używamy, że mogłoby być gorzej. 

 

04:10:53.100 --> 04:10:54.600 

Ja się z tym nie zgodzę. 

 

04:10:54.600 --> 04:10:55.900 

Uważam, że zawsze mogłoby być lepiej. 

 

04:10:55.900 --> 04:10:59.100 

Więc tutaj nadal chciałbym podkreślić, 

 

04:10:59.100 --> 04:11:02.200 

że gospodarka odpadami to jest działka, na 

której moglibyśmy 

 

04:11:02.200 --> 04:11:04.300 

zarabiać, a nie dopłacać. 

 

04:11:04.300 --> 04:11:10.200 

Zwłaszcza, że dlaczego jako gmina dopłacamy 

te pół miliona? 

 

04:11:10.200 --> 04:11:17.000 

Pewnie dopłacalibyście Państwo więcej jeśli te 

ceny byłyby niższe 

 

04:11:17.000 --> 04:11:19.800 

jako mieszkańcy, więc uważam, że to my jako 

mieszkańcy cały czas 

 

04:11:19.800 --> 04:11:22.400 

dopłacamy do tego gospodarowania 

odpadami. 

 

04:11:22.400 --> 04:11:28.700 

Chciałabym w tym miejscu prosić cały czas 

gminę, 

 

04:11:28.700 --> 04:11:32.600 

żeby jednak zwrócić uwagę, żeby to 

gospodarowanie było bardziej 

 

04:11:32.600 --> 04:11:34.400 

w celu zarabiania na tych odpadach, 

 

04:11:34.400 --> 04:11:39.800 

a nie tylko balansowania, czy jak najniższego 

dopłacania. 

 

04:11:39.800 --> 04:11:41.000 

Dziękuję bardzo. 

 

04:11:41.000 --> 04:11:43.400 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Panie burmistrzu. 

 

04:11:43.400 --> 04:11:48.400 

- Pani Beato, właściwie 2 wątki. 

 

04:11:48.600 --> 04:11:49.900 

Pierwszy to tej edukacji. 

 

04:11:49.900 --> 04:11:54.100 

Ja rozumiem wprost, że po prostu powinny być 

działania informacyjne 

 

04:11:54.100 --> 04:11:56.900 

i edukacyjne skierowane do dorosłych 

mieszkańców gminy. 

 

04:11:56.900 --> 04:11:58.400 

Jako odrębne zupełnie. 

 

04:11:58.400 --> 04:12:00.800 

Tak? Tak mam odczytywać ten wniosek? 

 

04:12:00.800 --> 04:12:03.900 

- Ale również chodzi mi o urzędników, tak? 

 

04:12:05.100 --> 04:12:06.300 

O was. Państwo również. 

 

04:12:06.300 --> 04:12:09.100 

- Czyli kształcenie mówiąc wprost. 

 

04:12:09.100 --> 04:12:13.900 

Samokształcenie, czy szkolenie w tym zakresie. 

Okej. 

 

04:12:13.900 --> 04:12:18.200 

Natomiast jeśli chodzi o tą drugą część 

związaną z gospodarowaniem 

 

04:12:18.200 --> 04:12:24.900 

odpadami no to myślę, że Pani zrozumie co 

chcę przez to powiedzieć, 
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04:12:24.900 --> 04:12:26.000 

co zaraz powiem. 

 

04:12:26.000 --> 04:12:31.000 

My bardzo byśmy się ucieszyli ze zmiany 

prawa, 

 

04:12:31.000 --> 04:12:34.200 

które pozwalało by nam w cudzysłowie tak, 

 

04:12:34.200 --> 04:12:36.800 

proszę tak to tego też podejść, wyłączyć 

niektóre z frakcji, 

 

04:12:36.800 --> 04:12:40.000 

albo traktować je w sposób nieoczywisty. 

 

04:12:40.000 --> 04:12:41.800 

Nie wszystko jest odpadem. 

 

04:12:42.000 --> 04:12:43.500 

Czy może inaczej. 

 

04:12:43.500 --> 04:12:44.600 

Niektóre rzeczy są na tyle fajne, 

 

04:12:44.600 --> 04:12:48.100 

że dają się bezproblematycznie wykorzystać w 

działalności takiej 

 

04:12:48.100 --> 04:12:50.000 

powiedzmy recyklingowej, tak? 

 

04:12:50.000 --> 04:12:54.400 

Natomiast z mojej perspektywy, ale mówię to 

naprawdę z przekonaniem, 

 

04:12:54.400 --> 04:12:57.500 

w momencie kiedy uzyskujemy taki odpad, 

 

04:12:57.500 --> 04:13:02.200 

tak to jest to dzisiaj sklasyfikowane i trafia to ze 

tak powiem 

 

04:13:02.200 --> 04:13:04.500 

do naszego obiegu jak gdyby gminnego, 

 

04:13:04.500 --> 04:13:07.500 

ja nie do końca mogę tym dysponować. 

 

04:13:07.500 --> 04:13:08.900 

Co chcę przez to powiedzieć? 

 

04:13:08.900 --> 04:13:14.900 

Załóżmy, że mamy całkiem sporo odpadu 

drewna, 

 

04:13:14.900 --> 04:13:16.900 

tak? To mogą być jakieś skrzynie, albo inne 

rzeczy. 

 

04:13:17.700 --> 04:13:24.300 

I niestety w momencie kiedy to trafia jest 

sklasyfikowane w ramach 

 

04:13:24.300 --> 04:13:28.800 

BDO, to ja nie mogę tego wyłączyć tak sobie po 

prostu tego wziąć 

 

04:13:28.800 --> 04:13:30.500 

i dać na przykład organizacji, fundacji, 

 

04:13:30.500 --> 04:13:34.000 

albo pracownikom interwencyjnym i zbić z 

tego nie wiem, 

 

04:13:34.000 --> 04:13:37.500 

donice, ktoś inny ma troszkę inne możliwości. 

 

04:13:37.500 --> 04:13:41.600 

W sensie instytucjonalnie mamy z tym problem 

i tu na pewno zmiany 

 

04:13:42.300 --> 04:13:44.800 

prawa byłyby bardzo istotne. 

 

04:13:44.800 --> 04:13:47.600 

No śledzi Pani bardzo mocno co się może 

wydarzyć. 

 

04:13:47.600 --> 04:13:50.300 

Bo ja ciągle nie mam pewności z systemem 

kaucyjnym. 

 

04:13:50.300 --> 04:13:55.500 

Po prostu jakoś może nie do końca wierzę. 
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04:13:55.500 --> 04:13:56.900 

- Jest Pan człowiekiem małej wiary. 

 

04:13:57.500 --> 04:13:59.100 

- Nie. To absolutnie nie to. 

 

04:13:59.100 --> 04:14:03.600 

Tylko po prostu ilość powtarzania tego samego 

przez wszystkich 

 

04:14:03.600 --> 04:14:07.500 

i właściwie wszyscy się zgadzają, a mimo 

wszystko ja nawet czytałem 

 

04:14:07.500 --> 04:14:10.800 

pani wpis tam, że już w 2025, nie? 

 

04:14:10.800 --> 04:14:12.100 

no to dla mnie to nie jest już. 

 

04:14:12.100 --> 04:14:15.300 

To już jest znowu przesunięcie o kolejne 1,5 

roku. 

 

04:14:15.300 --> 04:14:17.100 

A co będzie w 2024? 

 

04:14:17.700 --> 04:14:19.000 

- Przepraszam, że wtrącę. 

 

04:14:19.000 --> 04:14:22.800 

Dla zainteresowanych to musi być 18 miesięcy, 

bo samo wdrożenie jest 

 

04:14:22.800 --> 04:14:24.600 

między 18, a 24. 

 

04:14:24.600 --> 04:14:26.100 

- Ja to rozumiem. 

 

04:14:26.100 --> 04:14:27.700 

Tylko właśnie dlatego nie jestem optymistą, 

 

04:14:27.700 --> 04:14:30.900 

bo uważam, że jeszcze w międzyczasie będą 

dwa fajne pomysły, 

 

04:14:30.900 --> 04:14:33.000 

fajne, nawet naprawdę pozytywne w tym 

zakresie, 

 

04:14:33.000 --> 04:14:37.100 

które mogą jeszcze o kolejne naście miesięcy 

to wydłużyć. 

 

04:14:37.100 --> 04:14:39.900 

I nastąpi zmiana o przesunięciu wdrożenia. 

 

04:14:39.900 --> 04:14:42.500 

Bo ja mam wrażenie, że niestety na dzisiaj 

trochę tak to zaczyna 

 

04:14:42.500 --> 04:14:44.700 

wyglądać. Znaczy ilekroć pojawia się coś, 

 

04:14:44.700 --> 04:14:48.700 

co jest podstawą do tego, żeby trochę 

wydłużyć prace nad tym, 

 

04:14:48.700 --> 04:14:50.000 

to tak się dzieje. 

 

04:14:50.000 --> 04:14:51.000 

Ja bym był nawet zwolennikiem. 

 

04:14:51.000 --> 04:14:54.300 

- Dlatego nie czekamy na zmiany systemowe u 

góry. 

 

04:14:54.300 --> 04:14:56.200 

Działajmy na poziomie gminy. 

 

04:14:56.200 --> 04:14:58.100 

I tutaj wdrożymy małe rozwiązania. 

 

04:14:58.100 --> 04:15:01.000 

- Wdrożyliśmy coś o czym też mówiłem. 

 

04:15:01.000 --> 04:15:03.100 

Można, Panie Przewodniczący? 

 

04:15:04.600 --> 04:15:06.000 

- Bardzo proszę. 

 

04:15:06.000 --> 04:15:12.500 
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- Wie Pani, że wdrożyliśmy powiedziałbym jako 

chyba pierwsi w kraju 

 

04:15:12.500 --> 04:15:15.000 

system dodatkowej frakcji butelkowej. 

 

04:15:15.000 --> 04:15:18.200 

No i w sukurs nam przyszedł rynek i pokazał, 

 

04:15:18.200 --> 04:15:19.600 

że absolutnie nie zbierajcie tego, 

 

04:15:19.600 --> 04:15:22.800 

nie? Jest to ekonomicznie nieuzasadnione. 

 

04:15:22.800 --> 04:15:26.600 

No więc trudno jest przekonać w takiej sytuacji 

naszego partnera rób 

 

04:15:26.600 --> 04:15:32.500 

dodatkową pracę, fajnie, bo nasi mieszkańcy 

według mnie przyjęli to dobrze. 

 

04:15:32.500 --> 04:15:34.700 

Robili to bez większego wysiłku. 

 

04:15:34.700 --> 04:15:37.700 

Na pewno ułatwia to pracę w firmie, 

 

04:15:37.700 --> 04:15:39.500 

która odbiera odpady. 

 

04:15:39.500 --> 04:15:42.300 

I w praktyce pracy z odpadami. 

 

04:15:42.300 --> 04:15:45.100 

Co też powinno się w sposób oczywisty 

przełożyć na ekonomię. 

 

04:15:45.100 --> 04:15:49.000 

Początkowo się przełożyło, a już pół roku 

później stawka była 

 

04:15:49.000 --> 04:15:54.700 

niestety taka, że no powiedzmy ten dodatkowy 

sposób zbierania. 

 

04:15:54.700 --> 04:15:56.400 

Natomiast zgody się co do jednego. 

 

04:15:56.400 --> 04:16:03.200 

Gdybyśmy wprowadzili, może to jest 

uproszczenie w myśleniu, 

 

04:16:03.200 --> 04:16:09.000 

gdybyśmy wprowadzili narzędzia, albo sposób 

zbierania odpadów taki 

 

04:16:09.000 --> 04:16:11.100 

w miejscach publicznych, jak chociażby 

butelkomaty, 

 

04:16:11.100 --> 04:16:13.500 

czy inne rzeczy, to byśmy wyszli naprzeciw. 

 

04:16:13.500 --> 04:16:19.600 

Tylko proszę mi wierzyć, ja mimo szczerych 

chęci nie zaproponuję przy 

 

04:16:19.600 --> 04:16:22.100 

takim budżecie radnym tego kierunku. 

 

04:16:22.100 --> 04:16:24.500 

Po prostu wiem, że mnie na to nie stać. 

 

04:16:24.500 --> 04:16:28.500 

Choć sam butelkomat byłby pewnie fajny i 

nawet powiem tak, 

 

04:16:28.500 --> 04:16:31.500 

nie ze względu ekonomicznego, tylko bardziej 

świadomości. 

 

04:16:31.500 --> 04:16:33.600 

Tego, że za tym wszystkim idzie pieniądz. 

 

04:16:33.600 --> 04:16:39.100 

I pewnie w momencie kiedy, oby tak było 18 

miesięcy, czyli niespełna 

 

04:16:39.100 --> 04:16:42.700 

2 lata wejdzie system kaucyjny, to nasi 

mieszkańcy będą już do tego 

 

04:16:42.700 --> 04:16:44.600 
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na tyle przyzwyczajeni, czy będą przynajmniej 

kojarzyli, 

 

04:16:44.600 --> 04:16:49.400 

że warto, bo za tym idą 10-groszówki, czy inne 

że tak powiem bonusy, tak? 

 

04:16:49.400 --> 04:16:53.700 

- Znaczy ja tutaj nie chciałabym rozwijać tej 

dyskusji. 

 

04:16:53.700 --> 04:16:57.200 

Bo możemy dużo rozmawiać na temat 

rozwiązań, 

 

04:16:57.200 --> 04:17:00.200 

które są bezkosztowe, albo niskokosztowe, 

 

04:17:00.200 --> 04:17:03.600 

tak? Bo to nie chodzi o to, żeby ogromne 

inwestycje teraz. 

 

04:17:03.600 --> 04:17:05.300 

- Pani Beato, tu już radni mnie upominają, 

 

04:17:05.300 --> 04:17:07.700 

że to nie jest dyskusja, tylko pytanie i 

odpowiedź. 

 

04:17:07.700 --> 04:17:11.700 

- Ale Panie Przewodniczący, myślę, 

 

04:17:11.700 --> 04:17:15.000 

że w kontekście robimy dyskutować, to nie 

powinno nam przeszkadzać. 

 

04:17:15.000 --> 04:17:19.800 

- Bardzo proszę Pani Beaty jeszcze skończyć 

wypowiedź i Panie 

 

04:17:19.800 --> 04:17:23.100 

Burmistrzu i pan Jan Kowalski jeszcze czeka na 

zadanie pytania. 

 

04:17:23.100 --> 04:17:29.600 

- Dziękuję bardzo. 

 

04:17:29.600 --> 04:17:33.900 

- Bardzo proszę. 

 

04:17:34.800 --> 04:17:36.000 

Panie Andrzeju, przepraszam. 

 

04:17:37.900 --> 04:17:39.100 

- Dzień dobry Państwu. 

 

04:17:39.300 --> 04:17:45.100 

Występuję tutaj jako członek Sulechowskiego 

Towarzystwa Historycznego 

 

04:17:45.100 --> 04:17:48.500 

i z góry zapewniam, że nie będę prosił o 

pieniądze. 

 

04:17:48.500 --> 04:17:52.400 

co jest istotne. 

 

04:17:52.400 --> 04:17:55.700 

Natomiast chciałbym, żebyście się Państwo 

odnieśli, 

 

04:17:55.700 --> 04:17:58.200 

albo udzielili nam pomocy rzeczowej, 

 

04:17:58.200 --> 04:18:03.800 

a szczegóły są w dzisiejszym wydaniu Biuletynu 

Informacyjnego. 

 

04:18:03.800 --> 04:18:08.700 

A sprawa dotyczy historii upamiętnia i 

poległych pomników 

 

04:18:09.000 --> 04:18:10.200 

pierwszowojennych. 

 

04:18:10.200 --> 04:18:14.000 

One dotyczą żołnierzy niemieckich, którzy 

zginęli w pierwszej wojnie 

 

04:18:14.000 --> 04:18:15.500 

światowej. 

 

04:18:15.500 --> 04:18:21.000 

No jako podwładni króla Prus musieli być w 

armii. 
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04:18:21.000 --> 04:18:22.700 

No nie wszyscy wracali. 

 

04:18:22.700 --> 04:18:27.400 

I w związku z tym mieszkańcy tych 

miejscowości, a mamy ich trochę 

 

04:18:27.400 --> 04:18:31.000 

tutaj w gminie, wystawiali im pomniki, 

 

04:18:31.000 --> 04:18:34.800 

gdzie były wyryte w kamieniu imiona, 

 

04:18:34.800 --> 04:18:39.200 

nazwiska i daty śmierci tych 

współmieszkańców. 

 

04:18:39.900 --> 04:18:44.400 

Takie trzy pomniki oryginalne mamy w Klępsku, 

 

04:18:44.400 --> 04:18:46.500 

w Okólinie i w Łęgowie. 

 

04:18:46.500 --> 04:18:53.900 

Zainspirował mnie pani mecenas Andrzej 

Skibiński w momencie kiedy 

 

04:18:56.000 --> 04:19:00.200 

Koło Łowieckie Diana w Sulechowie odchodziło 

swój jubileusz 

 

04:19:00.500 --> 04:19:05.300 

w Klępsku, a naprzeciwko ich siedziby jest 

właśnie ten pomnik. 

 

04:19:05.300 --> 04:19:14.500 

Udało mi się odnowić, odinstalować napis na 

głównym bloku 

 

04:19:14.500 --> 04:19:17.700 

granitowym, a przy okazji okazało się, 

 

04:19:17.700 --> 04:19:22.200 

że na tych dwóch bocznych są wygrawerowane 

nazwiska, 

 

04:19:22.200 --> 04:19:24.300 

ale w tej chwili nie do odtworzenia. 

 

04:19:24.300 --> 04:19:30.800 

Natomiast w kościółku w Klępsku pięknie 

gotykiem wypisane są 

 

04:19:30.800 --> 04:19:33.700 

wszystkie nazwiska mieszkańców Klępska, 

 

04:19:33.700 --> 04:19:36.000 

Kolesina i Karczyna. 

 

04:19:36.000 --> 04:19:40.600 

Jeśli chodzi o to o co chcę prosić, 

 

04:19:40.600 --> 04:19:47.200 

taki pomnik, ale tylko cokół z tego pomnika 

znajduje się w Mrozowie. 

 

04:19:47.200 --> 04:19:53.100 

O dziwo są nawet nazwiska mieszkańców, 

 

04:19:53.100 --> 04:19:56.700 

którzy uczestniczyli w wojnach napoleońskich i 

w wojnie 

 

04:19:56.700 --> 04:20:00.000 

francusko-pruskiej. 

 

04:20:00.000 --> 04:20:02.700 

Chętnie już zacząłem to restaurować. 

 

04:20:02.700 --> 04:20:09.200 

Natomiast ten pomnik, ten cokół macie też na 

zdjęciu tutaj na drugiej 

 

04:20:09.200 --> 04:20:13.700 

stronie, konkretnie na 10 stronie. 

 

04:20:13.700 --> 04:20:15.500 

On jest dość pokaźnych rozmiarów. 

 

04:20:15.500 --> 04:20:17.500 

Ale niestety jest pochylony. 

 

04:20:17.500 --> 04:20:23.200 

Moja prośba dotyczy przekazania 

Sulechowskiemu 
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04:20:23.300 --> 04:20:27.300 

Towarzystwu Historycznemu dwóch 

granitowych płyt, 

 

04:20:27.300 --> 04:20:34.500 

które myślę są w magazynie [?] na Poznańskiej. 

 

04:20:34.500 --> 04:20:36.300 

Bo już korzystaliśmy z takich płyt. 

 

04:20:37.300 --> 04:20:44.500 

I pomocy po zamontowaniu tego, ustawieniu 

tej płyty i postawieniu 

 

04:20:44.500 --> 04:20:48.100 

na niej tego cokołu pomnika w Mrozowie. 

 

04:20:49.900 --> 04:20:54.500 

Potrzebna jest do tego maszyna, potrzebna 

jest do tego jakieś 

 

04:20:54.500 --> 04:21:01.600 

nie wiem dźwig, wózek widłowy, a przede 

wszystkim zgoda i prośba 

 

04:21:01.600 --> 04:21:07.300 

do pana Marka Lelity, żeby nam takiej pomocy 

udzielił. 

 

04:21:07.300 --> 04:21:12.600 

Pan burmistrz uczestniczył w uroczystościach 

przed miesiącem 

 

04:21:12.600 --> 04:21:15.600 

w Klępsku i rozmawialiśmy na ten temat. 

 

04:21:15.600 --> 04:21:21.200 

Natomiast w biurze promocji znajduje się taka 

ulotka, 

 

04:21:21.200 --> 04:21:25.000 

folder dotyczący tych właśnie pomników. 

 

04:21:25.000 --> 04:21:28.900 

No a pierwszy artykuł już jest. 

 

04:21:28.900 --> 04:21:33.500 

Drugi będzie gdzie są, chcemy się podzielić z 

Państwem po prostu 

 

04:21:33.500 --> 04:21:36.100 

następnymi informacjami na ten temat. 

 

04:21:36.100 --> 04:21:41.300 

Co nas upoważnia do takiego podchodzenia do 

tej sprawy? 

 

04:21:41.300 --> 04:21:48.700 

Mianowicie w 2003 roku rząd RFN i wtedy i 

Rzeczypospolitej Polskiej 

 

04:21:48.700 --> 04:21:56.900 

podpisał umowę o ochronie grobów 

powojennych i ofiar totalitaryzmu. 

 

04:21:56.900 --> 04:22:05.700 

I to zostało jak gdyby ustanowione prawem, że 

kraj na którego 

 

04:22:05.700 --> 04:22:11.300 

terenie znajduje się takie miejsca jest w jakimś 

sensie zobowiązany 

 

04:22:11.300 --> 04:22:14.800 

do chronienia tego, albo przynajmniej nie 

dewastowania. 

 

04:22:14.800 --> 04:22:17.900 

To tyle jeśli chodzi o moją prośbę. 

 

04:22:17.900 --> 04:22:22.700 

Szczegóły jeżeli Państwo weźmiecie sobie 

dzisiejszy numer Biuletynu 

 

04:22:23.200 --> 04:22:28.900 

z czerwca będziecie mogli się na ten temat się 

więcej dowiedzieć. Dziękuję bardzo. 

 

04:22:28.900 --> 04:22:31.800 

- Dziękuję. 

 

04:22:31.800 --> 04:22:33.600 

Pani radna Izabela Wojewoda. Bardzo proszę. 

 

04:22:33.600 --> 04:22:36.900 
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- Ja tym razem jako mieszkaniec. 

 

04:22:36.900 --> 04:22:41.000 

Tak. Mieszkańcem też jestem, mieszkanką w 

sumie. 

 

04:22:41.000 --> 04:22:44.600 

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu, 

 

04:22:44.600 --> 04:22:51.800 

jestem aktywnym uczestnikiem PSZOK-u i 

ostatnio byłam świadkiem 

 

04:22:51.800 --> 04:22:57.100 

sytuacji zamieszania z mieszkańcami i sama też 

oddając na PSZOK, 

 

04:22:57.100 --> 04:23:01.600 

że żądają dowodu zapłaty za śmieci i że to jest 

na żądanie pana 

 

04:23:01.600 --> 04:23:03.300 

burmistrza. 

 

04:23:03.300 --> 04:23:07.800 

Czy mogą żądać dowód zapłaty za odpady i czy 

faktycznie burmistrz 

 

04:23:07.800 --> 04:23:11.100 

wydał takie polecenie? 

 

04:23:11.100 --> 04:23:12.200 

Przy PSZOK-u przy odbieraniu odpadów. 

 

04:23:13.700 --> 04:23:16.000 

- Bardzo proszę. 

 

04:23:16.000 --> 04:23:19.600 

Ad vocem pan radny Jan Rerus się jeszcze 

zgłosił i w tym temacie, tak? 

 

04:23:19.600 --> 04:23:21.700 

- Tak, tak. W tym temacie. 

 

04:23:21.700 --> 04:23:23.500 

Dokładnie do mnie też się zgłosili. 

 

04:23:23.500 --> 04:23:26.100 

Potwierdzili to. 

 

04:23:26.100 --> 04:23:28.900 

Osoby z domków jednorodzinnych, że żądają 

od nich dowodu. 

 

04:23:28.900 --> 04:23:32.700 

A ja się zapytałem konkretnie, a jak to przyjdzie 

mieszkaniec z bloku 

 

04:23:32.700 --> 04:23:33.800 

na przykład, nie? 

 

04:23:33.800 --> 04:23:35.200 

Będzie wielkogabarytowe. 

 

04:23:35.200 --> 04:23:38.200 

To on nie ma żadnego potwierdzenia. 

 

04:23:38.200 --> 04:23:42.700 

Ale w moim przypadku i nie powiedzieli mu kto 

decyzję podjął. 

 

04:23:42.700 --> 04:23:45.900 

Ale wydaje mi się, że decyzja o tym, 

 

04:23:45.900 --> 04:23:49.700 

że przestawiać dowód to by była jakaś 

nieuzasadniona tutaj, bo 

 

04:23:49.700 --> 04:23:53.400 

wyklucza się część mieszkańców, którzy mają 

takiego dowodu w ogóle. 

 

04:23:53.600 --> 04:23:55.200 

W sumie też nie mam dowodu. 

 

04:23:55.200 --> 04:23:56.500 

Chyba bym musiał wydrukować z tego, 

 

04:23:56.500 --> 04:23:58.400 

wydrukować sobie, żeby tam jechać. 

 

04:24:00.700 --> 04:24:04.200 

Pamiętam jak mówi, było tutaj dyskusja, 

 

04:24:04.200 --> 04:24:10.400 



Strona 142 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

tak do pani tutaj była dyskusja, że prezes 

czasami będzie żądał 

 

04:24:10.400 --> 04:24:13.400 

dowodu osobistego, czy potwierdzenia, że jest 

mieszkańcem tutaj. 

 

04:24:13.700 --> 04:24:18.300 

Ale o dowodach, że ktoś zapłacił abonament w 

cudzysłowie nigdy nie było mowy. 

 

04:24:19.600 --> 04:24:22.300 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 

 

04:24:33.300 --> 04:24:38.500 

Powiedziałem Panie burmistrzu bardzo proszę, 

czy nie? 

 

04:24:38.500 --> 04:24:40.300 

- Tak no wydawało mi się, że nie. 

 

04:24:40.300 --> 04:24:42.500 

Ale no to ja nie słyszałem. Przepraszam. 

 

04:24:44.900 --> 04:24:47.000 

- Zadałem to pytanie też mojemu zastępcy, 

 

04:24:47.000 --> 04:24:51.800 

tak? Bo może ja nie widziałem, że udzieliłem. 

Nie. 

 

04:24:51.800 --> 04:24:53.700 

Wprost nie udzieliliśmy takiego. Tutaj pan 

burmistrz też mówi, 

 

04:24:53.700 --> 04:24:58.300 

że nie miał też takiego pytania czy jakby 

wprost, 

 

04:24:58.300 --> 04:25:01.100 

że nakazu że tak powiem żądania. 

 

04:25:01.100 --> 04:25:05.400 

Natomiast moja wiedza tak na szybko 

odpowiedź, 

 

04:25:05.400 --> 04:25:11.900 

w mojej ocenie mogą żądać czegoś 

potwierdzającego możliwość 

 

04:25:11.900 --> 04:25:13.800 

korzystania z PSZOK-u. Bo oni prowadzą ten 

PSZOK. 

 

04:25:13.800 --> 04:25:15.300 

Natomiast. 

 

04:25:15.300 --> 04:25:20.100 

Ale ja nie mówię, że to ma być ten dokument. 

 

04:25:20.100 --> 04:25:22.800 

Ja będę ja nie wiem czego zażądają, tak? 

 

04:25:22.800 --> 04:25:25.800 

Natomiast wydaje mi się, że mógłbym czegoś 

zażądać zgodnie 

 

04:25:25.800 --> 04:25:29.800 

z jak gdyby samym prawem chyba mają 

możliwość żądania tego kto 

 

04:25:29.800 --> 04:25:31.400 

dostarcza im odpady? 

 

04:25:31.400 --> 04:25:33.300 

Czy potwierdzenia, że jest mieszkańcem. 

 

04:25:33.300 --> 04:25:35.700 

Być może jest to najprostsze rozwiązanie. 

 

04:25:35.700 --> 04:25:38.200 

W sumie jak się nad tym tak zastanowić, 

 

04:25:38.200 --> 04:25:44.100 

to ja myślę, że to nawet dobry pomysł w 

przypadku jednorodzinnych 

 

04:25:44.100 --> 04:25:46.000 

Panie Janie bardzo dobry pomysł. 

 

04:25:46.000 --> 04:25:49.100 

A dlaczego nie? 

 

04:25:49.100 --> 04:25:53.000 
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Bo myślę, że na tej podstawie są w stanie 

weryfikować czy mają 

 

04:25:53.000 --> 04:25:55.200 

do czynienia z mieszkańcami tej gminy, 

 

04:25:55.200 --> 04:26:01.100 

czy innej. A ten PSZOK pewnie w teorii 

przynajmniej najbardziej 

 

04:26:01.100 --> 04:26:04.900 

powinien nam zależeć, żebyśmy tam my nasze 

odpady dostarczali, 

 

04:26:04.900 --> 04:26:08.800 

a nie na przykład mieszkaniec Zielonej Góry nie 

wiem dla przykładu. 

 

04:26:08.800 --> 04:26:12.000 

Ale to tak z marszu tylko odpowiadam. 

 

04:26:12.000 --> 04:26:13.700 

Nie miałem takiego pytania. 

 

04:26:13.700 --> 04:26:15.800 

Nie wydawałem takiego polecenia. 

 

04:26:15.800 --> 04:26:19.500 

Powtórzę, mój zastępca też nie wydał. 

 

04:26:19.500 --> 04:26:22.300 

Więc takiego nakazu. 

 

04:26:24.700 --> 04:26:26.200 

- Panie Burmistrzu już, tak? 

 

04:26:27.800 --> 04:26:31.800 

Pan zastępca się jeszcze zgłasza, tak Panie 

Marcinie? Bardzo proszę. 

 

04:26:31.800 --> 04:26:36.000 

- Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, ja tylko 

w uzupełnieniu tego, 

 

04:26:36.000 --> 04:26:37.400 

co przed chwilą powiedział pan burmistrz. 

 

04:26:37.400 --> 04:26:43.000 

Rozmawiałem na temat tej sytuacji, o której 

tutaj pani radna raczyła 

 

04:26:43.000 --> 04:26:46.400 

wspomnieć z podmiotem, który prowadzi w 

naszym imieniu PSZOK. 

 

04:26:46.400 --> 04:26:49.500 

Z informacji, które uzyskałem wynikało, 

 

04:26:49.500 --> 04:26:54.200 

że osoba, która nadzorowała PSZOK tego dnia, 

 

04:26:54.200 --> 04:26:57.200 

a to się wszystko działo w piątek i w sobotę 

minioną, 

 

04:26:57.200 --> 04:27:02.100 

nie tyle żądała wyłącznie potwierdzenia 

zapłaty, 

 

04:27:02.100 --> 04:27:06.900 

ale to również mógł być dokument, który 

osoba przyjeżdżająca na PSZOK 

 

04:27:06.900 --> 04:27:09.200 

składała jako deklarację w gminie, 

 

04:27:09.200 --> 04:27:13.200 

czy w spółdzielni na przykład, że jest w 

systemie, 

 

04:27:13.200 --> 04:27:15.300 

tak? Także tutaj też chciałbym skorygować. 

 

04:27:15.300 --> 04:27:18.800 

Ponieważ sam podmiot prowadzący 

powiedział, 

 

04:27:18.800 --> 04:27:21.900 

że jeśli ktoś przedłożył deklarację złożoną, 

 

04:27:21.900 --> 04:27:25.900 

nawet w formie elektronicznej niektórzy mają 

te dokumenty w telefonie 

 

04:27:25.900 --> 04:27:29.600 



Strona 144 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

i takie sytuacje też się działy, albo zgłoszenie w 

spółdzielni, 

 

04:27:29.600 --> 04:27:34.700 

że jest się jakby członkiem spółdzielni i złożyło 

się deklarację 

 

04:27:34.700 --> 04:27:38.200 

do spółdzielni, takie dokumenty również były 

honorowane i takie osoby 

 

04:27:38.200 --> 04:27:39.400 

na PSZOK były wpuszczane. 

 

04:27:39.400 --> 04:27:44.600 

Natomiast będziemy na ten temat rozmawiali 

jeszcze i chcę to jasno 

 

04:27:44.600 --> 04:27:48.700 

Państwu to zadeklarować publicznie, będziemy 

rozmawiali na ten temat 

 

04:27:48.700 --> 04:27:52.800 

z wykonawcą. 

 

04:27:52.800 --> 04:27:56.000 

I zdam Państwu relacje jakie będą owoce tej 

dyskusji. 

 

04:27:56.000 --> 04:27:57.000 

Dziękuję. 

 

04:27:57.000 --> 04:27:58.500 

- Czy to będzie standard postępowania? 

 

04:27:59.100 --> 04:28:04.200 

- Raz na jakiś czas zrobienie tego w formie 

nadzoru, 

 

04:28:04.200 --> 04:28:06.200 

bo Szanowni Państwo z czego to wynika? 

 

04:28:06.200 --> 04:28:10.400 

Ja Państwu podsumowanie półrocza z nowej 

umowy oczywiście 

 

04:28:10.400 --> 04:28:12.300 

przedstawię. 

 

04:28:12.300 --> 04:28:16.900 

Faktura, którą zapłaciliśmy w tym miesiącu za 

poprzedni miesiąc to 

 

04:28:16.900 --> 04:28:20.500 

jest faktura, która po raz pierwszy w historii 

gminy przekroczyła 

 

04:28:20.500 --> 04:28:22.800 

milion zł. 

 

04:28:22.800 --> 04:28:28.800 

Czyli od 2013 roku do dzisiaj, do maja zeszłego 

roku nigdy 

 

04:28:28.800 --> 04:28:31.200 

nie zapłaciliśmy kwoty siedmiocyfrowej. 

 

04:28:31.400 --> 04:28:39.300 

Faktura za maj to było prawie 1 100 000, 1 076 

000 zł. 

 

04:28:39.300 --> 04:28:44.400 

Pojawiło się bardzo dużo odpadów 

gabarytowych i bardzo dużo odpadów bio. 

 

04:28:44.400 --> 04:28:48.400 

Chcieliśmy oczywiście, podjęliśmy próbę 

rozmowy na temat dlaczego 

 

04:28:48.400 --> 04:28:49.900 

tego było tak dużo, tak? 

 

04:28:49.900 --> 04:28:52.800 

I tutaj nawiążę też troszeczkę do tego wątku, 

 

04:28:52.800 --> 04:29:00.700 

o którym dzisiaj wspomniał pan radny Jan 

Rerus w kontekście tego systemu. 

 

04:29:00.700 --> 04:29:02.800 

Wyłączenia systemu niezamieszkałych. 

 

04:29:03.200 --> 04:29:05.700 

Panie Janie, ja to Panu wielokrotnie 

wspominałem. 
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04:29:05.700 --> 04:29:12.000 

Nie wmówi mi Pan, że gabaryty i bio przywożą 

sklepikarze tutaj 

 

04:29:12.000 --> 04:29:14.100 

z terenu rynku sulechowskiego. 

 

04:29:16.800 --> 04:29:18.400 

- Dziękuję. 

 

04:29:18.400 --> 04:29:20.200 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 

 

04:29:20.200 --> 04:29:21.400 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

04:29:21.400 --> 04:29:22.600 

Punkt 13. 

 

04:29:22.600 --> 04:29:23.800 

Wolne wnioski i informacje oraz dyskusja. 

 

04:29:23.800 --> 04:29:26.800 

Czy ktoś z państwa radnych lub pan burmistrz 

odebrać głos w tym 

 

04:29:26.800 --> 04:29:28.500 

punkcie? Bardzo proszę, pan radny Jan Rerus. 

 

04:29:30.900 --> 04:29:37.400 

- Dzisiaj sesja taka absolutoryjna, w związku z 

tym na początek 

 

04:29:37.400 --> 04:29:40.000 

chciałem panu burmistrzowi serdecznie 

pogratulować 

 

04:29:40.000 --> 04:29:42.200 

absolutorium, wotum zaufania mimo, 

 

04:29:42.200 --> 04:29:45.300 

że przy wotum zaufania się wstrzymałem. 

 

04:29:45.300 --> 04:29:51.100 

Ale na absolutorium Pan sobie zasłużył i 

szczerze gratuluję. 

 

04:29:51.100 --> 04:29:54.400 

Tutaj to jest ta pierwsza sprawa. 

 

04:29:54.400 --> 04:29:56.100 

Teraz zacznę może od końca. 

 

04:29:56.100 --> 04:29:58.900 

Ten system, który mówił pan zastępca 

burmistrza, 

 

04:29:58.900 --> 04:30:04.300 

oczywiście to, że jest tam więcej tych śmieci i 

więcej śmieci 

 

04:30:04.300 --> 04:30:07.500 

przechodzi niezamieszkałych do zamieszkałych 

i za to płacimy, 

 

04:30:07.500 --> 04:30:10.500 

to nie jest to o czym pan burmistrz mówi. 

 

04:30:10.500 --> 04:30:14.700 

Tych uwarunkowań jest o wiele więcej. 

 

04:30:14.700 --> 04:30:18.200 

Ale nie będę ich teraz wymieniał, bo ja już 

kiedyś wymieniałem. 

 

04:30:18.200 --> 04:30:19.300 

To nie jest to. 

 

04:30:20.600 --> 04:30:26.600 

Natomiast to co mówiła tutaj przedmówczyni 

pani radna no to ja 

 

04:30:26.600 --> 04:30:27.700 

też słyszałem. 

 

04:30:27.700 --> 04:30:28.900 

Może od tych samej osób, nie wiem. 

 

04:30:28.900 --> 04:30:30.000 

Może od innych. 

 

04:30:30.000 --> 04:30:32.600 

W każdym bądź razie do mnie się też zwrócili z 

tym. 

 

04:30:32.600 --> 04:30:33.900 
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W zasadzie nie chciałem tego dzisiaj poruszać, 

 

04:30:33.900 --> 04:30:36.900 

ale skoro już został ten temat wywołany to tak. 

 

04:30:36.900 --> 04:30:40.700 

Wydaje mi się, że coś tutaj idzie za daleko. 

 

04:30:40.700 --> 04:30:44.600 

PSZOK, czyli punkt selektywnej zbiórki 

odpadów. 

 

04:30:44.600 --> 04:30:48.600 

Do PSZOK-u ma prawo każdy mieszkaniec 

wyrzucić. 

 

04:30:48.600 --> 04:30:52.600 

W ustawie, ani waszej uchwale nie ma nic 

powiedziane czy on 

 

04:30:52.600 --> 04:30:54.000 

płaci, czy nie płaci. 

 

04:30:54.000 --> 04:30:56.000 

Nie ma znaczenia. 

 

04:30:56.000 --> 04:30:57.100 

Nie ma prawa od niego żądać. 

 

04:30:57.100 --> 04:30:58.700 

Mieszkaniec ma prawo. 

 

04:30:58.700 --> 04:31:02.500 

Jeżeli go nie przyjmie, ja mówię o takich 

asortymentach, 

 

04:31:02.600 --> 04:31:05.300 

które są do przyjęcia przez PSZOK, bo są 

niektóre nie do przyjęcia. 

 

04:31:05.300 --> 04:31:11.000 

Jeżeli będzie wiózł jakąś tam no kanapkę sobie 

no i PSZOK nie masz 

 

04:31:11.000 --> 04:31:12.600 

kwitka, to cię wyrzucamy. 

 

04:31:12.600 --> 04:31:14.100 

To on za bramą to wyrzuci. 

 

04:31:14.100 --> 04:31:16.100 

Albo gdzieś w lesie. 

 

04:31:16.100 --> 04:31:17.800 

Musi przyjąć według mnie, według obecnie 

obowiązujących 

 

04:31:17.800 --> 04:31:23.900 

przepisów nie ma tego czy płaci ten 

abonament, czy nie. 

 

04:31:23.900 --> 04:31:28.200 

Do PSZOK-u jeżeli mieszkaniec zawodzi ma być 

przyjęte. 

 

04:31:28.200 --> 04:31:30.600 

I nie widzę tu żadnych uregulowań takich, 

 

04:31:30.600 --> 04:31:33.800 

które by to negowały, że nie można. 

 

04:31:33.800 --> 04:31:38.600 

W spółdzielni jeżeli on jest, proszę państwa 

przecież chyba wszyscy 

 

04:31:38.600 --> 04:31:40.800 

wiedzą, że jeżeli ktoś jest we wspólnocie 

mieszkaniowej, 

 

04:31:40.800 --> 04:31:47.400 

czy spółdzielni mieszkaniowej, to on nie musi 

żadnych deklaracji składać. Nikomu. 

 

04:31:47.400 --> 04:31:49.200 

Jeżeli wspólnota to przyjęła że nie składa 

deklaracji, 

 

04:31:49.200 --> 04:31:53.300 

zarząd wspólnoty za wszystkich składa i on 

bierze na siebie 

 

04:31:53.300 --> 04:31:54.800 

odpowiedzialność. 

 

04:31:54.800 --> 04:31:57.900 
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Oczywiście stosujemy takie druki podobne do 

tych, 

 

04:31:57.900 --> 04:32:00.500 

żeby mieć jakby potwierdzenie jakby przyszedł 

pan burmistrz 

 

04:32:00.500 --> 04:32:02.800 

i powiedział dlaczego 100 osób wykazał, 

 

04:32:02.800 --> 04:32:04.300 

a nie 101 osób, czy 99. 

 

04:32:04.500 --> 04:32:07.800 

To my stosujemy to, żeby mieć dla własnej 

ochrony. 

 

04:32:07.800 --> 04:32:12.500 

Nie ma takiego obowiązku, żeby każdy zgłaszał. 

 

04:32:12.500 --> 04:32:14.000 

Czyli on wcale nie musi mieć tej deklaracji. 

 

04:32:14.000 --> 04:32:18.300 

Wspólnota jest 10 mieszkań i sobie wierzą, 

złożyli. 

 

04:32:18.300 --> 04:32:19.600 

Nikt nikomu deklaracji nie musi składać. 

 

04:32:19.600 --> 04:32:21.300 

I tak to też funkcjonuje. 

 

04:32:21.300 --> 04:32:25.300 

Także tutaj ten ponieważ prawo ma być dla 

wszystkich równe, 

 

04:32:25.300 --> 04:32:29.500 

tutaj ten mieszkaniec budynku 

wielolokalowego jakby był w gorszej 

 

04:32:29.500 --> 04:32:31.900 

sytuacji postawiony, bo on nic nie będzie mógł. 

 

04:32:31.900 --> 04:32:33.100 

Jeszcze raz powtórzę. 

 

04:32:33.100 --> 04:32:36.300 

Moim zdaniem przy obecnie obowiązujących 

przepisach ustawowych 

 

04:32:36.300 --> 04:32:41.000 

i naszych tutaj regulaminowych, które mamy, 

 

04:32:41.000 --> 04:32:45.000 

czyli prawa miejscowego nie ma podstaw do 

żądania dodatkowego 

 

04:32:45.000 --> 04:32:49.100 

dokumentu oprócz tego, że sprawdzenia w jaki 

sposób zamieszkania. 

 

04:32:49.100 --> 04:32:51.000 

No to jest dla mnie oczywiste. 

 

04:32:51.000 --> 04:32:54.500 

Ale warto na tym może później podyskutować. 

 

04:32:54.700 --> 04:32:57.500 

Ale dopóki się nie wypracuje proponowałbym, 

 

04:32:57.500 --> 04:33:02.600 

żeby wnieść do pana prezesa, żeby na razie 

przynajmniej dopóki nie ma 

 

04:33:02.600 --> 04:33:06.500 

zmian żadnych, żeby no zaniechał takiego 

żądania tutaj. 

 

04:33:06.500 --> 04:33:13.600 

To jest ważna sprawa, bo może to takie dziwne 

podejście tak jak 

 

04:33:13.600 --> 04:33:16.801 

dzisiaj jeden drugiemu powie jak to jest i może 

niektórych ludzi 

 

04:33:16.801 --> 04:33:20.699 

zniechęcić w ogóle do wywożenia tego, tylko 

gdzieś tam sobie bliżej 

 

04:33:20.699 --> 04:33:22.100 

do lasu, gdzieś indziej. 

 

04:33:22.100 --> 04:33:27.600 

A tego byśmy na pewno nie chcieli, tak? 
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04:33:27.600 --> 04:33:34.400 

Proszę państwa, mam wniosek do pana też, 

przepraszam to taki odruch, 

 

04:33:34.400 --> 04:33:37.301 

taki nerwowy. 

 

04:33:39.699 --> 04:33:41.699 

Mam wniosek do pana przewodniczącego. 

 

04:33:41.699 --> 04:33:46.000 

Ponieważ dzisiaj była ta duża dyskusja na 

temat, 

 

04:33:46.000 --> 04:33:53.801 

dwa słowa zanim złożę wniosek, na temat tej 

uchwały druk 672. 

 

04:33:53.801 --> 04:33:59.500 

Pan przewodniczący w pewnym momencie na 

wniosek radnego pana 

 

04:33:59.500 --> 04:34:06.699 

Przemysława Mikołajczyka zarządził 

głosowanie o zaprzestaniu 

 

04:34:06.699 --> 04:34:10.100 

dyskusji i podjęcie uchwały w tej sprawie. 

 

04:34:10.100 --> 04:34:14.699 

No jest to zgodne chyba z 44 paragrafem 

statutu. 

 

04:34:14.699 --> 04:34:21.301 

Natomiast jako wniosek formalny paragraf 44 

nie mówi o tym, 

 

04:34:21.301 --> 04:34:27.900 

że pan przewodniczący ma ten wniosek 

przegłosować niezwłocznie 

 

04:34:27.900 --> 04:34:29.100 

lub natychmiast. 

 

04:34:29.100 --> 04:34:30.400 

Wiecie Państwo niezwłocznie. 

 

04:34:30.400 --> 04:34:31.900 

Niezwłocznie może być też rok, nie? 

 

04:34:31.900 --> 04:34:34.301 

Takie mieliśmy przypadki. 

 

04:34:34.301 --> 04:34:38.301 

Czyli moim zdaniem mógł pan przewodniczący 

poczekać, ale to jest 

 

04:34:38.301 --> 04:34:40.900 

domena pana przewodniczącego. 

 

04:34:40.900 --> 04:34:45.199 

Mógł pan przewodniczący poczekać na 

zakończenie dyskusji w ten 

 

04:34:45.199 --> 04:34:49.000 

sposób, że tych zgłoszonych osób nie 

przyjmować więcej zgłoszonych 

 

04:34:49.000 --> 04:34:52.301 

osób i po wyczerpaniu tych już zgłoszonych na 

tym i wtedy 

 

04:34:52.301 --> 04:34:53.699 

przegłosować ten wniosek. 

 

04:34:53.699 --> 04:34:55.600 

Tak też jest. 

 

04:34:55.600 --> 04:34:58.301 

Powiedział, że o tym mówiłem, że widziałem 

takie i to nie jeden, 

 

04:34:58.301 --> 04:35:02.600 

wyroki sądu nie naczelnego, ale 

wojewódzkiego widziałem, 

 

04:35:02.600 --> 04:35:04.900 

że uchylały uchwały przez to, 

 

04:35:04.900 --> 04:35:08.301 

że nie pozwalano komuś się wypowiedzieć. 

 

04:35:08.301 --> 04:35:12.301 

Mimo, że głosowanie było tak drastyczne w 

sensie tego, 
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04:35:12.301 --> 04:35:17.000 

że ta uchwała przeszła, ale jednemu się nie 

pozwala powiedzieć 

 

04:35:17.000 --> 04:35:18.600 

i też Wojewódzki Sąd Administracyjny 

powiedział nie. 

 

04:35:18.600 --> 04:35:20.600 

Jeden człowiek może dużo zmienić. 

 

04:35:20.600 --> 04:35:24.400 

W związku z tym nie pozwolono, a w tym 

wypadku nie pozwolono 

 

04:35:24.400 --> 04:35:26.000 

zakończyć dyskusji. 

 

04:35:26.000 --> 04:35:27.600 

Ja słyszałem tutaj gdzieś mimo uszami, 

 

04:35:27.600 --> 04:35:30.400 

że pani mecenas mówiła, że nie ma racji i tak 

dalej. 

 

04:35:30.699 --> 04:35:31.900 

Powiem tak. 

 

04:35:31.900 --> 04:35:34.900 

W sądzie są trzy osoby, głównie oczywiście. 

 

04:35:34.900 --> 04:35:36.900 

Jest sędzia może ze swoją świtą. 

 

04:35:36.900 --> 04:35:40.000 

Jeśli jeden adwokat, czy mecenas i drugi 

mecenas. 

 

04:35:40.000 --> 04:35:43.900 

Jakby takie prawo było czyste, proste, to tych 

dwóch nie potrzeba. 

 

04:35:43.900 --> 04:35:46.699 

Sędzia by sam wydał wyrok, a tak nie jest. 

 

04:35:46.699 --> 04:35:51.699 

I wiemy, że w tej samej sprawie są różne 

wyroki. Różne. 

 

04:35:51.699 --> 04:35:56.199 

Tutaj uważam, że wojewoda może się pochylić 

nad tym czy uznać tą 

 

04:35:56.199 --> 04:35:58.699 

uchwałę, że istotne naruszenie prawa. 

 

04:35:58.699 --> 04:36:04.000 

Jeżeli nie, nie nic nie zrobi, ma prawo 30 dni 

nic nie zrobić, 

 

04:36:04.000 --> 04:36:09.400 

to jeszcze zostaje sąd administracyjny no i nie 

wiadomo jak to się 

 

04:36:09.400 --> 04:36:12.400 

skończy. Już widać dużo wyroków jakich jest, 

 

04:36:12.400 --> 04:36:15.100 

że człowiek się nie spodziewa, że taki wyrok 

może być, 

 

04:36:15.100 --> 04:36:16.500 

a jednak i jest. 

 

04:36:16.500 --> 04:36:18.199 

Może warto powalczyć tutaj. 

 

04:36:18.199 --> 04:36:23.900 

Chciałem jeszcze do tego wniosku udzielić 

odpowiedzi. 

 

04:36:23.900 --> 04:36:27.199 

Bo nie dano mi tutaj panu radnemu 

Kołakowskiemu. 

 

04:36:27.801 --> 04:36:30.600 

No tak, ludzie wiedzieli jaki plan mają. 

 

04:36:30.699 --> 04:36:33.199 

Ale przypomnijmy sobie za basenem gdzie 

budowali. 

 

04:36:33.199 --> 04:36:37.199 
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Ludzie budowali się jednorodzinne i wiedzieli 

jaki plan mają. 

 

04:36:37.199 --> 04:36:44.199 

Ale Rada Miejska, Wysoka Rada zmieniła plan i 

pozwoliła budować wysoko. 

 

04:36:44.199 --> 04:36:45.699 

Odwołali się do sądu i co? 

 

04:36:45.699 --> 04:36:49.400 

Przegrali. Mimo, że oni wiedzieli, że tam będą 

tylko domki 

 

04:36:49.400 --> 04:36:51.000 

jednorodzinne. 

 

04:36:51.000 --> 04:36:53.400 

Ale rada zmieniła i co? 

 

04:36:53.900 --> 04:36:55.301 

Przegrali, rada ma takie prawo. 

 

04:36:55.301 --> 04:36:57.301 

Także nie jest to tak całkiem, że ludzie wiedzieli 

jak tego. 

 

04:36:57.301 --> 04:37:02.199 

Też pan radny Kułakowski powiedział, że gdyby 

to było wtedy, 

 

04:37:02.199 --> 04:37:03.699 

to wniosek by był odrzucony. 

 

04:37:03.699 --> 04:37:05.900 

No pan radny miałby prawo złożyć taki 

wniosek. 

 

04:37:05.900 --> 04:37:09.699 

Ale czy szanowna rada się pochyliła w ten 

sposób, 

 

04:37:09.699 --> 04:37:12.199 

że wniosek był odrzuciła no tego nie wiemy. 

 

04:37:12.199 --> 04:37:13.600 

No nie przerobiliśmy tego. 

 

04:37:13.600 --> 04:37:16.500 

Także nie można tutaj specjalnie gdybać. 

 

04:37:16.500 --> 04:37:17.900 

No i teraz tak. 

 

04:37:17.900 --> 04:37:19.801 

Ponieważ to nie będzie sprawa zakończona, 

 

04:37:19.801 --> 04:37:21.699 

na 100% nie będzie sprawa zakończona. 

 

04:37:21.699 --> 04:37:24.600 

Czytałem protokół z połączonych komisji. 

 

04:37:24.600 --> 04:37:27.000 

Jest taki jaki ustaliliśmy. 

 

04:37:27.000 --> 04:37:29.600 

Bardzo skrótowy. Wyniki. 

 

04:37:29.600 --> 04:37:34.699 

Mam wniosek i to naprawdę poważny wniosek, 

żeby obrady w zakresie 

 

04:37:34.699 --> 04:37:41.801 

druku 672 na wniosku połączonej komisji w 

protokole znalazły się 

 

04:37:41.801 --> 04:37:44.000 

w pełnym wydaniu. 

 

04:37:44.000 --> 04:37:45.801 

Bo to będzie na pewno potrzebne do sądu, 

 

04:37:45.801 --> 04:37:47.500 

albo do wojewody. 

 

04:37:47.500 --> 04:37:49.600 

Czyli że przepraszam, tych co będą to robić. 

 

04:37:49.600 --> 04:37:50.900 

No ale trudno. 

 

04:37:50.900 --> 04:37:53.000 

Czyli ale tylko w zakresie tego druku 672. 

 

04:37:53.000 --> 04:37:55.100 
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Czyli wszyscy ci co mówili, zabierali głos, 

 

04:37:55.900 --> 04:37:58.100 

że tak jak kiedyś było, żeby było. 

 

04:38:00.199 --> 04:38:03.301 

To właśnie żeby, ale protokół co nam przysłali 

to tylko jest tam 

 

04:38:03.301 --> 04:38:04.801 

krótko, nie? 

 

04:38:04.801 --> 04:38:08.699 

Żeby to było pełne. I również Panie 

Przewodniczący wniosek, 

 

04:38:08.699 --> 04:38:13.801 

żeby dzisiejsza dyskusja w zakresie tego druku 

672 była również 

 

04:38:13.801 --> 04:38:15.199 

w protokole w pełnym wydaniu. 

 

04:38:15.199 --> 04:38:21.600 

Bo to też będzie potrzebne do rozstrzygnięcia 

tego projektu uchwały. 

 

04:38:21.600 --> 04:38:28.000 

A wydaje mi się to do sądu, czy wojewodzie 

może wiele dać, 

 

04:38:28.000 --> 04:38:33.400 

wiele informacji dać dodatkowych, których się 

nie da napisać nieraz 

 

04:38:33.400 --> 04:38:38.199 

powiedzmy w pozwie do sądu o uchylenie 

danej uchwały. 

 

04:38:38.199 --> 04:38:43.199 

No i nie wiem czy na następną sesję nie 

będziemy obradować 

 

04:38:43.199 --> 04:38:45.900 

nad uchyleniem uchwały uchylającej. 

 

04:38:46.000 --> 04:38:48.600 

To jeszcze się zastanowimy tutaj. 

 

04:38:49.000 --> 04:38:52.400 

Ale w każdym bądź razie to są ważne te 

punkty, 

 

04:38:52.400 --> 04:38:55.100 

które zgłaszam Panie Przewodniczący, żeby 

były w tym zakresie. 

 

04:38:55.100 --> 04:38:56.500 

Chyba, że całość. 

 

04:38:56.500 --> 04:39:00.900 

Ale mnie interesuje druk 672, żeby to było w 

pełni. 

 

04:39:03.100 --> 04:39:04.400 

Jak będzie rozstrzygnięcie nadzorcze, 

 

04:39:04.400 --> 04:39:06.900 

czy prawne, tego nikt nie jest w stanie 

powiedzieć, 

 

04:39:06.900 --> 04:39:08.801 

bo u nas nie ma precedensów. 

 

04:39:08.801 --> 04:39:14.400 

Zależy od sędziego, zależy od tego jak to 

zostanie przedstawione. 

 

04:39:14.400 --> 04:39:16.199 

Zależy od różnych czynników. 

 

04:39:16.199 --> 04:39:18.301 

Nikt nie jest w stanie powiedzieć. 

 

04:39:18.301 --> 04:39:27.000 

Ale jakby tutaj mogę obiecać, że sprawa się nie 

kończy na dzisiejszej 

 

04:39:27.000 --> 04:39:28.000 

sesji. Dziękuję bardzo. 

 

04:39:28.000 --> 04:39:30.500 

- Dziękuję. 

 

04:39:30.500 --> 04:39:32.301 

Panie Bartku? 
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04:39:32.301 --> 04:39:36.000 

Będziemy mieli co robić, tak? 

 

04:39:36.000 --> 04:39:41.000 

Także tak jak pan radny wnioskował tak to 

będzie wyartykułowane w tym 

 

04:39:41.000 --> 04:39:42.699 

naszym sprawozdaniu. 

 

04:39:43.199 --> 04:39:44.400 

Komisja też była nagrywana, nie? 

 

04:39:45.801 --> 04:39:48.000 

Także tutaj wątpliwości nie będzie. 

 

04:39:48.100 --> 04:39:50.500 

Panie Bartku i niech Pan to nagranie w razie 

czego też zachowa, 

 

04:39:50.500 --> 04:39:53.500 

żeby nikt się nas tutaj nie czepiał. 

 

04:39:53.500 --> 04:39:54.699 

Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

 

04:39:56.100 --> 04:39:59.500 

- Ja się zgłosiłem, ponieważ pani mecenas 

chciała zabrać głos. 

 

04:39:59.500 --> 04:40:01.400 

- Czy pan mecenas? 

 

04:40:03.400 --> 04:40:06.000 

- Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, 

 

04:40:06.000 --> 04:40:12.500 

ponieważ no nie udało mi się wypowiedzieć 

podczas procedowania 

 

04:40:12.500 --> 04:40:22.301 

nad uchwałą 672, więc może teraz odniosę się 

do wypowiedzi radnego 

 

04:40:22.301 --> 04:40:28.699 

pana Jana Rerusa i pod względem formalnym 

do projektu tej uchwały. 

 

04:40:28.699 --> 04:40:30.801 

W pierwszej kolejności chciałam powiedzieć, 

 

04:40:30.801 --> 04:40:38.600 

że pan Rerus tu stwierdził, że należało przyjąć 

ewentualnie te 3 wnioskowane 

 

04:40:38.600 --> 04:40:41.000 

poprawki do studium na sesji przed jego, 

 

04:40:41.000 --> 04:40:43.199 

w trakcie procedowania studium. 

 

04:40:43.199 --> 04:40:48.600 

Panie Radny, no to jest błędna informacja 

kierowana do rady. 

 

04:40:48.600 --> 04:40:53.801 

Ponieważ w ocenie prawnej nie było 

możliwości przyjęcia, 

 

04:40:53.801 --> 04:40:59.600 

legalnego przyjęcia tych zgłoszonych poprawek 

na etapie procedowania 

 

04:40:59.600 --> 04:41:03.301 

tej uchwały podstawowej studium na sesji 

marcowej, 

 

04:41:03.301 --> 04:41:09.600 

ponieważ gdyby te wnioski zostały przyjęte to 

nie mogło dojść 

 

04:41:09.600 --> 04:41:10.801 

do uchwalenia studium. 

 

04:41:10.801 --> 04:41:14.000 

A gdyby doszło, to byłoby ono dotknięte wadą 

nieważności. 

 

04:41:14.000 --> 04:41:18.900 

Ponieważ musiałoby wrócić to do procedury 

planistycznej. 

 

04:41:18.900 --> 04:41:23.699 

Ustawa, rada poprzez radę na swoje władztwo 

planistyczne, 
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04:41:23.699 --> 04:41:26.000 

ale to nie oznacza dowolności. 

 

04:41:26.000 --> 04:41:31.000 

Procedurę uchwalania uchwał, aktów 

prawnych prawa miejscowego 

 

04:41:31.000 --> 04:41:36.600 

i studium, które jest aktem kierownica 

wewnętrznego ustala ustawa 

 

04:41:36.600 --> 04:41:38.000 

o zagospodarowaniu przestrzennym. 

 

04:41:38.000 --> 04:41:45.199 

Natomiast druk dzisiaj procedowany i podjęta 

uchwała jest 

 

04:41:45.199 --> 04:41:50.400 

pod względem formalnoprawnym w ocenie 

mojej jak najbardziej zgodna 

 

04:41:50.400 --> 04:41:54.100 

z prawem, ponieważ ona nie wywołała żadnych 

skutków, 

 

04:41:54.100 --> 04:41:58.600 

nie podjęte zostały żadne czynności 

planistyczne i jest to 

 

04:41:58.600 --> 04:42:02.500 

uchwała tak zwana inicjująca cały proces 

polonistyczny. 

 

04:42:03.301 --> 04:42:06.900 

Czy tak jak pan Jan mówił, że na następnej sesji 

kolejna uchwała, 

 

04:42:07.000 --> 04:42:12.699 

po prostu te uchwały, one inicjują 

postępowanie planistyczne 

 

04:42:12.699 --> 04:42:15.301 

i w żaden sposób nie wpływają na treść aktu 

merytorycznego. 

 

04:42:15.301 --> 04:42:22.301 

Także w ocenie prawnej dzisiejsza uchwała jest 

jak najbardziej legalna. 

 

04:42:22.301 --> 04:42:26.199 

Jeżeli tutaj będzie wola zaskarżenia jej do 

wojewody, 

 

04:42:26.199 --> 04:42:31.000 

czy do sądu tutaj, to to już jest ocena tych 

organów. 

 

04:42:31.000 --> 04:42:37.801 

Ale w ocenie prawnej moim zdaniem upala 

jest podwinięta prawidłowo. Dziękuję bardzo. 

 

04:42:37.801 --> 04:42:40.699 

- Dziękuję. 

 

04:42:40.699 --> 04:42:42.900 

Już chciałem zamknąć, ale nie. Bardzo proszę. 

Pan radny Jan Rerus. 

 

04:42:44.801 --> 04:42:47.301 

- Dziękuję. 

 

04:42:47.301 --> 04:42:51.100 

Nie chcę umniejszać wiedzy i doświadczenia 

pani mecenas. 

 

04:42:51.100 --> 04:42:54.900 

Bardzo cenię, wielokrotnie pokazała pani 

mecenas, 

 

04:42:54.900 --> 04:42:58.100 

że ma rację. 

 

04:42:58.100 --> 04:43:01.699 

Natomiast chcę powiedzieć, że i pani mecenas 

też to wie, 

 

04:43:01.699 --> 04:43:06.900 

nie wiem czy tam to by było przez wojewodę 

uchylone 

 

04:43:06.900 --> 04:43:10.199 

czy nie i nie wiem i nikt nie wie w zasadzie jakie 

może być 
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04:43:10.801 --> 04:43:11.900 

rozstrzygnięcie sądowe. 

 

04:43:11.900 --> 04:43:16.801 

Nawet jeżeli pani mecenas będzie miała 120% 

racji, to może się 

 

04:43:16.801 --> 04:43:21.400 

okazać, że sąd będzie miał 130% racji. 

 

04:43:21.400 --> 04:43:24.301 

Czy inaczej. I to jest wielokrotnie tak 

wskazywane. 

 

04:43:24.301 --> 04:43:28.400 

Proszę państwa, podam tylko przykład. 

 

04:43:28.400 --> 04:43:31.000 

Pani mecenas, podam przykład ze swojego 

podwórka, 

 

04:43:31.000 --> 04:43:33.699 

żeby tylko zakończyć. 

 

04:43:33.699 --> 04:43:36.699 

Spółdzielnia mieszkaniowa musi wyłożyć 

projekty uchwał i sprawozdania 

 

04:43:36.699 --> 04:43:38.500 

na 14 dni przed walnym zgromadzeniem. 

 

04:43:38.500 --> 04:43:40.500 

Sąd Wojewódzki w Gorzowie. 

 

04:43:40.500 --> 04:43:45.801 

I to jest w dwóch jest zapisane, w artykule 8 z 3 

i w prawie spółdzielczym 

 

04:43:45.801 --> 04:43:48.199 

chyba 72 zapisane. 

 

04:43:48.199 --> 04:43:50.301 

Że na 14 dni. 

 

04:43:53.801 --> 04:43:58.301 

Sąd w Gorzowie Wielkopolskim pierwszej 

instancji powiedział nie, 

 

04:43:58.301 --> 04:44:01.699 

spółdzielnia musi wyłożyć na 21 dni. 

 

04:44:01.699 --> 04:44:03.801 

Ponieważ na 21 dni się ogłasza. 

 

04:44:03.801 --> 04:44:07.900 

Odwołali się do Szczecina. 

 

04:44:07.900 --> 04:44:10.400 

Do apelacyjnego. 

 

04:44:10.400 --> 04:44:13.500 

Apelacyjny powiedział no oczywiście na 21 dni. 

 

04:44:13.500 --> 04:44:15.199 

Nie na 14. Mimo, że w dwóch zapasowy. 

 

04:44:15.199 --> 04:44:18.500 

Więc ja tylko przytaczam, żeby powiedzieć, że 

to prawo nie jest takie 

 

04:44:18.500 --> 04:44:19.600 

jak sobie myślimy. 

 

04:44:19.600 --> 04:44:24.000 

No i do Najwyższego Sądu się odwołano. 

 

04:44:24.000 --> 04:44:27.600 

No Sąd Najwyższy oba sądy zniszczył. 

 

04:44:27.600 --> 04:44:29.600 

Mówi przecież wyraźnie. 

 

04:44:29.600 --> 04:44:30.900 

Jakby tak w skrócie powiedział. 

 

04:44:30.900 --> 04:44:32.301 

To co ci sędziowie nie umieją czytać? 

 

04:44:32.301 --> 04:44:37.301 

Mówią 14 dni, a oba sądy powiedziały, że na 21 

dni i uchyla te 

 

04:44:37.301 --> 04:44:41.100 

uchwały, wszystkie uchwały ze spółdzielni 

uchyliły na to, 
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04:44:41.100 --> 04:44:42.600 

nie? Na ten. 

 

04:44:42.600 --> 04:44:44.000 

No i okazało się, że wróciło z powrotem. 

 

04:44:44.699 --> 04:44:46.400 

Niestety spółdzielnia miała rację, 

 

04:44:46.400 --> 04:44:49.000 

nie? Ale chciałem to wyrazić w ten sposób, 

 

04:44:49.000 --> 04:44:52.500 

że nawet jak ktoś ma rację, wydaje się że ma 

rację, 

 

04:44:52.500 --> 04:44:56.199 

to należy się ukłonić przed sądem. 

 

04:44:56.199 --> 04:44:58.600 

Bo sąd może powiedzieć, że mimo, 

 

04:44:58.600 --> 04:45:01.000 

że masz rację, to jednak ja mam rację. 

 

04:45:01.000 --> 04:45:03.000 

Sąd może tak powiedzieć i pani mecenas wie, 

 

04:45:03.000 --> 04:45:04.199 

że tak może być. 

 

04:45:04.199 --> 04:45:11.301 

I dlatego warto się odwoływać do sądu nawet 

gdyby się miało przegrać. 

 

04:45:11.301 --> 04:45:12.400 

Tak niestety jest. dziękuję. 

 

04:45:12.400 --> 04:45:13.500 

- Dziękuję. 

 

04:45:13.500 --> 04:45:17.400 

Bardzo proszę Panie Burmistrzu ad vocem, czyli 

pani mecenas, tak? Bardzo proszę. 

 

04:45:22.100 --> 04:45:25.900 

- Ad vocem drzewa jak nie masz racji to patrz 

punkt pierwszy. Masz rację, tak? 

 

04:45:25.900 --> 04:45:29.801 

- Ja jeszcze raz tylko podkreślę tak, 

 

04:45:29.801 --> 04:45:34.301 

żeby to było tutaj oczywiste, wypowiedziane, 

że ocena prawna 

 

04:45:34.301 --> 04:45:39.301 

dotycząca wprowadzenia tych poprawek do 

studium już na etapie 

 

04:45:39.301 --> 04:45:44.100 

procedowania nad uchwałą jest w świetle 

prawa niedopuszczalna 

 

04:45:44.100 --> 04:45:47.100 

i powoduje, że taka uchwała dotknięta jest 

wadą nieważności. 

 

04:45:47.100 --> 04:45:52.301 

I tą nieważność albo by stwierdził wojewoda w 

trybie nadzorczym, 

 

04:45:52.301 --> 04:45:56.400 

ewentualnie w trybie skargowym Sąd 

Administracyjny. 

 

04:45:56.400 --> 04:46:03.100 

Tutaj rozważania, że te orzecznictwo jest 

zróżnicowane, 

 

04:46:03.100 --> 04:46:07.000 

interpretacja, się zgadzam tu z panem 

Rerusem, że mamy z tym bardzo 

 

04:46:07.000 --> 04:46:08.400 

często do czynienia. 

 

04:46:08.600 --> 04:46:13.600 

Niemniej jednak są sytuacje kiedy 

jednoznacznie są rozstrzygnięcia 

 

04:46:13.600 --> 04:46:17.500 

i nie jest dopuszczalne, żeby tak istotne zmiany 

kształtujące 

 

04:46:17.500 --> 04:46:22.699 
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politykę przestrzenną gminy były 

wprowadzone w trybie wniosku 

 

04:46:22.699 --> 04:46:27.500 

zgłoszonego podczas procedowania uchwały w 

sprawie uchwalenia aktu 

 

04:46:27.500 --> 04:46:30.400 

w studium. 

 

04:46:30.400 --> 04:46:31.600 

Również dotyczy to planów. 

 

04:46:31.600 --> 04:46:33.600 

Ale tu w tym przypadku studium. 

 

04:46:33.600 --> 04:46:37.900 

Także jeszcze raz podkreślam i Panie Janie nie 

możemy tu porównywać 

 

04:46:37.900 --> 04:46:40.801 

sytuacji. 

 

04:46:40.801 --> 04:46:44.600 

Są pewne kanony przyjęte gdzie nie ma 

odstępstwa od tej procedury. 

 

04:46:44.699 --> 04:46:51.301 

I takim aktem jest studium i nie było możliwe 

wprowadzenie tych 

 

04:46:51.301 --> 04:46:55.699 

zmian, jeszcze raz powtórzę, przy 

procedowaniu uchwały zasadniczej. 

 

04:46:55.699 --> 04:47:02.699 

Natomiast dzisiejsza uchwała, rada jako organ 

wyrażający władztwo 

 

04:47:02.699 --> 04:47:07.600 

planistyczne powiedziała nie, nie będę 

wprowadzała takiej zmiany 

 

04:47:07.600 --> 04:47:09.100 

w studium. 

 

04:47:09.100 --> 04:47:10.900 

A to skutkuje też uchwalaniem planów. 

 

04:47:10.900 --> 04:47:13.000 

No dziękuję. No dyskusja w zasadzie. 

 

04:47:13.000 --> 04:47:16.900 

- Jeszcze raz ad vocem. 

 

04:47:17.199 --> 04:47:18.600 

Bardzo proszę. Pan Jan Rerus. 

 

04:47:19.100 --> 04:47:23.100 

- Bardzo krótko, Pani Mecenas, 10 dni 

rozpatrywaliśmy tego. 

 

04:47:23.100 --> 04:47:25.500 

Także to nie ma sensu. 

 

04:47:25.500 --> 04:47:26.699 

Dzisiaj rozpatrywaliśmy uchylenie własnej 

uchwały. 

 

04:47:26.699 --> 04:47:32.100 

Czyli przyjęliśmy, rada przyjęła system 

nadzorczo-kontrolny 

 

04:47:32.100 --> 04:47:33.699 

w zakresie własnej uchwały. 

 

04:47:33.699 --> 04:47:37.199 

Rada może zaskarżyć własną uchwałę i 

tamtego żeśmy nie rozpatrywali, 

 

04:47:37.801 --> 04:47:39.801 

ale pani mecenas dzisiaj. 

 

04:47:39.801 --> 04:47:41.100 

Dobrze. Okej. 

 

04:47:41.100 --> 04:47:44.100 

Mamy różne zdanie. Ale mówię dzisiaj nie 

rozpatrywaliśmy tego 

 

04:47:44.100 --> 04:47:45.699 

wniosku wniesienia. 

 

04:47:45.699 --> 04:47:48.400 

Natomiast ten wniosek wniesienia tego, 

 



Strona 157 z 160 

 

Załącznik do protokołu nr BR.0002.7.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. 

04:47:48.400 --> 04:47:53.400 

no bo źle by się stało, żeby nagle z takim 

zdaniem rozstać się. 

 

04:47:53.400 --> 04:47:57.801 

Być może, na pewno Pani ma rację, że jeżeli 

byśmy zgłosili taki 

 

04:47:57.801 --> 04:47:58.900 

wniosek, mógłby nie przejść. 

 

04:47:58.900 --> 04:48:00.100 

Ale można było inaczej robić. 

 

04:48:00.100 --> 04:48:03.500 

Przecież jest projektant, który to robi. 

 

04:48:03.500 --> 04:48:07.199 

Ludzie wnoszą jakieś uwagi w trakcie 

procedowania. 

 

04:48:07.199 --> 04:48:09.500 

I taki wniosek był. 

 

04:48:09.500 --> 04:48:13.699 

Jeszcze przed samą sesją mógł projektant 

uwzględnić. 

 

04:48:13.699 --> 04:48:16.100 

Ale zaraz. Jeżeli. 

 

04:48:21.100 --> 04:48:23.301 

O tym mówię. 

 

04:48:26.400 --> 04:48:27.699 

Nie, nie, nie. Ja mówię o czym innym. 

 

04:48:27.699 --> 04:48:31.301 

Ja mówię o tym, że można było się dogadać, 

 

04:48:31.301 --> 04:48:35.699 

że przed sesją uznałby ten projektant. 

 

04:48:35.699 --> 04:48:36.900 

No jak nie? 

 

04:48:36.900 --> 04:48:38.000 

Inną uznał, a tego nie mógł uznać? 

 

04:48:38.000 --> 04:48:45.100 

Proszę państwa radnych, państwa mecenasów, 

 

04:48:45.100 --> 04:48:49.801 

jeżeliby miesiąc przed sesją nie zakończyło się 

procedura, 

 

04:48:49.801 --> 04:48:54.699 

nie zakończyła się procedura i ktoś złożył 

wniosek w terminie i pan, 

 

04:48:54.699 --> 04:48:58.301 

ale zaraz, ale pan projektant niektóre nie uznał. 

 

04:48:58.301 --> 04:49:01.400 

Uznał i my żeśmy to przyjmowali, że uznał. 

 

04:49:01.400 --> 04:49:05.500 

Jeżeli w tym czasie gdzie uznał inne wnioski by 

uznał również ten 

 

04:49:05.500 --> 04:49:06.900 

wniosek, to by było okej. 

 

04:49:08.000 --> 04:49:12.100 

Dlaczego jeden wniosek, który by uznał miał 

być odrzucony, a drugi nie odrzucony? 

 

04:49:12.100 --> 04:49:15.400 

- Jeżeli można Panie Przewodniczący. 

 

04:49:17.500 --> 04:49:18.801 

- Pan burmistrz się zgłosił ad vocem. 

 

04:49:18.801 --> 04:49:26.000 

- Ja przepraszam, bo myślę, że nie chcę mówić, 

 

04:49:26.000 --> 04:49:27.100 

przerywać dyskusji. 

 

04:49:27.100 --> 04:49:32.100 

Ale myślę, że Państwo mówicie właściwie 

owszem wszyscy o studium 

 

04:49:32.100 --> 04:49:35.900 

i procedurze studium, ale jednak o różnych 

momentach. 
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04:49:36.500 --> 04:49:40.900 

Panie Janie, ja zgodzę się z taką wypowiedzią, 

 

04:49:40.900 --> 04:49:46.100 

że w momencie konsultacji zgłoszone wnioski 

projektant mógł uznać, 

 

04:49:46.100 --> 04:49:49.100 

bądź nie uznać. I tak. 

 

04:49:49.100 --> 04:49:50.699 

Ale to nie mieliśmy do czynienia dokładnie z tą 

sytuacją. 

 

04:49:50.699 --> 04:49:56.500 

Mieliśmy też takie wnioski, które zostały 

wyartykułowane w nowym 

 

04:49:56.500 --> 04:50:00.100 

brzmieniu w niektórych sytuacjach zupełnie 

nowe dla obszaru. 

 

04:50:02.199 --> 04:50:07.000 

I ja myślę, że to jest tylko clou i istotą tego 

sporu, 

 

04:50:07.000 --> 04:50:09.100 

który w tej chwili trwa. 

 

04:50:09.100 --> 04:50:13.500 

Ale to już był tak, rzeczywiście to by trzeba 

było krok po kroku 

 

04:50:13.500 --> 04:50:16.400 

z datą dokładnie i z momentem co było 

wyartykułowane, 

 

04:50:16.400 --> 04:50:19.199 

co nie było wyartykułowane i chyba tylko 

wtedy moglibyśmy 

 

04:50:19.199 --> 04:50:21.100 

w cudzysłowie dojść jakiegoś punktu stałego, 

 

04:50:21.100 --> 04:50:23.400 

który pozwala nam przejść do przodu. 

 

04:50:26.900 --> 04:50:30.801 

Tutaj jeszcze tylko pani Ania, tak? 

 

04:50:30.801 --> 04:50:31.900 

Chciała słowo? Już nie. 

 

04:50:31.900 --> 04:50:33.199 

Dobrze, to przepraszam. Już odwołuję. 

 

04:50:33.500 --> 04:50:34.699 

- Dziękuję. 

 

04:50:34.699 --> 04:50:36.801 

Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 

 

04:50:36.801 --> 04:50:38.500 

Przechodzimy. 

 

04:50:38.500 --> 04:50:41.000 

Nie ma już Panie Andrzeju tego punktu. 

 

04:50:41.000 --> 04:50:50.301 

Pan Andrzej czuje się. 

 

04:50:50.301 --> 04:50:52.100 

Panie Burmistrzu bardzo proszę. 

 

04:50:52.100 --> 04:50:55.400 

- Może i słusznie, że pan Andrzej się 

przypomina. 

 

04:50:56.100 --> 04:51:00.199 

Zabrakło powiedzenia Panie Andrzeju ja muszę 

sprawdzić o czym 

 

04:51:00.199 --> 04:51:01.699 

rozmawiamy. 

 

04:51:01.699 --> 04:51:03.801 

Czy to jest materiał, który mówiąc wprost 

spółka dysponuje, 

 

04:51:03.801 --> 04:51:05.600 

czy ma go tylko złożony na przechowanie. 

 

04:51:05.600 --> 04:51:07.400 

Kto jest jego właścicielem. 
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04:51:07.400 --> 04:51:11.400 

Ja myślę, że jeśli w grę wchodzi mówiąc wprost 

taka pomoc, 

 

04:51:11.400 --> 04:51:14.600 

no to przecież my zawsze pomocy udzielamy, 

tak? 

 

04:51:14.600 --> 04:51:15.699 

Ale ja muszę wiedzieć. 

 

04:51:16.400 --> 04:51:17.699 

Nie wiem dokładnie. 

 

04:51:17.699 --> 04:51:19.100 

Ja nie wiem czego to dotyczy, tak? 

 

04:51:19.100 --> 04:51:23.801 

Natomiast my nie jesteśmy stroną jak 

rozumiem żadnego postępowania 

 

04:51:23.801 --> 04:51:25.000 

konserwatorskiego. 

 

04:51:25.000 --> 04:51:26.301 

My nie prowadzimy takiej procedury. 

 

04:51:26.301 --> 04:51:28.000 

Ja przynajmniej o takiej nie wiem. 

 

04:51:28.000 --> 04:51:30.500 

Więc ja w ogóle muszę to zweryfikować o czym 

rozmawiamy. 

 

04:51:30.500 --> 04:51:34.199 

- Panie Przewodniczący, czy mogę? 

 

04:51:34.199 --> 04:51:36.199 

Bo ja mam już z komputera. 

 

04:51:36.199 --> 04:51:40.699 

Ale w stosunku do pana Andrzeja. 

 

04:51:40.699 --> 04:51:41.900 

- Bardzo szybko. Bardzo proszę. 

 

04:51:41.900 --> 04:51:44.900 

- Panie Andrzeju, ja bym prosił o rozwagę. 

 

04:51:44.900 --> 04:51:47.199 

W Pana działalności. 

 

04:51:47.500 --> 04:51:50.400 

Bo ja popieram Pana działalność, ale proszę o 

rozwagę. 

 

04:51:50.400 --> 04:51:54.199 

Nasze pomniki, nasze nazwiska są zniszczone, 

 

04:51:54.199 --> 04:51:57.500 

a my popieramy po prostu to nazwiska, 

 

04:51:57.500 --> 04:51:59.699 

które tu gdzieś zaistniały. 

 

04:51:59.699 --> 04:52:02.100 

Ja bym tylko prosił o rozwagę. 

 

04:52:02.100 --> 04:52:06.199 

Bo Polak, o mnie też mówię. 

 

04:52:06.199 --> 04:52:10.400 

Polak jakoś idzie chyba nie w tym kierunku co 

powinien. 

 

04:52:11.801 --> 04:52:13.400 

- Dziękuję. 

 

04:52:13.400 --> 04:52:15.500 

Nie widzę więcej głosów w tym. 

 

04:52:15.500 --> 04:52:30.100 

Dziękuję. 

 

04:52:30.301 --> 04:52:32.199 

Nie widzę już więcej głosów w tym punkcie. 

 

04:52:32.199 --> 04:52:35.301 

Wysoka Rado, stwierdzam, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji został 

 

04:52:35.301 --> 04:52:36.801 

zrealizowany. 

 

04:52:36.801 --> 04:52:38.100 
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Zamykam LXIX sesję Rady Miejskiej w 

Sulechowie. 

 

04:52:38.100 --> 04:52:39.801 

Dziękuję bardzo. 


